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Inhoud
Nr. 33 Dinsdag 4 april 1995

Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1491

Ontwerp van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1491

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1491

Voorstellen van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 1491

Verslagen
Indiening, blz. 1491

Jaarverslag
Indiening, blz. 1493

Kennisgevingen van de Vlaamse regering
Indiening en verwijzing, blz. 1493
Indiening, blz. 1493

Opmerkingen van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 1494

Kennisgevingen van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1494

Arresten van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1494

Schriftelijke vragen (Regl. art. 76)
Indiening, blz. 1494

Motie van orde
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 1494

Spreker : de heer E. Van Rompuy

Reglement - aanpassingen
- 8 (1994-1995) -Nr. 1
Algemene bespreking, blz. 1495

Sprekers : de heer H. Suykerbuyk,
verslaggever, de heren L. Hancké, J.
Geysels, J. Van Hauthem en E. Van
Rompuy

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1500

Ontwerp van decreet houdende eerste
aanpassmg van de algemene uitgavenbe-
groting van de Vlaamse Gemeenschap
voor het begrotingsjaar 1995
- 19-A (1994-1995) - Nrs. 1 tot 4
- 20-A (1994-1995) - Nr. 1 (Aangepaste
administratieve begroting)
- 21 (1994-1995) - Nr. 1 (Verslag Reken-
hof)
Algemene bespreking, blz. 1508

Sprekers : de heer E. Van Rompuy,
verslaggever, de heren S. Platteau, L.
Hancké, J. Timmermans, L. Barbé,
W. De Vlieghere, A. Denys en minis-
ter W. Demeester-De Meyer

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1517

Ontwerp van decreet tot bekrachtiging
van de overeenkomst van 1 juni 1994 tus-
sen de federale Regering, de Vlaamse
Regering, de Waalse Gewestregering en
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de Regering van het Brusselse Hoofdste-
delijk Gewest betreffende de regeling
van de schulden van het verleden en de
ermede verband houdende lasten inzake
sociale huisvesting
-711 (1994-1995)-Nrs.  1 en2
Algemene bespreking, blz. 1522
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1522

Voorstel van decreet van de heer M. Oli-
vier houdende wijziging van het decreet
van 22 december 1993 houdende bepalin-
f;e4 tot begeleiding van de begroting

- 696 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking, blz. 1522

tot de heer T. Kelchtermans, Vlaamse
minister van Openbare Werken, Ruimte-
lijke Ordening en Binnenlandse Aange-
legenheden, over leasingovereenkomsten
afgesloten door de gemeenten, blz. 1542
Vraag om uitleg van mevrouw M.-J. Bau-
wen tot de heer T. Kelchtermans, Vlaam-
se minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, over het tracé van de
hoogspanningslijn Eksel-Overpelt, blz.
1551

Sprekers : de heer W. De Vlieghere,
verslaggever en de heer M. Olivier

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1523

Vraag om uitleg van de heer L. Steenwe-
gen tot de heer T. Kelchtermans, Vlaam-
se minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, over de gewestplan-
wijziging Tienen-Landen, blz. 1555

Ontwerp van decreet houdende goed-
keuring van het Verdrag inzake de be-
scherming van het mariene milieu van de
Noordoostelijke Atlantische Oceaan, en
van de bijlagen, opgemaakt in Parijs op
22 september 1992
- 702 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 1524

Sprekers : de heren L. Barbé en mi-
nister N. De Batselier

Vraag om uitleg van de heer M. Maer-
tens tot de heer T. Kelchtermans, Vlaam-
se minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, over de eigendomsti-
tel van het strand van Lombardsijde
(Middelkerke) en de gevolgen voor de
kustbeveiliging door de Vlaamse Ge-
meenschap, blz. 1557

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1527

Regeling van de werkzaamheden, blz. 1527

Bijlage
Vraag om uitleg van de heer G. Anne-
mans tot de heer L. Van den Brande, mi-
nister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de controle
van de Vlaamse regermg op de besteding
van de middelen van het Sociaal Fonds
van de Scheepsherstellers van Antwer-
pen v.z.w., blz. 1530

Vraag om uitleg van de heer F. Vergote
tot de heer N. De Batselier,, vice-voorzit-
ter van de Vlaamse regenng, Vlaamse
minister van Leefmilieu en Huisvesting,
over de overpopulatie en de bestrijding
van muskusratten in Vlaanderen, blz.
1562
Vraag om uitleg van de heer B. Vanden-
driessche tot de heer N. De Batselier, mi-
nister vice-president van de Vlaamse re-
gering, Vlaamse minister van Leefmilieu
en Huisvesting, over de slibvervuiling
van de Schelde tussen Melle en Gent,
blz. 1564

Vraag om uitleg van de heer E. Van Vae-
renbergh tot de heer L. Peeters, Vlaams
minister van Tewerkstelling en Sociale
Aangelegenheden, over de invloed van
hoogspanningslijnen op kanker, blz. 1532
Vraag om uitleg van de heer L. Goutry
tot mevrouw W. Demeester-De Meyer,
Vlaamse minister van Financiën en Be-
groting, Gezondheidsinstellingen, Wel-
zijn en Gezin, over de toepassing van het
decreet op het georganiseerd vrijwilli-
f;“erk op de zelfhulpgroepen, blz.

Vraag om uitleg van de heer M. Maer-
tens tot de heer N. De Batselier, vice-
voorzitter van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en
Huisvesting, over de overtredingen van
de decreten op reliëf- en vegetatiewijziging
op het strand van Lombardsijde, blz. 1567

Vraag om uitleg van de heer M. Maer-
tens tot mevrouw W. Demeester-De
Meyer, Vlaamse minister van Financiën
en Begroting, Gezondheidsinstellingen,
Welzijn en Gezin, over de reiskostenver-
goeding voor de consulenten van de so-
ciale diensten van de Vlaamse Gemeen-
schap bij de jeugdrechtbank, blz. 1536
Vraag om uitleg van de heer J. Tavemier
tot de heer L. Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtenaren-
zaken, over de ui tvoering van het
HOBU-decreet, blz. 1538

Nr. 34 Dinsdag 4 april 1995
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1569

Ontwerp van decreet houdende algeme-
ne bepalingen inzake milieubeleid
- 718 (19941995) - Nrs. 1 tot 4
Algemene bespreking, blz. 1570

Sprekers : de heer H. Brouns, ver-
slaggever, de heren L. Barbé, J. Tim-
mermans, M. Capoen en minister N.
De Batselier

Vraag om uitleg van de heer J. Tavemier Artikelsgewijze bespreking, blz. 1576



Barbé 

bespreking, 
: de heren 

Openbare 

Werkingsbegroting 
Canoen 	wijziging, 	1609 

betreffende 
Ontwerp 

1994 tus- 

Gewestregering 

gen 
1994 

Sprekers 
en 

Werkingsbegroting 

Ontwerp 

Coveliers 
inpassing 

economische compensaties bij 

van 

Annenians 

bedrijfs- 

- 19-A (1994-1995) - Nrs. 1 tot 4
- 20-A (1994-1995) - Nr. 1 (Aangepaste
administratieve begroting)
- 21 (1994-1995) - Nr. 1 (Verslag Reken-
hof)
Aangehouden stemmingen, blz. 1605

Spreker : de heer H. Van Dienderen
Hoofdelijke stemming, blz. 1606

Spreker : de heer P. Dewael

Voorstel van motie van overeenstem-
ming
Hoofdelijke stemming, blz. 1607

ytk&ngsbegroting  van de Raad, blz.

Ontwen> van decreet tot bekrachtiging
van de overeenkomst van 1 juni 1994?&
sen de federale Regering. de Vlaamse
Regering, de Waalse GeG&tregering  en
de Regering van het Brusselse Hoofdste-
delijk Gewest betreffende de regeling
van de schulden van het verleden en de
ermede verband houdende lasten inzake
sociale huisvesting
- 711(1994-1995)  - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 1609

Spreker : de heer L. Ba&

Ontwerp van decreet houdende goed-
keuring van het raamverdrag van de Ver-
enigde Naties inzake klimaatverandering,
en van de bijlagen 1 en II, ondertekend in
New York op 9 mei 1992
- 723 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2
Algemene besmeking,  blz. 1584

-Sprekers :-de heTen L. Barbé, J. De
Mol en minister N. De Batselier

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1590

Voorstel van decreet van de heren H.
Brouns, G. Swennen, M. Verwilghen en
M. Caooen  houdende wiizieing van het
decreet van 2 juli 1981 beTreffende de
voorkoming en het beheer van afvalstof-
fen
- 717 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespréking,  blz. 1590

Sprekers : de heren L. Barbé, J. Tim-
mermans, J. Geysels, H. Brouns en
minister N. De Batselier

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1593

Ontwerp van decreet tot regeling van de
arbeidsbemiddeling tegen betaling in het
Vlaamse Gewest
- 700  (1994-1995) - Nrs. 1 tot 3
Voorstel van decreet van de heer E.
Schuermans C.S. houdende bepalingen in-
zake arbeidsbemiddeling door arbeidsbe-
middelingsbureaus opgericht naar pri-
vaatrecht
- 367 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 7
Algenene bespréking,  blz. 1593

Smekers : de heer E. Schuermans.
verslaggever, de heren J. Laverge erÍ
minister L. Peeters

Artikelsgewíjze bespreking, blz. 1597

Werldngsbegroting  van de Raad
Beraadslaging, blz. 1603

Spreker : de heer C. Moors, verslag-
gever

Rouwhulde, blz. 1604

Motie van orde
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 1604

Voorstel van resolutie van de heren H.
Candries, J. Sleeckx, J. Peeters, H. O-
laerts, A. Denys en H. Covehers  be-
treffende de innassine  van het svsteem
van economisch’e combensaties  bii leger-
bestellineen in het eewesteliike economi-
sche beleid
- 734 (1994-1995) - Nr. 1
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 1605

Spreker : de heer A. Denys

Motie van orde
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 1605

Spreker : de heer J. De Mol

Ontwerp van decreet houdende eerste
aanpassing van de algemene uitgavenbe-
groting van de Vlaamse Gemeenschap
voor het begrotingsjaar 1995

Spreker : de heer J. Van Hauthem

Voorstel van decreet van de heer M. Oli-
vier houdende wijziging van het decreet
van 22 december 1993 houdende bepalin-
f;g4 tot begeleiding van de begroting

- 6% (1994-1995) - Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 1610

Ontwerp van decreet houdende goed-
keuring van het Verdrag inzake de be-
scherming van het mariene milieu van de
Noordoostelijke Atlantische Oceaan, en
van de bijlagen, opgemaakt in Parijs op
22 september 1992
- 702 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 1611

Ontwerp van decreet houdende algeme-
ne bepalingen inzake milieubeleid
- 718 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 4
Hoofdelijke stemming, blz. 1612

Oukerp van decreet houdende goed-
keuring van het raamverdrag van de Ver-
enigde Naties inzake klimaatverandering,
en van de bijlagen 1 en II, ondertekend in
New York op 9 mei 1992
- 723 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 1613

Sprekers : de heren L. Barbé en mi-
nister-president L. Van den Brande

Voorstel van decreet van de heren H.
Brouns. G. Swennen. M. Verwilghen en
M. Capoen  houdend; wijziging ;an het
decreet van 2 juli 1981 betreffende de
voorkoming en het beheer van afvalstof-
fen
- 717 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 1615

Ontwerp van decreet tot regeling van de

arbeidsbemiddeling tegen betaling in het
Vlaamse Gewest
- 700 (1994-1995)  - Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 1616

Met redenen omklede motie van de heer
R. Van Hooland C.S. tot besluit van de op
21 maart 1995 door de heer R. Van
Hooland in commissie eehouden inter-
pellatie tot de heer T: Kelchtermans,
Vlaamse minister van Ooenbare Wer-
ken, Ruimtelijke Ordening en Binnen-
landse Aangelegenheden, over de aange-
kondigde evaluatie van de fusies van ge-
meenten
- 730 (1994-1995) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1617

Met redenen omklede motie van de
heren L. Van Nieuwenhuvsen en G. An-
nemans tot besluit van de OD 22 maart
1995 door de heer G. Annem’ans  gehou-
den interpellatie tot de heer T. Kelchter-
mans, Vlaamse minister van Openbare
Werken, Ruimtelijke Ordening en Bin-
nenlandse Aangelegenheden, over het
tracé van de TGV ten noorden van Ant-
werpen
- 733 (1994-1995) -Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1619

Sprekers : de heren M. Bartholo-
meeussen,. H. Lauwers, J. Ansoms,
H. Van Dienderen, L. Van Nieuwen-
huysen en minister T. Kelchtermans

Met redenen omklede motie van de heer
H. Van Dienderen C.S. tot besluit van de
op 22 maart 1995 door de heren G. An-
nemans en H. Van Dienderen gehouden
interpellaties respectievelijk tot de heer
T. Kelchtermans, Vlaamse minister van
Openbare Werken, Ruimtelijke Orde-
ning en Binnenlandse Aangelegenheden,
over het tracé van de TGV ten noorden
van Antwerpen en tot  de  heer  J .
Sauwens, Vlaamse minister van Verkeer,
Buitenlandse Handel en Staatshervor-
ming, over de afbraak van de binnen-
landse trein ten voordele van de TGV
- 735 (1994-1995) -Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1621

Ontwen> van decreet houdende de be-
strijding van de voorkoming van de leeg-
staande en/of verwaarloosde bedriifs-
ruimten
- 591(1993-1994)  - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking, blz. 1623

Sprekers : de heer J. Van Eetvelt,
verslaggever, de heren J. Devolder,
L. Steenwegen en minister T. Kelch-
termans

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1627

Voorstel van resolutie van de heer J. De
Mol C.S. betreffende de voortgangsbewa-
king van de Rio-conferentie en de uit-
voering van Agenda 21
- 551 (1993-1994) -Nr. 1
Bespreking, blz. 1636

Sprekers : de heer J. De Mol, ver-
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Regeting van de werkzaamheden, blz. 1637

Nr. 35 Woensdag 5 april 1995
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1639

Ontwerp van decreet houdende vaststel-
ling van de voorwaarden inzake de oplei-
ding voor de wielersport
- 724 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 1639

Sprekers : de heren M. Seghers en
minister H. Weckx

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1640

Ontwerp van decreet tot wijziging van
het decreet van 20 november 1972 tot
vaststelling van de officiële schrijfwijze
van de Nederlandse Taal
- 728 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 1640
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1640

Voorstel van decreet van de heren M.
Van Peel, P. Hostekint en H. Lauwers
houdende een subsidieregeling voor ver-
enigingen voor volksontwikkelingswerk
- 664 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 5
Voorstel van decreet van de heren L.
Goutry en A. Schellens houdende een
subsidieregeling voor instellingen voor
volksontwikkelingswerk
- 665 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 6
Voorstel van decreet van de heren L.
Martens en J. De Bremaeker houdende
een subsidieregeling voor diensten en
coördinatiecentra voor sociaal-cultureel
werk voor volwassenen
- 666 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 5
Voorstel van decreet van de heren H.
Lauwers en J. Geysels houdende wijzi-
ging van het decreet van 27 juni 1985
houdende de subsidieregeling van projec-
ten en organisaties inzake het Neder-
landstalig ontwikkelingswerk voor vol-
wassenen en specifieke subsidieregeling
voor bijzondere doelgroepen en proble-
men in het kader van het Nederlandstalig
sociaal-cultureel vormings- en ontwikke-
lingswerk
- 524 (1993-1994) - Nrs. 1 en 2
Voorstel van decreet van de heren H.
Lauwers en J. Geysels houdende wijzi-
ging van het decreet van 3 maart 1978
houdende de rijkssubsidieregeling voor
het nederlandstalig sociaal-cultureel  vor-
mingswerk met volwassenen in instellin-
gen
- 525 (1993-1994) - Nrs. 1 en 2
Voorstel van decreet van de heren J.
Geysels en H. Lauwers houdende een
subsidieregeling voor organisaties voor

ontwikkelingswerk 
- 610 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2
Voorstel van decreet van de heren J.
Geysels en H. Lauwers houdende een
subsidieregeling voor het Nederlandsta-
lig vormingswerk met volwassenen in in-
stellingen
- 611(1994-1995)  - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 1641

Sprekers : mevrouw R. Van Cleuven-
bergen, verslaggever, de heer P. Hos-
tekint, verslaggever, de heer H. Lau-
wers, verslaggever, de heren W.
Seeuws, J. Geysels, M. Van Peel, M.
Seghers, A. Denys en minister H.
Weckx

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1666
Sprekers : de heren J. Geysels, W.
Seeuws en minister H. Weckx

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1674
Spreker : minister H. Weckx

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1681

Regeling van de werkzaamheden, blz. 1687

Bijlage
Vraag om uitleg van de heer P. Desmet
tot de heer N. De Batselier! vice-voorzit-
ter van de Vlaamse regermg, Vlaamse
minister van Leefmilieu en Huisvesting,
over het ontbreken van diensten, die in
dringende noodgevallen onmiddellijk
vaststellingen en metingen van luchtver-
ontreiniging kunnen doen, blz. 1690
Vraag om uitleg van de heer M. Didden
tot de heer N. De Batselier, vice-voorzit-
ter van de Vlaamse regermg, Vlaamse
minister van Leefmilieu en Huisvesting,
over de harmonisatie van de openingsda-
ta voor de visvangst op de Berwijn, de
Voer en de Geul, blz. 1693
Vraag om uitleg van mevrouw V. Dua tot
de heer N. De Batselier, vice-voorzitter
van de Vlaamse regering, Vlaamse minis-
ter van Leefmilieu en Huisvesting, over
het ontwerp van ordonnantie tot wijzi-
ging van het Boswetboek in het Brusselse
Hoofdstedelijk Gewest, blz. 1695
Vraag om uitleg van de heer L. Steenwe-
gen tot de heer N. De Batselier, vice-
voorzitter van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en
Huisvesting, over het uitblijven van een
bouwvergunning voor de ophoging van
het stort te Pellenberg, blz. 1697

Nr. 36 Woensdag 5 april 1995
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1699

Ontwerp van decreet betreffende de or-

ganisatie en de werking van de loods-
dienst van het Vlaamse Gewest en be-
treffende het brevet van havenloods
- 716 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking, blz. 1699

Sprekers : de heren E. Beysen en mi-
mster  J. Sauwens

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1700

Ontwe
T

van decreet tot bescherming
van hm schappen
- 731 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking, blz. 1705

Sprekers : de heer J. De Mol, verslag-
gever, de heren M. Seghers, J. Tim-
mermans, J. Caudron, L. Steenwe-
gen, F. Van den Eynde? A. Denys, J.
De Seranno, F. Vermeuen en minis-
ter J. Sauwens

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1720
Sprekers : de heren J. De Seranno,
A. Denys, J. De Mol en minister J.
Sauwens

Regeling van de werkzaamheden, blz. 1729

Nr. 37 Donderdag 5 april 1995
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1731

Ontwerp van decreet tot aanvulling van
het decreet van 5 april 1995 houdende al-
gemene bepalingen inzake milieubeleid
met een titel betreffende bedrijfsinteme
milieuzorg
- 719 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking, blz. 1731

Sprekers : de heer J. Timmermans,
verslaggever, de heren L. Barbe,  M.
Capoen en minister N. De Batseher

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1734

Voorstel van decreet van de heer L. Ap-
peltans,  mevrouw A. Leysen en de heer
P. Hostekint houdende diverse wijzi-
gingsbepalingen betreffende het hoger
onderwtjs  in de Vlaamse Gemeenschap
- 710 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 4
Algemene bespreking, blz. 1738

Sprekers : de heer R. Swinnen, ver-
slaggever, mevrouw J. Leduc, me-
vrouw A. Leysen, de heren L. Appel-
tans, J. Tavemier, V. Anciaux, A.
Denys, C. Moors en minister L. Van
den Bossche

Regeling van de werkzaamheden, blz. 1748
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Nr. 38 Donderdag 5 april 1995
Middagvergadering

heden, over de aanwending van de midde-
len van het Eurooees Sociaal Fonds. blz.

Berichten van verhindering, blz. 1751

Actuele vragen (Regl. art. 77)
Actuele vraag van mevrouw M. De
Meyer tot de heer T. Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare Wer-
ken, Ruimtelijke Ordening en Binnen-
landse Aangelegenheden, over de toe-
gangswegen tot de geplande vestiging
van een nieuw stort door een intematio-
naal afvalverwerkingsbedrijf op het
grondgebied van Steendorp-Temse, blz.
1752
Actuele vraag van de heer W. Verreyc-
ken tot de heer H. Weckx, Vlaamse mi-
nister van Cultuur en Brusselse Aanaele-
genheden, over de verkiezingsprog;am-
ma’s bij de BRTN, blz. 1752
Actuele vraag van de heer H. Olaerts tot
de heer H. Weckx, Vlaamse minister van
Cultuur en Brusselse Aangelegenheden,
over het Vlaams standpunt inzake de Eu-
ropese richtlijn Televisie Zonder Gren-
zen, blz. 1753
Actuele vraag van de heer R. Van Hoo-
land tot de heer L. Van den Bossche.
Vlaamse minister van Onderwijs en
Ambtenarenzaken, over het antwoord
van de Vlaamse regering op het tweede
jaarverslag van de ombudsman van de
Vlaamse Gemeenschap, blz. 1754
Actuele vraag van de heer J. Taylor tot
de heer L. Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtenaren-
zaken, over de eis tot schadevergoeding
van de minister van Ambtenarenzaken
tegen de Vlaamse Uitgeversmaatschap-
pij, blz. 1757
Actuele vraag van de heer J. Tavemier
tot de heer L. Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtenaren-
zaken, over de aangekondigde verhoging
van de inschrijvingsgelden in het HOBU,
blz. 1758
Actuele vraag van de heer M. Didden tot
de heer J. Sauwens, Vlaamse minister
van Verkeer, Buitenlandse Handel en
Staatshervorming, over de plotse aan-
werving van tien medewerkers, blz. 1759
Actuele vraag van mevrouw M.-J. Bau-
wen tot mevrouw W. Demeester-De
Meyer, Vlaamse minister van Financiën
en Begroting, Gezondheidsinstellingen,
Welzijn en Gezin, over de moeilijkheden
naar aanleiding van het strategisch actie-
plan van Kind en Gezin, blz. 1760
Actuele vraag van de heer G. Annemans
tot de heer L. Peeters, Vlaamse minister
van Tewerkstelling en Sociale Aangele-
genheden, over de intrekking van de
Olympische licentie van een Gents hoog-
leraar door het BOIC, blz. 1761
Actuele vraag van de heer L. Goutry tot
de heer L. Peeters, Vlaamse minister van
Tewerkstelling en Sociale Aangelegen-

Actuele vraag van de heer J. De Mol tot
de heer L. Peeters, Vlaamse minister van
Tewerkstelling en Sociale Aangelegenhe-
den, over Ultimate fighting als verant-
woorde sportbeoefening, blz. 1763

Actuele interpellatie (Regl. art. 79)
Actuele interpellatie van de heer J. De
Mol tot de heer T. Kelchtermans, Vlaam-
se minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening. en Binnenlandse
Aangelegenheden, over een nieuw con-
tract voor aëroteledetectische waame-
mingen betreffende het overstromingsge-
vaar van het mijnverzakkingsgebied te
Maasmechelen, blz. 1764

f&rek;;ekm~;s  heren J. De Mol en T.

Voorstel van decreet van de heer L. Ap-
peltans,  mevrouw A. Leysen en de heer
P. Hostekint houdende diverse wijzi-
gingsbepalingen betreffende het hoger
onderwijs in de Vlaamse Gemeenschap
- 710 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 4
fiLg;rnnie bespreking (Voortzetting),

‘Spreker : minister L. Van den Bos-
sche

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1769
Spreker : de heer J. Tavemier

Voorstel van bijzonder decreet van de
heer L. Appeltans, mevrouw J. Leduc,
mevrouw A. Leysen en de heren P. Hos-
tekint en J. Tavemier houdende wijziging
van het bijzonder decreet van 19 decem-
ber 1988 betreffende de Autonome Raad
voor het Gemeenschapsonderwijs
- 732 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 1787

Spreker : de heer J. Tavernier
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1788

Voorstel van resolutie van de heren H.
Candries, J. Sleeckx, J. Peeters, H. O-
laerts, A. Denys en H. Covehers  be-
treffende de inpassing van het systeem
van economische compensaties bij leger-
bestellingen in het gewestelijke economi-
sche beleid
- 734 (1994-1995) -Nr. 1
Bespreking, blz. 1789

Sprekers : de heren H. Candries en
H. Coveliers

Voorstel van resolutie van de heren M.
Van Peel, L. Hancké, A. Denys, H. Lau-
wers en J. Geysels betreffende de toenas-
sing van de beginselen van non-discrimi-
natie en gewaarborgde inspraak
- 677 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2
Bespreking, blz. 1792

Sprekers : de heer L. Martens. ver-
slaggever, de heren M. Van Peel, L.
Hancké, F. Van den Eynde, J. Gey-
sels en H. Lauwers

Werkgroep belast met het opmaken van

een inventaris van de sociale en menselij-
ke gevolgen voor de slachtoffers van de
oorlog, met name ook van de Spaanse
burgeroorlog en voor de getroffenen van
de repressie
Mededeling, blz. 1800

Statuut van het lid van de Vlaamse Raad
Beraadslaging en stemming, blz. 1800

Sprekers : de heer C. Moors, verslag-
gever en de heer H. Schiltz

Reglement van het pensioenfonds van de
leden van de Vlaamse Raad
Beraadslaging en stemming, blz. 1803

Personeelsformatie van de Vhuunse
Raad
Beraadslaging, blz. 1803

Ontwerp van decreet houdende de be-
strijding van de voorkoming van de leeg-
staande en/of verwaarloosde bedrijfs-
ruimten
- 591 (1993-1994) -Nis. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 1803

Voorstel van resolutie van de heer J. De
Mol C.S. betreffende de voortgangsbewa-
king van de Rio-conferentie en de uit-
voering van Agenda 21
- 551 (1993-1994) -Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1804

Ontwerp van decreet houdende vaststel-
ling van de voorwaarden inzake de oplei-
ding voor de wielersport
- 724 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 1806

Ontwerp van decreet tot wijziging van
het decreet van 20 november 1972 tot
vaststelling van de officiële schrijfwijze
van de Nederlandse Taal
- 728 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 1807

Voorstel vau decreet van de heren M.
Van Peel, P. Hostekint en H. Lauwers
houdende een subsidieregeling voor ver-
enigingen voor volksontwikkelingswerk
- 664 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 5
Aangehouden stemmingen, blz. 1808
Hoofdelijke stemming, blz. 1811

Voorstel van decreet van de heren L.
Goutry en A. Schellens houdende een
subsidieregeling voor instellingen voor
volksontwikkelingswerk
- 665 (1994-1995)-  Nrs. 1 tot 6
Aangehouden stemmingen, blz. 1812
Hoofdelijke stemming, blz. 1818

Voorstel van decreet van de heren L.
Martens en J. De Bremaeker houdende
een subsidieregeling voor diensten en
coördinatiecentra voor sociaal-cultureel
werk voor volwassenen
- 666 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 5
Aangehouden stemmingen, blz. 1819
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ganisatié 

van 

Hoofdelijke stemming, blz. 1823

Ontwen, van decreet betreffende de or-
ganisat& en de werking van de loods-
dienst van het Vlaamse Gewest en be-
treffende het brevet van havenloods
- 716 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 1824

Ontwerp van decreet tot bescherming
van landschappen
- 731 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 3
Aangehouden stemmingen, blz. 1825

Sprekers : de heren J. De Seranno, J.
Timmermans en minister Sauwens

Ontwerp van decreet tot aanvulling van
het decreet van 5 april 1995 houdende al-
gemene bepalingen inzake milieubeleid
met een titel betreffende bedrijfsinteme
milieuzorg
- 719 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 1829

Spreker : de heer L. Barbé

Voorstel van decreet van de heer L. Ap-
peltans,  mevrouw A. Leysen en de heer
P. Hostekint houdende diverse wijzi-
gingsbepahngen betreffende het hoger
onderwijs in de Vlaamse Gemeenschap
- 710 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 4
Hoofdelijke stemming, blz. 1831

Voorstel van bijzonder decreet van de
heer L. Appeltans, mevrouw J. Leduc,
mevrouw A. Leysen en de heren P. Hos-

tekint en J.‘Tavemier houdende wijziging
van het bijzonder decreet van 19 decem-
ber 1988 betreffende de Autonome Raad
voor het Gemeenschapsonderwijs
- 732 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 1832

Voorstel van resolutie van de heren M.
Van Peel. L. Hancké. A. Denvs. H. Lau-
wers en J: Geysels betreffendede  toepas-
sing van de beginselen van non-discrimi-
natie en gewaarborgde inspraak
- 677 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2
Aangehouden stemmingen, blz. 1833
Hoofdelijke stemming, blz. 1834

Spreker : de heer W. Seeuws

Voorstel vau resolutie van de heren H.
Candries, J. Sleeckx, J. Peeters, H. O-
laerts, A. Denys en H. Coveliers be-
treffende de inpassing van het systeem
van economische compensaties biJ leger-
bestellingen in het gewestelijke economi-
sche beleid
- 734 (1994-1995) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1836

Verklaring van de voorzitter, blz. 1837

Reglement - Aanpassingen
- 8 (1994-1995)
Aangehouden stemmingen, blz. 1837

Sprekers : de heren F. Dewinter en
H. Suykerbuyk

Hoofdelijke stemming, blz. 1839

Regeling van de werkzaamheden, blz. 1840

Verzoekschriften (Regl. art. 82-83)
blz. 1840

Bijlage
Vraa om uitleg van de heer P. Breyne
tot e heer N. De Batselier, ministerdg
vice-president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en
Huisvesting, over de voorwaarden inzake
erkenning van huurdersbonden en een
overleg- en investeringscentrum, blz. 18
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Spinnewyn, 

Detiè- 

Ghesquière, 

38e vergadering Donderdag 6 april 1995
Middagvergadering

Voorzitter : de heer E. Baldewijns

- De notulen van de jongste verga-
dering worden ter tafel gelegd.

- De vergadering wordt geopend
om 14.02 uur.

De voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

AANWEZIG

V. Anciaux, G. Annemans, J. An-
soms, L. Appeltans, E. Baldewijns,
L. Barbé, M. Bartholomeeussen, M.-
J. Bauwen, E. Beysen, A. Boesmans,
R. Bosman, G. Bossuyt, M. Bour-
gois, P. Breyne, L. Bril, H. Brouns,
X. Buisseret, H. Candries, M. Ca-
poen, G. Cardoen, J. Caubergs, J.
Caudron, F. Cauwenberghs, P. Che-
valier, M. Colla, M. Cordeel, H. Co-
veliers, S. Creyf, R. Daems, N. De
Batselier, J. De Bremaeker S. De
Clerck, H. De Croo, E. De Groot, J.-
L. Dehaene, P. De Keersmaeker, A.
De Maght-Aelbrecht, F. De Man, W.
Demeester-De Meyer, J. Demeule-
naere, J. De Meyer, M. De Meyer, J.
De Mol, W. Demuyt, A. Denys, P.
Deprez, J. De Roo, J. De Seranno,
P. Desmet, R. Deswaene, L. Detie-
ge, W. De Vlieghere, J. Devolder, P.
Dewael, F. Dewinter, M. Didden, F.
Dielens, M. Dillen, V. Dua, J.
Dupré, J. Eeman, M. Eyskens, J. Ga-
briels, J. Geysels, F. Ghesquiere, A.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 38
6 april 1995

Gijsbrechts-Horckmans, W. Goos-
sens, L. Goutry, L. Hancké, P. Hos-
tekint, T. Kelchtermans, A. Kempi-
naire, R. Landuyt, H. Lauwers, J.
Laverge, J. Leclercq, J. Leduc, J.
Lenssens, A. Leysen, C. Lisabeth, M.
Logist, P. Luyten, M. Maertens, H.
Marsoul, L. Martens, L. Maximus, T.
Merckx-Van Goey, G. Moens, C.
Moors, C. Moyaerts, H. Olaerts, M.
Olivier, J. Peeters, L. Peeters, W.
Peeters, L. Pierco, E. Pinoie, K.
Pinxten, S. Platteau, R. Raes, D.
Ramoudt, F. Sarens, J. Sauwens, A.
Schellens, H. Schiltz, E. Schuermans,
W. Seeuws, M. Seghers, J. Sleeckx, J.
Sphmewyn, L. Standaert, L. Steen-
wegen, H. Suykerbuyk, F. Swaelen,
R. Swinnen, W. Taelman, P. Tant, J.
Tavemier, J. Taylor, J. Timmermans,
M. Tyberghien-Vandenbussche, A.
Van Aperen, R. Vancleuvenbergen,
L. Van den Bossche, L. Van den
Brande, J. Vande Lanotte, F. Van-
denbroucke, B. Vandendriessche, F.
Van den Eynde, D. Van der Maelen,
M. Van der Poorten, J. Van der
Sande, J. Vandeurzen, H. Van Dien-
deren, J. Van Eetvelt, P. Van Grem-
bergen, J. Van Hauthem, J. Van
Hecke, R. Van Hooland, M. Van
houtte, G. Vanleenhove, R. Vanler-
berghe, J. Van Looy, L. Van Nieu-
wenhuysen, K. Van Overmeire, T.
Van Parys, M. Van Peel, D. Vanp-
oucke, R. Van Rompaey, E. Van
Rompuy, H. Van Rompuy, E. Van
Vaerenbergh, L. Vanvelthoven, R.
Van Walleghem, H. Van Wambeke,
V. Vautmans, F. Vergote, A. Verlin-
den, G. Vermassen, F. Vermeiren,

Berichten van verhindering

W. Verreycken, G. Versnick, M.
Verwilghen, H. Weckx, J. Weyts,
R. Wierinckx, F. Wymeersch.

AFWEZIG MET KENNISGE-
VING

G. Geens, G. Swennen : gezond-
heidsredenen :

J. Valkeniers : buitenslands.

AFWEZIG ZONDER KENNIS-
GEVING

G. Anthuenis, P. Berben, A. Bour-
geois, J. Buchmann, W. Cortois, A.
De Boeck, J. Decorte, E. Derycke,
R. De Wulf, L. Dierickx, L. Monset,
L. Nelis-Van Liedekerke, J. Pede, M.
Smet, L. Tobback, D. Van Meche-
len, J.-P. Van Rossem, G. Verhof-
stadt.
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voorzitter 

Handeling 
6 april 199 ; 

ACTUELE VRAGEN (Regl. art.
77)

Actuele vraag van mevrouw M. De
Meyer tot de heer T. Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare
Werken, Ruimtelijke Ordening en
Binnenlandse Aangelegenheden,
over de toegangswegen tot de ge-
plande vestiging van een nieuw stort
door een internationaal afvalverwer-
kingsbedrijf op het grondgebied van
Steendorp-Temse

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van mevrouw De Meyer
tot de heer Kelchtermans, Vlaamse
minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnen-
landse Aangelegenheden, over de
toegangswegen tot de geplande ves-
tiging van een nieuw stort door een
internationaal afvalverwerkingsbe-
drijf op het grondgebied van Steen-
dorp-Temse.

Mevrouw De Meyer heeft het
woord.

Mevrouw M. De Meyer : Mijnheer
de voorzitter, het internationale af-
valverwerkingsbedrijf Biffa Waste
heeft plannen om op het grondge-
bied van Steendorp-Temse een groot
nieuw industrieel stort te vestigen.
Er werd nog geen officiële aanvraag
ingediend.

Het verzet van de lokale bevolking is
uiteraard zeer groot ondermeer daar
er op het grondgebied al enkele stor-
tingen zijn. Er werd een aanvraag in-
gediend voor een groot slibstort, dat
voor advies bij de Raad van State
ligt.

Het verzet is ook groot omdat de
landelijke wegen op het grondgebied
Steendorp-Temse hoegenaamd niet
zijn uitgerust om zwaar en frequent
vrachtvervoer, die de inplanting van
een stort tot gevolg heeft, te slikken.

Geruchten gaan dat, ondanks het feit
dat Biffa Waste nog geen officiële
aanvraag heeft ingediend, er toch al
bilaterale contacten zouden zijn ge-
weest met de administratie om over
te gaan tot de aanpassing van de ge-

Vlaamse Raad
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westweg N485,  de Heirstraat, die
Steendorp met de El7 verbindt en
die een landelijke weg is, erg gevaar-
lijk voor fietsers en voetgangers.
Daarbij zou een stukje extra weg zijn
gepland, dwars door landelijk ge-
bied.

Is de minister hiervan op de hoogte ?

Wat is zijn mening daaromtrent ?

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Minister T. Kelchtermans : Mijnheer
de voorzitter, ik ben daarvan niet op
de hoogte.

In Steendorp zijn inderdaad onteige-
ningsgebieden met een nabestem-
ming natuurgebied dat moet worden
gerespecteerd. Dat wil niet zeggen
dat er daar niet kan worden gestort
vanuit het oogpunt ruimtelijke orde-
ning. Er is mijn geen dossier daar-
omtrent bekend. Daarvoor moet u
zich eerder wenden tot minister De
Batselier, verantwoordelijk voor
leefmilieu.

Wat de precieze plannen betreft zijn
er bij mijn administratie Oost-Vlaan-
deren geen intenties noch concrete
plannen in opmaak met betrekking
tot de gewestweg N485 tot aan de
E17. Ook in de driejarenplannen
werd niets in die zin opgenomen.

Ik kan dus niet besluiten dat er be-
slissingen in die zin zouden zijn ge-
nomen tenzij in het hoofd van som-
migen die menen dat dit voor hen
wenselijk is.

De vootzitter : Het incident is geslo-
ten.

Afvalverwerking
BRTN

Actuele vraag van de heer W. Ver-
reycken tot de heer H. Weckx,
Vlaamse minister van Cultuur en
Brusselse Aangelegenheden, over de
verkiezingsprogramma’s bij de
BRTN

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Verreycken
tot de heer Weckx, Vlaamse minister
van Cultuur en Brusselse Aangele-
genheden, over de verkiezingspro-
gramma’s bij de BRTN.

De heer Verreycken heeft het
woord.

De heer W. Verreycken : Mijnheer
de voorzitter, door de raad van be-
stuur van de BRTN werd op 27
maart beslist om in De Zevende Dag
een reeks verkiezingsdebatten te
houden. Daarbij werden de thema’s
die aan bod zullen komen meteen
vastgelegd. Pensioenen, sociale ze-
kerheid, onderwijs, begrotingen en-
zovoorts.

Ik maak een uitzondering voor het
tenorendebat, het debat van de lijst-
trekkers of de voorzitters van de par-
tijen, maar het valt op dat in De Ze-
vende Dag vijf maal de grote partij-
en aan bod komen en éénmaal de
zogenaamde kleinere partijen.

Is dat wel in verhouding met de
enige betrouwbare opiniepeiling, na-
melijk de recente Europese Unie-
verkiezingen ? Het Vlaams Blok met
13 percent van de stemmen krijgt
éénmaal de gelegenheid om zijn pro-
gramma te verdedigen terwijl partij-
en met 18 percent van de stemmen
vijf keer de gelegenheid krijgen dit
te doen.

Het verwondert mij vooral dat in de
aanhef van de brief die de heer
Goossens aan de leden van de be-
heerraad richt, op de onpartijdigheid
en de noodzaak om iedereen gelijk
aan bod te laten komen wordt gewe-
zen, terwijl even later de oneven-
wichtige verdeling van de program-
ma’s wordt ingevoerd.

Is het normaal dat de BRTN in zijn
keuze van thema’s alleen deze selec-
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Verreycken

teert die door de SP-voorzitter wer-
den gedecreteerd als zijnde interes-
sepunten voor de kiezer ? Ik denk
aan pensioenen, sociale zekerheid,
onderwijs enzovoorts. Ik neem aan
dat wij ons daar eigenlijk niet mee
te bemoeien hebben. Staatshervor-
ming, het migrantenprobleem dat
vandaag duidelijker dan ooit blijkt,
de groeiende onveiligheid komen
niet aan bod. Ik heb daar problemen
mee.

Is het nog mogelijk om de inhoud
van de debatten te wijzigen ?

Is het vooral nog mogelijk om het
aantal en de frequenties waarmee de
partijen aan bod komen te wijzigen
en om er voor te zorgen dat er een
eerlijke verdeling is van de toegewe-
zen programma’s ?

De voorzitter : Minister Weckx heeft
het woord.

Minister H. Weckx : Mijnheer de
voorzitter, ik heb kennis genomen
van de discussie in de raad van be-
stuur die, de heer Verreycken heeft
er op gezinspeeld, autonoom bepaalt
op welke wijze de debatten worden
georganiseerd.

Uit de uitleg van de BRTN blijkt dat
de verhouding niet vijf/een is maar
wel zes/twee,  zowel wat betreft De
Zevende Dag, het Journaal als Actu-
eel. Voor de totaliteit van deze pro-
gramma’s is de verhouding dus
zes/twee.

De raad van bestuur heeft daarover
lang gediscussieerd en uiteindelijk
een beslissing genomen waarvan ik
durf zeggen dat ze vrij billijk is. Ik
zal in elk geval de autonomie van de
raad van bestuur bij de wijze van be-
slissen niet beknotten noch de beslis-
sing beïnvloeden.

Wanneer de heer Verreycken zegt
dat de administrateur-generaal van
de BRTN naar de verschillende
diensten een omzendschrijven heeft
gestuurd waarin hij ondermeer zegt
enerzijds dat de journalisten zich
correct moeten opstellen en dat an-

Vlaamse Raad
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derzijds niet genoeg de nadruk kan
worden gelegd op de kiesheid en de
nauwkeurigheid waarmee de the-
ma’s moeten worden behandeld, ben
ik van oordeel dat de administra-
teur-generaal binnen de hem toege-
meten rol blijft. Het is goed dat hij
op die wijze de verschillende dien-
sten en journalisten gewezen heeft
op hun belangrijke rol.

Ten slotte wil ik er nog op wijzen dat
de raad van bestuur van de BRTN
nog een beslissing moet nemen over
de extra politieke tribunes. U weet
dat een decreet die materie regelt.
De helft wordt toegewezen volgens
de evenredige vertegenwoordiging,
de andere helft volgens de sterkte
van de politieke fracties in de
Vlaamse Raad zoals hij momenteel
is samengesteld.

Als voogdijminister heb ik geen en-
kele reden om op een of andere ma-
nier te interfereren in de beslissingen
van de raad van bestuur.

De voorzitter : De heer Verreycken
heeft het woord.

De heer W. Verreycken : Mijnheer
de voorzitter, ik heb het voorstel ge-
kregen dat de dienst Gastprogram-
ma’s heeft overgemaakt in verband
met de extra politieke tribunes. Dat
lijkt mij een logische vertaling van
alle verkiezingsuitslagen en normen.
Daarmee heb ik geen enkel pro-
bleem. De voorgestelde programma-
tie klopt met de verhouding in de
Vlaamse Raad, maar dat is niet zo
met de extra politieke thema’s die in
De Zevende Dag en in het Journaal
worden aangekaart. Ik heb enkel ge-
sproken over De Zevende Dag,
maar de minister geeft nu aan dat in
alle politieke programma’s diezelfde
wanverhouding zal worden aange-
houden, wat ik des te meer betreur.

Ik blijf er bij dat dit geen ernstige
verhouding is. Ik wil de minister niet
aanzetten tot inmenging in de inter-
ne werking van de BRTN, maar
wanneer zes miljoen Vlamingen de
BRTN betalen dan hebben zij ook,
allemaal, in verhouding tot hun poli-

BRTN
Televisie Zonder Grenzen

tieke sterkte, het recht om aan bod
te komen in de uitzendingen van die
BRTN.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer H.
Olaerts tot de heer H. Weckx,
Vlaamse minister van Cultuur en
Brusselse Aangelegenheden, over
het Vlaams standpunt inzake de Eu-
ropese richtlijn Televisie Zonder
Grenzen

De voorzitter : Aan de orde i s  de ac-
tuele vraag van de heer Olaerts tot
de heer Weckx, Vlaamse ministers
van Cultuur en Brusselse Aangele-
genheden, over het Vlaams stand;
punt inzake de Europese richtlijn
Televisie Zonder Grenzen

De heer Olaerts heeft het woord.

De heer H. Olaerts : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister, col-
lega’s, vorige maandag kwam de Eu-
ropese Raad van Ministers van Cul-
tuur bijeen, waarbij de aanpassing
van de richtlijn betreffende “Televi-
sie Zonder Grenzen” aan de orde
was.

Naar blijkt zijn er aanzienlijke pro-
blemen gerezen en zou zelfs een
kortsluiting zijn ontstaan.

Ten eerste, televisie zou als een lou-
ter economische materie zijn ge-
handhaafd. Ten tweede, de bescher-
ming van de kleine culturen zou niet
ter sprake zijn gekomen. Ik weet dat
dit nochtans een van de grote be-
kommernissen is van de minister.

Mag ik u dan ook vragen verslag uit
te brengen van deze vergadering.
Heeft u de twee aspecten die wij be-
langrijk vinden, namelijk dat televi-
sie meer is dan een louter economi-
sche materie en de bescherming van
de kleine culturen, aangekaart ?

Moeten wij er ons misschien over
verheugen dat de besprekingen zijn
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O l a e r t s
afgesprongen om reden dat men
onze principiële wensen niet wenste
te eerbiedigen ?

Wanneer gaat u deze problemen op-
nieuw bespreken, of worden ze uit-
eindelijk op de lange baan gescho-
ven ?

De voorzitter : De minister heeft het
woord.

Minister H. Weckx : Mijnheer de
voorzitter, op de agenda van de
Raad van Ministers van Cultuur en
Media van de Europese Unie vorige
maandag te Luxemburg stonden
twee belangrijke punten op de dag-
o r d e .

Wij hebben een belangrijk oriënte-
rend debat gehouden over het
media-2-programma waar ik inzon-
derheid maar niet uitsluitend na-
mens de Vlaamse Gemeenschap heb
gesproken, vermits ik in de beurtrol
vertegenwoordiger was van België
en van de gemeenschappen van ons
land. In akkoord met de Franse en
de Duitstalige gemeenschap heb ik
gepleit voor een positieve discrimi-
natie ten overstaan van kleine lan-
den en kleine regio’s voor het beko-
men van toelagen van de producen-
ten binnen het media-Zprogramma.

Wat het debat over het media-2-pro-
gramma betreft, gingen in het oriën-
tatiedebat ook belangrijke grote lid-
staten ermee akkoord om toepassing
en uitvoering te geven van het
media-Zprogramma, aan wat zij
hebben genoemd de positieve discri-
minatie van kleine landen, kleine lid-
staten en kleine regio’s.

Wat de nieuwe richtlijn “Televisie
Zonder Grenzen” betreft, beschik-
ten wij over een tekst - die wij trou-
wens slechts een tiental dagen voor-
dien hadden ontvangen - die punctu-
eel een aantal artikelen van de richt-
lijn “Televisie Zonder Grenzen” van
1989 wijzigt. Wij waren niet in het
bezit van het verslag van de Com-
missie, evenmin van de memorie van
toelichting. Deze stukken zijn niet
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rondgedeeld. Wii hebben van de
commissaris vernomen dat in de
Commissie nog een discussie aan de
gang is. Wij hebben er toen voor ge-
opteerd het oriënterend debat over
de nieuwe richtlijn uit te stellen tot
de maand juni 1995. Het Franse
voorzitterschap heeft meegedeeld
dat tussen 15 en 20 juni, dus vóór de
Top van Cannes, nog een bijeen-
komst zou plaatsvinden van de mi-
nisters van Cultuur teneinde een glo-
bale bespreking te wijden én aan het
verslag van de Commissie aan de
Raad, én aan de memorie van toe-
lichting. U weet hoe belangrijk dit is
in het geheel van de Europese regel-
geving, meer bepaald van een nieu-
we richtlijn.

Dit is dan ook de reden waarom
door de bevoegde commissaris al-
leen een mededeling werd gedaan
inzake de nieuwe richtlijn. Het
oriënterend debat is uitgesteld. In-
tussen werd de nieuwe datum mee-
gedeeld, namelijk 16 juni aanstaan-
de, datum waarop de algemene be-
spreking over het geheel van de tek-
sten aan bod zal komen. Het is wel
juist dat de gewijzigde richtlijn, dus
zonder kennis van de memorie van
toelichting en van het verslag, nog te
eenzijdig economisch is benaderd en
er onvoldoende culturele accenten
worden gelegd. Wij hebben de gele-
genheid gehad tijdens de middag te
vergaderen in een geïmproviseerde,
informele raad van de ministers van
cultuur en bevoegd voor de media.
Ik heb dit onderwerp namens België,
dus ook namens de Vlaamse Ge-
meenschap, ter sprake gebracht. Het
grote debat is vastgesteld op 16 juni.
Ik hoop er dan ook in te slagen - en
ook sommige grote landen zitten op
die golflengte - de culturele dimen-
sie in de nieuwe richtlijn sterker te
laten doorwegen. Ik vermoed dat 16
juni een belangrijk oriënterend
debat zal zijn. Ik hoop van harte dat
wij de culturele dimensie sterker
kunnen laten doorwegen dan in de
eerste teksten het geval is.

De voorzitter : De heer Olaerts heeft
het woord.

Televisie Zonder Grenzen
Jaarverslag ombudsman

De heer H. Olaerts : Mijnheer de
voorzitter, ik dank de minister voor
zijn uitvoerig antwoord waaruit
blijkt dat hij onze bekommernissen
deelt om televisie niet te zien als een
louter economische factor en de be-
scherming van de kleine culturen te
verdedigen.

Mijnheer de minister, nog een kleine
vraag. Is er inderdaad dan toch geen
kortsluiting geweest ?

De Vlaamse Raad zal alleszins inza-
ke media waakzaam moeten blijven.

De voorzitter : De minister heeft het
woord.

Minister H. Weckx : Mijnheer de
voorzitter, ik sluit mij aan bij de laat-
ste bemerking van de heer Olaerts.
Ik hoop dat het gevaar dat ons even-
tueel zou kunnen bedreigen, name-
lijk dat op een zeker ogenblik de
media zouden worden losgekoppeld
van de cultuur, kan worden gekeerd.
Ook de toekomstige Vlaamse Raad
zal erover moeten waken dat zulks
nooit gebeurt. De media zijn inter-
daad het belangrijkste cultuurinstru-
ment in Europa om de Europese
verscheidenheid voldoende aan bod
te laten komen.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer R. Van
Hooland tot de heer L. Van den
Bossche, Vlaamse minister van On-
derwijs en Ambtenarenzaken, over
het antwoord van de Vlaamse rege-
ring op het tweede jaarverslag van
de ombudsman van de Vlaamse Ge-
meenschap

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Van Hoo-
land tot de heer Van den Bossche,
Vlaamse minister van Onderwijs en
Ambtenarenzaken, over het ant-
woord van de Vlaamse regering op
het tweede jaarverslag van de om-
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Voorzitter

budsman van de Vlaamse Gemeen-
schap.

De heer Van Hooland heeft het
woord.

De heer R. Van Hooland : Mijnheer
de voorzitter, heren ministers, colle-
ga’s, vorige week hebben de media
vrij veel aandacht besteed aan het
tweede verslag van de bemiddelaar
van het Vlaamse parlement, de zoge-
naamde Vlaamse ombudsman.

In twee zeer keurige verslagen heeft
de Vlaamse ombudsman nogal wat
interessante gegevens bekendge-
maakt, enerzijds in het zeer uitge-
breide verslag over de zes departe-
menten van het Ministerie van de
Vlaamse Gemeenschap, anderzijds
in het tweede verslag of een meer
beoordelend stuk bij het eerste. Hij
heeft hierin leerrijke standpunten in-
genomen en getracht een en ander te
verklaren, in voorbeeldig Neder-
lands.

Ik was echter verbaasd in de kranten
nogal opvallende inzichten van de
Vlaamse ombudsman te lezen, met
name ‘Vlaamse overheid knoeit met
toekenning bouwvergunningen. ‘, en
“Ombudsman zegt dat minister Kel-
chtermans uit de bocht ging.” Wan-
neer men dit leest vraagt men zich
als lid van de Vlaamse Raad toch
even af of de ombudsman zelf hier
niet een beetje uit de bocht is ge-
gaan.

Deze verslagen zijn daarom niet
minder verdienstelijk. Zij wijzen
zelfs op een nieuwe ambtelijke en
bestuurscultuur, een tegenstelling tot
veel aangeklaagde ambtelijke prak-
tijk.

Ik heb een paar vragen en ik had ze
oorspronkelijk tevens aan minister
Kelchtermans gesteld.

Hem zou ik gevraagd hebben hoe hij
de kritiek verklaart op zijn departe-
ment, want zijn departement komt er
als de nummer 1 uit. Ik zou hem ook
graag gevraagd hebben hoe hij de

De actuele vraag van VU-Senator Robert Van Hooland over het tweede jaarver-
slag van de ombudsman van de Vlaamse Gemeenschap was de laatste tussen-
komst van de VU-Senator in de Vlaamse Raad
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aanvechtbare praktijken verklaart,
die nu al jaren bestaan ingevolge
aanhoudend politiek dienstbetoon
door misbruik van topfuncties in zijn
departement, en wat hij daaraan
meent te moeten doen.

Minister Van den Bossche is num-
mer 2 in het verhaal, en dit voor on-
derwijs en als verantwoordelijke
voor effectieve en efficiënte Vlaamse
overheidsdiensten. De minister heeft
zelfs een proces veil om de faam van
de Vlaamse ambtenaren te verdedi-
gen en terecht.

Aan minister Van Den Bossche
vraag ik ten eerste, hoe hij de pu-
bliek geuite kritiek op de Vlaamse
diensten verklaart, ondanks het feit
dat hij de promotor is geweest, en dit
sinds jaren, van een revolutionair
Vlaams personeelsbeleid, een goed
beheer en zelfs van een project
HOOP.

Ten tweede, wat zal de minister on-
dernemen, zowel inzake onderwijs
als inzake ambtenarenzaken, om niet
alleen het imago van de Vlaamse
ambtenaren maar ook van de
Vlaamse politici te vrijwaren en wat
zal hij doen of heeft hij reeds onder-
nomen om de werking van de
Vlaamse administratie en diensten te
optimaliseren zoals het hoort ?

De voorzitter : Minister Van den
Bossche heeft het woord.

Minister L. Van den Bossche : Mijn-
heer de voorzitter, ik hoop dat ik nu
niet moet antwoorden als Theo Van
den Bossche om de combinatie te
maken.

Ten eerste, het verslag van de om-
budsman bevat de, overigens talrij-
ke, vragen en klachten die hij heeft
ontvangen. Er moet blijkbaar enige
verwarring geweest zijn. Sommige
globaliserende cijfers werden als cij-
fers van klachten beschouwd, terwijl
het cijfer dat voor onderwijs werd
opgegeven, voor meer dan vier vijf-
de zuiver informatie betreft en niet
over klachten gaat.
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Van den Bossche
Ten tweede, zijn er een aantal aan-
bevelingen en dat lijkt mij logisch.

Ten derde, is er het taalgebruik en
dit geldt meer voor de persconferen-
tie dan voor het verslag zelf. Ik meen
dat de ombudsman in de persconfe-
rentie wel degelijk in de fout is ge-
gaan. Ik vind niet dat het een om-
budsman toekomt om te zeggen dat
collega Kelchtermans of ikzelf uit de
bocht gaan. Dat hoort hij niet te zeg-
gen. Dit geldt eveneens voor het ele-
ment knoeien. Hij kan wel zeggen
dat er volgens hem een procedure-
fout is gebeurd, dat hij meent vast te
stellen dat een bepaalde wetgeving
niet wordt nageleefd. Daarmee heb
ik geen probleem. Als hij dat heeft
vastgesteld, waarom zou hij het dan
niet mogen zeggen. Ik meen dat be-
paalde dingen niet kunnen. Ik vind
niet dat een ombudsman het zich
moet toeëigenen een minister pu-
bliek te oordelen, te beoordelen of
te veroordelen. Het gaat hier niet
om een prijsuitdeling voor ministers.
Het is wel een verslag over een span-
ningsveld tussen wat hij enerzijds in
de werkelijkheid heeft beleefd en
wat er anderzijds aan wetgevende re-
glementering bestaat. Dat is dan de
politieke inbreng. Bovendien wordt
ook het aspect van de ambtenarij bij
dit geheel betrokken.

Ik vind dat dit wel degelijk een pro-
bleem wordt. Ik had al enigszins
moeilijkheden gehad met sommige
interviews. Ik vind dat we nu moeten
proberen, het is natuurlijk zeer
moeilijk om dat te doen, maar ik
denk dat we zullen moeten overgaan
tot het maken van een soort deonto-
logische code, dat we spelregels zul-
len moeten opstellen.

De onafhankelijkheid van die per-
soon moet natuurlijk worden gega-
randeerd. Dat is onbetwistbaar. ,Ik
meen echter dat de spelregels moe-
ten worden afgesproken. De beste
spelregel is natuurlijk die van de vol-
wassenheid. Ik stel echter vast dat
dit in elk geval problemen geeft op
het moment dat men met die pers
wordt geconfronteerdHen  dan de nei-

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 38
6 april 1995

ging heeft om het kleurrijker te zeg-
gen dan nodig. Misschien is er ook
een neiging om zichzelf een beetje te
affirmeren. We moeten dan maar
proberen om dit in keurige banen te
leiden.

Het departement Onderwijs heeft
heel veel goede punten gekregen.
Men heeft niet goed geluisterd. Ik
heb in een krant gelezen dat het de-
partement van Onderwijs het tweede
probleemgebied was. Die journalist
was op dat ogenblik waarschijnlijk
met zijn echtgenote of met zijn moe-
der aan het telefoneren want op die
persconferentie werd precies het te-
genovergestelde gezegd van wat hij
in de krant schrijft. Er is zelfs een
slide getoond waarop allemaal plus-
tekens voor onderwijs stonden. Ik
verwijs dus naar het verslag.

Er werd trouwens publiek gezegd
dat sinds de vermindering van de
verjaringstermijn het probleem
wedde, die duidelijk sneller en juis-
ter wordt betaald, geen maatschap-
pelijk probleem meer is.

In feite was er één negatief punt dat
hij belicht heeft, met name een aan-
tal zaken in verband met de bouw-
vergunningen zoals het in de pers is
gebleken.

Voor het overige heeft hij in zijn ver-
slagen voor iedereen aanbevelingen,
wat ik ook logisch vind. Het behoort
de betrokken collega’s toe om te
oordelen of daaraan al dan niet een
gevolg moet worden gegeven en
eventueel welk gevolg.

U vraagt mij hoe ik verklaar dat er
hier en daar problemen zijn. Welnu,
er zijn 11.000 ambtenaren.

Ten eerste, het gaat over meer dan
over de ambtenaren alleen. Als een
reglement of een decreet foutieve
bepalingen bevat, dan moet u de
ambtenaren geen verwijten toestu-
ren. De ambtenaren werken met de
juridische gegevens die wij hen ter
beschikking stellen, hetzij als parle-
ment hetzij als regering.

Ten tweede, de Vlaamse ambtenaar
bezit natuurlijk niet de onfeilbaar-

Jaarverslag ombudsman

heid. Er zullen dus altijd wel proble-
men zijn.

Ten derde, wij zijn in de wordingsfa-
se. Ik meen dus niet dat het imago is
besmeurd.

U moet er rekening mee houden dat
bij de overheid alles openbaar ge-
beurt. In een groot bedrijf kan er
ook een soort van ombudsfunctie,
bijvoorbeeld inzake de kwaliteits-
zorg, bestaan. Wanneer in dat bedrijf
een gelijkaardig onderzoek gebeurt,
dan wordt het verslag daarvan bin-
nen dat bedrijf behandeld.

De voorzitter : Mijnheer de minister,
mag ik u vragen uw betoog te beëin-
digen.

Minister L. Van den Bossche : Ja,
mijnheer de voorzitter, maar het is
toch een belangrijke vraag. Boven-
dien moet ik ook antwoorden na-
mens collega Kelchtermans.

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans zal ook nog spreken.

Minister L. Van den Bossche : Bij de
overheid zal dat verslag in het open-
baar worden behandeld. U moet dat
echter ook niet overdrijven. Ik meen
dat de ambtenarij daar goed uit-
komt.

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans krijgt dadelijk het woord. Ik
dring echter aan op bijzondere be-
knoptheid. Wij omzeilen hier het re-
glement en daartegen moet ik mij
verzetten.

Minister Kelchtermans heeft het
woord.

Minister T. Kelchtermans : Mijnheer
de voorzitter, ik vroeg het woord
omwille van een persoonlijk feit.

De vraag is niet aan mij gesteld,
maar ik word hier wel beoordeeld.
Ik dank dus collega Van den Bos-
sche voor wat hij daarover heeft ge-
zegd.

Mocht de vraag echter aan mij ge-
steld geweest zijn en had ik mogen
antwoorden, dan zou ik gezegd heb-
ben dat wat ik over het verslag hoor,
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niet in het verslag lees. Met het ver-
slag kan ik leven, maar wat de om-
budsman heeft gezegd staat daar dia-
metraal tegenover.

Ik zal in de loop van de volgende
week de balans opmaken van meer
dan drie jaar ruimtelijk ordeningsbe-
leid en ik zal daar de puntjes op de i
zetten.

De voorzItter : De heer Van Hool-
and heeft het woord.

De heer R Van Hooland : Mijnheer
de voorzitter, ten eerste, ik vind dat
een ombudsman in geen enkel op-
zicht het recht heeft zich in zijn ver-
slag en a fortiori daarbuiten uit te
spreken over de inhoud van specifie-
ke dossiers. Hij heeft dat gedaan.

Ten tweede, druk ik de hoop uit dat
minister Van den Bossche, of zijn
opvolger, de ambitie zal hebben een
ombudsdienst overbodig te maken.

Ik zal dit echter niet meer meema-
ken, want dit zijn mijn laatste woor-
den in deze Vlaamse Raad.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer j. Taylor
tot de heer L. Van den Bossche,
Vlaamse minister van Onderwijs en
Ambtenarenzaken, over de eis tot
schadevergoeding van de minister
van Ambtenarenzaken tegen de
Vlaamse Uitgeversmaatschappij

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Taylor tot de
heer Van den Bossche, Vlaamse mi-
nister van Onderwijs en Ambtena-
renzaken, over de eis tot schadever-
goeding van de minister van Ambte-
narenzaken tegen de Vlaamse Uitge-
versmaatschappij.

De heer Taylor heeft het woord.
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De heer J. Taylor : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister, ge-
achte collega’s, zoals de minister
hebben ook wij in verscheidene
kranten kunnen lezen dat in op
dracht van de federale regering een
studie was gemaakt in verband met
de afwezigheden van de ambtenaren.
Voor mij was die tekst vrij duidelijk,
maar voor de minister voor Ambte-
narenzaken in de Vlaamse regering
was dit blijkbaar niet het geval. Im-
mers, volgens de pers zouden deze
artikelen de minister nogal wrevelig
hebben gestemd. De minister is zelfs
zinnens om, op basis daarvan, een
procedure voor de rechtbank te be-
ginnen. Als ik het goed heb begre-
pen dan zal de minister zich burger-
lijke partij stellen voor de ambtena-
ren van de Vlaamse administratie.

Mijnheer de minister, ten eerste be-
grijp ik uw wrevel in verband met
deze zaak niet goed.

Ik heb de indruk dat dit voornemen
ingegeven is door electorale overwe-
gingen. Immers, in de voorbije acht
jaar dat u als minister bevoegd bent
voor Ambtenarenzaken, hebt u
steeds vrij kritisch tegenover de
Vlaamse administratie gestaan. Ge-
tuige daarvan uw denkoefening in
verband met privatisering.

Mijnheer de minister, naar aanlei-
ding van wat ter zake in de pers is
verschenen, heb ik enkele vragen.
Ten eerste, kan u zich wel burgerlij-
ke partij stellen voor de Vlaamse
ambtenaren ? Geldt dat dan ook
voor alle 11.000 Vlaamse ambtena-
ren ? Moeten die zich bijgevolg daar-
‘mee allemaal akkoord verklaren ?

Ten tweede, stemt de regering in
met uw handelwijze ?

Ten derde, wat zal een mogelijke
procedure kosten ? Wordt die be-
taald door de Vlaamse regering of
door uzelf ?

Ten vierde, als u ermee dreigt een
procedure in te spannen, moeten alle
Vlaamse gemeenten, provincies, in-
tercommunales, wier imago ook ge-

Jaarverslag ombudsman
Vlaamse Uitgeversmaatschappij

acht wordt te zijn geschaad, uw voor-
beeld dan volgen ?

Mijnheer de minister, ik was toch
wel wat verwonderd over uw reactie.
Vandaar dat ik graag een antwbord
kreeg op mijn vragen.

De voorzitter : Minister Van den
Bossche heeft het woord.

Minister L Van den Bossche : Mijn-
heer Taylor, ik ben verwonderd over
uw vragen.

Ten eerste, ik heb mij nooit gestoord
aan het artikel, maar wel aan de on-
genuanceerde titel die niet eens de
inhoud van het artikel dekt. Dat is
blijkbaar een persmethode. Ik meen
echter dat pers communicatie is. Bo-
vendien moet volgens een pers- en
communicatietheorie een titel kennis
overdragen omdat men ervan uitgaat
dat heel veel mensen niet meer dan
de titel lezen.

Ik stel bovendien vast dat de radio,
waaraan wij aanzienlijke sommen
geld besteden, met een “enorme”
kritische zin de hele dag de titel her-
nomen heeft, zonder dat de jouma-
list blijkbaar het desbetreffende arti-
kel heeft doorgenomen. Blijkbaar
was die o zo ijverige BRTN-journa-
list te druk bezig met wat anders om
dat artikel volledig te lezen.

Mijn reactie is ongetwijfeld zo uit de
lucht gegrepen, niet! Maar intussen
ging dat bericht onder die titel wel
de wereld rond! Vandaar mijn ver-
bazing over uw vraag.

Ten tweede, ik heb nooit verklaard
dat ik mij burgerlijke partij stel. Je
ne suis pas bête. Ik hanteer geen
strafrechtelijke procedure. Wel heb
ik - ik herhaal het - mijn voornemen
bekendgemaakt om mij burgerlijke
partij te stellen. Daarin wordt
schuld, schade en causaal verband
vastgesteld door een rechtbank. Dat
is een nieuwe juridische piste ; die
van de toekomst overigens. Men
moet het inderdaad niet meer heb-
ben over persmisdrijven. Daarover
gaat het niet. Wel is de pers, mijns
inziens, civielrechtelijk verantwoor-
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Van den Bossche
delijk. Dat ik deze weg volg, is mis-
schien een smaakmakertje voor de
toekomst. Ik meen dat ik dat kan. Of
er schuld, schade en causaal verband
is, zal, zoals ik zei, de rechtbank be-
slissen.

Mijn belang is civielrechtelijk na-
tuurlijk anders in te schatten dan
strafrechtelijk. Het is breder. De
facto is het voor mij beter een civiel-
rechtelijke dan een strafrechtelijke
procedure in te spannen.

Over het provisioneel dan wel forfai-
tair bedrag dat ik als schadevergoe-
ding eis, zal de schuldvordering dui-
delijkheid geven. Ik hoef daar van-
daag geen antwoord op te geven.

Ten derde, het is logisch dat het de-
partement Ambtenarenzaken deze
procedure betaalt. Het gaat hier niet
over mijn persoon, maar over de
ambtenaren.

Ten vierde, is een dergelijke houding
opportuun ? Ik meen van wel. Het
moet nu eens gedaan zijn met derge-
lijke uitspraken. Ik kan niet toelaten
dat men met Cén pennetrek, met een
foutieve en ongenuanceerde hoofdti-
tel 11.000 mensen die meestal hun
best doen in een moeilijk verande-
ringsproces, afschrijft.

Overigens was die titel ook inhoude-
lijk dom. U moet mij als CVP-er
eens zeggen hoe u het uitgangspunt
dat zwangerschap gelijkgesteld
wordt met ziekte, verdedigt. Inder-
daad, het zwangerschapsverlof werd
als laakbare afwezigheid meegere-
kend. Ik ben geen lid van uw partij,
maar ik stoor mij daaraan. Dit maar
om aan te tonen hoe ver sommige
kranten wel gaan in hun berichtge-
ving.

Mijnheer Taylor, ik zeg u waaraan ik
mij stoor. Er moet paal en perk wor-
den gesteld aan dergelijke informa-
tie. De pers is er om te informeren,
niet om te desinformeren en even-
min om onschuldigen schuldig te
verklaren!

Wat mij betreft mogen de provincies
en gemeenten op dergelijke wijze
blijven voortdoen ; ik ben immers
geen burgemeester, gouverneur of
schepen en bijgevolg kan ik op dit
aspect van uw vraag niet antwoor-
den.

Voor het overige kan ik als volgt ge-
ruststellen, mijnheer Taylor. De
voorbije jaren heb ik vaker geen in-
terview toegestaan dan wel. U mag
mij geloven wanneer ik zeg dat er
geen electorale bedoelingen schuilen
achter dit interview. Van uw vraag
kan ik mij overigens ook afvragen of
zij werd gesteld uit electorale bedoe-
lingen.

De voorzitter : De heer Taylor heeft
het woord.

De heer J. Taylor : Mijnheer de mi-
nister, volgens mij wordt u tegen-
woordig vlug geïrriteerd door de be-
weringen van de pers.

De titel van het artikel waarvan
sprake zet de lezer aan de tekst te
lezen en bovendien is het artikel dui-
delijk. Ik heb de indruk, mijnheer de
minister, dat u een beetje aan over
acting doet en de aandacht wil vesti-
gen op deze aangelegenheid. Trou-
wens, wanneer ik de lijn even door-
trek in uw stijl, dan zou ik moeten
zeggen dat u de ambtenaren mis-
bruikt met electorale bedoelingen.

Ik ben hoe dan ook van mening dat
u ter zake te ver gaat wanneer u
dreigt met een procedure, want in-
dien u dat doet dan moeten alle ge-
meenten, provincies en intercommu-
nales precies hetzelfde doen op
grond van dezelfde feiten.

Tot slot, mijnheer de minister, be-
treur ik de wending ter zake en ben
ik van oordeel dat u in deze zaak de
ambtenaren een beetje misbruikt.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer J. Taver-
nier tot de heer L. Van den Bossche,
Vlaamse minister van Onderwijs en
Ambtenarenzaken, over de aange-
kondigde verhoging van de inschrij-
vingsgelden in het HOBU

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Tavemier tot
de heer Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambte-
narenzaken, over de aangekondigde
verhoging van de inschrijvingsgelden
in het HOBU.

De heer Tavemier heeft het woord.

De heer J. Tavernier : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister, wij
beperken ons vandaag tot het
HOBU-decreet.

De voorbije weken heerste er nogal
wat onrust in studentenkringen rond
de aangekondigde verhoging van de
inschrijvingsgelden. Heel wat scho-
len kondigden aan de inschrijvings-
gelden in het HOBU dat drastisch
zullen worden verhoogd.

Ter verantwoording daarvan verwij-
zen de inrichtende machten, volgens
mij ten onrechte, vaak naar het
HOBU-decreet.

Mijnheer de minister, bent u het al
dan niet eens met de redenering als
zou de eventuele verhoging van de
inschrijvingsgelden in het HOBU het
noodzakelijke gevolg zijn of onmid-
dellijk voortvloeit uit het goedge-
keurde HOBU-decreet ? Zijn u ge-
vallen bekend waar het
inschrijvingsgeld zal dalen in plaats
van te stijgen ?

De voorzitter : De minister heeft het
woord.

Minister L. Van den Bossche : Mijn-
heer de voorzitter, dit is geen nood-
zakelijk gevolg van het HOBU-de-
creet. Dat werd trouwens ook niet
beweerd in de mededeling van het
VVKSO, dat alleen zei dat de bepa-
lingen van het HOBU-decreet van
toepassing zijn en de gehanteerde
bedragen bekendmaakte. Ook voor
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Van den Bossche
het ontstaan van het HOBU-decreet
was zulks mogelijk.

Vervolgens werd rekening gehouden
met het fameuze internationaal ver-
drag inzake economische, sociale en
culturele rechten van de Verenigde
Naties, dat door België mede werd
ondertekend en met het arrest van
het Arbitragehof van 1992 met de
stand stil-clausule.

In punt twee van hun mededeling
hebben zij het over het probleem dat
voortvloeit uit de ondertekening in
1983 en van het arrest van 7 mei
1992. Op een bepaald ogenblik
vraagt men zich af welke de juiste in-
terpretatie is van de stand stil-ver-
plichting.

Aan de scholen wordt het maximum-
bedrag aanbevolen om de zaken
later te laten evolueren. Dit situeert
zich echter buiten mijn bevoegdheid.

het inschrijvingsgeld te verantwoor-
den.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

,

Actuele vraag van de heer M. Did-
den tot de heer J. Sauwens, Vlaamse
minister van Verkeer, Buitenlandse
Handel en Staatshervorming, over
de plotse aanwerving van tien mede-
werkers

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Didden tot
de heer Sauwens, Vlaamse minister
van Verkeer, Buitenlandse Handel
en Staatshervorming, over de plotse
aanwerving van tien medewerkers.

De heer Didden heeft het woord.

Minister J. Sauwens : Mijnheer de
voorzitter, ik kan collega Didden ge-
ruststellen.

Het is niet correct dat ik op 20 maart
10 medewerkers zou hebben aange-
worven.

Op 21 maart 1995 heb ik wel een
aantal ministeriële besluiten onder-
tekend inzake personeelsleden : een
eervolle ontslagverlening van een at-
taché, een bevordering tot attaché
van de Monumentencel, een halftijd-
se aanstelling met specifieke exper-
tenopdracht, twee aanstellingen voor
secretariaatswerk ingevolge vervan-
ging en een deeltijdse aanstelling
van niveau 2. Dit betekent dat ik 4
medewerkers heb aangesteld waar-
van 2 deeltijdse betrekkingen.

De kabinetten kermen een groter
verloop dan algemeen wordt aange-
nomen.

Ik beklemtoon dat ik de besluiten
ter zake van de Vlaamse regering
correct naleef en het toegestane con-
tingent niet overschrijd. Mijn kabi-
net is nooit volledig volzet geweest.

De voorzitter : De heer Didden
heeft het woord.

De heer M. Didden : Mijnheer de
voorzitter, minister Sauwens spreekt
niet de waarheid.

Op de vraag of in sommige scholen
het inschrijvingsgeld zal dalen, kan
ik het volgende antoorden. Ik meen
van wel. Vroeger was het een ge-
mengd bedrag -dat soms meer dan
30.000 frank bedroeg, bepaalde kos-
ten inbegrepen. Misschien worden
die kosten er thans weer uitgehaald.
Ik kan mij hierover moeilijk uitspre-
ken.

De heer M. Didden : Mijnheer de
voorzitter, ik heb vernomen dat mi-
nister Sauwens op 20 maart 1995 een
tiental medewerkers heeft aanae-

Het is duidelijk dat indien het volle-
dige vrije onderwijs beslist het maxi-
mumbedrag te vragen, de niet-beurs-
studenten voor een zware verhoging
zullen komen te staan.

steld op zijn kabinet.

Deze aanstelling net voor de verkie-
zingen kan worden geïnterpreteerd
als een aanwerving om de campagne
van de minister te helpen organise-
ren. Meer nog. Een aantal ;an de
medewerkers zijn op dit ogenblik
niet aanwezig zijn op het ministerieel
kabinet en hebben nog geen concre-
te opdracht gekregen.

Ik ben in het bezit van een aanstel-
lingsbrief van 20 maart 1995.

Bovendien werd ik informeel op de
hoogte gesteld dat de minister een
tiental aanstellingen heeft gedaan
waarvan een aantal personen op dit
ogenblik niet werkzaam zijn op het
kabinet.

Het is duidelijk dat de decreetgever
dit niet heeft gewild.

Ter zake steunen de onderwijsinstel-
lingen zich niet zo zeer op het
HOBU-decreet dan wel op het inter-
nationaal verdrag.

De voorzitter : De heer Tavemier
heeft het woord.

De heer J. Tavernier : Mijnheer de
minister, ik besluit hieruit dat de
scholen het HOBU-decreet als ex-
cuus gebruiken om de verhoging van

Ik hoop dat deze berichten niet cor-
rect zijn.

Mocht dit toch het geval zijn, is deze
handelwijze totaal in strijd met de
uitspraken van de heer Sauwens en
zijn partij inzake decentie in de poli-
tiek.

Kan de minister mij inlichten over de
concrete opdrachten van de mede-
werkers ?

De voorzitter : De minister heeft het
woord.

Minister J. Sauwens : Mijnheer de
voorzitter, ik herhaal dat ik in maart
slechts 4,s voltijdse betrekkingen
heb toegewezen ; in april een betrek-
king.

Ik heb deze aanstellingen goedge-
keurd omdat de Vlaamse regering,
na de ontbinding van het parlement,
gewoon doorwerkt tot de nieuwe
Vlaamse Raad is geïnstalleerd.
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Sauwens
Deze week werd het besluit inzake
de bescherming van de monumenten
gepubliceerd.

Er liggen nog honderden dossiers te
wachten op afhandeling.

Ik beklemtoon dat de personen die
aangeworven zijn een duidelijke
taak op het kabinet vervullen. Het is
niet mijn bedoeling hen mijn tuin te
laten wieden!

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Aetnele vraag van mevrouw M.-J.
Bauwen tot mevrouw W. Demees-
ter-De Meyer, Vlaamse minister van
Financiën en Begroting, Gezond-
heidsinstellingen, Welzijn en Gezin,
over de moeilijkheden naar aaulei-
ding van het strategisch actieplan
van Kind en Gezin

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van mevrouw Bauwen
tot mevrouw Demeester-De Meyer,
Vlaamse minister van Financiën en
Begroting, Gezondheidsinstellingen,
Welzijn en Gezin, over de moeilijk-
heden naar aanleiding van het strate-
gisch actieplan van Kind en Gezin.

Mevrouw Bauwen heeft het woord.

Mevrouw M.-J. Bauwen : Mijnheer
de voorzitter, mevrouw de minister,
op 1 april zijn de meeste artsen die
meewerken aan Kind en Gezin tot
actie overgegaan. Hun actie bestaat
er in dat ze de consultaties voor
Kind en Gezin voortaan in hun eigen
kabinet houden. Zij hebben de mee-
werkende verpleegsters van Kind en
Gezin opgeroepen om zich bij hen
aan te sluiten.

De aanleiding tot de actie vormt een
strategisch plan van Kind en Gezin
dat bepaalt dat de 1.100 bestaande
consultatiebureaus tot 300 zullen
worden herleid. Verder zullen de
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consultaties van artsen en sociaal
verpleegkundigen afzonderlijk ge-
schieden.

In heel het debat werden de zowel
de artsen als de sociaal verpleegkun-
digen niet gehoord. Dit project werd
als pilootproject in Limburg geïntro-
duceerd. Het is de bedoeling dit pro-
ject tot heel Vlaanderen uit te brei-
den.

Wij vinden dit zeer ongelukkig
omdat de bestaande centra voldoen
aan de nood van kleinschaligheid. In
buurten en wijken komen ze tege-
moet aan de noden van de thuiswer-
kende moeders en de kansarmen.
We houden nu een heel debat over
kansarmen en migranten. Wij gelo-
ven dat deze maatregelen de drem-
pel voor hen zal verhogen. Door gro-
tere gebouwen op te zetten en meer
gespecialiseerde artsen aan te wer-
ven zal men de bestaande noden niet
verhelpen.

Wij vinden ook dat er op het gebied
van de preventieve gezondheidszorg
een en ander scheelt. Er zijn mis-
schien wel problemen van buitens-
huis werkende ouders die moeilijk
kunnen worden opgevangen, maar
er zijn ook bredere problemen. Wat
de preventieve gezondheidszorg be-
treft, we kunnen er niet naast kijken
dat momenteel slechts 95 percent
van onze kinderen gevaccineerd
worden tegen polio. De inentings-
graad voor mazelen, difterie en
kroep is zeer laag. Dat zijn proble-
men die zich in een bredere kader si-
tueren en dus een breder perspectief
noodzakelijk maken.

De maatregelen die Kind en Gezin
heeft genomen, zullen deze proble-
men helemaal niet verhelpen. Er zal
een omvangrijk budget worden ge-
spendeerd aan het bouwen van grote
centra, terwijl de organisatie beter
een groot debat zou organiseren met
de meewerkende artsen, de sociaal
verpleegkundigen en de vrijwilligers
die zich sinds jaar en dag voor het
opvangen van de sociaal zwakkeren
inzetten. We begrijpen dan ook niet
waarom er nog steeds geen ernstig

Kabinet
Kind en Gezin

debat met deze mensen werd geor-
ganiseerd.

Mevrouw de minister, waarom werd
er geen groot debat georganiseerd ?
Waarom werd er geen overleg ge-
pleegd ? Zal dit alsnog gebeuren ?
Kan Kind en Gezin maatregelen
nemen om de drempel zo laag moge-
lijk te houden ? Grotere centra
maken ook een grotere mobiliteit
noodzakelijk. Kan Kind en Gezin
ook maatregelen nemen om de hele
preventieve gezondheidszorg in een
breder maatschappelijk kader te
plaatsen ?

De voorzitter : Minister Demeester-
De Meyer heeft het woord.

Minister W. Demeester-De Meyer :
Mevrouw Bauwen, Kind en Gezin is
sedert geruime tijd een pararegiona-
le-B. Deze organisatie realiseert een
beleid binnen de krijtlijnen die de
Vlaamse Raad mee uitstippelt.

Dit is geen recent probleem. Meer
dan twee jaar geleden is Kind en
Gezin met het uitbouwen van dit
Strategisch Plan begonnen. De orga-
nisatie heeft dit op de geëigende
wijze gedaan. Ze heeft eerst het con-
cept ontwikkeld en het vervolgens
met velen binnen de organisatie be-
sproken. Het werd uiteraard ook
voorgelegd aan de raad van bestuur.
Men is dus begonnen met het maken
van een analyse in de instelling zelf.
Deze analyse werd niet in opdracht
van de Vlaamse overheid gemaakt,
ze is er op initiatief van Kind en
Gezin gekomen. Ze wilden met de
middelen waarover zij beschikken zo
efficiënt mogelijk functioneren. Het
resultaat werd voorgelegd aan de
verschillende stuurgroepen. Het
Strategisch Plan moet ook nog goed-
gekeurd worden door de raad van
bestuur.

Een van de vier stuurgroepen die de
werkzaamheden van het Strategisch
Plan coördineren, behandelt speci-
fiek de medische aangelegenheden.

Een voorbeeld daarvan is de definië-
ring van de inhoud van de medische
consulten. De medische adviseurs
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voorzitter 
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Demeester-De Meyer

van de instelling, dus eveneens de
artsen waarnaar u verwijst, werden
bij de verschillende activiteiten in
uitvoering betrokken.

Bovendien meldt Kind en Gezin mij
dat er tijdens het eerste kwartaal van
1995 regionale vergaderingen heb-
ben plaatsgehad voor verpleegkundi-
gen en voor artsen die op het ogen-
blik aan de huidige consultatiebu-
reaus van Kind en Gezin hun mede-
werking verlenen. Op deze manier
kan men inderdaad een respons krij-
gen op het Strategisch Plan. Tevens
werd er op 31 maart jongstleden een
overleg georganiseerd met de ver-
antwoordelijken van de artsenorga-
nisatie, de huisartsen en de kinder-
artsen. De onderwerpen die op deze
vergadering werden besproken,
waren onder meer de positie van de
artsen, meer bepaald wat de minima-
le diensttijd en de cumulatie met een
privé-praktijk betreft.

Mevrouw Bauwen, enerzijds vraagt
u wat de doelstellingen zijn en hoe
de drempel zo strikt mogelijk kan
worden verlaagd, en anderzijds of
men in een breder perspectief kan
werken. Welnu, dit zijn precies de
twee uitgangspunten die Kind en
Gezin wilde bepalen, Het zijn overi-
gens de artsen bij wie een aantal vra-
gen rijzen en het spreekt vanzelf dat
zij hierop een antwoord moeten krij-
gen. De doelstelling van Kind en
Gezin is echter niet in eerste instan-
tie om een antwoord te formuleren
op de vraag hoe de artsen moeten
werken, maar wel om zoveel moge-
lijk mensen te bereiken. Het voor-
naamste doel is om juist die mensen
te bereiken die aan deze consultaties
nood hebben. De drempel wordt
verlaagd en men concentreert zich
meer op de kansarme gezinnen, wat
overigens de optiek is die mevrouw
D’Hondt als voorzitter van Kind en
Gezin absoluut prioritair stelt. De
registratie van elke geboorte is be-
langrijk. Sommige vrouwen zullen
ongetwijfeld minder nood hebben
aan een dergelijke consultatie dan
anderen. Aangezien men zich echter
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concentreert op de regio’s waar de
nood het hoogst is, kan worden ge-
steld dat de middelen waarover Kind
en Gezin beschikt, zo efficiënt en zo
effectief mogelijk worden gebruikt.

De voonitter : Mevrouw Bauwen
heeft het woord.

Mevrouw M.-J. Bauwen : Mevrouw
de minister, u zegt dat men zich zult
concentreren op de kansarme ou-
ders. Nu zijn de consultatiebureaus
echter zeer dicht bij de wijken gesi-
tueerd en vrijwilligers proberen de
ouders aan te zetten om de consul-
tatiebureaus te raadplegen. Indien
de weersomstandigheden dit toela-
ten, kan een moeder met drie of vier
kinderen nu te voet gaan, maar in de
toekomst zou zij de bus moeten
nemen. Er worden dus opnieuw
drempels ingebouwd. Ik kan me dan
ook niet van de indruk ontdoen dat
het een volledig bureaucratisch ge-
heel is.

De dokters werden niet geraad-
pleegd, want anders zou het meren-
deel van de Limburgse artsen niet op
de oproep ingaan. Tijdens de verga-
dering van 31 maart heeft de verant-
woordelijke van Kind en Gezin ge-
durende een uur nogmaals een volle-
dige uiteenzetting gegeven met be-
trekking tot het Strategisch Plan.
Twaalf artsen uit de verschillende
organisaties kregen het volgend uur
de kans om vragen te stellen. Hierop
hebben zij echter geen duidelijk ant-
woord gekregen en de medewerken-
de artsen waren niet vertegenwoor-
digd.

Het is mij bekend dat mevrouw
D’Hondt erg met deze problema-
tiek begaan is. Aangezien ik meen
dat er op deze manier niet kan wor-
den gewerkt, zal ik deze problema-
tiek met haar bespreken.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele viaag van de heer G. Anne-
mans tot de heer L. Peeters, Vlaam-
se minister van Tewerkstelling en
Sociale Aangelegenheden, over de
intrekking van de Olympische licen-
tie van een Gents hoogleraar door
het BOK

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Annemans
tot de heer Peeters, Vlaamse minis-
ter van Tewerkstelling en Sociale
Aangelegenheden, over de intrek-
king van de Olympische licentie van
een Gents hoogleraar door het
BOIC.

De heer Annemans heeft het woord.

De heer G. Annemans : Mijnheer de
voorzitter, het internationaal comité
in Monaco heeft beslist om de licen-
tie van het internationaal gerepu-
teerd laboratorium van professor
Debackere in te trekken. Dit is wel-
licht gebeurd op aangifte van het
Belgisch Olympisch Comité. Profes-
sor Debackere heeft het decreet van
21 maart 1991 ingeroepen om aan der-
den geen gegevens mede te delen
over de labo-onderzoeken naar aan-
leiding van een wedstrijd trampoli-
nespringen in Deinze. Prins de Me-
rode van het Belgisch Olympisch
Comité had die gegevens opge-
vraagd, maar professor Debackere
heeft geweigerd op die vraag in te
gaan.

In een interview met de BRTN-radio
heeft professor Debackere duidelijk
gemaakt waar de angel zit, namelijk
bij de Belgische “krokodillen”, aan-
gevoerd door de prins de Merode,
die het intemational comité in Mon-
aco ervan hebben overtuigd de
Vlaams-nationalist - geen Vlaams
Blokker - “een lekkere pee te sto-
ven”. Dat is nu gebeurd door hem
zijn licentie af te nemen.

Professor Debackere heeft in dat in-
terview ook duidelijk gezegd dat hij
verwacht dat de Vlaamse regering
hem verdedigt. Alleen de Vlaamse
regering kan er voor zorgen dat hij
opnieuw op de lijst van het IOC
komt.
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comité 

Annemans
Ik meen dat dit de opdracht is van de
Vlaamse regering en zou dan ook
van de minister willen vernemen wat
zijn standpunt ter zake is.

De voorzitter : Minister Peeters
heeft het woord.

Minister L. Peeters : Mijnheer de
voorzitter, zoals ik al eerder deze
week heb gezegd, ben ik ervan over-
tuigd dat het labo van professor De-
backere zeer goed werk verricht.
Professor Debackere heeft het de-
creet medisch verantwoorde sport-
beoefening helemaal gerespecteerd.

Professor Debackere heeft geen ge-
gevens willen meedelen over het po-
sitief dopinggeval omdat hij de rech-
ten van de verdediging wil respecte-
ren. Er is in verband met dit doping-
geval een procedure aan de gang en
hij wil de gegevens daaromtrent niet
verstrekken zolang die procedure
niet is afgelopen. Hij handelt hele-
maal overeenkomstig de Vlaamse re-
gelgeving ter zake. Voor ons heeft
professor Debackere geen enkele
overtreding begaan. Wij blijven het
labo van professor Debackere dus
erkennen.

De heer G. Annemans : Mijnheer de
voorzitter, dit antwoord van de mi-
nister schenkt mij voldoening. Ik
hoop dat er vlug concordantie komt
tussen de verschillende regels en dat
dit politiek geïnspireerde misver-
stand waarvan het laboratorium van
professor Debackere het slachtoffer
is, zo snel mogelijk uit de wereld
wordt geholpen.

Minister L. Peeters : Mijnheer An-
nemans, dat is alleszins mijn bedoe-
ling, over wie het ook moge gaan.
Het laboratorium van professor De-
backere is een kwalitatief hoog-
staand laboratorium dat erkenning
moet blijven genieten.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Ik meen dat de betrokkenen zich te-
recht zorgen maken. Reeds in 1993
en 1994 waren er dezelfde proble-
men. De middelen werden erg laat-
tijdig toegekend omdat het toezichts-
comitt op het niveau van de Vlaam-
se Gemeenschap een selectie moet
doen uit de verschillende initiatieven
die worden voorgesteld. Dit toe-
zichtscomité kwam telkens te laat
bijeen en sprak zich niet altijd uit
over de projecten die in aanmerking
zouden kunnen komen. Vandaar dat
er opnieuw onrust ontstaat. Iedereen
is ijverig bezig met het invullen van
zijn formulieren. Er worden wel in-
formatierondes georganiseerd, maar
er blijken toch nog heel wat inter-
pretatiemoeilijkheden te zijn bij het
invullen van de formulieren.

De problemen met het IOC zijn niet
nieuw. Het is de bedoeling hierom-
trent besprekingen op te starten. Ik
heb aan de Raad voor Medisch Ver-
antwoorde Sportbeoefening ge-
vraagd dit probleem vooraan op de
agenda te plaatsen en wacht op zijn
antwoord in verband met dit pro-
bleem.

Ten aanzien van het internationale
niveau wil ik dat er een onderzoek
komt over de gelijkwaardigheid van
procedures. Het spreekt vanzelf dat
de Vlaamse regelgeving moet wor-
den gerespecteerd. Ik zal dit alle-
maal duidelijk maken aan het IOC
en het BIOC. Tevens wil ik gesprek-
ken opstarten om dit geschil uit de
wereld te helpen.

De voorzitter : De heer Annemans
heeft het woord.
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Actuele vraag van de heer L. Goutry
tot de heer L. Peeters, Vlaamse mi-
nister van Tewerkstelling en Sociale
Aangelegenheden, over de aanwen-
ding van de middelen van het Euro-
pees Sociaal Fonds

Mijnheer de minister, wanneer is er
een bijeenkomst van het toezichtsco-
mité gepland ? Dat is belangrijk
want het is pas nadien dat er klaar-
heid komt op het vlak van rechtsze-
kerheid.

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer Goutry tot
de heer Peeters, Vlaamse minister
van Tewerkstelling en Sociale Aan-
gelegenheden, over de aanwending
van de middelen van het Europees
Sociaal Fonds.

Ten tweede werd al vaak vastgesteld
dat er interpretatieverschillen zijn
tussen de principiële goedkeuring bij
de indiening en de uiteindelijke be-
krachtiging bij de evaluatie. Daar-
door kan een project natuurlijk op
de helling komen.

Tot wie kunnen de initiatiefnemers
zich wenden om eindelijk meer dui-
delijkheid en begeleiding te krijgen ?

De heer Goutry heeft het woord.

De heer Goutry : Mijnheer de voor-
zitter, mijn vraag heeft betrekking
op de aanwending van de middelen
van het Europees Sociaal Fonds die
dienen voor opleidings- en tewerk-
stellingsprojecten.

In Vlaanderen zijn er heel wat parti-
culiere projecten die daar gretig ge-
bruik van maken, vooral in de socia-
le sector.

Ten derde las ik onlangs in de krant
dat u van de 200 miljoen frank die
bestemd zijn voor het sociaal nood-
fonds, 184 miljoen frank hebt afge-
leid naar de VDAB zodat er maar 16
miljoen frank overblijft voor particu-
liere projecten. Is dat voldoende om
tegemoet te komen aan de noden die
zich daar voordoen ?

De voorzitter : Minister Peeters
heeft het woord.

Mijn vraag van vandaag sluit enigs- Minister L. Peeters : Mijnheer de
zins aan bij die van veertien dagen voorzitter, ik hoop dat mijn ant-
geleden over de sociale werkplaat- woord de heer Goutry ook vandaag
sen. gelukkig zal stemmen.
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Peeters

Het toezichtscomité vergaderde in
december van vorig jaar om de crite-
ria vast te leggen. Einde januari,
begin februari werd de informatie-
campagne opgestart. Inmiddels
komen de projectaanvragen volop
binnen. Einde april, begin mei zal
men de definitieve selectie kunnen
doen.

Ik zou het op prijs stellen dat men
mij de problemen met betrekking tot
de concrete afhandeling van de dos-
siers 1993 meedeelde. Ik zal desge-
vallend de nodige instructies geven
aan de administratie Europa-Werk-
gelegenheid die daarvoor verant-
woordelijk is. Voorts kan men voor
alles en nog wat terecht bij het toe-
zichtscomité.

Uw derde vraag heeft betrekking op
de financiering van de nieuwe pro-
jecten. Ik kan ook hier uw ongerust-
heid wegnemen. Er was voor het
ESF-prefinancieringsfonds 200 mil-
joen frank beschikbaar. De VDAB
heeft projecten ingediend voor een
bedrag van 184  miljoen frank, op
voorwaarde dat deze Europese mid-
delen ter beschikking zouden
komen.

Wij hebben gepland dat wij van deze
middelen maximum 140 miljoen
frank zouden gebruiken. Bovendien
hebben wij een extra mogelijkheid
gecreëerd voor het geval er zich pro-
blemen zouden voordoen met der-
den. Het CFO, dat door een beslis-
sing van de Vlaamse regering van
december 1994 ter beschikking was
gesteld tot einde april 1995, zal wor-
den verlengd tot het einde van het
jaar. Er zullen zich dus op geen
enkel moment financieringsproble-
men kunnen voordoen, want men zal
te allen tijde op deze middelen een
beroep kunnen doen.

Het uitgetrokken bedrag blijft alles-
zins gegarandeerd. Daarmee is ook
het probleem van de VDAB opge-
lost. Deze werd door de verminde-
ring van de Europese middelen ge-
confronteerd met het grote pro-
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bleem dat nu personen moeten af-
vloeien die volgend jaar terug in
dienst moeten worden genomen
wanneer er een toename van de mid-
delen is. Wij hebben in een over-
brugging kunnen voorzien. Dat is
een ideale combinatie. Geen van
beide gaat in financiële moeilijkhe-
den geraken door deze operatie.

Mijnheer de voorzitter, ik hoop dat
ik de ongerustheid die de heer Gou-
try namens een deel van de sector
vertolkt, uit de wereld heb kunnen
helpen.

De voorzitter : De heer Goutry heeft
het woord.

De heer L. Gouty : Mijnheer voor-
zitter, de sociale ingesteldheid van
de minister is ons bekend. Dat blijkt
uit zijn bereidwilligheid ter zake. Ik
wil er echter op wijzen dat het niet
zozeer gaat over interpretatiemoe-
lijkheden. Het gaat vooral over het
feit dat men soms laattijdig wordt
bediend, dat het toezichtscomité on-
regelmatig samenkomt en slechts
begin mei zal beslissen over projec-
ten die eigenlijk al lopen en geprefi-
nancierd worden vanaf januari.

De moeilijkheid is dat degene die
weinig middelen hebben en afhanke-
lijk zijn van Europese middelen,
moeten prefinancieren tot zij zeker-
heid krijgen. Het is dus vooral een
probleem van timing.

Het is mijn wens dat het toezichtsco-
mité in de toekomst sneller verga-
dert en beslist.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Actuele vraag van de heer J. De Mol
tot de heer L. Peeters, Vlaamse mi-
nister van Tewerkstelling en Sociale
Aangelegenheden, over Ultimate
fighting als verantwoorde sportbeoe-
fening

ESF
Ultimate  fighting

De voorzitter : Aan de orde is de ac-
tuele vraag van de heer De Mol tot
de heer Peeters, Vlaamse minister
van Tewerkstelling en Sociale Aan-
gelegenheden, over Ultimate figh-
ting als verantwoorde sportbeoefe-
ning.

De heer De Mol heeft het woord.

De heer J. De Mol : Mijnheer de
voorzitter, de titel van mijn vraag
was anders geformuleerd. Uiteraard
heeft Ultimate fighting niet te
maken met verantwoorde sportbeoe-
fening. Ik had het ultieme waanzin
genoemd. Ik meen dat deze term
dichter bij de inhoud van deze vraag
ligt.

In Antwerpen zou een Ultimate
fighting worden georganiseerd waar-
bij verschillende sportbeoefenaars in
een kooi op elkaar worden losgela-
ten. Schier alles is toegelaten. Vol-
gens persberichten is bijten in de
oren en de ogen uitsteken mogelijk
verboden. De kamp eindigt wanneer
een van de tegenstanders niet meer
rechtstaat. Dat is zo ongeveer de
enige regel die geldt. Vermoedelijk
is er geen scheidsrechter noch ring-
arts aanwezig. Dit betekent dat men
eigenlijk de waanzin voorbij is.

Dit soort van spektakel zet aan om
te zeggen dat een normale menselij-
ke waardigheid als een gedegene-
reerd gedachtengoed wordt be-
schouwd en dat men steeds meer als
dieren gaat leven. Dat is de enige
mogelijke definiëring van dergelijke
gevechten.

Meent de minister dat een dergelijke
sport, voor zover het een sport is, in
overeenstemming is met het decreet
over de medisch verantwoorde
sportbeoefening ?

Zal de minister dergelijke spektakels
toelaten ?

Bestaat er een federatie Ultimate
fighting met een reglement dat aan
de minister werd voorgelegd ?

De voorzitter : Minister Peeters
heeft het woord.
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Minister L. Peeters : Mijnheer de
voorzitter, ik stel in alle duidelijk-
heid dat ik zal trachten mij met alle
mogelijk middelen te verzetten tegen
de organisatie van dergelijke waan-
zin, zoals de heer De Mol het gege-
ven heeft genoemd.

heid en de openbare ordehandha-
ving ter zake een aantal initiatieven
kunnen worden overwogen.

Hij heeft exact beschreven wat de
bedoelingen zijn. Ultimate fighting
heeft op geen enkele manier te
maken met sport en zeker niet met
sport in de geest van het decreet
over de medisch verantwoorde
sportbeoefening.

Ik meen dat wij ons met alle mogelij-
ke middelen moeten verzetten tegen
de organisatie van dergelijke activi-
teiten, die totaal niets meer te
maken hebben met sportbeoefening
maar ten aanzien van de publieke
opinie wel onder die mom worden
verkocht.

De voorzitter : De heer De Mol
heeft het woord.

Momenteel heeft de sport-medische
commissie van de Raad voor Me-
disch Verantwoorde Sportbeoefe-
ning dit dossier reeds behandeld en
een negatief advies gegeven in ver-
band met het toelaten van dergelijke
wedstrijden.

De heer J. De Mol : Mijnheer de
voorzitter, ik wil nog een kleine
vraag stellen aan de minister.

Men heeft gepoogd een wedstrijd te
organiseren, eerst te Vilvoorde, later
te Mechelen en nu werd te Antwer-
pen een aanvraag ingediend. Ik heb
een brief gericht tot de burgemeester
van Antwerpen en haar gevraagd re-
kening te houden met het negatieve
advies en het standpunt dat wij zul-
len formuleren.

Wordt er ook contact opgenomen
met de minister van Justitie ? Ook
hier bestaat eventueel een mogelijk-
heid om dergelijke spektakels te ver-
bieden. Zij zouden inderdaad bijna
kunnen leiden tot een gelegaliseerde
moord.

Minister L. Peeters : Deze suggestie
is te overwegen. Ik zal onmiddellijk
het nodige doen.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

De heer De Mol verwees naar een
reglement dat moet worden voorge-
legd. Persberichten melden dat de
organisator een voorstel van regle-
ment zou hebben ingediend. Het re-
glement benadert zelfs niet de regels
die in de bokssport worden opge-
legd. U kan zich voorstellen wat die
zogenaamde sport inhoudt.

ACTUELE INTERPELLATIE
(Regl. art. 79)

Ik moet formeel dit reglement voor-
leggen aan de Raad voor de Medisch
Verantwoorde Sportbeoefening. Ik
heb deze Raad bij hoogdringendheid
bijeengeroepen. Hij zal donderdag
aanstaande vergaderen. Ik zal trou-
wens ook aanwezig zijn om deze
aangelegenheid te bespreken.

Actuele interpellatie van de heer J.
De Mol tot de heer T. Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare
Werken, Ruimtelijke Ordening en
Binnenlandse Aangelegenheden,
over een nieuw contract voor aërote-
iedetectische waarnemingen be-
treffende het overstromingsgevaar
van het mijnvenakkingsgebied te
Maasmechelen

Zoals gezegd, heb ik reeds contact De voorzitter : Aan de orde is de ac-
opgenomen met de burgemeester tuele interpellatie van de heer De
van de stad Antwerpen. Ik heb ook Mol tot de heer Kelchtermans,
contact gehad met de minister van Vlaamse minister van Openbare
Binnenlandse Zaken om te vragen of Werken, Ruimtelijke Ordening en
in het kader van de openbare veilig- Binnenlandse Aangelegenheden,
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Ultimate  fighting
Aëroteledetectische waarnemingen

over een nieuw contract voor aërote-
ledetectische waarnemingen be-
treffende het overstromingsgevaar
van het mijnverzakkingsgebied te
Maasmechelen

De heer De Mol heeft het woord.

De heer J. De Mol (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de
minister, collega’s, kort geleden
werd een eerste contract gesloten in-
zake teledetectische waarnemingen.
Nu komt er ongeveer een gelijksoor-
tig contract waarover iets minder tu-
mult werd gemaakt maar ongeveer
dezelfde omvang heeft.

Het nieuwe contract voor äerotele-
detectische waarnemingen heeft tot
doel een studie te maken voor een
maximale beveiliging tegen het over-
stromingsgevaar van het mijnverzak-
kingsgebied op het grondgebied van
de gemeente Maasmechelen. Via
een zogenaamde beperkte offerte-
aanvraag wordt de markt geconsul-
teerd.

Een eerste vraag die hierbij rijst, is
hoeveel mensen werden geconsul-
teerd. Naar ik vernam, zouden het er
niet veel zijn.

In tegenstelling tot het vorige con-
troversiële dossier wordt nu voor
een beperkte aanbesteding gekozen.
Opmerkelijk is wel dat een aantal
elementen in het bestek erop wijzen
dat ook dit contract op het lijf is ge-
schreven. Ik meen dat er slechts één
firma op een nuttige manier aan de
eisen kan voldoen.

Men zou ook kunnen verwachten
dat een dergelijk contract voor ad-
vies wordt voorgelegd en men ten
minste de inhoud en de gebruikte
technieken aan de GIS-commissie
zou voorleggen. Voor zoveel wij
weten, is dit niet gebeurd.

De studieopdracht heeft tot doel
voorstellen in te dienen die een
maximale beveiliging van dit mijn-
verzakkingsgebied garandeert tegen
overstromingen. Nochtans past deze
offerte-aanvraag in een eerste fase,
namelijk topografie en inventarisa-
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De Mol
tie. Over de volgende fasen hebben
wij geen kennis. Ik vermoed dat toch
werd vastgelegd hoe alles verder zal
verlopen. Het ruime kader werd niet
bekendgemaakt. Uiteraard is dit es-
sentieel om te weten wat men met
deze gegevens gaat aanvangen. Dit is
toch de eerste vraag die men zou
moeten stellen wanneer een derge-
lijk onderzoek wordt opgezet, zoniet
loopt men het gevaar dat achteraf de
verkregen gegevens totaal overbodig
en nutteloos zijn. De achtergrondge-
gevens zijn van fundamentele aard.

Wat ons echter vooral interesseert, is
te weten in welke mate deze beperk-
te offerte-aanvraag niet door essen-
tiële gebreken is aangetast en of het
niet om een doorgestoken kaart
gaat.

De opdracht bestaat uit twee deelop-
drachten. De eerste post van deelop-
dracht 1 heeft betrekking op het op-
maken van een digitaal driedimen-
sioneel terreinmodel van het gebied,
terwijl post 2 de levering inhoudt
van digitale kleur orthofoto’s.

De deelopdracht 2 is van een totaal
andere orde en slaat op inventarisa-
tie - ik vat samen - en waardebepa-
ling van de goederen. Vooral post 2
van deelopdracht 1 en de hieraan ge-
relateerde post 1 roepen op zijn
minst een aantal vragen op.

De te leveren foto’s moeten van re-
cente datum zijn. Wat betekent nu
precies “van recente datum” ? Bete-
kent dit dat zij niet ouder mogen zijn
dan 10 jaar ? Men kan zich afvragen
of dit nog een erg recent gegeven is
voor een dergelijke opdracht.

Ook rijst de vraag waarvoor deze fo-
to’s moeten dienen. Moeten zij niet
op een bepaalde datum worden ge-
nomen willen zij bruikbaar zijn voor
de gegeven opdracht en voor de mo-
gelijkheid om ze achteraf doel-
treffend te gebruiken ?

Lijkt het niet evident dat men ze ei-
genlijk neemt kort na overstromin-
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gen en dat “recent” betekent “bin-
nen het jaar’ ?

Een zaak is zeker. Wanneer men het
zo stelt, dan mag men voor mij deze
post schrappen om de eenvoudige
reden dat niet alleen de firma, die de
opdracht zal toegewezen krijgen,
over die informatie reeds beschikt
maar dat het Vlaamse Gewest die in-
formatie reeds heeft en ervoor heeft
betaald.

Deze informatie is volledig aanwezig
en eigendom van het Vlaamse Ge-
west. Waarom moet men dan daar-
voor twee keer betalen ?

Wanneer men de post ongewijzigd
laat, dan betekent dit eigenlijk dat
men gegevens vraagt die men reeds
heeft. Dit betekent dat men voor
deze gegevens een tweede keer gaat
betalen. Het betekent ook dat
slechts één firma op een zinnige ma-
nier aan deze beperkte offerte aan-
vraag kan voldoen, namelijk Euro-
sense. Immers, deze gegevens moe-
ten binnen de zes maanden opge-
maakt zijn. Bovendien moet de eind-
opdracht ook binnen de zes maan-
den zijn afgewerkt. Dit betekent dat
men het gebied moet kunnen over-
vliegen, het weer moet toelaten om
dit te doen en dat is in België niet al-
tijd evident. Dit betekent dat slechts
één firma daartoe in staat is, alleen
al om binnen de leveringstermijn te
blijven.

Mijnheer de minister, deze orthofo-
to’s kunnen u en ik, of om het even
wie, bij het Vlaamse Gewest voor
800 frank kopen. Die gegevens be-
staan en wij gaan ze nog eens vragen.
De reden waarom wij dit doen, is na-
tuurlijk zeer onduidelijk. Men zou
ten minste kunnen verwachten dat
deze post al geschrapt wordt en dat
men zegt dat die gegevens te verkrij-
gen zijn bij het Vlaamse Gewest en
dan kan iedereen op dezelfde manier
deelnemen.

De opdracht zelf wemelt van eigen-
aardige dingen. Zo wordt vermeld
dat de aannemer een opgave doet
van de gespecialiseerde studiebu-

Aëroteledetectische waarnemingen

reaus die deze deelopdrachten uit-
voeren. Concreet komt het erop neer
dat Eurosense de aannemer is die de
deelopdrachten uitschrijft en aan on-
deraannemers verdeelt. De wijze van
gunning is trouwens, via de gun-
ningscriteria, volledig geschreven op
het lijf van de firma die ik al heb ver-
noemd. Er worden trouwens in die
offerte een aantal dingen geschreven
die één firma bezit, onder meer een
extra grote groothoeklens.

Men stelt vast dat daarin specifica-
ties worden vermeld die bijna de
haren ten berge doen rijzen, want
het gaat hier niet over het te gebrui-
ken materieel. Het gaat hier over het
materiaal en de informatie die lees-
baar en bruikbaar moeten zijn. Welk
materiaal men gebruikt om ze te ver-
krijgen is bijkomstig.

Hoewel de opdracht binnen de zes
maand moet worden uitgevoerd
speelt de globale studietermijn nog
eens mee voor 10 percent. Zoals bij
het vorige erg controversiële con-
tract van teledetectie aan de kust,
worden hier ook een aantal drem-
pels ingebouwd die als enige bedoe-
ling hebben slechts één firma over te
laten.

De kwaliteit van het produkt speelt
geen rol. Overigens beschikt men
reeds over de basisgegevens. De
overheid zal er dan maar voor de
tweede keer voor betalen.

Welke drempels legt de regering ?
Deze zijn in ieder geval haast dezelf-
de als in het contract over teledetec-
tie aan de kust, namelijk militaire
clearance en de beschrijving van het
meetvliegtuig.

Wat het eerste criterium betreft, ik
heb aan de federale regering, in casu
de heren Daerden, Pinxten en me-
vrouw Smet, enkele vragen ter ver-
duidelijking van het begrip “militaire
clearance” gesteld. Ik heb daarover
een zeer boeiende lectuur verza-
meld.

Op mijn vraag waar er in de Maaszo-
ne militair geclassificeerde geheimen
van het Belgisch leger of de NAVO
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De Mol

te vinden zouden zijn, blijft het kabi-
net van Landsverdediging mij het
antwoord schuldig. Het is geleden
sinds de Tweede Wereldoorlog, toen
men nog dacht dat de Maas de Duit-
sers zou tegenhouden, dat dit gebied
nog als een verdedigingselement
werd beschouwd. Het kan zijn dat de
minister extra informatie heeft die
hem ertoe aanzet om voor dit con-
tract militaire clearance te eisen. In
ieder geval meent het departement
Landsverdediging dat zo’n clausule
totaal zinledig is.

Ik heb ook contact gehad met de
Kanselarij die toeziet op de over-
heidsopdrachten. De medewerkers
ervan verklaren dat, indien in derge-
lijke drempels wordt voorzien, zij in
de algemene doelstelling moeten
passen en de principes van een aan-
besteding niet mogen schaden.

Het adjectief dat wordt gebruikt om
de criteria van militaire clearance
voor het Maasgebied rond Maasme-
chelen te beschrijven, is “waanzin-
nig”. De doelstelling is dus niet de
bescherming van legermaterieel.
Hoe kan dat overigens wanneer ie-
dere Belg de orthofotoplans tegen
800 frank per foto kan kopen ? Het
departement van Landsverdediging
onderstreept duidelijk dat hier geen
sprake is van de noodzaak van mili-
taire clearance omdat het hier niet
gaat om militaire gegevens van de
NAVO of het Belgische leger, bij-
voorbeeld militaire gebouwen waar
zich speciale computerprogramma-
tuur bevindt.

Ik ben overigens bereid om de mi-
nister inzage te geven in de schrifte-
lijke antwoorden die ik heb ontvan-
gen.

Een tweede drempel is de beschrij-
ving van het luchtvaartuig. Dat moet
in België zijn ingeschreven. Vroeger
hanteerde de Regie der Luchtwegen
om een vergunning voor luchtarbeid
te verlenen het criterium dat het
luchtvaartuig in België moest zijn in-
geschreven. Zo beschermde men het
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bedrijf dat meh per se voor een be-
paalde opdracht wou. Intussen heeft
de Raad van State op 5 oktober 1993
een dergelijke handelwijze met ar-
rest nummer 44.362 verboden. Al-
leen houdt de administratie van de
Regie der Luchtwegen daar nog
geen rekening mee. In ieder geval
durft men een dergelijke clausule
niet meer in het bestek in te schrij-
ven. Wat doet men dan ? Men eist
dat het luchtvaartuig in België moet
zijn ingeschreven. Nochtans doet dit
niets aan de kwaliteit van de infor-
matie. Ik heb het daarbij niet over de
opsomming van de technische crite-
ria, waarvan men zich kan afvragen
of het de bedoeling is een hoge kwa-
liteit van het produkt na te streven,
dan wel eventuele geïnteresseerden
die men per se wil, te beschermen. Ik
meen dat het laatste het geval is.
Men zal op het einde slechts één
firma overhouden.

opnieuw moeten worden aange-
maakt, dan is dit een onmogelijke
opdracht en sluit men alle andere
kandidaten uit. Op deze wijze kan
men beter openlijk zeggen dat men
Eurosense wil bevoordelen.

Een dergelijk bestek is niet aan-
vaardbaar en schendt de meest ele-
mentaire regels van de mededinging.
Het zou dan ook goed zijn dit con-
tract te herzien en alle firma’s die
zich hebben ingeschreven, op de
hoogte te brengen van de bestaande
en door het Vlaamse Gewest reeds
betaalde informatie. Enkel op die
manier worden alle firma’s op gelij-
ke voet behandeld. (Applaus)

De voorzitter : Minister Kelchter-
mans heeft het woord.

Gelet op de vroegere controversies
over gelijkaardige bestekken, wordt
deze aanbesteding best vermeden.
Zoals het bestek is opgemaakt, vol-
doet slechts één firma aan de voor-
waarden. Sterker nog, het Vlaamse
Gewest beschikt reeds over de basis-
gegevens en heeft er reeds voor be-
taald. De minister zal mij vermoede-
lijk kunnen antwoorden op de vraag
waarom dat een tweede keer nodig
is. Mij is dat een raadsel.

Minister T. Kelchtennans  (op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter,
dames en heren, de interpellatie van
de heer De Mol betreft een dossier
dat in de aanbestedingsfase zit en
waarvoor de administratie de be-
perkte offerte voorstelt.

Bovendien is een dergelijk onder-
zoek binnen zes maanden quasi on-
mogelijk voor een firma die alle ge-
gevens nog moet aanmaken. Dat
geldt ook voor de firma Eurosense,
tenminste wanneer het nieuwe re-
cente gegevens moet verzamelen.
Zinvol zou zijn, mocht elke inschrij-
ver op de openbare aanbesteding
van het basismateriaal gebruik kun-
nen maken.

Het gespecialiseerde bestek is geba-
seerd op het bestek dat destijds werd
gebruikt voor de opdracht van de
luchtfoto’s van de Belgische kust van
20 februari 1988. Daarover hebben
wij beide toen in commissie en ple-
naire vergadering grondig gediscus-
sieerd. Een aantal van zijn vragen in
deze interpellatie waren toen ook
aan de orde.

Ik meen dat op basis van de gege-
vens van Eurosense - op voorwaarde
dat geen zeer recente gegevens zijn
vereist - elk studiebureau of landme-
tersbureau, deze studie tot een goed
einde kan brengen. Indien men ech-
ter eist dat de digitale orthofoto ‘s
door andere firma’s dan Eurosense

Waaruit bestaat de opdracht ? Het
betreft een kartering en opname van
een terrein, namelijk van het mijn-
verzakkingsgebied van Vucht, Eis-
den, Leut en Meeswijk  zodat wij be-
schikken over voldoende informatie
met het oog op een maximale bevei-
liging van dit gebied bij eventuele
overstromingen. Als middel voor de
terreinopname werd gekozen voor
de klassieke kartering op basis van
luchtfoto ‘s. De inventarisatie van
het bodemgebruik en de aanvullen-
de terreinopname gebeuren volgens
de methode die de inschrijvers het
meest aangewezen achten.
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Handeling 

Kelchtermans

De bepalingen voor de machtiging
tot luchtarbeid, de toelating voor
luchtfotografie aan boord van lucht-
vaartuigen en dus ook het bewijs van
luchtwaardigheid werden overgeno-
men van de omzendbrief 512/112 van
27 april 1984 van de algemene tech-
nische dienst van het ministerie van
Openbare Werken.

De offerte in dat verband ressorteert
onder de dienst Water, Infrastruc-
tuur en Zeewezen, meer bepaald de
afdeling Maas en Albertkanaal.
Deze dienst had niet veel ervaring
wat betreft het lastenboek en vroeg
om informatie aan onze Diensten
van de Kust.

Analoog met het bestek van de
Diensten van de Kust werd in de al-
gemene bepalingen gestipuleerd dat
de aannemer over een clearance van
de Belgische militaire veiligheid
moet beschikken. Op dat vlak ver-
schil ik van mening met de heer De
Mol en verlaat ik mij op de informa-
tie waarover ik beschik en die af-
komstig is van het departement van
Landsverdediging.

Ik vind het ook eigenaardig dat de
gegevens niet worden uitgegomd,
terwijl het bedrijf beschikt over een
veiligheidsofficier die de screaning
uitvoert. Maar goed, er wordt duide-
lijk gesteld dat het koninklijk besluit
van 21 februari in deze bepalingen
voorziet.

De informatie ter zake is weliswaar
niet eenduidig. Ik ben het dan ook
eens met de heer De Mol wanneer
hij zegt dat de informatie verschilt
naargelang de bron waar zij vandaag
komt. Er werd mij echter verzekerd
dat de gegevens die ik thans verstrek
juist zijn. Men gaat ervan uit of aan
de Maas militaire objectieven liggen,
of hierover informatie ter beschik-
king is, niet afdoend is ter zake
omdat het koninklijk besluit van 21
februari 1939 bepaalt dat voor het
nemen en gebruik van luchtfoto’s
een militaire screaning verplicht is.
Er wordt dus nog steeds verwezen
naar het koninklijk besluit van 21 fe-
bruari 1939 en dit werd mij vanmor-
gen nog bevestigd door het departe-
ment van Landsverdediging.

Hoe dan ook, op dat vlak ben ik het
eens, mijnheer De Mol, al gebeurt
dat niet zo vaak. Ik zal deze dubbel-
zinnigheid laten signaleren aan de
federale minister van Landsverdedi-
ging en vragen of het koninklijk be-
sluit van 1939 niet moet worden ge-
wijzigd. Ik meen dat het is voorbijge-
streefd. Maar zolang het bestaat
moet de administratie het toepassen.
Het is bekend dat de Vlaamse amb-
tenaren goed werk leveren en de re-
glementen precies naleven.

Ik kom nu tot de orthofoto’s. Om
het even wie die zich kandidaat
meldt bij de administratie Ruimtelij-
ke Ordening, kan deze ter beschik-
king krijgen. Ik heb reeds gezegd
wat er met deze gegevens moet ge-
beuren. Voor deze beperkte offerte
werden een zestal kandidaten aange-
schreven en de raming bedraagt on-
geveer 11 miljoen frank.

Wat betreft de deelopdrachten be-
vestig ik de analyse van de heer De
Mol. De ochtendfoto’s die ter be-
schikking zijn, kunnen worden beko-
men bij de administratie Ruimtelijke
Ordening.

Er zijn twee mogelijkheden om te Ik kom nu tot de stand van zaken.
handelen. Ofwel wordt een erkend De vraag van de administratie Wa-
veiligheidsofficier in de firma met de terinfrastructuur en Zeewezen,
screaning belast en dan kan alles in- dienst Albertkanaal en Maas is re-
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tem gebeuren, ofwel moeten alle
luchtfoto’s aan de bevoegde militaire
diensten voor screaning worden
overgemaakt. Op dat ogenblik wordt
door de militaire overheid tot een
screaning overgegaan. Men verze-
kert mij dat de wachttijd zeer be-
perkt is - ongeveer een week. De
screaning gomt de militaire objectie-
ven - dus hetgeen niet mag worden
gezien, maar dat iedereen jammer
genoeg kent - uit.

cent. Het bestek werd ter beschik-
king gesteld van het zestal geselec-
teerde kandidaten. Er werd echter
nog geen enkele beslissing genomen.

Mijnheer De Mol, ik zal uw vragen
toevoegen aan de vragen die ik ter
zake zal stellen aan de administratie.
Zoals in alle andere dossiers zal ook
de Inspectie van Financiën een ad-
vies moeten verstrekken.

Ten slotte, mijnheer De Mol, zijn
een aantal van uw beweringen min-
stens voorbarig.

De voorzitter : De heer De Mol
heeft het woord.

De heer J. De Mol : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister,
maar wat zal er gebeuren in verband
met de drempels waarover ik het
daarnet had ? Deze twistpunten blij-
ven bestaan.

Op de schriftelijke vraag nummer
561 die ik aan minister Pinxten heb
gesteld antwoordde het kabinet mij
het volgende, en ik citeer een passa-
ge : “Uit voorgaande informatie
blijkt dat niets toelaat om een firma
a priori uit te sluiten van een over-
heidsopdracht die het raadplegen
van geclassificeerde informatie in-
houdt “. Einde citaat. Welnu, mijn-
heer de minister, dit staat uitdrukke-
lijk vermeld in het contract. Het gaat
hier om een uitsluitingscriterium.
Men voegt er wel aan toe dat de no-
dige maatregelen moeten worden ge-
nomen om dit tijdig te verkrijgen.
Binnen de zes maanden is dus niet
mogelijk.

Ik herhaal dat de Maas geen geclas-
sificeerde informatie bevat, van
NAVO-verband noch van Belgische
militaire geheimhouding.

Mijnheer de minister, u verwijst naar
een koninklijk besluit van 1939 dat
stipuleert dat er een militaire clea-
rance nodig is voor alle foto’s.
Welnu, waarom werd dit dan on-
langs pas voor de eerste keer inge-
schreven in het contract ? Vroeger
bleek dit niet nodig te zijn, maar nu
wel. Dat is toch eigenaardig! Boven-
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Minister 

(1994-1995) 

De Mol
dien zegt u zelf dat de informatie be-
schikbaar is, maar waarom moet er
dan een tweede keer worden betaald ?
Het gaat toch om post 2 van de deel-
opdracht. Alle ingebouwde vereisten
hebben te maken met het nemen van
luchtfoto’s. Men voorziet aldus in
een vergoeding voor luchtfoto’s en
men moet aangeven wanneer men
vliegt en dergelijke. Maar waarop
slaat dit alles ?

Over alle foto’s en gedigitaliseerde
foto’s bestaat er informatie bij Eu-
rosense. Deze gedigitaliseerde infor-
matie bestaat echter niet voor de
concurrenten, tenzij het Vlaamse
Gewest ze opvraagt bij Eurosense en
ze ter beschikking stelt.

Mijnheer de minister, de vraag die
zich opdringt is toch : waarom wordt
een dergelijke passage opgenomen
in het contract en wordt het aanzien
als een element van de vergoeding ?
Indien de informatie bestaat, dan is
het toch evident dat u post 2 van
deelopdracht 1 volledig laat schrap-
pen, zodanig dat elke aannemer op
gelijke voet staat en er bijgevolg
geen foto’s moeten worden geno-
men. Het heeft toch geen zin dat u
een post inschrijft en eventueel ver-
goedt, terwijl u zelf over de informa-
tie beschikt.

Mijnheer de minister, u heeft niet
geantwoord op de vraag hoeveel fir-
ma’s werden aangeschreven.

Minister T. Kelchtennans : Ik heb u
gezegd dat er zes firma’s werden
aangeschreven.

De heer J. De Mol : Dat heb ik dan
niet gehoord. Ik heb u alleen horen
spreken over een bedrag van 11 mil-
joen frank. Is dat bedrag de raming
voor de orthofoto’s en de luchtfoto’s ?
In dat geval zou het om een zeer
dure opdracht gaan.

Minister T. Kelchtermans : Neen, dat
is voor de gehele opdracht.

De heer J. De Mol : Dit betekent dat
dit bedrag ook slaat op de luchtfo-
to’s.
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Mhtister  T. Kelchtermans : Ik wacht
het uiteindelijk bedrag af. Dit is nog
geen beslissing.

De administratie doet eigenmachtig
een offerte.

De heer J. De Mol : In dat geval is
de eindvraag of u dit bestek zult aan-
vaarden.

Op 13 april moet de opdracht wor-
den toegewezen. Dit betekent dat u
uw administratie dringend moet in-
lichten over uw oordeel inzake het
bestek.

Indien u het bestek negatief beoor-
deelt, moet de offerte worden stop-
gezet.

Mijnheer de minister, ik vraag u for-
meel dit bestek in te trekken.

De voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

VOORSTEL VAN DECREET van
de heer L. Appeltans, mevrouw A.
Leysen en de heer P. Hostekiut hou-
dende diverse wijzigingsbepalingen
betreffende het hoger onderwijs in
de Vlaamse Gemeenschap
- 710 (l!I941!3!X)  - Nrs. 1 tot 4

Algemene bespreking (Voortzetting)

De voorzitter : Aan de orde is het
voorstel van decreet van de heer Ap-
peltans, mevrouw Leysen en de heer
Hostekint houdende diverse wijzi-
gingsbepalingen betreffende het
hoger onderwijs in de Vlaamse Ge-
meenschap.

De minister heeft het woord.

Minister L. Van den Bossche (op de
tribune) : Mijnheer de voorzitter,
collega’s, vooraleer ik een korte re-
pliek geef op de tussenkomsten van
deze morgen, wens ik de leden van
de commissie te danken voor de
wijze waarop zij deze twee decreten
hebben behandeld.

Aëroteledetectische waarnemingen
HOBU

Zoals dit bij de behandeling van het
HOBU-decreet het geval is geweest,
hebben zij in een open sfeer diep-
gaande discussies gevoerd. Op basis
van een verdedigbare keuze hebben
wij ter zake een consensus bereikt.
Na de stemming over het HOBU-de-
creet was het overigens reeds duide-
lijk dat een dergelijk revolutionair
decreet noodgedwongen een aantal
technische problemen zou blootleg-
gen waaraan snel moet worden ver-
holpen. Het decreet houdende diver-
se wijzigingsbepalingen is daar het
passend antwoord op.

Bovendien wens ik de voorzitter van
de commissie, de heer Moors, speci-
aal te danken voor de manier waar-
op hij de werkzaamheden heeft
voorgezeten in soms bijzonder moei-
lijke omstandigheden en met karre-
vrachten amendementen.

De gemoedelijke sfeer waarin de
werkzaamheden van de commissie
hebben plaatsgevonden doen niets af
van het puike werk dat zij heeft gele-
verd. Te allen tijde -wars van per-
soonlijke standpunten- en rekening
houdend met de budgettaire beper-
kingen, hebben de leden geprobeerd
te zoeken naar de beste oplossing
voor het onderwijs in Vlaanderen.

Mijnheer de voorzitter, ik wens wat
dieper in te gaan op de tussenkomst
van de heer Anciaux die mij even in
de waan bracht dat de Frans-Duitse
oorlog van 1870 opnieuw werd opge-
voerd.

De discussie die hij ter sprake
brengt, is reeds lange tijd voorbij.

Bovendien vertoont zijn standpunt
sterk corporatistische trekjes!

Ik kan mij niet van de indruk ont-
doen dat hij zich opwerpt als de
grote verdediger van het HOLT dat
beter is dan het HOKT, er niet door
besmet wil worden en vreest voor
kwaliteitsverlies bij samenvoeging.

Dit soort discussie is geen discussie
over de grond van de problematiek.
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Van den Bossche
De discussie inzake onderwijs is bre-
der dan dat. Sinds 1970 heeft het on-
derwijs drie types hoger onderwijs.
Bovendien worden de definities van
elk type niet sluitend toegepast. Ik
geef een voorbeeld. De strikte toe-
passing van de definitie van universi-
teit zou tot gevolg hebben dat ge-
neeskunde niet aan de universiteit
wordt gedoceerd maar als hogere be-
roepsopleiding wordt beschouwd.

Een strikte toepassing van de defini-
tie staat niet alleen haaks op de
rang-stand-discussie maar ook op de
concrete werkelijkheid.

Ik geef toe dat het vorig jaar goedge-
keurde HOBU-decreet ook defini-
ties heeft vastgelegd.

Het staat echter buiten kijf dat de
discussie over de toekomst van het
hoger onderwijs nog lang niet beëin-
digd is. De vraag blijft bestaan of de
types op dergelijke wijze moeten
worden opgesplitst.

De tussenkomst van de heer An-
ciaux kan dan al een pleidooi zijn om
het corporatisme opnieuw in te voe-
ren, het is zeker geen rationele rede-
nering.

Dit is niet de geschikte wijze om het
hoger onderwijs in Vlaanderen te re-
organiseren.

Mijnheer de voorzitter, ik herhaal
dat de keuzes van de commissie
goede keuzes zijn.

Een spreker heeft beklemtoond dat
de wijzigingen inzake de raad van
bestuur, de algemeen directeur en
departementshoofden een grote dis-
cipline vereist bij de aanduiding van
de betrokkenen. De bewering van de
heer Anciaux dat dit systeem aanlei-
ding zal geven tot misbruiken is niet
correct. Geen enkel systeem is on-
feilbaar en geeft een sluitend ant-
woord op het gevaar van politise-
ring.

Ter zake moeten wij onze morele
verantwoordelijkheid opnemen en

de meest geschikte personen voor de
functies aanduiden.

De eerste directeur zal een over-
gangsfiguur zijn die de overgang van
de oude disparate werkelijkheid
naar de nieuwe samengevoegde ho-
geschool zal moeten begeleiden. De
commissie is zich bewust dat dit geen
gemakkelijke opdracht zal zijn.

Het voorstel van decreet bepaalt dat
de directeur voor twee jaar wordt
aangesteld. Daarna zal de raad van
bestuur een oordeel vellen over zijn
werk.

Zij zullen met kennis van zaken kun-
nen oordelen omdat ze de directeur
in kwestie twee jaar aan het werk
zullen hebben gezien.

De twee decreten die aan de orde
zijn, zorgen, zoals mevrouw Leysen
zei, voor een noodzakelijk groot on-
derhoud. De hogescholen zullen nu
in de best mogelijke omstandighe-
den van start kunnen gaan.

De voorzitter : Vraagt nog iemand
het woord ? (Neen)

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De voorzitter : Aan de orde is nu de
artikelsgewijze bespreking van het
voorstel van decreet van de heer Ap-
peltans, mevrouw Leysen en de heer
Hostekint houdende diverse wijzi-
gingsbepalingen betreffende het
hoger onderwijs in de Vlaamse Ge-
meenschap.

De door de commissie aangenomen
tekst wordt als basis voor de bespre-
king genomen.

Artikel 1

Dit decreet regelt een aangelegen-
heid bedoeld in artikel 127 van de
Grondwet.

- Aangenomen.

TITEL 1

Wijzigingen aan het decreet
van 13 juli 1994

betreffende de hogescholen in de
Vlaamse Gemeenschap

Artikel 2

In artikel 2,17”,  van het decreet van
13 juli 1994 betreffende de hogescho-
len in de Vlaamse Gemeenschap
wordt het woord ,,onderwijsactivitei-
ten” vervangen door de woorden
,,onderwijs-  en andere studieactivi-
teiten”.

- Aangenomen.

Artikel 3

Artikel 13, 0 2, van hetzelfde decreet
wordt aangevuld met de volgende
bepaling :

Jndien een hogeschool dezelfde ba-
sisopleiding in meer dan één vesti-
ging organiseert, kan zij deze basis-
opleiding hergroeperen in één of
twee vestigingen.

Een basisopleiding die door de hoge-
school slechts in één vestiging wordt
georganiseerd, kan door de hoge-
school in haar geheel worden overge-
bracht naar een andere vestiging die
tot haar grondgebied behoort.“.

- Aangenomen.

Artikel 4

In artikel 16, 0 2, van hetzelfde de-
creet worden tussen de woorden
,,onderwijsbevoegdheid” en ,,ruilen”
de woorden ,,in haar geheel,” inge-
voegd.

- Aangenomen.

Artikel 5

Artikel 17 van hetzelfde decreet
wordt aangevuld met een tweede lid,
luidend als volgt :

Jndien een hogeschool niet voldoet
aan de voorwaarden bepaald in de
artikelen 14 en 15, bouwt zij de be-
trokken vestiging of basisopleiding
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Voorzitter

hetzij onmiddellijk, hetzij studiejaar
per studiejaar, af.“.

- Aangenomen.

Artikel 6

In artikel 21, eerste lid, van hetzelfde
decreet worden de woorden ,,geho-
mologeerd diploma of getuigschrift
van het secundair onderwijs” vervan-
gen door de woorden ,,diploma van
secundair onderwijs”.

- Aangenomen.

Artikel 7

Artikel 55 van hetzelfde decreet
wordt aangevuld met de volgende
bepaling :

,, 11’ de voorwaarden waaronder
studenten onderwijsactiviteiten kun-
nen volgen en examens kunnen af-
leggen over opleidingsonderdelen
van hun opleidingsprogramma, aan
andere instellingen voor hoger on-
derwijs in binnen- en buitenland.“.

- Aangenomen.

Artikel 8

In artikel 89, l”, van hetzelfde de-
creet worden de woorden ,,Europese
Unie” vervangen door de woorden
,,de Europese Unie of van de Euro-
pese Vrijhandelsassociatie”.

- Aangenomen.

Artikel 9

In artikel 90 van hetzelfde decreet
worden de woorden ,,de Europese
Unie” vervangen door de woorden
,,de Europese Unie of van de Euro-
pese Vrijhandelsassociatie”.

- Aangenomen.

Artikel 10

In artikel 99 van hetzelfde decreet
wordt het woord ,,vacante” ge-
schrapt.

- Aangenomen.

Artikel 11

Artikel 105, 8 1, laatste zin, van het-
zelfde decreet wordt aangevuld met
de volgende bepaling :

,,of indien hij geen titularis is van zijn
betrekking”.

- Aangenomen.

Artikel 12

Artikel 109 van hetzelfde decreet
wordt aangevuld met een tweede lid,
luidend als volgt :

,,In afwijking van het eerste lid kun-
nen in de departementen bevoegd
voor de studiegebieden audio-visuele
en beeldende kunst, muziek en dra-
matische kunst, produktontwikkeling
of architectuur, ook personeelsleden
uit de groep van assistenten en wer-
kleiders het mandaat van departe-
mentshoofd uitoefenen.”

- Aangenomen.

Artikel 13

In artikel 111, tweede zin, van het-
zelfde decreet worden de woorden
,,die geen andere bezoldigde activi-
teiten uitoefenen zoals bedoeld in ar-
tikel 147 van dit decreet” geschrapt.

- Aangenomen.

Artikel 14

Artikel 132 van hetzelfde decreet
wordt aangevuld met een tweede lid,
luidend als volgt :

,,In afwijking van het eerste lid, 3”,
worden de personeelsleden in het
bezit van een diploma van de tweede
cyclus van het academisch onderwijs
of een diploma van de tweede cyclus
van het hoger onderwijs van acade-
misch niveau, aangevuld met de akte
van bekwaamheid tot het houden
van een openbare bibliotheek, ge-
acht in het bezit te zijn van het ver-
eiste bekwaamheidsbewijs om het
mandaat van bibliothecaris uit te oe-

fenen, voor zover zij op 15 januari
1994 in dienst waren in het hoger on-
derwijs met volledig leerplan in het
ambt van bibliothecaris.“.

Artikel 15

Artikel 143 van hetzelfde decreet
wordt vervangen door de volgende
bepaling :

,,Artikell43

Het departement Onderwijs van het
ministerie van de Vlaamse Gemeen-
schap betaalt de salarissen, in voor-
komend geval met inbegrip van het
vakantiegeld en de eindejaarstoela-
ge, de mandaatsvergoedingen, de
premies bedoeld in artikel 141, van
de leden van het onderwijzend per-
soneel, met inbegrip van de gastpro-
fessoren, voor zover zij ten laste van
de werkingsuitkeringen van de hoge-
school worden bezoldigd.“.

- Aangenomen.

AGALEV-Senator Jef Tavernier
schaarde zich achter het gewijzigde
HOBU-decreet
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Artikel 16

Artikel 146 van hetzelfde decreet
wordt vervangen door de volgende
bepaling :

,,Artikell46

Het hogeschoolbestuur zorgt voor de
uitbetaling van de personeelsleden
aangeworven bij arbeidsovereen-
komst, voor de uitbetaling van de
vergoedingen bedoeld in de artikelen
138 en 139, alsmede voor de uitbe-
taling van de tegemoetkoming in de
vervoerskosten van zijn personeelsle-
den.“.

- Aangenomen.

Artikel 17

In artikel 148 van hetzelfde decreet
worden volgende wijzigingen aange-
bracht :

1” in Q 4 worden de woorden ,,het
voltijds lid” vervangen door de woor-
den ,,het voltijds benoemde lid” ;

2” paragraaf 4 wordt aangevuld met
een tweede lid, luidend als volgt :

,,Dit recht vervalt als het betrokken
lid langer dan zes, al dan niet opeen-
volgende academiejaren, een derge-
lijke deeltijdse opdracht uitoefent.“.

- Aangenomen.

Artikel 18

Artikel 159 van hetzelfde decreet
wordt vervangen door de volgende
bepaling :

,,Artikell59

Het departement Onderwijs van het
ministerie van de Vlaamse Gemeen-
schap betaalt de salarissen, in voor-
komend gevai met inbegrip van het
vakantiegeld en de eindejaarstoela-
ge, de mandaatsvergoedingen, de
premies bedoeld in artikel 157, van
de leden van het administratief en
technisch personeel, voor zover zij
ten laste van de werkingsuitkeringen
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van de hogeschool
digd.“.

- Aangenomen.

worden bezol-

Artikel 19

Artikel 162 van hetzelfde decreet
wordt vervangen door de volgende
bepaling :

,,Artikel 162

Het hogeschoolbestuur zorgt voor de
uitbetaling van de personeelsleden
aangeworven bij arbeidsovereen-
komst, alsmede voor de uitbetaling
van de tegemoetkoming in de ver-
voerkosten van zijn personeelsle-
den.“.

- A a n g e n o m e n .

Artikel 20

In artikel 177, 4”, a) van hetzelfde
decreet worden tussen de woorden
,,meester in muziek” en ,,of licenti-
aat” de woorden ,,meester in pro-
duktdesign” ingevoegd.

- Aangenomen.

Artikel 21

Artikel 178, 0 2, van hetzelfde de-
creet wordt aangevuld met de vol-
gende bepaling : ,,Dit bedrag wordt
vermeerderd met de salariskosten
van de personeelsleden bedoeld in
artikel 182, B 1,4”.“.

- Aangenomen.

Artikel 22

In artikel 179 van hetzelfde decreet
worden de woorden ,,LTBSOB”
tweemaal vervangen door de woor-
den ,,LCF”.

- Aangenomen.

Artikel 23

In artikel 182 van hetzelfde decreet
worden volgende wijzigingen aange-
bracht :

HOBU

1” in 0 1, eerste lid, eerste zin, van
hetzelfde decreet worden de woor-
den Jer beschikking gesteld wegens
ontstentenis van betrekking” ge-
schrapt ;

2” in dezelfde paragraaf worden de
tekst van de punten 1” en 2” vervan-
gendoor:

,,l” de personeelsleden ter beschik-
king gesteld wegens ontstentenis van
betrekking verbonden aan een instel-
ling voor hoger onderwijs die op 31
december 1995 niet meer door de
Vlaamse Gemeenschap wordt gefi-
nancierd of gesubsidieerd en de vast-
benoemde personeelsleden van de
instellingen voor hoger onderwijs
waarvan de afbouw van alle opleidin-
gen, gestart op grond van de toepas-
sing van de rationalisatienormen die
van kracht waren tot voor de inwer-
kingtreding van het huidig decreet,
voltooid zal zijn in het academiejaar
1995-1996, voor zover deze perso-
neelsleden ondertussen niet vastbe-
noemd zijn in een andere onderwijs-
instelling ;

2” de personeelsleden verbonden aan
een instelling voor hoger onderwijs
met volledig leerplan, volledig ter
beschikking gesteld wegens ontsten-
tenis van betrekking op 15 januari
1994, die op 15 januari 1994 niet
waren gereaffecteerd of wederte-
werkgesteld in de instelling voor
hoger onderwijs met volledig leer-
plan waar zij benoemd waren, voor
zover zij ondertussen niet vastbe-
noemd zijn in een andere onderwijs-
instelling ;“.

3” dezelfde paragraaf, eerste lid,
wordt aangevuld met de volgende
bepaling :

,,4” de vastbenoemde pedagogische
adviseurs en adviseurs-coördinatoren
die op 31 augustus 1995 in dienst zijn
van de pedagogische begeleidings-
diensten van het hoger onderwijs van
het korte type.

5” de personeelsleden benoemd in
een instelling voor hoger onderwijs
met volledig leerplan, die op 1 janu-
ari 1995 een verlof wegens opdracht
of een terbeschikkingstelling wegens
bijzondere opdracht, zoals bedoeld
in artikel 90, 41 van het decreet van
17 juli 1991 betreffende de inspectie
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en de pedagogische begeleidings-
diensten, genoten en ingeschakeld
waren ter ondersteuning van de be-
geleidingsdiensten van het hoger on-
derwijs met volledig leerplan. Het
aantal van deze personeelsleden kan
niet hoger zijn dan O,l% van het aan-
tal betrekkingen in het hoger onder-
wijs met volledig leerplan, uitgedrukt
in volledige ambten, waarvoor op 1
februari 1994 een activiteitswedde,
een weddetoelage, een wachtgeld of
een wachtgeldtoelage werd toege-
kend, afzonderlijk berekend voor het
gemeenschapsonderwijs, het gesubsi-
dieerd officiëel  onderwijs en het ge-
subsidieerd vrij onderwijs.” ;

4” in Q 2 worden de woorden ,,artikel
180, l”, a)” vervangen door de woor-
den ,,artikel180,1”“.

- Aangenomen.

Artikel 24

In artikel 192 van hetzelfde decreet,
worden de woorden ,,(CBOBE)”
vervangen door de woorden
,,(BOBE)“.

- Aangenomen.

Artikel 25

In artikel 196, $ 2, van hetzelfde de-
creet worden de woorden ,,vanaf
1996” vervangen door de woorden
,,vanaf  1 september 1995”.

- Aangenomen.

Artikel 26

In artikel 210 van hetzelfde decreet
worden volgende wijzigingen aange-
bracht :

1” in het eerste lid worden de woor-
den ,,artikel 208, § 3” vervangen
door de woorden ,,artikel208” ;

2” in het tweede lid worden de woor-
den ,,Het bestuursorgaan van de
v.z.w.‘s  bedoeld in artikel 208, 0 1 en
Q 3, is” vervangen door de woorden
,,De bestuursorganen van de vzw’s
bedoeld in artikel 208 zijn”.

Vlaamse Raad
Handelin en Nr. 38
6aprill 598

- Aangenomen.

Artikel 27

Artikel 213 van hetzelfde decreet
wordt vervangen door de volgende
bepaling :

,,Artikel213

De V.Z.W. stelt voor 1 november een
begroting op voor het volgende be-
grotingsjaar. Zij deelt deze begroting
binnen de veertien dagen mee aan
het hogeschoolbestuur of de hoge-
schoolbesturen.
De begroting bestaat uit vier deelbe-
grotingen :

1” een begrote resultatenrekening,
inhoudende een raming van alle op-
brengsten en kosten van de hoge-
school en derhalve het resultaat van
de begrotingsperiode ;

2” een begroting van de geplande in-
vesteringen en de geplande financie-
ringswijzen van deze investeringen
voor de begrotingsperiode ;

3” een liquiditeitenbegroting, inhou-
dende een raming van alle inkomsten
en uitgaven van de hogeschool en
derhalve van de wijziging van het li-
quiditeitensaldo voor de begrotings-
periode ;

4” een geprojecteerde balans, be-
staande uit een raming van alle acti-
va en passiva, na de resultatenver-
werking van de periode, op de eind-
datum van de begrotingsperiode.
De deelbegrotingen moeten een slui-
tend geheel vormen.
De Vlaamse regering kan de bijko-
mende regels voor de vormgeving
van de begroting bepalen. Deze re-
gels slaan op onder meer de om-
schrijving van de diverse afdelingen
en rubrieken van de deelbegrotingen
en de procedure tot wijziging van de
begroting.

Samen met de begroting stelt de
V.Z.W. een meerjarenbegroting op
voor de volgende vijf begrotingsja-
ren. Zij deelt deze samen met de be-
groting binnen veertien dagen mee
aan het hogeschoolbestuur of de ho-
geschoolbesturen en aan de bevoeg-
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de commissaris(sen)  van de Vlaamse
regering.”

- Aangenomen.

Artikel 28

Artikel 226 van hetzelfde decreet
wordt vervangen door de volgende
bepaling :

,,Artikel226

De begroting bestaat uit vier deelbe-
grotingen :

1” een begrote resultatenrekening,
inhoudende een raming van alle op-
brengsten en kosten van de hoge-
school en derhalve het resultaat van
de begrotingsperiode ;

2” een begroting van de geplande in-
vesteringen en de geplande financie-
ringswijzen van deze investeringen
voor de begrotingsperiode ;

3” een liquiditeitenbegroting, inhou-
dende een raming van alle inkomsten
en uitgaven van de hogeschool en
derhalve van de wijziging van het li-
quiditeitensaldo voor de begrotings-
periode ;

4” een geprojecteerde balans, be-
staande uit een raming van alle acti-
va en passiva, na de resultatenver-
werking van de periode, op de eind-
datum van de begrotingsperiode.

De deelbegrotingen moeten een slui-
tend geheel vormen.

De Vlaamse regering kan de bijko-
mende regels voor de vormgeving
van de begroting bepalen. Deze re-
gels slaan op onder meer de om-
schrijving van de diverse afdelingen
en rubrieken van de deelbegrotingen
en de procedure tot wijziging van de
begroting.“.

- Aangenomen.

Artikel 29

In artikel 231, eerste lid, van hetzelf-
de decreet worden volgende wijzigin-
gen aangebracht :

1” tussen de woorden ,,personeel” en
,,de volgende” worden de woorden
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,,uitgedrukt in voltijdse eenheden”
ingevoegd ;

2” het eerste streepje wordt vervan-
gen door de volgende bepaling :

,,- het aantal betrekkingen van
hoofdpraktijklector en hoofdlector
samen bedraagt ten hoogste 20% van
het aantal betrekkingen van praktijk-
lector, hoofdpraktijklector, lector en
hoofdlector samen.” ;

3” het tweede streepje wordt aange-
vuld met de volgende bepaling :

,,verbonden aan de basisopleidingen
van twee cycli.” ;

4“ het vierde streepje wordt vervan-
gen door de volgende bepaling :

,,-- het aantal vastbenoemde perso-
neelsleden, uitgedrukt in voltijdse
eenheden, bedraagt ten hoogste 64%
van het aantal leden van het onder-
wijzend personeel uitgedrukt in vol-
tijdse eenheden. Hierbij wordt de be-
vordering of ambtswijziging van een
reeds in de hogeschool benoemd per-
soneelslid niet beschouwd als een
nieuwe benoeming.“.

- Aangenomen.

Artikel 30

In artikel 243, 3 2 en 8 3, van hetzelf-
de decreet wordt het woord ,,wedde-
schaal” vervangen door het woord
,,salarisschaal”.

- Aangenomen.

Artikel 31

In artikel 251, 5 1, van hetzelfde de-
creet worden de woorden ,,artikel
250,§  1” vervangen door de woorden
,,artikel250, Q 2”.

- Aangenomen.

Artikel 32

Artikel 255 van hetzelfde decreet
wordt als volgt gewij-
zigd :

1” punt 5” wordt vervangen door de
volgende bepaling :

,,5” de aanstelling van de eerste alge-
meen directeur ; deze aanstelling ge-
beurt voor vier academiejaren ; voor
deze aanstelling is artikel 272, voor
zover het handelt over de aanstel-
ling, niet van toepassing ;”

2” een punt 6” wordt toegevoegd, lui-
dend als volgt :

,,6” de aanstelling van de eerste voor-
zitter van de raad van bestuur ; de
termijn van deze aanstelling be-
draagt maximum twee academieja-
ren.“”

- Aangenomen.

Artikel 33

Aan artikel 257 van hetzelfde de-
creet worden volgende wijzigingen
aangebracht :

1” de huidige tekst van artikel 257
wordt een $1.

2” er wordt een nieuwe paragraaf 2
toegevoegd, luidend als volgt :

,,§ 2. Aan de personen die in de ho-
geschool een bestuursmandaat be-
kleden, kan een vergoeding worden
toegekend. Het hogeschoolbestuur
bepaalt het bedrag van deze vergoe-
ding.”

- Aangenomen.

Artikel 34

Artikel 258 van hetzelfde decreet
wordt vervangen door het volgende
artikel :

,,Artikel258

6 1. Tijdens de periode van het eerste
mandaat van de leden van de raad
van bestuur, is de raad van bestuur
als volgt samengesteld :

1” acht vertegenwoordigers van het
personeel van de hogeschool, verko-
zen door en onder alle personeelsle-
den van de betrokken hogeschool of
van haar rechtsvoorgangers, verza-
meld in één kiescollege;

De kandidaten dienen op het ogen-
blik van hun verkiezing ten minste
twee jaar een voltijdse opdracht in
de hogeschool of haar rechtsvoor-
gangers vervuld te hebben;

2” drie vertegenwoordigers door de
studenten van die hogeschool verko-
zen onder de studenten die ten mi 11.
ste één jaar aan die hogeschool re-
gelmatig zijn ingeschreven;

3’ a) indien de hogeschool tot stand
kwam bij overeenkomst tussen ver-
schillende inrichtende machten :
maximum twaalf vertegenwoordigers
van de inrichtende machten die de
overeenkomst bedoeld in artikel 255
hebben afgesloten of vertegenwoor-
digers uit de sociaal-economische of
culturele milieus. De vertegenwoor-
digers van de sociaal-economische of
culturele milieus worden, rekening
houdend met het profiel van de ho-
geschool, aangeduid door de Sociaal-
Economische Raad vanvlaanderen.

b) indien de hogeschool tot stand
kwam bij beslissing van één inrich-
tende macht : maximum twaalf verte-
genwoordigers, waarvan ten hoogste
zes vertegenwoordigers van de in-
richtende macht en ten minste de
helft vertegenwoordigers van de so-
ciaal-economische milieus en cultu-
rele milieus. De vertegenwoordigers
van de sociaal-economische of cultu-
rele milieus worden, rekening hou-
dend met het profiel van de hoge-
school, aangeduid door de Sociaal-
Economische Raad van Vlaanderen.

De algemeen directeur neemt van
ambtswege aan de vergaderingen
deel met raadgevende stem.

§ 2. De eerste raad van bestuur
wordt ten laatste op 31 mei 1995 ver-
kozen. In afwijking van artikel 261
duurt het mandaat van de leden van
de eerste raad van bestuur 2 acade-
miejaren.

Q 3. De verkiezingen van de eerste
raad van bestuur worden georgani-
seerd door de inrichtende machten
die partij zijn bij de in artikel 254 be-
doelde overeenkomst of beslissing.
Het kiesreglement voor de verkiezin-
gen van de leden en de opvolgers van
de eerste raad van bestuur wordt be-
paald in de overeenkomst of de be-
slissing bedoeld in artikel 254.
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S 4. De bestuursorganen van de
Vlaamse autonome hogescholen
kunnen vanaf de datum van de be-
slissing of overeenkomst, zoals be-
doeld in artikel 254, rechtsgeldige
beslissingen nemen in het kader van
de overdracht en de organisatie van
de hogescholen waarvoor ze bevoegd
worden. ”

- Aangenomen.

Artikel 35

In hetzelfde decreet wordt een arti-
kel 258bis ingevoegd, luidend als
volgt :

,,Artikel258bis

Vanaf het tweede mandaat van de
leden van de raad van bestuur, is de
raad van bestuur als volgt samenge-
steld :

1” acht vertegenwoordigers van het
personeel van de hogeschool, voor
zover vermelde categorieën in de ho-
geschool aanwezig zijn :

a) één vertegenwoordiger van het
administratief en technisch personeel
of het meesters-, vak- en dienstper-
soneel, verkozen door en onder de
leden van dit personeel ;

b) één vertegenwoordiger van het
onderwijzend personeel uit de groep
van praktijklectoren, hoofdpraktijk-
lectoren, lectoren en hoofdlectoren,
verkozen door en onder de leden van
dit personeel;

c) één vertegenwoordiger van het
onderwijzend personeel uit de groep
van assistenten, werkleiders en doc-
tor-assistenten, verkozen door en
onder de leden van dit personeel;

d) één vertegenwoordiger van het
onderwijzend personeel uit de groep
van docenten, hoofddocenten, hoog-
leraren en gewoon hoogleraren, ver-
kozen door en onder de leden van dit
personeel.

De overige vertegenwoordigers van
het personeel worden gekozen door
en onder de personeelsleden van de
hogeschool verzameld in één kiescol-
lege.

De kandidaten dienen op het ogen-
blik van hun verkiezing ten minste
twee jaar een voltijdse opdracht in
de hogeschool vervuld te hebben;

2” drie vertegenwoordigers door de
studenten van die hogeschool verko-
zen onder de studenten die ten min-
ste één jaar aan die hogeschool re-
gelmatig zijn ingeschreven;

3” a) indien de hogeschool tot stand
kwam bij overeenkomst tussen ver-
schillende inrichtende machten :
maximum twaalf vertegenwoordi-
gers, waarvan ten hoogste negen ver-
tegenwoordigers van de inrichtende
macht en ten minste drie vertegen-
woordigers van de sociaal-economi-
sche milieus en culturele milieus. De
vertegenwoordigers van de sociaal-
economische of culturele milieus
worden, rekening houdend met het
profiel van de hogeschool, aangeduid
door de Sociaal-Economische Raad
van Vlaanderen.

b) indien de hogeschool tot stand
kwam bij beslissing van één inrich-
tende macht : maximum twaalf verte-
genwoordigers, waarvan ten hoogste
zes vertegenwoordigers van de in-
richtende macht en ten minste de
helft vertegenwoordigers van de so-
ciaal-economische milieus en cultu-
rele milieus. De vertegenwoordigers
van de sociaal-economische of cultu-
rele milieus worden, rekening hou-
dend met het profiel van de hoge-
school, aangeduid door de Sociaal-
Economische Raad van Vlaanderen.

De algemeen directeur neemt van
ambtswege aan de vergaderingen
deel met raadgevende stem.

- Aangenomen.

Artikel 36

In artikel 269, tweede lid, van het-
zelfde decreet, worden de woorden
,,de raad van bestuur” vervangen
door ,,het bestuurscollege”.

- Aangenomen.

Artikel 37

In artikel 277 van hetzelfde decreet
worden de volgende wijzigingen aan-
gebracht :

1” de woorden ,,Art.  277” worden
vervangen door de woorden ,,Artikel
277 0 1” ;

2” een paragraaf 2, luidend als volgt,
wordt toegevoegd :

,,§ 2. In afwijking van 0 1 van dit arti-
kel wordt het eerste departements-
hoofd aangesteld door de raad van
bestuur, voor een termijn van 2 aca-
demiejaren.” ;

3” een paragraaf 3, luidend als volgt
wordt toegevoegd :

,,§ 3. In afwijking van de bepalingen
van 0 1 kunnen in de departementen
bevoegd voor de studiegebieden
audio-visuele en beeldende kunst,
muziek en dramatische kunst, pro-
duktontwikkeling of architectuur,
ook personeelsleden uit de groep van
assistenten en werkleiders tot depar-
tementshoofd aangesteld of verko-
zen worden.”

- Aangenomen.

Artikel 38

In artikel 281, 0 2, tweede lid, van
hetzelfde decreet wordt de laatste zin
geschrapt. In dezelfde paragraaf
wordt een derde lid toegevoegd, lui-
dend als volgt :

,,Elke delegatie van het hogeschool-
onderhandelingscomité, respectieve-
lijk het departementaal onderhande-
lingscomité, kan een beroep doen op
technici.“.

- Aangenomen.

Artikel 39

Een artikel 285bis wordt in hetzelfde
decreet ingevoegd, luidend als volgt :

,,Artikel285bis

Aan de personen die in de hoge-
school een bestuursmandaat bekle-
den, kan een vergoeding worden toe-
gekend. Het hogeschoolbestuur be-
paalt het bedrag van deze vergoe-
ding.”

- Aangenomen.
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Artikel 40

Artikel 307 van hetzelfde decreet
wordt aangevuld met een derde lid,
luidend als volgt :

,,Voor de toepassing van dit artikel
worden de niet-gerangschikte afde-
lingen ,,monumentenzorg” en ,,ste-
debouw” beschouwd als afdelingen
van het hoger onderwijs voor sociale
promotie.“.

- Aangenomen.

Artikel 41

Een artikel 307bis,  luidend als volgt,
wordt in hetzelfde decreet ingevoegd :

,,Artikel307bis

De instellingen voor hoger kunston-
derwijs met volledig leerplan kunnen
vanaf 1 september 1995 geen deel-
tijds kunstonderwijs meer organise-
ren. Het deeltijds kunstonderwijs
dat in het academiejaar 1994-1995
nog verbonden is aan een instelling
voor hoger kunstonderwijs met vol-
ledig leerplan, wordt op 1 september
1995 beschouwd als een autonome
instelling die onderworpen is aan de
reglementering op het deeltijds
kunstonderwijs.“.

- Aangenomen.

Artikel 42

In artikel 309 van hetzelfde decreet
worden volgende wijzigingen aange-
bracht :

1” in het eerste lid, eerste zin wor-
den tussen de woorden ,,kan” en
,,met” de woorden ,,met ingang van 1
september 1995” ingevoegd ;

2” in het tweede lid wordt de eerste
zin vervangen door de volgende be-
paling :

,,Vanaf 1 januari 1996 wordt het sala-
ris van het personeelslid uitbetaald
ten laste van de werkingsmiddelen
van de hogeschool.“.

- Aangenomen.

Artikel 43

Een artikel 312bis,  luidend als volgt,
wordt in hetzelfde decreet ingevoegd :

,,Artikel312bis

Een hogeschool die gezamenlijk alle
studiejaren van de basisopleidingen
huishoudkunde-technische-technolo-
gische opvoeding en kleding-tech-
nisch-technologische opvoeding van
het studiegebied onderwijs organi-
seert, kan deze opleidingen met in-
gang van 1 september 1995 omzetten
naar de basisopleiding technisch-
technologische opvoeding van het
studiegebied onderwijs met de opties
huishoudkunde en kleding.“”

- Aangenomen.

Artikel 44

Artikel 313 van hetzelfde decreet
wordt aangevuld met de volgende
bepaling :

,,met dien verstande dat de omkade-
ring wordt verminderd met de omka-
dering die in het academiejaar 1994-
1995 was ingevuld door personeelsle-
den die met toepassing van artikel
340 kiezen voor of worden toegewe-
zen aan een instelling voor secundair
onderwijs of aanvullend secundair
beroepsonderwijs.”

- Aangenomen.

Artikel 45

In artikel 314, l”, van hetzelfde de-
creet wordt het woord ,,enkel” ver-
vangen door het woord ,,ook”.
- Aangenomen.

Artikel 46

Een artikel 314bis,  luidend als volgt,
wordt in hetzelfde decreet ingevoegd :

,,Artikel314bis

De Vlaamse regering bepaalt in een
tabel op welke wijze de in het acade-
miejaarr 1994-1995 georganiseerde
opleidingen en opties worden omge-
vormd tot de opleidingen en opties
bedoeld in bijlage 1 van dit decreet.

Deze tabel rangschikt eveneens elk
van deze opleidingen en opties,
evenals de opleidingen bedoeld in ar-
tikel 314, in één van de financierings-
groepen bedoeld in artikel 189.
Artikel 314 is enkel van toepassing
op de studenten die in het academie-
jaar 1994-1995 zijn ingeschreven in
een opleiding of optie die overeen-
komstig deze tabel wordt afge-
bouwd.”

Artikel 47
In hetzelfde decreet wordt een arti-
kel 316bis ingevoegd luidend als
volgt :

,,Artikel316bis
Het personeelslid, vast benoemd in
het bevorderingsambt van directeur,
ter beschikking gesteld wegens ont-
stentenis van betrekking, dat op 1 ja-
nuari 1995 gereaffecteerd is in een
vacante betrekking van het bevorde-
ringsambt van directeur in het hoger
onderwijs buiten de universiteit met
volledig leerplan, wordt geacht op 1
januari 1995 een nieuwe vaste benoe-
ming te hebben bekomen in het be-
trokken ambt aan de hogeschool van
reaffectatie.

Voor de toepassing van artikel 87
van het decreet van 28 april 1993 be-
treffende het Onderwijs IV, zoals ge-
wijzigd bij decreet van 15 december
1993, wordt deze benoeming niet be-
schouwd als een nieuwe vaste benoe-
ming.”

De heer Tavernier heeft het woord.

De heer J. Tavemier : Mijnheer de
voorzitter, hoewel de Agalev-fractie
het decreet als geheel steunt, formu-
leren wij het grootste voorbehoud
ten opzichte van artikel 47. Wij den-
ken dat men het vanuit bepaalde po-
litieke partijen echt niet kan laten
om halve politieke benoemingen te
doen. Artikel 47 is op dat vlak zeer
illustratief. Ondanks ons voorbe-
houd ten opzichte van dit artikel zul-
len wij het geheel goedkeuren.

De voorzitter : Zijn er nog opmer-
kingen bij artikel 47 ?
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Dan is artikel 47 aangenomen.

Artikel 48

Artikel 318 van hetzelfde decreet
wordt gewijzigd als volgt :

1” in het derde streepje van 2”, b,
worden de woorden ,,31 december”
vervangen door de woorden ,,bij de
aanvang van het academiejaar 1995-
1996” ;

2” het laatste lid van het artikel
wordt geschrapt.

- Aangenomen.

Artikel 49

Een artikel 318bis,  luidend als volgt,
wordt in hetzelfde decreet ingevoegd :

,,Artikel318bis
0 1. Voor het berekenen van de dien-
stanciënniteit verworven in het on-
derwijs, met uitzondering van het
academisch onderwijs, zoals bedoeld
in artikel 318 :

a) komen enkel de diensten gepres-
teerd als lid van het bestuurs- en on-
derwijzend personeel in aanmerking ;

b) bestaat het aantal dagen gepres-
teerd als tijdelijk aangesteld perso-
neelslid in een betrekking met volle-
dige dienstprestaties uit al de kalen-
derdagen gerekend vanaf het begin
tot het einde van de ononderbroken
activiteitsperiode, met inbegrip van
de ontspanningsverloven en de kerst-
en paasvakantie, als zij in deze perio-
de vallen. Dit aantal wordt verme-
nigvuldigd met 1,2. De dagen gepres-
teerd in een andere hoedanigheid
dan die van tijdelijk personeelslid in
een betrekking met volledige dienst-
prestaties worden gerekend vanaf
het begin tot het einde van een onon-
derbroken periode van dienstactivi-
teit, met inbegrip van de zomerva-
kantie ;

c) worden de dagen gepresteerd in
een betrekking met onvolledige
dienstprestaties, die ten minste de
helft bedraagt van het aantal uren
vereist voor de betrekking met volle-
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dige dienstprestaties, op dezelfde
grond in aanmerking genomen als de
dagen gepresteerd in een betrekking
met volledige dienstprestaties. Het
aantal dagen gepresteerd in een be-
trekking die niet de helft bedraagt
van het aantal uren, vereist voor een
betrekking met volledige dienstpres-
taties wordt met de helft verminderd ;

d) mag het aantal dagen gepresteerd
 in twee of meer gelijktijdig uitgeoe-
fende betrekkingen met volledige of
onvolledige dienstprestaties nooit
meer bedragen dan het aantal dagen
gepresteerd in een betrekking met
volledige dienstprestaties, die tijdens
dezelfde periode wordt uitgeoefend ;

e) vormen dertig dagen een maand ;

f) worden als diensten beschouwd
de diensten door het personeelslid in
het gemeenschapsonderwijs of in het
gesubsidieerd onderwijs gepresteerd
in de stand dienstactiviteit, alsook
het verlof gelijkgesteld met dienstac-
tiviteit dat hem werd toegekend.
Eveneens als diensten worden be-
schouwd de perioden tijdens dewel-
ke het personeelslid ter beschikking
gesteld werd wegens ontstentenis
van betrekking, wegens bijzondere
opdracht, wegens ziekte of gebrek-
kigheid of wegens ambtsontheffing
in het belang van de dienst ;

g) kan gedurende een schooljaar een
dienstactiviteit van maximaal 360
dagen worden verworven.

0 2. De dienstanciënniteit aan een
universiteit, bij het Nationaal Fonds
voor Wetenschappelijk Onderzoek
of bij andere door de Vlaamse rege-
ring erkende instellingen voor we-
tenschappelijk onderzoek wordt be-
rekend van het begin tot het einde
van de ononderbroken activiteitspe-
riode, met inbegrip van de bezoldig-
de vakantiedagen, ongeacht het volu-
me van de opdracht. De dienstan-
ciënniteit wordt uitgedrukt in jaren,
maanden en dagen, waarbij 30 dagen
één maand vormen. Ze kan nooit
meer bedragen dan 12 maanden voor
een kalenderjaar.

Voor de dienstanciënniteit aan een
universiteit komen enkel diensten
gepresteerd aan een Belgische uni-
versiteit, als lid. van het academisch
personeel of van het onderwijzend
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en wetenschappelijk personeel in
aanmerking, ongeacht de financie-
ringsbron.“.

B 3. In geen geval kan de dienstan-
ciënniteit berekend overeenkomstig
de bepalingen van 0 1 van dit artikel
lager zijn dan de nuttige ervaring die
het personeelslid in het hoger onder-
wijs zou hebben verworven in uitvoe-
ring van artikel 10, § 7, eerste lid van
de wet van 7 juli 1970 betreffende de
algemene structuur van het hoger
onderwijs.”

- Aangenomen.

Artikel 50

Artikel 320 van hetzelfde decreet
wordt gewijzigd als volgt :

1” paragraaf 2 wordt aangevuld met
de volgende bepaling : ,,voor zover
het personeelslid benoemd is bij de-
zelfde hogeschool als waar het tijde-
lijk titularis is.” ;

2” volgende paragraaf wordt aan het
artikel toegevoegd :

,,O 3. Personeelsleden die vast be-
noemd zijn in een hogeschool, en die
tegelijkertijd tijdelijk aangesteld zijn
in een andere hogeschool en daar als
zodanig van de bepalingen kunnen
genieten van artikel 318, 2”, kunnen
op 1 september 1995 door de hoge-
school waar ze tijdelijk aangesteld
zijn als vast benoemd personeelslid
worden overgenomen in het ambt
waarvoor ze vast benoemd waren of
in het ambt waarin ze als tijdelijke
aangesteld waren, voor zover ze in
het bezit zijn van het daartoe vereis-
te bekwaamheidsbewijs. Voor de
toepassing van artikel 87 van het de-
creet van 28 april 1993 betreffende
het onderwijs-IV, gewijzigd bij het
decreet van 15 december 1993, wordt
deze overname niet beschouwd als
een nieuwe vaste benoeming.”

- Aangenomen.

Artikel 51

In artikel 323 van hetzelfde decreet
worden volgende wijzigingen aange-
bracht :
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1” in Q 1, laatste zin, worden na de
woorden ,,nieuwe ambt” de woorden
,,of in geval van bevordering” inge-
voegd ;

2” in § 2 wordt het woord ,,wedde-
schaal” vervangen door het woord
,,salarisschaal”.

- Aangenomen.

Artikel 52

Artikel 324 van hetzelfde decreet
wordt als volgt gewijzigd :

1” in 0 1 worden in de eerste zin tus-
sen de woorden ,,personeel” en
,,worden” de volgende woorden in-
gevoegd : ,,bedoeld in artikel 318”.

2” paragraaf 1 wordt aangevuld met
een tweede lid, luidend als volgt :

,,In afwijking van het eerste lid kan
het hogeschoolbestuur op 1 januari
1996 het aantal jaren nuttige be-
roepservaring dat opgenomen is in
de geldelijke anciënniteit van de wer-
kleiders, docenten en hoogleraars
aanvullen tot tien jaar, voor zover
deze nuttige beroepservaring kan
worden bewezen.”

- Aangenomen.

Artikel 53

In artikel 326 van hetzelfde decreet
worden volgende wijzigingen aange-
bracht :

1” in het eerste lid worden de woor-
den ,,haar vastbenoemde en als dus-
danig erkende personeelsleden, daar
waar de erkenning bestaat” vervan-
gen door ,,haar personeelsleden be-
doeld in artikel 318,l”“.

2’ in het tweede lid worden de
woorden ,,en onverminderd de toe-
passing van artikel 92,” geschrapt.

- Aangenomen.

Artikel 54

Een artikel 326bis,  luidend als volgt,
wordt in hetzelfde decreet ingevoegd :

,,Artikel326bis

§ 1. De personeelsleden die op 30
juni 1995 in dienst zijn als lesgever
aan een conservatorium, behouden
tot hun uitdiensttreding hun ambt op
persoonlijke titel op voorwaarde dat
zij :

a) op 15 januari 1994 in dienst waren
als lesgever in een conservatorium en
er sedertien in die hoedanigheid on-
onderbroken in dienst zijn gebleven ;

b) op 15 januari 1994 een dienstan-
ciënniteit telden van 6 jaar, verwor-
ven in het hoger onderwijs ;

c) op 30 juni 1995 belast zijn met een
opdracht als lesgever met een volu-
me van ten minste 13/18.

Het hogeschoolbestuur is verplicht
hen vanaf het academiejaar 1995-
1996 werkgelegenheid te verschaffen
naar rato van het volume van hun
opdracht op 30 juni 1995.

0 2. De personeelsleden die op 30
juni 1995 in dienst zijn als lesgever
aan een conservatorium en die niet
voldoen aan de voorwaarden van Q 1,
mogen door de hogeschool in dienst
worden gehouden als lesgever voor
het volume van hun opdracht op 30
juni 1995.

0 3. De personeelsleden bedoeld in 8
1 en 0 2 kunnen als lesgever niet be-
noemd worden. In afwijking van arti-
kel 324, 8 3, blijven zij verder bezol-
digd tegen het enig bedrag dat hen
op grond van de op 30 juni 1995 gel-
dende reglementering werd toege-
kend. Inzake cumulatie vallen deze
personeelsleden in hun hoedanigheid
van lesgever onder toepassing van
artikel 150.”

- Aangenomen.

Artikel 55

In artikel 329 van hetzelfde decreet
worden de woorden ,,artikel 109”
vervangen door de woorden ,,de arti-
kelen 109,148, § 4,277 en 286”

- Aangenomen.

Artikel 56

Een artikel 332bis,  luidend als volgt,
wordt in hetzelfde decreet ingevoegd :

,,Artikel332bis

De salarisschalen, toegekend tot op
de datum van 31 december 1995 aan
de leden van het bestuurs- en onder-
wijzend personeel van de Hoge-
school voor Audio-visuele Commu-
nicatie - Rites in Brussel, worden be-
krachtigd.”

- Aangenomen.

Artikel 57

In artikel 333 van hetzelfde decreet
wordt het woord ,,weddeschaal” ver-
vangen door het woord ,,salaris-
schaal”.

-Aangenomen.

Artikel 58

Artikel 334, § 4, van hetzelfde de-
creet wordt geschrapt.

- Aangenomen.

Artikel 59

In artikel 335, 8 1, van hetzelfde de-
creet worden volgende wijzigingen
aangebracht :

1” in het tweede lid worden de
woorden ,,op het ogenblik van de in-
werkingtreding van dit decreet” ver-
vangen door de woorden ,,op 1 sep-
tember 1995” ;

2” de paragraaf wordt aangevuld
met een derde lid, luidend als volgt :

,,In afwijking van artikel 166, § 2 en
in afwijking van artikel 119, 92 kan
het hogeschoolbestuur op 1 januari
1996 zonder openbare oproep perso-
neelsleden werven in een betrekking
op hetzij de personeelsformatie van
het onderwijzend personeel, hetzij
op de personeelsformatie van het ad-
ministratief en technisch personeel,
op voorwaarde dat deze personeels-
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leden op 1 oktober 1995 in dienst zijn
als personeelslid van de hogeschool
of haar rechtsvoorganger.”

- Aangenomen.

Artikel 60

Een artikel 335bis,  luidend als volgt,
wordt in hetzelfde decreet ingevoegd :

,,Artikel335bis

De personeelsleden bedoeld in de ar-
tikelen 333,334, § 1 en 335 0 2, vallen
inzake cumulatie onder de t’oepas-
sing van de artikelen 170 en 171.”

- Aangenomen.

Artikel 61

In artikel 337 van hetzelfde decreet
worden volgende wijzigingen aange-
bracht :

1” paragraaf 2 wordt vervangen door
de volgende bepaling :

,, § 2. De personeelsleden die toepas-
sing verkregen hebben van artikel
334, 0 2, worden ingeschaald in een
van de salarisschalen van de nieuw
toegekende graad.” ;

2” een $ 5 wordt toegevoegd, lui-
dend als volgt :

,,O 5. In afwijking van 0 4 wordt de
schaalanciënniteit van de personeels-
leden bedoeld in artikel 336, 9 1, als
volgt vastgesteld :

- voor de personeelsleden die op
31 december 1995 vast benoemd zijn
in een wervingsambt in de categorie
administratief personeel, is de
schaalanciënniteit gelijk aan de
dienstanciënniteit verworven op 31
december 1995 in de categorie admi-
nistratief personeel ;
- voor de personeelsleden die op
31 december 1995 tijdelijk aange-
steld zijn in een wervingsambt in de
categorie administratief personeel, is
de schaalanciënniteit gelijk aan één

derde van de dienstanciënniteit ver-
worven op 31 december 1995 in de
categorie administratief personeel.”

- Aangenomen.

Artikel 62

Artikel 339 van hetzelfde decreet
wordt vervangen door de volgende
bepaling :

,,Artikel339

§ 1. De personeelsleden, ter beschik-
king gesteld wegens ontstentenis van
betrekking, die op 30 juni 1995 niet
waren gereaffecteerd en wederte-
werkgesteld in de instelling waarbij
zij benoemd zijn, en die niet behoren
tot de personeelsleden bedoeld in ar-
tikel 182, 91, worden op basis van de
volgende criteria tewerkgesteld :

1” personeelsleden die gereaffec-
teerd of wedertewerkgesteld zijn bui-
ten het hoger onderwijs met volledig
leerplan, blijven deze reaffectatie of
wedertewerkstelling behouden tot
deze reaffectatie of wedertewerkstel-
ling eindigt overeenkomstig de bepa-
lingen van artikel 41 van het besluit
van de Vlaamse regering van 29 april
1992 betreffende de terbeschikking-
stelling wegens ontstentenis van be-
trekking, de reaffectatie, de wederte-
werkstelling en de toekenning van
een wachtgeld of wachtgeldtoelage.
Als deze reaffectatie of wederte-
werkstelling eindigt, is 3” op hen van
toepassing ;

2” personeelsleden die gereaffec-
teerd of wedertewerkgesteld zijn in
een andere hogeschool, worden te-
werkgesteld in de hogeschool waar
zij benoemd zijn ;

3” personeelsleden die voor een ge-
hele of gedeeltelijke opdracht ter be-
schikking gesteld zijn wegens ont-
stentenis van betrekking en die hier-
voor niet zijn gereaffecteerd of we-
dertewerkgesteld, worden tewerkge-
steld in de hogeschool waar zij be-
noemd zijn.

§ 2. De personeelsleden bedoeld in
artikel 182 worden op basis van de
volgende criteria tewerkgesteld :

1” personeelsleden die gereaffec-
teerd of wedertewerkgesteld zijn bui-
ten het hoger onderwijs met volledig
leerplan, blijven deze reaffectatie of
wedertewerkstelling behouden tot
deze reaffectatie of wedertewerkstel-
ling eindigt overeenkomstig de bepa-
lingen van artikel 41 van het besluit
van de Vlaamse regering van 29 april
1992 betreffende de terbeschikking-
stelling wegens ontstentenis van be-
trekking, de reaffectatie, de wederte-
werkstelling en de toekenning van
een wachtgeld of wachtgeldtoelage.
Indien deze reaffectatie of wederte-
werkstelling eindigt, is 3” of 4” op
hen van toepassing ;

2” personeelsleden die gereaffec-
teerd of wedertewerkgesteld zijn in
een andere hogeschool, blijven daar
tewerkgesteld ;

3” personeelsleden die voor een ge-
hele of gedeeltelijke opdracht ter be-
schikking gesteld zijn wegens ont-
stentenis van betrekking en die hier-
voor niet zijn gereaffecteerd of we-
dertewerkgesteld, worden tewerkge-
steld in de hogeschool waar zij be-
noemd zijn ;

4” de overige personeelsleden wor-
den tewerkgesteld hetzij in een hoge-
school naar keuze, hetzij in de dichtst
bijzijnde hogeschool, rekening hou-
dend met privaatrechtelijk of pu-
bliekrechtelijk statuut van het perso-
neelslid en de hogeschool.

In afwijking van de criteria bedoeld
in het eerste lid, kan de Vlaamse re-
gering de personeelsleden bedoeld in
2”, 3” en 4” van het eerste lid, op hun
verzoek andere mogelijkheden inza-
ke tewerkstelling aanbieden.

De personeelsleden die tewerkge-
steld worden in een hogeschool waar
zij op 31 augustus 1995 niet benoemd
waren, worden geacht personeelslid
te zijn van de hogeschool waar zij te-
werkgesteld zijn.”

- Aangenomen.

Artikel 63

Een artikel 339bis,  luidend als volgt,
wordt in hetzelfde decreet ingevoegd :
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,,Artikel339bis
De personeelsleden, ter beschikking
gesteld wegens ontstentenis van be-
trekking, andere dan deze bedoeld in
artikel 182, die op 30 juni 1995 niet
waren gereaffecteerd en wederte-
werkgesteld in de instelling waarbij
zij benoemd zijn, kunnen op 1 sep-
tember 1995 worden overgenomen
als vast benoemd personeelslid door
de hogeschool waar zij op 30 juni
1995 zijn gereaffecteerd of wederte-
werkgesteld. Deze overname gebeurt
in het ambt dat zij bij wijze van reaf-
fectatie of wedertewerkstelling uitoe-
fenen of in het ambt waarvoor zij
reeds benoemd zijn en voor het volu-
me van hun reaffectatie of wederte-
werkstelling.

Voor de toepassing van artikel 87
van het decreet van 28 april 1993 be-
treffende het onderwijs-IV, gewijzigd
bij het decreet van 15 december
1993, wordt deze overname niet be-
schouwd als een nieuwe vaste benoe-
ming.”

- Aangenomen.

Artikel 64
In artikel 340 van hetzelfde decreet
worden volgende wijzigingen aange-
bracht :

1” in 0 1 worden de woorden ,,secun-
dair onderwijs” vervangen door de
woorden ,,secundair onderwijs of
aanvullend secundair beroepsonder-
wijs” ;

2” in 0 2 worden de woorden ,,secun-
dair onderwijs” vervangen door de
woorden ,,secundair onderwijs of
aanvullend secundair beroepsonder-
wijs” ;

3” in 0 3 worden de woorden ,,op-
voedend hulppersoneel” vervangen
door de woorden ,,opvoedend hulp-
personeel en van het administratief
personeel” en worden de woorden
,,secundair onderwijs” tweemaal ver-
vangen door de woorden ,,secundair
onderwijs of aanvullend secundair
beroepsonderwijs” ;

4” het artikel wordt aangevuld met
een paragraaf 4, luidend als volgt :
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,,§ 4. De benoemde leden van het ad-
ministratief personeel en de benoem-
de werkmeesters of werkplaatslei-
ders van de onderwijsinstellingen die
thans én hoger onderwijs met volle-
dig leerplan en secundair onderwijs
of aanvullend secundair beroepson-
derwijs organiseren, worden op 1
september 1995 overgenomen, met
behoud van hun statutaire toestand,
door de instelling voor secundair on-
derwijs of voor aanvullend secundair
beroepsonderwijs. De personeelsle-
den aan wie op basis van de omkade-
ring van de instelling voor secundair
onderwijs of voor aanvullend secun-
dair beroepsonderwijs geen betrek-
king kan worden toegewezen op 1
september 1995, worden met ingang
van die datum geacht benoemd te
zijn in de hogeschool. Voor het in-
vullen van de omkadering in de in-
stelling voor secundair onderwijs of
voor aanvullend secundair beroeps-
onderwijs, heeft het personeelslid
met de grootste dienstanciënniteit in
voorkomend geval voorrang om te
kiezen hetzij voor de instelling voor
secundair of aanvullend secundair
beroepsonderwijs, hetzij voor de ho-
geschool.”

- Aangenomen.

Artikel 65

Een artikel 340bis,  luidend als volgt,
wordt in hetzelfde decreet ingevoegd :

,,Artikel340bis

Met ingang van 1 september 1995
kunnen geen nieuwe terbeschikking-
stellingen wegens ontstentenis van
betrekking met toepassing van
hoofdstuk II van het decreet van 9
april 1992 betreffende het onderwijs
- III worden uitgesproken.

De personeelsleden die op 31 augus-
tus 1995 ter beschikking gesteld zijn
wegens ontstentenis van betrekking,
worden met ingang van 1 september
1995 tot en met 31 december 1995
toegewezen aan een onderwijsinstel-
ling, overeenkomstig de regels be-
paald in artikel 339. De hogeschool
belast deze personeelsleden met pe-
dagogische taken of stelt ze tewerk
binnen de perken van haar omkade-
ring. De personeelsleden belast met
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pedagogische taken ontvangen een
wachtgeld of wachtgeldtoelage bere-
kend overeenkomstig de bepalingen
van artikel 29 van het besluit van de
Vlaamse regering van 29 april 1992
betreffende de terbeschikkingstelling
wegens ontstentenis van betrekking,
de reaffectatie, de wedertewerkstel-
ling en de toekenning van een wacht-
geld of wachtgeldtoelage.

Het besluit van de Vlaamse regering
van 29 april 1992 betreffende de ter-
beschikkingstelling wegens ontsten-
tenis van betrekking, de reaffectatie,
de wedertewerkstelling en de toe-
kenning van een wachtgeld of wacht-
geldtoelage houdt op met ingang van
1 september 1995 van toepassing te
zijn op het hoger onderwijs met vol-
ledig leerplan, behoudens de artike-
len 29 en 41.”

- Aangenomen.

Artikel 66
Een artikel 341bis,  luidend als volgt,
wordt in hetzelfde decreet ingevoegd :

,,Artikel341bis

De financierbaarheid van de studen-
ten en opleidingen op 1 februari
1991,1992,1993,1994  en 1995 wordt
bepaald overeenkomstig de op deze
data van toepassing zijnde reglemen-
tering.”

- Aangenomen.

Artikel 67

In artikel 345 van hetzelfde decreet
worden de woorden ,,l januari 1996”
vervangen door de woorden ,,l sep-
tember 1995”.

- Aangenomen.

Artikel 68
Een artikel 346bis,  luidend als volgt,
wordt in hetzelfde decreet ingevoegd :

,,Artikel346bis

Wat betreft het begrotingsjaar 1995
worden de bedragen voor de investe-
ringen vermeld in het artikel 18, 5 1,
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van het decreet van 31 juli 1990 be-
treffende het onderwijs-11 vermin-
derd met :

- het gemeenschapsonderwijs : 25,3
miljoen frank ;

- het gesubsidieerd officieel onder-
wijs : 5,9 miljoen frank :

- het gesubsidieerd vrij onderwijs :
0,7 miljoen frank.”

- Aangenomen.

Artikel 69

In artikel 350, 2, van hetzelfde de-
creet worden de woorden ,,met uit-
zondering van artikel 7” geschrapt.

- Aangenomen.

Artikel 70

In artikel 351, 1, van hetzelfde de-
creet worden de woorden ,,met uit-
zondering van de artikelen 9 en 16”
geschrapt.

-Aangenomen.

A r t i k e l  7 1

Artikel 362 van hetzelfde decreet
wordt vervangen door volgende be-
paling :

,,Artikel362

0 1. De Vlaamse regering zal de in-
specteur-generaal hoger onderwijs
en de inspecteurs hoger onderwijs,
die op 30 juni 1995 vastbenoemd zijn,
met ingang van 1 september 1995 in-
schakelen in het kader van de kwali-
teitsbewaking van het hoger onder-
wijs verstrekt door de hogescholen.

0 2. De vast benoemde pedagogische
adviseurs en adviseurs-coördinatoren
van het korte type worden met in-
gang van 1 september 1995 tewerk-
gesteld overeenkomstig de bepalin-
gen van artikel 339, Q 2. Zij worden
geacht zich in de stand dienstactivi-
teit te bevinden.”

- Aangenomen.

Artikel 72
Artikel 367 van hetzelfde decreet
wordt vervangen door de volgende
bepaling :

,,Artikel367
Onverminderd de bepalingen van ar-
tikel 206 van dit decreet is de wet
van 29 mei 1959 tot wijziging van
sommige bepalingen van de onder-
wijswetgeving met uitzondering van
,,Hoofdstuk II. - Infrastructuur” en
,,Sectie E. - Het nationaal waarborg-
fonds voor schoolgebouwen”, niet
van toepassing op de hogescholen.”

- Aangenomen.

Artikel 73
In artikel 368 van hetzelfde decreet
worden de woorden ,,artikel 3” ver-
vangen door de woorden ,,artikel4”.

- Aangenomen.

Artikel 74
In artikel 369, 8 1, van hetzelfde de-
creet worden volgende wijzigingen
aangebracht :

1” het derde lid wordt vervangen
door de volgende bepaling :

,,Treden in werking op 1 september
1995 :

- titel 1 ;

-titel II, met uitzondering van afde-
ling 7 van hoofdstuk 1, die in werking
treedt op 1 mei 1995 :

- de hoofdstukken II en IV van titel
IV;

- de afdelingen 1 en 2. van hoofd-
stuk III van titel V ;

- de hoofdstukken 1 en III van titel
VII.”

2” het vierde lid, tweede streepje,
wordt vervangen door de volgende
bepaling :

,,- hoofdstuk 1 van titel IV.”

3” het vierde lid, derde streepje,
wordt vervangen door de volgende
bepaling :

,,- Hoofdstuk II van titel VII, met
uitzondering van artikel 316 dat uit-
werking heeft met ingang van 1 janu-
ari 1995, de artikelen 318, 318bis,
320, § 3,326,326bis,  329,339, 339bis,
340 en 340bis die in werking treden
op 1 september 1995 en artikel
332bis dat uitwerking heeft met in-
gang van 1 april 1972.”

-Aangenomen.

Artikel 75

In bijlage 1 en bijlage II van hetzelf-
de decreet worden volgende wijzigin-
gen aangebracht :

1” de woorden ,,landschap- en tuin-
vormgeving” worden vervangen door
de woorden ,,landschaps-  en tuinar-
chitectuur” ;

2” het woord ,,scheepsmechanica”
wordt vervangen door het woord
,,scheepswerktuigkunde”.

- Aangenomen.

Artikel 76

In bijlage II van hetzelfde decreet
worden volgende wijzigingen aange-
bracht :

1” in 1” worden de woorden

SOCIAAL-AGOGISCH WERK :
maatschappelijk werk 1
personeelswerk 1
sociaal-cultureel werk 1”

vervangen door de woorden

SOCIAAL-AGOGISCH WERK :
sociaal werk :
maatschappelijk werk 1
personeelswerk 1
sociaal-cultureel werk 1” ;

2” in 2” worden de woorden

,,HANDELSWETENSCHAPPEN
EN BEDRIJFSKUNDE :
bedrijfsbeheer :
accountancy-fiscaliteit 1
expeditie, distributie en transport 1
marketing 1
secretariaatsbeheer :
secretariaat-talen 1
toegepaste informatica 1

SOCIAAL-AGOGISCH WERK :
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maatschappelijk werk 1
personeelswerk 1
sociaal-cultureel werk 1”

,, elektromechanica :
meet- en regeltechniek 1”

geschrapt ;

10” in 49” worden de woorden

17” in 133” worden de woorden
,,Hoger Instituut voor Paramedische
Beroepen” vervangen door de woor-
den ,,Hoger Instituut voor Paramedi-
sche Beroepen Sint-Vincentius” ;

18” in 136” wordt na de woorden
,,Grondgebied : gemeente Vilvoor-
de” de volgende bepaling geschrapt :

vervangen door de woorden

,,HANDELSWETENSCHAPPEN
EN BEDRIJFSKUNDE :
bedrijfsbeheer :
accountancy-fiscaliteit 1
expeditie, distributie en transport 1
marketing 1
secretariaatsbeheer :
secretariaat-talen 1
toegepaste informatica 1

SOCIAAL-AGOGISCH WERK :
sociaal werk
maatschappelijk werk 1
personeelswerk 1
sociaal-cultureel werk 1” ;

3” in 9” worden de woorden ,,Henry
van de Velde-instituut Antwerpen”
vervangen door de woorden ,,Henry
van de Velde-instituut Antwerpen -
Hoger Instituut voor Architectuur-
wetenschappen en Produktontwikke-
ling van het Gemeenschapsonder-
wijs”

4” in 18” worden de woorden ,,Scho-
la Para-Medicorum” vervangen door
de woorden ,,Hoger Instituut SPM” ;

5” in 19” worden de woorden ,, -
Hogeschool voor Beeldende Kunst”
geschrapt ;

6” in 29” worden de woorden
,,Hoger Instituut voor Kinesithera-
pie” vervangen door de woorden
,,Hoger Instituut voor Kinesitherapie
en Ergotherapie” ;

7” in 32” worden de woorden ,,elek-
tromechanica 1” geschrapt ;

8” 40” wordt vervangen door :

,,40” Hoger Instituut voor Dans en
Danspedagogie van het Gemeen-
schapsonderwijs
Isabellalei 83
2018 Antwerpen

Grondgebied : gemeente Lier

MUZIEK EN DRAMATISCHE
KUNST
dans 1”

9” in 45” worden de woorden

,,Grondgebied : gemeente Diest

INDUSTRIELE WETENSCHAP-
PEN EN TECHNOLOGIE :
chemie :
chemie 1”

geschrapt ;

11” in 61” worden de woorden
,,Hoger Instituut voor Toneel en
Cultuurspreiding van het Gemeen-
schapsonderwijs” vervangen door de
woorden ,,Hogeschool voor Audiovi-
suele Communicatie RITS” ;

12” 67” wordt aangevuld met de vol-
gende bepaling :

,,INDUSTRIELE WETENSCHAP-
PEN EN TECHNOLOGIE :
chemie :
chemie 1” ;

13” in 103” worden de woorden
,,meet-  en regeltechniek 1” ge-
schrapt ;

14” ín 107” worden de woorden
,,Hogeschool voor Bedrijfsopleidin-
gen van het Gemeenschapsonderwijs.
- Hasselt” vervangen door de woor-
den ,,Hoger Onderwijsinstituut voor
Bedrijfsopleidingen van het Ge-
meenschapsonderwijs - Hasselt”, en
worden de woorden ,,verzekeringen
1” vervangen door de woorden ,,fi-
nancie- en verzekeringswezen” ;

15” in 108” worden de woorden

,,lichamelijke opvoeding :
bewegingsrecreatie 1”

vervangen door de woorden

,,lichamelijke opvoeding :
bewegingsrecreatie 1
biologie 1” ;

16” 130” wordt aangevuld met de
volgende bepaling :

,,Grondgebied : gemeente Hasselt

INDUSTRIËLE WETENSCHAP-
PEN EN TECHNOLOGIE
elektriciteit :
elektriciteit 2” ;

,,INDUSTRIËLE WETENSCHAP-
PEN EN TECHNOLOGIE :
elektromechanica :
bedrijfsmechanisatie 1
klimatisatie 1” ;

19” in 149” worden de woorden

,,lichamelijke opvoeding :
bewegingsrecreatie 1”

vervangen door de woorden

,,lichamelijke opvoeding :
bewegingsrecreatie 1
biologie 1”

en worden de woorden
,,algemene vakken
Engels 1
Frans 1
Nederlands 1
wiskunde 1”

vervangen door de woorden

,,algemene vakken
Engels 1
Frans 1
Nederlands 1
wiskunde 1
wetenschappen-aardrijkskunde 1” ;

20” in 150” worden de woorden
,,Rijselstraat 8” vervangen door de
woorden ,,Rijselstraat 5” ;

21” in 151” worden de woorden

,,HANDELSWETENSCHAPPEN
EN BEDRIJFSKUNDE :
bedrijfsbeheer :
accountancy-fiscaliteit 1
beheer, toerisme en recreatie 1
hotelbeheer 1
secretariaatsbeheer :
secretariaat-talen 1
zakelijk vertalen en tolken 1”

vervangen door de woorden

,,HANDELSWETENSCHAPPEN
EN BEDRIJFSKUNDE :
bedrijfsbeheer :
accountancy-fiscaliteit 1
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beheer, toerisme en recreatie 1
hotelbeheer 1
secretariaatsbeheer :
secretariaat-talen 1
zakelijk vertalen en tolken 1”.

- Aangenomen.

TITEL II

Wijzigingen aan de wet van
7 juli 1970 betreffende de algemene
structuur van het hoger onderwijs

Artikel 77

Artikel 17, § 4, tweede lid van de wet
van 7 juli 1970 betreffende de alge-
mene structuur van het hoger onder-
wijs, gewijzigd bij het ecreet van 5
juli 1989, wordt aang vuld met de
volgende bepaling : ,,1e betrokken
inrichtende macht oordeelt over het
gebrek aan kandidaten in het bezit
van de vereiste bekwaamheidsbewij-
Zen.“.

- Aangenomen.

TITEL III

Wijzigingen aan de wet van
15 juli 1985 tot organisatie van het
maritiem hoger onderwijs en de

studiën in de nautische
wetenschappen

Artikel 78

0 1. In artikel 1, Q 3, van de wet van
15 juli 1985 tot organisatie van het
maritiem hoger onderwijs en de stu-
diën in de nautische wetenschappen,
worden de woorden ,,en het brevet
van eerste luitenant ter lange om-
vaart heeft behaald” geschrapt.

§ 2. In artikel 8, § 3 van dezelfde wet
worden de woorden ,,mits ze houder
zijn van een brevet van tweede luite-
nant ter lange omvaart en vieren-
twintig maanden effectieve vaartijd
hebben verworven.” geschrapt.”

- Aangenomen.

TITEL IV

Wijzigingen aan het decreet van
17 juli 1991 betreffende inspectie en
pedagogische begeleidingsdiensten

Artikel 79

8 1. In artikel 89, 10 1 en 3, van het
decreet van 17 juli 1991 betreffende
inspectie en pedagogische begelei-
dingsdiensten worden met ingang
van 1 september 1995 de woorden
,,het hoger onderwijs van het korte
type” geschrapt.

I 2. Artikel 90, § 1, eerste lid van het-
zelfde decreet, wordt aangevuld met
de volgende bepaling :

,,Het aantal betrekkingen georgani-
seerd in het hoger onderwijs met vol-
ledig leerplan wordt hiervoor met in-
gang van 1 september 1995 niet meer
meegerekend.”

-Aangenomen.

TITEL v

Wijzigingen aan de wet van
29 mei 1959 tot wijziging van

sommige bepalingen
van de onderwijswetgeving

Artikel 80

Aan artikel 6 van dezelfde wet wordt
een lid toegevoegd, luidend als volgt :

,,Dit artikel is niet van toepassing op
het hoger onderwijs met volledig
leerplan.”

- Aangenomen.

Artikel 81

Artikel óbis,  Q 2, laatste zin, van de-
zelfde wet wordt opgeheven.

- Aangenomen.

Artikel 82

Artikel bquinquies  van dezelfde wet
wordt opgeheven.

- Aangenomen.

TITEL VI

Wijzigingen aan het koninklijk
besluit nr. 456 van 10 september 1986

houdende rationalisatie en
programmatie van de internaten

van het door de Staat georganiseerde
of gesubsidieerde onderwijs

Artikel 83

Artikel 4, 0 2, van het koninklijk be-
sluit nr. 456 van 10 september 1986
houdende rationalisatie en program-
matie van de internaten van het door
de Staat georganiseerde of gesubsi-
dieerde onderwijs, wordt aangevuld
met de volgende bepaling :

,,e) de studenten van een Vlaamse
autonome hogeschool die in een in-
ternaat van het gemeenschapsonder-
wijs verblijven, komen enkel in aan-
merking voor de toepassing van arti-
kel 2, § 2.”

- Aangenomen.

TITEL VII

Wijzigingen aan het decreet van
27 maart 1991 betreffende de

rechtspositie van sommige
personeelsleden van het

gesubsidieerd onderwijs en de
gesubsidieerde PMS-centra en het

decreet van 27 maart 1991
betreffende de rechtspositie van

bepaalde personeelsleden van het
gemeenschapsonderwijs

Artikel 84

Aan artikel 21 van het decreet van 27
maart 1991 betreffende de rechtspo-
sitie van bepaalde personeelsleden
van het gemeenschapsonderwijs
wordt een 9 9 toegevoegd, luidend
als volgt :

,,Dit artikel is niet van toepassing op
het hoger onderwijs met volledig
leerplan.”

- Aangenomen.

Artikel 85

Artikel 23, 0 2, van hetzelfde decreet
wordt aangevuld met volgende zin :
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Deze paragraaf is niet van toepassing
op het hoger onderwijs met volledig
leerplan.”

- Aangenomen.

Artikel 86

Artikel 46,l” van het decreet van 27
maart 1991 betreffende de rechtspo-
sitie van bepaalde personeelsleden
van het gemeenschapsonderwijs,
wordt aangevuld met een tweede lid,
luidend als volgt :

,,De vast benoemde personeelsleden
die met toepassing van artikel 61vi-
cies sexcies van het bijzonder decreet
van 19 december 1988 betreffende de
Autonome Raad voor het Gemeen-
schapsonderwijs, overgedragen wer-
den aan een Vlaamse autonome ho-
geschool, worden voor de toepassing
van het eerste lid geacht in vast ver-
band benoemd te zijn in het gemeen-
schapsonderwijs.”

- Aangenomen.

Artikel 87

Aan artikel 90 van hetzelfde decreet
wordt een 0 5 toegevoegd, luidend
als volgt :

,,Dit artikel is niet van toepassing op
het hoger onderwijs met volledig
leerplan.”

- Aangenomen.

Artikel 88

Artikel 23 van het decreet van 27
maart 1991 betreffende de rechtspo-
sitie van sommige personeelsleden
van het gesubsidieerd onderwijs en
de gesubsidieerde psycho-medisch-
sociale centra wordt aangevuld met
een 9 14, luidend als volgt :

,,O 14. Dit artikel is niet van toepas-
sing op het hoger onderwijs met vol-
ledig leerplan.”

- Aangenomen.

TITEL VII1

Wijzigingen betreffende
het secundair onderwijs

HOOFDSTUK 1

Wijzigingen aan de wetten op
het technisch onderwijs,

gecoördineerd op 30 april 1957

Artikel 89

Artikel 8, 3”, van de wetten op het
technisch onderwijs, gecoördineerd
op 30 april 1957, wordt voor zover
het betrekking heeft op het voltijds
secundair onderwijs, opgeheven.

- Aangenomen.

HOOFDSTUK 2

Wijzigingen aan de wet van
29 mei 1959 tot wijziging van

sommige bepalingen van
de onderwijswetgeving

Artikel 90

In artikel 8 van de wet van 29 mei
1959 tot wijziging van sommige bepa-
lingen van de onderwijswetgeving,
laatst gewijzigd bij het decreet van 28
april 1993, worden in het eerste lid
de woorden ,,het aanvullend secun-
dair beroepsonderwijs” vervangen
door de woorden ,,de vierde graad
van het secundair onderwijs”.

- Aangenomen.

HOOFDSTUK 3

Wijzigingen aan het koninklijk
besluit nr. 2 van 21 augustus 1978
tot vaststelling van het maximum
aantal lestijden per week in het
onderwijs met volledig leerplan

van het secundair onderwijs, van
het aanvullend secundair

beroepsonderwijs

Artikel 91

In het opschrift van het koninklijk
besluit nr. 2 van 21 augustus 1978 tot

vaststelling van het maximum aantal
lestijden per week in het onderwijs
met volledig leerplan van het secun-
dair onderwijs, van het aanvullend
secundair beroepsonderwijs, gewij-
zigd bij het koninklijk besluit nr. 79
van 21 juli 1982, worden de woorden
,,onderwijs  met volledig leerplan van
het secundair onderwijs, van het aan-
vullend secundair beroepsonderwijs”
vervangen door de woorden ,,voltijds
secundair onderwijs”.

- Aangenomen.

Artikel 92

In artikel 1 van hetzelfde besluit
worden de woorden “, in het aanvul-
lend secundair beroepsonderwijs”
geschrapt.
- Aangenomen.

Artikel 93

Artikel 2 van hetzelfde besluit, laatst
gewijzigd bij het decreet van 28 april
1993, wordt vervangen door de vol-
gende bepaling :

,,Artikel2

Het secundair onderwijs wordt vers-
trekt gedurende een maximum aan-
tal wekelijkse lestijden dat op 32 is
vastgesteld, met uitzondering van het
onderwijs in :

- het tweede leerjaar van de eerste
graad met ten minste 4 wekelijkse
lestijden praktische vakken, waar-
voor dit maximum 34 bedraagt ;

- het beroepsvoorbereidend leer-
jaar, waarvoor dit maximum 34 be-
draagt ;

- de leerjaren van de tweede en de
derde graad van het technisch, kunst-
en beroepssecundair onderwijs en de
leerjaren van de vierde graad van het
secundair onderwijs, waarvoor dit
maximum 36 bedraagt ;

- de leerjaren van de derde graad
van het algemeen secundair onder-
wijs met ten minste 2 wekelijkse les-
tijden lichamelijke opvoeding en ten
minste 1 wekelijkse lestijd artistieke
opvoeding of esthetica waarvoor dit
maximum 33 bedraagt.
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De hiervoor vermelde maxima kun-
nen worden overschreden door in-
haallessen, die worden georganiseerd
in de eerste en in de tweede graad en
in het eerste leerjaar van de derde
graad.”
- Aangenomen.

Artikel 94

De artikelen 3,6, 7 en 8 van hetzelf-
de besluit worden opgeheven.

- Aangenomen.

HOOFDSTUK 4

Wijzigingen aan het decreet
van 31 juli 1990

betreffende het onderwijs-11

Artikel 95

In artikel 46, § 2, van het decreet van
31 juli 1990 betreffende het onder-
wijs-II, worden de woorden ,,in de
artikelen 2 en 3” vervangen door de
woorden ,,in artikel 2” en worden de
woorden ,,onderwijs  met volledig
leerplan van het secundair onderwijs,
van het aanvullend secundair be-
roepsonderwijs” vervangen door de
woorden ,,voltijds secundair onder-
wijs”.
- Aangenomen.

Artikel %

In artikel 47 van hetzelfde decreet
worden de woorden ,,en op het aan-
vullend secundair beroepsonderwijs”
geschrapt.

- Aangenomen.

Artikel 97

In artikel 48, 7”, van hetzelfde de-
creet, worden de woorden ,,en de
derde graad” vervangen door de
woorden “, de derde en de vierde
graad”.

- Aangenomen.

Artikel 98

In artikel 49 van hetzelfde decreet,
gewijzigd bij het decreet van 21 de-
cember 1994, wordt :

1” het punt 4” vervangen als volgt :

,,4” een vierde graad die twee of drie
leerjaren omvat.” ;

2” een punt 5” ingevoegd, luidend als
volgt :

,,5” een onthaaljaar dat niet in één
van de in de punten 1” tot en met 4”
bedoelde graden wordt onderge-
bracht.”

- Aangenomen.

Artikel 99

Artikel 50, 5 3, van hetzelfde decreet
wordt in fine aangevuld als volgt :

,,In de vierde graad kan uitsluitend
de onderwijsvorm beroepssecundair
onderwijs worden georganiseerd.”

- Aangenomen.

Artikel 100

Artikel 50, § 4, van hetzelfde decreet
wordt vervangen als volgt :

,,Q 4. In elk leerjaar van de tweede,
derde en vierde graad worden opties
onderscheiden.

In de vierde graad kunnen uitslui-
tend worden georganiseerd :

1” de tweejarige opties kleding en
plastische kunsten ;

2” de driejarige opties psychiatrische
verpleegkunde en ziekenhuisver-
pleegkunde.”

- Aangenomen.

Artikel 101

In artikel 50, § 5, 4”, van hetzelfde
decreet worden de woorden ,,getuig-
schrift van secundair onderwijs” ver-
vangen door de woorden ,,diploma
van secundair onderwijs”.

- Aangenomen.

Artikel 102

Artikel 51 van hetzelfde decreet, ge-
wijzigd bij het decreet van 21 decem-
ber 1994, wordt vervangen door de
volgende bepaling :

,,Artikel51

In een onderwijsinstelling wordt ge-
organiseerd :

- de eerste graad, of

- de eerste en de tweede graad, of

- de tweede en de derde graad, of

- de eerste, de tweede en de derde
graad, of

- de tweede, de derde en de vierde
graad, of

- de vierde graad, of

- de vier graden, of

- Cén van de hiervoor vermelde mo-
gelijkheden aangevuld met een ont-
haaljaar”.

- Aangenomen.

Artikel 103

Artikel 57, 0 1, 2., van hetzelfde de-
creet wordt in fine aangevuld als
volgt :

,,deze bepaling is niet van toepassing
op de vierde graad van het secundair
onderwijs”

- Aangenomen.

Artikel 104

In artikel 84bis,  0 1,2”,  van hetzelfde
decreet, ingevoegd bij het decreet
van 12 juni 1991, wordt een derde ge-
dachtenstreepje toegevoegd, luidend
als volgt :

,,- die houder zijn van een getuig-
schrift van de tweede graad van het
secundair onderwijs, uitgereikt door
een door de Vlaamse Gemeenschap
georganiseerde, gesubsidieerde of er-
kende onderwijsinstelling, of door de
examencommissie van de Vlaamse
Gemeenschap en die het eerste, het
tweede en - in voorkomend geval -
het derde leerjaar van de vierde
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graad van het secundair onderwijs
met vrucht volbracht hebben ; onder
,,het eerste leerjaar van de vierde
graad van het secundair onderwijs”
wordt eveneens verstaan ,,het eerste
leerjaar van het aanvullend secun-
dair beroepsonderwijs, gevolgd in
het schooljaar 1995-1996.”

- Aangenomen.

HOOFDSTUK 5

Rationalisatie en programmatie-
bepalingen

Artikel 105

§ 1. Uitsluitend de onderwijsinstellin-
gen die in het schooljaar 1995-1996
aanvullend secundair beroepsonder-
wijs organiseren, mogen een vierde
graad van het secundair onderwijs in-
richten.

0 2. In de vierde graad van het secun-
dair onderwijs zijn uitsluitend de vol-

gende programmaties van opties mo-
gelijk :

1” programmatie van de optie psy-
chiatrische verpleegkunde : voor
zover de onderwijsinstelling reeds de
optie ziekenhuisverpleegkunde orga-
niseert ;

2” programmatie van de optie zie-
kenhuisverpleegkunde : voor zover
de onderwijsinstelling reeds de optie
psychiatrische verpleegkunde organi-
seert.

- Aangenomen.

Artikel 106

De rationalisatienorm voor een on-
derwijsinstelling met een vierde
graad van het secundair onderwijs
wordt als volgt vastgesteld :

1” voor zover de onderwijsinstelling
geen andere graden van het secun-
dair onderwijs organiseert : 100 re-
gelmatige leerlingen ;

2“ voor zover de onderwijsinstelling
wel andere graden van het secundair

Onderwijsminister Luc Van den Bossche (SP), hier rechtstaand in gesprek met
SP-Senator René Swinnen, verklaarde dat het gewijzigde HOBU-decreet in het
HOBU voor een noodzakelijk groot onderhoud zorgde

onderwijs organiseert : overeenkom-
stig het koninklijk besluit van 30
maart 1982 betreffende de scholen-
gemeenschappen voor secundair on-
derwijs en houdende het rationalisa-
tie- en programmatieplan van het se-
cundair onderwijs met volledig leer-
plan, de op de onderwijsinstelling
toepasbare rationalisatienorm, ver-
meerderd met 100 regelmatige leer-
l i n g e n .

- Aangenomen.

Artikel 107

Artikel 1 van het koninklijk besluit
van 30 maart 1982 betreffende de
scholengemeenschappen voor secun-
dair onderwijs en houdende het ra-
tionalisatie- en programmatieplan
van het secundair onderwijs met vol-
ledig leerplan, wordt vervangen door
de volgende bepaling :

,,Artikel 1

Dit besluit is van toepassing op het
voltijds secundair onderwijs, met uit-
zondering van :

- de vierde graad, onverminderd de
bepalingen van artikel 106 van het
decreet van . . . . . . . . houdende diverse
wijzigingsbepalingen betreffende het
hoger onderwijs in de Vlaamse Ge-
meenschap ;

- het buitengewoon secundair on-
derwijs.”

-Aangenomen.

Artikel 108

Elke onderwijsinstelling die de in ar-
tikel 106 bedoelde norm niet bereikt
op 1 februari van het voorafgaand
schooljaar, dient :

1” hetzij over te gaan tot geleidelijke
afbouw, leerjaar na leerjaar, te be-
ginnen met het laagste, van de af te
bouwen graad of graden van het se-
cundair onderwijs, onverminderd het
in artikel 51 van het decreet van 31
juli 1990 betreffende het onderwijs -
II gestelde ;

Vlaamse Raad
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Voonitter

2” hetzij te fusioneren met een ande-
re instelling voor voltijds secundair
onderwijs.

- Aangenomen.

Artikel 109

De in artikel 108,2”, bedoelde fusie :

1” behelst het ontstaan van een on-
derwijsinstelling die niet als nieuw
wordt beschouwd en die, onvermin-
derd het in artikel 24, !$2,8”,  van de
wet van 29 mei 1959 tot wijziging van
sommige bepalingen van de onder-
wijswetgeving gestelde, alle voor-
heen bestaande vestigingsplaatsen
omvat ; de hoofdinrichting en de
deel inr icht ing vormen aldus
samen een pedagogische en adminis-
tratieve eenheid ;

2” wordt in één maal tot stand ge-
bracht ; dit sluit in dat er nog slechts
één inrichtende macht en één direc-
teur is ;

3” vindt plaats :

- hetzij door samenvoeging tot één
onderwijsinstelling van twee of meer
onderwijsinstellingen die gelijktijdig
worden afgeschaft ;

- hetzij door samenvoeging van
twee of meer onderwijsinstellingen
waarbij één blijft bestaan die de an-
dere opslorpt.

- Aangenomen.

Artikel 110

Het koninklijk besluit nr. 541 van 31
maart 1987 houdende het rationalisa-
tie- en programmatieplan van het
aanvullend secundair beroepsonder-
wijs en tot wijziging van het konink-
lijk besluit nr. 460 van 17 september
1986 tot vaststelling van het rationa-
lisatieplan en het programmatieplan
van het hoger onderwijs van het
korte type en tot wijziging van de
wetgeving betreffende de organisatie
van het hoger onderwijs van het
lange type, wordt opgeheven.

- Aangenomen.

Vlaamse Raad
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HOOFDSTI ‘K6

Overgangsregeling

Artikel 111

In artikel 305, 0 2, van het decreet
van 13 juli 1994 betreffende de hoge-
scholen in de Vlaamse Gemeenschap
worden de woorden ,,hetzij omge-
vormd tot een autonome instelling
voor secundair onderwijs of voor
aanvullend secundair beroepsonder-
wijs” vervangen door de woorden
,,hetzij omgevormd tot een autono-
me instelling voor secundair onder-
wijs, hetzij omgevormd tot een auto-
nome instelling voor secundair on-
derwijs en aanvullend secundair be-
roepsonderwijs”.

- Aangenomen.

Artikel 112

In het opschrift van Hoofdstuk II
van het koninklijk besluit nr. 541 van
31 maart 1987 houdende het rationa-
lisatie- en programmatieplan van het
aanvullend secundair beroepsonder-
wijs en tot wijziging van het konink-
lijk besluit nr. 460 van 17 september
1986 tot vaststelling van het rationa-
lisatieplan en het programmatieplan
van het hoger onderwijs van het
korte type en tot wijziging van de
wetgeving betreffende de organisatie
van het hoger onderwijs van het
lange type, worden de woorden
,,voor inrichtingen en afdelingen” ge-
schrapt.

- Aangenomen.

Artikel’113

Artikel 5 van hetzelfde besluit wordt
vervangen door de volgende bepa-
ling :

,,Artikel5

De rationalisatienorm voor een on-
derwijsinstelling met aanvullend se-
cundair beroepsonderwijs wordt als
volgt vastgesteld :

1” voor zover de onderwijsinstelling
geen ander voltijds secundair onder-
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wijs organiseert : 100 regelmatige
leerlingen ;

2” voor zover de onderwijsinstelling
wel ander voltijds secundair onder-
wijs organiseert : overeenkomstig het
koninklijk besluit van 30 maart 1982
betreffende de scholengemeenschap-
pen voor secundair onderwijs en
houdende het rationalisatie- en pro-
grammatieplan van het secundair on-
derwijs met volledig leerplan, de op
de onderwijsinstelling toepasbare ra-
tionalisatienorm, vermeerderd met
100 regelmatige leerlingen.”

- Aangenomen.

Artikel 114

Artikel 6 van hetzelfde besluit wordt
vervangen door de volgende bepa-
ling :

,,Artikel6

Elke onderwijsinstelling die de in ar-
tikel 5 bedoelde norm niet bereikt op
1 februari 1995, dient :

1” hetzij over te gaan tot geleidelijke
afbouw, leerjaar na leerjaar, te be-
ginnen met het laagste, van de af te
bouwen graad of graden van het se-
cundair onderwijs, onverminderd het
in artikel 51 van het decreet van 31
juli 1990 betreffende het onderwijs-11
gestelde, en/of van het aanvullend
secundair beroepsonderwijs ;

2’ hetzij te fusioneren met een ande-
re instelling voor voltijds secundair
onderwijs.”

- Aangenomen.

Artikel 115

Artikel 7 van hetzelfde besluit wordt
vervangen door de volgende bepa-
ling :

,,Artikel7

De in artikel 6,2”,  bedoelde fusie :

1” behelst het ontstaan van een on-
derwijsinstelling die niet als nieuw
wordt beschouwd en die, onvermin-
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Voorzitter
derd het in artikel 24, 0 2, 8”, van de
wet van 29 mei 1959 tot wijziging van
sommige bepalingen van de onder-
wijswetgeving gestelde, alle voor-
heen bestaande vestigingsplaatsen
omvat ; de hoofdinrichting en de
deel inr icht ing vormen aldus
samen een pedagogische en adminis-
tratieve eenheid ;

2” wordt in één maal tot stand ge-
bracht ; dit sluit in dat er nog slechts
één inrichtende macht en één direc-
teur is ;

3” vindt plaats :

- hetzij door samenvoeging tot één
onderwijsinstelling van twee of meer
onderwijsinstellingen die gelijktijdig
worden afgeschaft ;

- hetzij door samenvoeging van
twee of meer onderwijsinstellingen
waarbij één blijft bestaan die de an-
dere opslorpt.”

- Aangenomen.

Artikel 116

Het opschrift van Hoofdstuk III van
hetzelfde besluit wordt vervangen
door de volgende bepaling :

,,HOOFDSTUK III

Programmatie”

Artikel 117

Artikel 11 van hetzelfde besluit
wordt vervangen door de volgende
bepaling :

,,Artikel 11

§ 1. Er kunnen geen nieuwe onder-
wijsinstellingen tot stand komen die
uitsluitend aanvullend secundair be-
roepsonderwijs organiseren.

0 2. Behoudens ingevolge aanhech-
ting met toepassing van artikel 305, §
2, van het decreet van 13 juli 1994
betreffende de hogescholen in de
Vlaamse Gemeenschap, kan in be-
staande onderwijsinstellingen geen

aanvullend secundair beroepsonder-
wijs worden opgericht.

0 3. In bestaande onderwijsinstellin-
gen die aanvullend secundair be-
roepsonderwijs organiseren, kan
geen nieuwe afdeling van het aanvul-
lend secundair beroepsonderwijs
worden opgericht.”

- Aangenomen.

Artikel 118

De artikelen 8, 9, 10, 12 en 13 van
hetzelfde besluit worden opgeheven.

- Aangenomen.

HOOFDSTUK 7

Personeelsaangelegenheden

Artikel 119

De aanhechting, bedoeld in artikel
305, 5 2, van het decreet van 13 juli
1994 betreffende de hogescholen in
de Vlaamse Gemeenschap, wordt
voor wat de personeelsaangelegen-
heden betreft als fusie beschouwd.”

- Aangenomen.

TITEL IX

Inwerkingtreding

Artikel 120

De artikelen 32, 33, 34, 35, 36, 37 en
39 van titel 1 hebben uitwerking met
ingang van 1 maart 1995.

Titel II heeft uitwerking met ingang
van 1 september 1970.

Titel III, titel V, titel VI, titel Vl1 en
de artikelen 111 tot en met 119 van
titel VII1 treden in werking op 1 sep-
tember 1995.

De artikelen 89 tot en met 110 van
titel VII1 treden in werking op 1 sep-
tember 1996.

- Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten.

We zullen om 16 uur de hoofdelijke
stemming over het gehele voorstel
van decreet houden.

VOORSTEL VAN BIJZONDER
DECREET van de heer L. Appel-
tans, mevrouw J. Leduc, mevrouw
A. Leysen en de heren P. Hostekint
en J. Tavemier houdende wijziging
van het bijzonder decreet van 19 de-
cember 1988  betreffende de Autono-
me Raad voor het Gemeenschapson-
derwijs
- 732 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2

Algemene bespreking

De voorzitter : Aan de orde is het
voorstel van bijzonder decreet van
de heer Appeltans, mevrouw Leduc,
mevrouw Leysen en de ‘heren Hos-
tekint en Tavemier houdende wijzi-
ging van het bijzonder decreet van
19 december 1988 betreffende de
Autonome Raad voor het Gemeen-
schapsonderwijs.

De algemene bespreking is geopend.

De heer Swinnen, verslaggever, ver-
wijst naar zijn schriftelijk verslag.

De heer Tavemier heeft het woord.

De heer J. Tavernier : Mijnheer de
voorzitter, ik heb een opmerking in
verband met dit bijzonder decreet.
Ik ben namelijk zeer verheugd dat
deze bepalingen via een bijzonder
decreet zullen worden goedgekeurd.
Het is zeer belangrijk om bepalingen
die men oorspronkelijk via een bij-
zonder decreet had ingevoerd ook
via de techniek van een bijzonder
decreet te wijzigen en niet met een
gewone meerderheid.

Vlaamse Raad
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directeur; 
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	 6lquater 

6lvicies 

61ter 

Handeling 	38 

De voorzitter : Vraagt nog iemand
het woord ? (Neen) -

Artikel 3 twee jaar een voltijdse opdracht in

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De voorzitter : Aan de orde is nu de
artikelsgewijze bespreking van het
voorstel van bijzonder decreet van
de heer Appeltans, mevrouw Leduc,
mevrouw Leysen en de heren Hos-
tekint en Tavernier houdende wijzi-
ging van het bijzonder decreet van
19 december 1988 betreffende de
Autonome Raad voor het Gemeen-
schapsonderwijs.

Artikel 1

Dit decreet regelt een aangelegen-
heid bedoeld in artikel 127 van de
Grondwet.

Artikel 2

Artikel ólbis,  $ 2, van het bijzonder
decreet van 19 december 1988 be-
treffende de Autonome Raad voor
het Gemeenschapsonderwijs, inge-
voegd bij bijzonder decreet van 13
juli 1994, wordt als volgt gewijzigd :

1” punt 5” wordt vervangen door de
volgende bepaling :

,,5” de aanstelling van de eerste alge-
meen directéur; deze aanstelling ge-
beurt voor vier academiejaren ; voor
deze aanstelling is artikel ólsepties
decies, voor zover het handelt over
de aanstelling, niet van toepassing ;”

2” een punt 6” wordt toegevoegd, lui-
dend als volgt :

,,6” de aanstelling van de eerste voor-
zitter van de raad van bestuur ; de
termijn van deze aanstelling be-
draagt maximum twee academieja-
ren.”

- Aangenomen.

Vlaamse Raad
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In artikel ólbis, 8 1. tweede lid van
de hogeschool vervuld te hebben ;

hetzelfde bijzonder’ decreet wordt
het woord ,,6lduodetricies” vervan-

2” drie vertegenwoordigers door de

gen door het woord ,,6lundetricies”.
studenten van die hogeschool verko-
zen onder de studenten die ten min-

- Aangenomen.
ste één jaar aan die hogeschool re-
gelmatig zijn ingeschreven ;

Artikel 4

In hetzelfde bijzonder decreet wordt
artikel ólter vervangen door de vol-
gende bepaling :

,,Artikel6lter

Vanaf het tweede mandaat van de
leden van de raad van bestuur is de
raad van bestuur als volgt samenge-
steld :

3” a) indien de hogeschool tot stand
kwam bij overeenkomst tussen ver-
schillende inrichtende machten :
maximum twaalf vertegenwoordi-
gers, waarvan ten hoogste negen ver-
tegenwoordigers van de inrichtende
macht en ten minste drie vertegen-
woordigers van de sociaal-economi-
sche milieus en culturele milieus ; de
vertegenwoordigers van de sociaal-
economische of culturele milieus
worden, rekening houdend met het
profiel van de hogeschool, aangeduid
door de SERV ;

1” acht vertegenwoordigers van het
personeel van de hogeschool, voor
zover vermelde categorieën in de ho-
geschool aanwezig zijn :

a) één vertegenwoordiger van het
administratief en technisch personeel
of het meesters-, vak- en dienstper-
soneel, verkozen door en onder de
leden van dit personeel ;

b) indien de hogeschool tot stand
kwam bij beslissing van één inrich-
tende macht : maximum twaalf verte-
genwoordigers, waarvan ten hoogste
zes vertegenwoordigers van de in-
richtende macht en ten minste de
helft vertegenwoordigers van de so-
ciaal-economische milieus en cultu-
rele milieus ; de vertegenwoordigers
van de sociaal-economische of cultu-
rele milieus worden, rekening hou-
dend met het profiel van de hoge-
school, aangeduid door de SERV.

b) één vertegenwoordiger van het
onderwijzend personeel uit de groep
van praktijklectoren, hoofdpraktijk-
lectoren, lectoren en hoofdlectoren,
verkozen door en onder de leden van
dit personeel:

De algemeen directeur neemt van
ambtswege aan de vergaderingen
deel met raadgevende stem.“.

c) één vertegenwoordiger van het
onderwijzend personeel uit de groep
van assistenten, werkleiders en doc-
tor-assistenten, verkozen door en
onder de leden van dit personeel;

- Aangenomen.

Artikel 5
d) één vertegenwoordiger van het
onderwijzend personeel uit de groep
van docenten, hoofddocenten, hoog-
leraren en gewoon hoogleraren, ver-
kozen door en onder de leden van dit
personeel.

De overige vertegenwoordigers van
het personeel worden gekozen door
en onder de personeelsleden van de
hogeschool, verzameld in één kies-
college.

De kandidaten dienen op het ogen-
blik van hun verkiezing ten minste

ARGO

In artikel ólquater decies, tweede
lid, van hetzelfde bijzonder decreet,
worden de woorden ,,de raad van be-
stuur” vervangen door de woorden
,,het bestuurscollege”.

- Aangenomen.

Artikel 6

In artikel ólvicies bis, eerste lid, van
hetzelfde decreet worden de volgen-
de wijzigingen aangebracht:
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„§2. 	 § 

§ 
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61undetricies 

§ 

	 § 

§ 

Voorzitter 3” a) indien de hogeschool tot stand Artikel 8

1” de woorden ,,Art. ólvicies bis”
worden vervangen door de woorden
,,Art.  6lvicies bis 5 1” ;

kwaÍn bij overeenkomst tussen ver-
schillende inrichtende machten :
maximum twaalf vertegenwoordigers
van de inrichtende machten die de
overeenkomst, bedoeld in artikel
255, hebben afgesloten of vertegen-
woordigers uit de sociaal-economi-
sche of culturele milieus ; de verte-
genwoordigers van de sociaal-econo-
mische of culturele milieus worden,
rekening houdend met het profiel
van de hogeschool, aangeduid door
de SERV ;

De bepalingen van dit decreet heb-
ben uitwerking met ingang van 1
maart 1995.

2” een paragraaf 2, luidend als volgt
wordt toegevoegd :

-Aangenomen.

,,02.  In afwijking van P 1 van dit arti-
kel wordt het eerste departements-
hoofd aangesteld door de raad van
bestuur, voor een termijn van twee
academiejaren.” ;

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten.

We zullen om 16 uur de hoofdelijke
stemming over het gehele voorstel
van decreet houden.

3” een paragraaf 3, luidend als volgt,
wordt toegevoegd :

,,§ 3. In afwijking van de bepalingen
van Q 1 kunnen in departementen,
bevoegd voor de studiegebieden
audio-visuele en beeldende kunst,
muziek en dramatische kunst, pro-
duktontwikkeling of architectuur,
ook personeelsleden uit de groep van
assistenten en werkleiders tot depar-
tementshoofd aangesteld of verko-
zen worden.“.

- Aangenomen.

Artikel 7

Aan hetzelfde bijzonder decreet
wordt een artikel 61 undetricies toe-
gevoegd, luidend als volgt :

b) indien de hogeschool tot stand
kwam bij beslissing van één inrich-
tende macht : maximum twaalf verte-
genwoordigers, waarvan ten hoogste
zes vertegenwoordigers van de in-
richtende macht en ten minste de
helft vertegenwoordigers van de so-
ciaal-economische milieus en cultu-
rele milieus ; de vertegenwoordigers
van de sociaal-economische of cultu-
rele milieus worden, rekening hou-
dend met het profiel van de hoge-
school, aangeduid door de SERV.

De algemeen directeur neemt van
ambtswege aan de vergaderingen
deel met raadgevende stem.

B 2. De eerste raad van bestuur
wordt ten laatste op 31 mei 1995 ver-
kozen. In afwijking van artikel
61sexies duurt het mandaat van de
leden van de eerste raad van bestuur

VOORSTEL VAN RESOLUTIE
van de heren H. Candries, J.
Sleeckx, J. Peeters, H. Olaerts, A.
Denys en H. Coveliers betreffende
de inpassing van het systeem van
economische compensaties bij leger-
bestellingen in het gewestelijke eco-
nomische beleid
- 734 (1994-1995) - Nr. 1

Bespreking

De voorzitter : Aan de orde is het
voorstel van resolutie van de heren
Candries, Sleeckx, Peeters, Olaerts,
Denys en Coveliers betreffende de
inpassing van het systeem van eco-
nomische compensaties bij legerbe-
stellingen in het gewestelijke econo-
mische beleid.

De bespreking is geopend.

,,Artikel ólundetricies

0 1. Tijdens de periode van het eerste
mandaat van de leden van de raad
van bestuur is de raad van bestuur
als volgt samengesteld :

1” acht vertegenwoordigers van het
personeel van de hogeschool, verko-
zen door en onder alle personeelsle-
den van de betrokken hogeschool of
van haar rechtsvoorgangers, verza-
meld in één kiescollege ; de kandida-
ten dienen op het ogenblik van hun
verkiezing ten minste twee jaar een
voltijdse opdracht in de hogeschool
of haar rechtsvoorgangers vervuld te
hebben ;

twee academiejaren.

0 3. De verkiezingen van de eerste
raad van bestuur worden georgani-
seerd door de inrichtende machten
die partij zijn bij de in artikel ólbis, Q
1. bedoelde overeenkomst of beslis-
sing. Het kiesreglement voor de ver-
kiezing van de leden en de opvolgers
van de eerste raad van bestuur wordt
bepaald in de overeenkomst of de
beslissing, bedoeld in artikel ólbis,
§ 1.

De heer Candries heeft het woord.

De heer H. Candries (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, vorige week
werden in de federale kamer de be-
sluiten van de onderzoekscommis-
sies toegelicht en goedgekeurd. Deze
besluiten moeten een positief keer-
punt worden voor het aankoopbe-
leid van de overheid en ze zouden
eveneens moeten leiden tot een an-
dere benadering van de economische
dimensie van deze problematiek.
Het was dan ook de wens van onze
commissie dat er eerst op het federa-
le vlak een akkoord zou zijn.

2” drie vertegenwoordigers door de
studenten van die hogeschool verko-
zen onder de studenten die ten min-
ste één jaar aan die hogeschool re-
gelmatig zijn ingeschreven ;

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 38
6 april 1995

§ 4. De bestuursorganen van de
Vlaamse autonome hogescholen
kunnen vanaf de datum van de be-
slissing of overeenkomst, bedoeld in
artikel ólbis, § 1, rechtsgeldige be-
slissingen nemen in het kader van de
overdracht en de organisatie van de
hogescholen waarvoor ze bevoegd
worden.“.

- Aangenomen.
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Candries

De onderzoekscommissie, die op een
quasi-consensus kon rekenen, heeft
echter een belangrijk aspect van het
probleem niet besproken. We heb-
ben hier immers te doen met een re-
gionale, dus ook een Vlaamse be-
voegdheid. Zo kan worden gesteld
dat een aantal aanbevelingen van de
onderzoekscommissie ondergeschikt
moeten worden gemaakt aan het fe-
deraal en het regionaal overleg.

Het doel van deze resolutie is een
brug te slaan tussen de besluiten van
de onderzoekscommissie en de visie
van de SERV ter zake. Het is im-
mers de SERV die de volheid van de
Vlaamse economische bevoegdheid
bepleit, wat in een hoorzitting van de
commissie voor economie van de
Vlaamse Raad overigens werd bijge-
treden. Dit zou tot gevolg hebben
dat de gewesten moeten worden be-
trokken bij de bepaling van de op-
portuniteit van een bijkomend eco-
nomisch dossier en, wanneer daartoe
wordt besloten, eveneens de inhoud
en de verdeling van de daaruit voort-
vloeiende compenstaties.

Er zijn middens die zich opstellen
tegen de compensaties. Ik ben het
hiermee eens, maar op het ogenblik
laat de Europese wetgeving de com-
pensaties toe, zij het dan veel be-
perkter dan ze hier traditioneel
wordt toegepast. De resolutie die
voorligt, en daartoe sluit ze aan bij
de besluiten van onderzoekscommis-
sie, spoort de regering aan om op
Europees vlak te pleiten voor de op-
heffing van artikel 223, om de open-
marktbeperking inzake bewapening
weg te werken. In afwachting hier-
van wordt er gepleit voor een strikte
beperking, zoals bepaald in artikel
223. Vlaanderen is immers geen ei-
land en zou zich dus het best bij de
Europese werkwijze aansluiten.
Deze resolutie is hiertoe een aanzet.

Er zijn eveneens middens die de
compensatiepraktijken ongestoord
wensen voort te zetten. Daarbij
schermen ze met een interregionale
conflictstof. Zij hebben echter onge-
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lijk, er moet namelijk geen tegenstel-
ling zijn tussen de Vlaamse en de
Waalse belangen. De perceptie van
wat compensaties kunnen en moeten
zijn, verschilt in Vlaanderen en in
Wallonië. In Wallonië meent men
dat er hier tegen hun belangen wordt
gepleit, dat wij er op uit zouden zijn
om hun bedrijven weg te concurre-
ren. Dit is echter niet het geval, wij
beogen immers complementariteit.
Voor Vlaanderen zijn de compensa-
ties namelijk geen doel op zich, ze
worden veeleer beschouwd als hef-
bomen voor onder meer technolo-
gie-overdracht, innovatie en markto-
pening. De voorkeur, wat de aard
van de compensaties betreft, wordt
in hoofdzaak daardoor bepaald. Zo
komt men in Vlaanderen tot een al-
gemene voorkeur voor indirecte
compensaties, terwijl men in Wallo-
nië meer belang hecht aan directe
compensaties.

Tijdens de onderzoekscommissie is
gebleken dat directe compensaties,
wegens de steeds beperkte series, lei-
den tot zeer tijdelijke tewerkstelling,
zodat men steeds op de rand van de
sociale onzekerheid leeft. Dit heeft
soms tot gevolg dat daarom nieuwe
opdrachten worden gegeven die
geen prioriteit verdienen.

Dit brengt ons opnieuw bij de vraag
naar de opportuniteit van het econo-
misch dossier en de noodzaak om de
gewesten hierbij te betrekken. De
door de onderzoekscommissie voor-
gestelde procedure laat toe de even-
tuele economische meerkost  te bepa-
len. Wie deze meerkost betaalt, werd
echter niet duidelijk gemaakt. Indien
men de economische bevoegdheden
in al hun consequenties echter door-
trekt, is ook deze economische meer-
kost een gewestelijke bevoegdheid.

Deze resolutie nodigt de Vlaamse
regering uit om de nodige stappen te
zetten, zowel op het niveau van de
federale overheid, als op dat van de
andere gewestelijke overheden, om
tot een harmonisch en coherent nij-
verheidsbeleid inzake de legerbestel-
lingen te komen.

Economische compensaties

Het door de collega’s Denys en Co-
veliers ingediende voorstel van reso-
lutie leidde, na discussie in de com-
missie, tot de afspraak om een nieuw
voorstel van resolutie te formuleren.
Deze resolutie, die werd onderte-
kend door de VLD, de CVP, de SP
en de Volksunie, wordt nu ter goed-
keuring voorgelegd.

Ik nodig deze vergadering dan ook
uit om deze resolutie goed te keuren.

De voorzitter : De heer Coveliers
heeft het woord.

De heer H. Coveliers (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, collega’s, le-
geraankopen kunnen belangrijk zijn
en ze kunnen het leven van een par-
lementslid sterk beïnvloeden.

De legeraankopen en de andere
overheidsaankopen zouden in feite
steeds moeten worden geregeld via
het principe van de openbare aanbe-
steding, opdat de concurrentie zo-
veel mogelijk zou kunnen spelen.
Dit is in de praktijk echter niet
steeds mogelijk. Er kunnen echter
bijzondere omstandigheden zijn,
waardoor dit ideale procédé niet
wordt toegepast. Soms wordt dit
door Europa zelfs geïnduceerd, wat
onder meer geldt voor de militaire
aankopen. In artikel 223 van het Eu-
ropees verdrag wordt immers be-
paald dat men voor militaire aanko-
pen mag afstappen van de openbare
aanbesteding. In dit geval kan er ook
over economische compensaties
worden gesproken. In België gaat dit
reeds zo ver dat, wanneer men over
economische compensaties spreekt,
velen denken dat er over smeergel-
den wordt gesproken. Het begrip
economische compensaties op zich
houdt dus niets oneerbaars in.

Het risico bij deze vorm van het ver-
werven van materiaal door de over-
heid is echter zeer groot omdat men
een verdoken macht opbouwt, bijna
oncontroleerbare lichamen aan het
werk stelt en omdat men tot nu toe
twee verschillende procedures door
elkaar heeft gehaald. Sommige Eu-
ropese landen gaan overigens bijzon-
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der ver in het bestempelen van mili-
tair materieel. Onlangs heeft Frank-
rijk bijvoorbeeld de chocolade, be-
stemd voor de soldaten, als militair
materieel beschouwd. Deze aan-
koopprocedures worden dus ge-
mengd met de economische compen-
satie, vandaar dat men in de meeste
dossiers tot corrupte situaties komt,
waarbij, zelfs indien de wil tot cor-
ruptie niet zou bestaan, het eigenlijk
het systeem is dat dit kan aanwakke-
ren. Men zal dus gemakkelijker tot
dit misdrijf komen.

Vandaar dat door de federale Kamer
werd vastgesteld dat men beide pro-
cedures moet splitsen. Zolang artikel
223 van het Europees verdrag echter
niet is gewijzigd, en zolang er dus
geen Europees defensiebeleid en
geen Europees buitenlands beleid is,
zal deze uitzondering blijven be-
staan.

Wij moeten aan de Vlaamse regering
en de federale regering vragen bij de
volgende ministerconferentie die uit-
zondering te laten schrappen. Wij
moeten er eveneens op aandringen
dat de grote lidstaten van de Euro-
pese Unie een beetje beter die regel
zouden gaan naleven en dat de Eu-
ropese Commissie ook een beetje
moediger zou optreden tegen de
grote lidstaten zoals zij vaak tegen
de kleinere lidstaten doet. Ook daar
schort een en ander.

Pas wanneer is uitgemaakt welk
goed men wil verwerven en een
aparte procedure is afgehandeld om
aan te tonen welk goed, machine of
apparaat aanvaardbaar is, pas dan
kan men eventueel een andere pro-
cedure opstarten om de aangeboden
en de niet-gesolliciteerde economi-
sche compensaties met elkaar te ver-
gelijken.

Terecht wordt in de resolutie gesteld
dat op het ogenblik wanneer er over
economische compensaties wordt ge-
sproken de gewesten de bevoegd-
heid dragen om daarover te oorde-
len. De gewesten zijn rechtstreeks
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bevoegd voor de economische aspec-
ten op basis van de bijzondere wet.
De gewesten moeten dan ook ten
overstaan van de federale overheid
hun rechten laten gelden : van zodra
de federale regering beslist om in te
gaan op aangeboden economische
compensaties, moet die daar de ge-
westen in betrekken, want zij moe-
ten daar over oordelen.

De federale wetgever, die het mate-
riaal aankoopt, heeft uitdrukkelijk
gesteld dat indien er een meerkost is
ten gevolge van economische com-
pensaties, die meerkost moet wor-
den gedragen door een andere post
van de begroting. De resolutie heeft
de verdienste dat ze stelt dat deze
meerkost moet worden gedragen
door het gewest dat het voordeel ge-
niet van deze economische compen-
saties.

De Vlaamse overheid moet er ten
eerste voor zorgen dat ze betrokken
wordt in de onderhandelingen op het
ogenblik dat er eventuele economi-
sche compensaties moeten worden
afgesproken.

Ten tweede moet ze erop toezien dat
wanneer economische compensaties
aan de gewesten worden toegekend
de meerkost  wordt betaald door het
gewest dat het voordeel heeft. Bo-
vendien moet ze duidelijk toekijken
op de rekening van de andere gewes-
ten.

Ten derde moet de Vlaamse rege-
ring toekijken op de uitvoering van
de economische compensaties. Ook
daar schort het op dit ogenblik. Ik
hoef geen ronkende voorbeelden
aan te halen, om erop te wijzen dat
de behoeften die worden gemaakt
tot economische compensaties niet
worden nageleefd en dat de sancties
die daarop staan bijzonder klein zijn.
De gewesten zullen ervoor moeten
zorgen dat ze sluitende voorwaarden
hebben en dat die voorwaarden ook
kunnen worden afgedwongen.

Hierbij staat de hoop centraal dat
men in juli 1996, het moment waarop
de bespreking van artikel 223 op de

Economische compensaties

agenda staat van de Europese minis-
terconferentie, zal komen tot een
eerlijkere vorm van Europese han-
del. Tevens wordt de hoop gekoes-
terd dat de uitzondering voor de zo-
genaamde militaire producten zal
worden tenietgedaan en dat men tot
een Europese markt zal kunnen
komen. Dit impliceert ook een Euro-
pees defensiebeleid en Europees
buitenlands beleid. In afwachting
daarvan kunnen wij met dit alles ak-
koord gaan, mits de duidelijke af-
spraak dat voor die beperkte periode
nog voor bepaalde goederen econo-
mische compensaties in overweging
kunnen worden genomen.

Het is evident dat de materie een
nieuwe evaluatie dient te ondergaan
na juli 1996. Het kan immers niet dat
de kleine lidstaten in Europa artikel
223 naleven terwijl bepaalde grote
lidstaten het artikel aan hun laars
lappen uit protectionistische overwe-
gingen en rekenend op de niet be-
paald correcte medewerking van ze-
kere directoraten-generaal van de
Europese Commissie die niet tegen
grote landen durven optreden. In-
dien de uitzondering dus behouden
blijft, is een nieuwe evaluatie nodig -
vooral ook vanuit het Vlaamse Ge-
west - om uit te maken in hoeverre
men nog bereid is economische com-
pensaties te aanvaarden.

In afwachting daarvan zullen we de
resolutie die we mee hebben opge-
steld, goedkeuren. (Applaus)

De voorzitter : Zijn er nog opmer-
kingen ? (Neen)

De bespreking is gesloten. De stem-
ming over het voorstel van resolutie
zal zo dadelijk worden gehouden.
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VOORSTEL VAN RESOLUTIE
van de heren M. Van Peel, L.
Hancké, A. Denys, H. Lauwers en J.
Geysels betreffende de toepassing
van de beginselen van non-discrimi-
natie en gewaarborgde inspraak
- 677 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2

Bespreking

De vootitter  : Aan de orde is het
voorstel van resolutie van de heren
Van Peel, Hancké, Denys, Lauwers
en Geysels betreffende de toepassing
van de beginselen van non-discrimi-
natie en gewaarborgde inspraak.

De bespreking is geopend.

De heer Luc Martens, verslaggever,
heeft het woord.

De heer L. Martens, verslaggever
(op de tribune) : Mijnheer de voor-
zitter, geachte ministers, collega’s,
het debat omtrent verzuiling, ontzui-
ling en het Cultuurpact is niet nieuw.
Het is al op vele plaatsen gevoerd en
bij de lezing van het verslag zult u
merken dat gespecialiseerde werk-
groepen er zich sinds januari 1990
geregeld over hebben gebogen. Het
vrij uitvoerige verslag beschrijft een
debat dat in twee fasen is verlopen.

In een eerste fase ging men vooral in
op het verzuilingsverschijnsel zelf.
Wat is verzuiling ? In welke mate is
de organisatie op grond van een le-
vensbeschouwing aanvaardbaar ?
Welke negatieve aspecten zitten
eraan vast en hoe kunnen we ze weg-
werken ? Al deze vragen kwamen
aan bod tijdens de vorige zittingspe-
riode. Tijdens deze zittingsperiode,
de tweede fase, handelde de discus-
sie niet langer over de verzuiling,
maar over het omgekeerde, namelijk
de ontzuiling. In de eerste zowel als
in de tweede fase spitsten de ge-
sprekken zich toe op de culturele
sector, het Cultuurpact en de Cul-
tuurpactwet. Ik overloop kort even
het hele verslag.

Het eerste gedeelte refereert aan de
besprekingen van de vorige zittings-
periode, waarbij in het eerste hoofd-
stuk de globale verzuiling centraal

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 38
6 april 1995

staat. De diverse politieke standpun-
ten komen erin naar voren en op ge-
regelde tijdstippen riep men de hulp
in van een aantal deskundigen. Aan-
vankelijk waren dat professor Billiet
en professor Dierickx. Er werd een
balans opgemaakt van de positieve
en negatieve aspecten van de verzui-
ling. Bovendien werden ideeën uit-
gewisseld over hoe de ongunstige
kanten weg te werken.

Dat debat van intellectueel hoog-
staand niveau werd aangevuld met
een hoorzitting over het Cultuurpact
zelf. Daarbij kwam een delegatie van
de Vaste Nationale Cultuurpactcom-
missie haar werk nader verklaren en
ze gaf daar bovenop meteen een
overzicht van de mogelijke klachten.
U zult ongetwijfeld gemerkt hebben
dat deze veelal parallel lopen met
wat in de gemeenten zelf gebeurt.

Tijdens deze zittingsperiode nam
men de draad van het debat weer op
met een bijeenkomst op 31 maart
1992. De laatste vergadering ter zake
vond plaats tien vergaderingen later,
op 18 oktober 1994.

Hoewel ze een moeizame start had-
den genomen, kwamen de commis-
sieleden uiteindelijk toch tot een
goede formulering van het pro-
bleem. In het verslag leest u ook hoe
we bij de voorbereidende werkzaam-
heden hebben geprobeerd om een
consensus te bereiken inzake de pro-
bleemstelling en de negatieve conse-
quenties die uit het Cultuurpact en
de concrete toepassing ervan kunnen
voortvloeien.

Wij hebben ons daarbij kunnen ba-
seren op inzichten aangereikt door
de ambtenaren. Wij hebben leidende
ambtenaren ontmoet. Wij hebben
ons ook kunnen baseren op een vrij
uitvoerige nota van de studiedienst
van de Vlaamse Raad waarin de be-
voegdheden van de Vlaamse Raad
met betrekking tot de bescherming
van de ideologische en filosofische
strekkingen in het licht van het Cul-
tuurpact  zijn aangegeven. Die nota
bevat ook een aantal opmerkingen
betreffende de afdwingbaarheid van

Ontzuiling

het gelijkheidsbeginsel en het non-
discriminatiebeginsel zoals in de
Grondwet ingeschreven. We hebben
nagegaan wat de garanties zijn van-
uit het parlementaire niveau, vanuit
de procedure die het Arbitragehof
aanreikt, vanuit het jurisdictionele,
vanuit het administratieve en zelfs
vanuit de internationale rechtsorde.

De verschillende partijen hebben
dan een standpunt ingenomen. Ik zal
die hier niet samenvatten, omdat ik
aanneem dat de fracties dat straks
zelf zullen doen. Een samenvatting
zou misschien tot simplicatie  leiden,
waardoor ik onrecht zou doen aan
de nuances die bij elke politieke
fractie leven.

De commissie heeft die standpunten
grondig besproken. Uiteindelijk
moeten wij vaststellen dat er op een
aantal punten een consensus bestaat
voor depolitisering van de culturele
sector en om de participatie van de
gebruiker te versterken. Dit alles is
uitgemond in een voorontwerp van
resolutie en uiteindelijk in een voor-
stel van resolutie. Dit voorstel van
resolutie is algemeen en thematisch
besproken. De aandacht ging daarbij
naar de valorisatie van de gebruiker,
naar de inbreng van de deskundig-
heid, naar de plaats van de vrije or-
ganisaties en van de koepels, naar
het democratische karakter van de
organisaties in de culturele sector en
naar de aanwezigheid en de verte-
genwoordiging van filosofische en
ideologische strekkingen.

Wie de tekst van het voorstel van re-
solutie leest, zal merken dat deze re-
solutie belangrijke accenten legt. Zo
wordt gevraagd dat de nationale cul-
tuurpactcommissie wordt gesplitst in
drie gemeenschapskamers die met
een zekere autonomie hun opdrach-
ten vervullen. De Franstalige en Ne-
derlandstalige kamers zouden wel
overleg kunnen plegen met betrek-
king tot het tweetalige hoofdstedelij-
ke gebied voor zover de gemeen-
schappen betrokken zijn in de klach-
ten die zich voordoen. Er wordt ook
duidelijk gemaakt dat de betrokken-
heid van de gebruiker niet alleen
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moet passeren via de gestructureer-
de adviesorganen, maar ook langs
andere wegen die inspraak en be-
trokkenheid mogelijk maken. Er
waren ook vragen om gebruikers en
deskundigen meer te betrekken bij
het beleidsvoorbereidende overleg.

Ik wil ook u aandacht vestigen op
een ander punt van het voorstel van
resolutie betreffende het respect
voor de principes en regels van de
democratie waarbij verwezen wordt
naar het Europees Verdrag voor de
Rechten van de Mens. Dit is niet
zonder betekenis, want precies arti-
kel 3 van het Cultuurpact verwijst
naar organisaties en instellingen die
zich als democratisch laten erken-
nen. Aangezien dit in het verleden
nogal eens tot uiteenlopende inter-
pretaties aanleiding heeft gegeven,
dachten wij dat een expliciet engage-
ment ten opzichte van dit verdrag
geëist kon worden.

Het verslag heeft in zijn opmaak een
aantal eigenaardigheden. Voor de
openbare commissievergadering
werden de namen van de sprekers
vermeld. Normaal gezien gebeurt
dat niet voor een gesloten vergade-
ring. Omwille van de duidelijkheid
zijn we dan wel overeengekomen bij
elke spreker de naam van zijn fractie
te vermelden. Zo wordt het mogelijk
de verschillende standpunten te
identificeren. (Applaus)

De voorzitter : De heer Van Peel
heeft het woord.

De heer M. Van Peel (op de tribune)  :
Mijnheer de voorzitter, de werk-
zaamheden van de werkgroep Ont-
zuiling hebben zich over twee legis-
laturen gespreid. Bij de start van
deze werkzaamheden was verzuiling
een negatief geladen begrip. Dat
wordt bewezen door het feit dat
sommige partijen worden aangewe-
zen als “verzuilde partijen”. Ik heb
dat vorige week nog meegemaakt in
een debat. De moderator, toevallig
van Agalev, zei : ‘, We zitten hier met
twee verzuilde partijen - de SP en de
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CVP - en een niet-verzuilde partij.
Vijf jaar geleden waren we het in de
werkgroep erover eens dat verzui-
ling een negatieve connotatie had.
Maar daar hield de consensus op.

Voor de enen was het toen de be-
doeling een aanval in te zetten tegen
een partij. Anderen waren bezield
met de beste intenties om van Vlaan-
deren een groot nieuw pluralistisch
gegeven te maken, met alle mogelij-
ke tussenstappen.

Die vijf jaar discussie, gespreid over
vele bijeenkomsten, liep gelijk met
een maatschappelijke discussie in
Vlaanderen over de begrippen ver-
zuiling en ontzuiling. Verzuiling
blijkt niet meer de juiste term om
een eenduidig maatschappelijk feno-
meen aan te duiden. De werkgroep
heeft voor een uitzuivering gezorgd.
De werkgroep heeft vastgesteld dat
in ieder geval een belangenverstren-
geling tussen de politieke wereld en
een aantal maatschappelijke domei-
nen vermeden moest worden. De
discussie heeft er ook toe geleid dat
een aantal negatieve aspecten van de
zogenaamde verzuiling stilaan posi-
tiever werden ingekleurd. Iedereen
praat nu waarderend over het mid-
denveld, gisteren onder meer de
heer Denys. We zijn terechtgekomen
in de discussie bij de enige sector,
het enige maatschappelijke domein
waar de kolonisering door de poli-
tiek van dat domein zelfs bepaald is
door een federale wet en een de-
creet, namelijk in het Cultuurpact.
De levensbeschouwelijke en politiek
evenwichten van de jaren zeventig
hebben geleid tot een grote New
Speak die we 20 jaar lang hebben ge-
hanteerd en waarmee we in deze re-
solutie komaf maken. Deze New
Speak heeft tot een mooie wet geleid
en een mooi decreet, waarin in-
spraak en overleg werden beloofd in
de culturele sector evenals bescher-
ming van ideologische en filosofische
minderheden, maar ook tot een par-
tijpolitieke dosering van de organisa-
tie van de inspraak en het overleg in
de culturele sector. Dit leidde zelfs
tot een politieke inkleuring van de

Ontzniling

ambtenaren die moesten worden be-
noemd in die sector. Het Arbitrage-
hof heeft dit echter ongedaan ge-
maakt in een arrest van zes maanden
geleden. Hierdoor heeft de Vlaamse
regering haar ambtenarenstatuut
veranderd.

De werkgroep heeft naar een oplos-
sing gestreefd die echter niet via een
wetswijziging kon gebeuren. Dat was
niet mogelijk omwille van het be-
staan van een federale wet en een
decreet. Er zijn pogingen gedaan om
die federale wet te wijzigen. Dat
bleek vooralsnog niet mogelijk. Zo
komen we tot de zeer paradoksale si-
tuatie dat de allereerste Vlaamse ge-
communautariseerde materie, name-
lijk het domein van de cultuur, nog
altijd in een federale dwangbuis zit
wat betreft de balances tussen de
ideologische en filosofische strekkin-
gen in de twee delen des lands.

Dat is natuurlijk een compleet
krankzinnige toestand waarmee de
volgende rechtstreeks verkozen
Vlaamse Raad onmiddellijk komaf
moet maken. In de nota van de stu-
diedienst van deze Vlaamse Raad
zult u lezen dat de stelling wordt be-
twist dat het zinnig zou zijn om het
cultuurpactdecreet af te schaffen - in
de veronderstelling dat er daarover
een consensus zou worden gevonden
- zo lang de federale wet heerst. Ik
vind dat de autonome Vlaamse Raad
zich van die logica niets meer moet
aantrekken.

Door de resolutie die nu voorligt en
waarover tussen de verschiilende
fracties een ruime consensus tot
stand is gekomen, geven we een be-
langrijke interpretatie aan het Cul-
tuurpact. Dit is geen vrijblijvende re-
solutie. Als decreetgever geven we
een strikte interpretatie voor ieder-
een die in de toekomst de toepassing
van het Cultuurpact moet interprete-
ren. We wensen dat de nationale cul-
tuurpactcommissie in drie gemeen-
schapskamers functioneert, maar
vooral dat bij de inspraakorganisatie
uitsluitend de notie “gebruikers” -
hoe zij zich organiseren is hun zaak -
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zal worden gehanteerd en dat de po-
litieke partijen in de inspraak en in
het overleg een vertegenwoordiger
als waarnemer kunnen sturen, maar
dat het daarmee ophoudt. We draai-
en met andere woorden de bestaan-
de toestand om, waarbij iedereen in
inspraak en overleg was betrokken
bijna gedwongen werd een partijpo-
litieke hoed op te zetten en waarbij
er nog een restant gebruikers was,
die mochten meedoen.

Het zijn dus nog uitsluitend gebrui-
kers, volgens de effectieve vertegen-
woordiging op het culturele veld,
met een gegarandeerde bescherming
voor ideologische, filosofische of an-
dere minderheden. Dat is een be-
langrijk gegeven en men zal op zoek
moeten gaan naar nieuwe objectieve
criteria voor minderheden. Ik denk
bijvoorbeeld ook aan migranten en
gehandicaptenorganisaties die in dit
veld vertegenwoordigd moeten zijn.

Deze resolutie moet in de toekomst
een grondige depolitisering van het
culturele veld in Vlaanderen als re-
sultaat hebben.

Tot slot wens ik nog te onderstrepen
dat de cultuurpactcommissie mijns
inziens in de toekomst vooral een
verzoeningscommissie moet zijn. Die
rol speelt ze thans ook al. Wij heb-
ben in onze nota aangetoond dat het
perfect mogelijk is voor de gebrui-
ker, de cultureel actieve, om zich tot
het Arbitragehof en de Raad van
State te wenden wanneer hij zich
echt gediscrimineerd voelt. Dit in-
strument is meer afdwingbaar dan de
cultuurpactcommissie.

De CVP blijft van mening dat de ul-
tieme doelstelling moet zijn - wij zul-
len daar tijdens de volgende regeer-
periode aan werken - dat de cultuur-
pactcommissie wordt afgeschaft. Wij
hebben daaraan steeds toegevoegd
dat hierover tussen de verschillende
fracties een consensus moet worden
gevonden. In de plaats daarvan moet
er een soort “charter” komen voor

de bescherming van de ideologische
en filosofische minderheden.

De afschaffing van het Cultuurpact
op federaal vlak is een noodzaak.
Wij zijn van mening dat dit een
mooie taak kan zijn voor de nieuwe
Senaat, die vertegenwoordigers zal
hebben van alle gemeenschappen.
Wij hebben in ieder geval al een eer-
ste stap gedaan. (Applaus)

De voorzitter : De heer Hancké
heeft het woord.

De heer L. Hancké (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, de werk-
groep Ontzuiling die ongeveer zes
jaar geleden ontstaan is, heeft in de
afgelopen jaren in twee fasen ge-
werkt.

In een eerste fase hebben we vooral
gewerkt aan de theorievorming over
verzuiling en ontzuiling. Wij hebben
geprobeerd deze begrippen wat op
te klaren zodat we wisten waarover
we spraken. In de laatste jaren - wel
bemoeilijkt door de onmogelijkheid
om vergaderingen efficiënt te organi-
seren, ondanks alle inspanningen
van de voorzitter van de werkgroep
- hebben we ons toegespitst op de
toepassing van het Cultuurpact en de
werking van de cultuurpactcommis-
sie.

De benaming van de werkgroep
Verzuiling is inmiddels veranderd in
Werkgroep Ontzuiling.

Ik wens vandaag het hardnekkige en
kennelijk onuitroeibare misverstand
uit de weg te ruimen dat de SP, wan-
neer zij spreekt over ontzuiling, er-
naar streeft het “middenveld” te
laten overnemen door de overheid.
Niets is minder waar. Wij hebben
een andere organisatie, coördinatie
en sturing van het middenveld voor
ogen zonder een directe invloed van
de overheid. Wel sluiten wij een be-
geleiding en sturing door de over-
heid via regelgeving niet uit, maar
wij wensen niet dat de overheid dit
terrein overneemt.

Waarom pleiten wij voor ontzuiling ?
Wij zijn van oordeel dat we een

nieuw politiek en maatschappelijk
landschap moeten creëren, dat ge-
richt is op samenwerking en coördi-
natie met gelijkaardige initiatieven,
daar waar vaak oncurrentie  en te-
genstellingen heersen.

In dat landschap moeten we ruimte
creëren voor nieuwe iniatieven en
mogen we geen initiatieven blokke-
ren die zich situeren buiten het reeds
bestaande. We wensen bovendien
dat de geldstromen doorzichtiger
worden en dat de voorzieningen ge-
ografisch beter gespreid worden. Er
mogen op de Vlaamse kaart niet lan-
ger witte vlekken voorkomen tegen-
over plaatsen van overconcentratie
als gevolg van de concurrentie van
verzuilde initiatieven. We willen die
concurrentie ontmoedigen door een
andere wijze van financiering waar-
bij we denken aan systemen van for-
faits en enveloppes.

Als ik dat zeg, benadruk ik opnieuw
dat het gaat om een andere organisa-
tie van dat middenveld, want we zijn
erg gevoelig voor de argumentatie
van de socioloog Elchardus, die ons
heeft voorgehouden dat we in een
tijd van extremer wordend individu-
alisme die gevaren van vereenza-
ming in zich houdt, moeten proberen
een sterk sociaal weefsel tot stand te
brengen en te behouden. Wij moe-
ten ons bijgevolg verzetten tegen een
verdere verschraling van het mid-
denveld.

Het is in die zin dat wij onze inspan-
ningen zullen richten, op alle terrei-
nen die door dat middenveld bestre-
ken worden, dus niet alleen cultuur,
maar ook welzijn en gezondheids-
zorg waar enorme geldstromen mee
gepaard gaan, onderwijs en econo-
mie.

Wanneer wij de jongste jaren heb-
ben gewerkt rond het Cultuurpact en
de culturele autonomie, dan geven
wij er ons goed rekenschap van dat
het om een kleine sector gaat maar
die in menig opzicht gekenmerkt is
door kolonisering door de zuilen en
door toenemende politisering. Er
wordt jaarlijks twee miljard frank
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aan besteed, waar de gezondheids-
sector meer dan 200 miljard frank en
de welzijnssector 60 miljard opslorp-
ten. Het zou goed zijn mochten wij
in die sector een aantal beginselen
respecteren die ook inspirerend kun-
nen werken bij de organisatie van
andere sectoren.

De reden waarom wij ons, samen
met de andere partijen behalve de
CVP hebben verzet tegen de af-
schaffing van het Cultuurpact is de
bescherming van de minderheden en
het verzet tegen discriminatie waar-
aan wij ditmaal de herwaardering
van het begrip inspraak van de ge-
bruikers binnen de sector hebben ge-
voegd.

De oorspronkelijke bedoeling van
het Cultuurpact blijft behartens-
waardig. Ik moge er aan herinneren
dat de grondwetsherziening en de fe-
deralisering niet zouden hebben
plaatsgevonden indien er niet een
voedingsbodem was geweest van het
Schoolpact en/of het Cultuurpact.
Het Cultuurpact staat mede aan de
wieg van de cultuurautonomie in het
begin van de jaren zeventig. De
grondinspiratie ervan zal inspirerend
blijven werken voor het culturele be-
leid in de komende decennia. Het
blijft een behartenswaardig doel dat
discriminatie in culturele aangele-
genheden wordt bestreden.

De cultuurpactcommissie heeft in de
twintig jaar van haar bestaan haar
nut bewezen. Er werden 900 advie-
zen uitgebracht die ongetwijfeld op
het vlak van de bestrijding van dis-
criminatie van minderheden van be-
tekenis zijn geweest. Daardoor is zij
uitgegroeid tot een soort ombuds-
dienst waar mensen en organisaties
met hun klachten terecht kunnen.

Wij stellen in de resolutie voor dat
de cultuurpactcommissie zou werken
op het vlak enerzijds van de verzoe-
ning en anderzijds van het adviseren
en formuleren van adviezen vanaf
het moment dat de verzoening mis-
lukt. Bovendien moeten termijnen
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worden opgelegd waarbinnen de
voogdijoverheid gevolg moet geven
aan die adviezen. Dat betekent dat
de cultuurpactcommissie in de toe-
komst stringenter moet optreden.

Collega Van Peel en de verslaggever
hebben er op gewezen dat er een on-
derscheid moet worden gemaakt tus-
sen de adviesorganen waarin des-
kundigen zitting hebben en mensen
die in het beleid zitten, dit om de
verwarring tussen rechter en partij te
vermijden. Wij willen een evolutie
die zich op het terrein aftekent be-
krachtigen, namelijk dat de cultuur-
pactcommissie in drie kamers wordt
gesplitst, dat in verband met de be-
heersorganen de formule van de
v.z.w.‘s  wordt afgewezen en aan de
openbare instellingen de politieke
verantwoordelijkheid wordt opge-
legd in de drie formules van het be-
kende artikel 9.

Ten aanzien van de federale materie
die door het Cultuurpact wordt gere-
geld is de resolutie een intentiever-
klaring van wat wij in de werking
van de cultuurpactcommissie willen
veranderen. Wij zullen een samen-
werkingsprotocol moeten opstellen
met de andere gemeenschappen. Wij
hebben een algemene oriëntatie be-
paald voor de organisatie van de ni-
veaus van advies en beleid op het
brede middenveld, op welk terrein
dan ook.

Mijnheer de voorzitter, ik besluit. In-
gaande op verzuchtingen die in de
werkgroep werden geuit meen ik dat
deze in de toekomst zal moeten wer-
ken op basis van een toetsing van de
bestaande decreten in het sociaal-
culturele veld. Vele van de anti-dis-
criminatoire maatregelen zijn hoe
langer hoe meer in onze decreten
opgenomen. Het zou goed zijn ze
nog eens stelselmatig te benaderen.
Nadat wij het kleine terrein van de
cultuur hebben verkend, moet de
werkgroep aan het harde midden-
veld werken met ondermeer welzijn,
gezondheid, onderwijs en economie.
Wij moeten in de komende jaren op

Ontzuiling

die terreinen grote vooruitgang kun-
nen boeken.

Mijn eindconclusie blijft dat de
werkgroep Ontzuiling, ondanks zijn
wat hortende werking, beantwoordt
aan de fundamentele behoefte bij
grote groepen Vlamingen om in de
toekomst een open en pluralistische
gemeenschap, die meer en meer de
autonomie van de levenssferen er-
kent, die een grote mogelijkheid van
keuzen en gelijkheid van kansen
voor burgers en groepen zal bieden,
uit te bouwen. Een dergelijke sa-
menleving wordt in deze werkgroep
traag maar gestadig voorbereidt. Ik
wens het beste voor de werking
ervan in de toekomst. (Applaus)

De voorzitter : De heer Van den
Eynde heeft het woord.

De heer F. Van den Eynde (op de
tribune) : Mijnheer de voorzitter, ik
weet het, absurditeit is in deze eeuw
een gegeven dat in literatuur en to-
neel terug te vinden is.

Ik stel deze namiddag vast dat het
absurde ook regelmatig deel uit-
maakt van de politiek. Wij praten
hier immers over een cultuurpact-
commissie die in feite tot doel heeft
ideologische minderheden te be-
schermen.

U weet allemaal dat reeds enkele
jaren geleden de betrokken commis-
sie heeft besloten alle klachten die
uitgaan van het Vlaams Blok de
facto af te wijzen.

Met andere woorden, de cultuur-
pactcommissie doet precies het te-
genovergestelde van wat ze zou
moeten doen, namelijk een ideologi-
sche minderheid in bescherming
nemen. U kan zeggen dat de ande-
ren misschien terechtkunnen bij het
bekende organisme, maar inzake be-
scherming van ideologische minder-
heden gaat het zoals met zwanger-
schappen, namelijk men kan niet een
beetje zwanger zijn. Men kan dus
niet slechts een gedeelte van de min-
derheden beschermen. Het is daar-
enboven even absurd dat de voorlig-
gende resolutie wordt ingediend
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door onder meer een partij die er
openlijk voor uitkomt het Cultuur-
pact te willen afschaffen. Het is even
absurd deze materie hier te behan-
delen terwijl het een federale mate-
rie betreft.

Mijn kritiek vandaag is vooral ge-
richt op het laatste punt van de reso-
lutie, namelijk op het artikel 2, punt
4. Daarin staat dat om te voldoen
aan het artikel 3, 1 de klagers het
Europees Verdrag van de Rechten
van de Mens (EVRM) zouden moe-
ten erkennen en toepassen. Het
Vlaams Blok heeft cen problemen
met het EVRM ; hierover mag geen
enkel misverstand bestaan. Wij kun-
nen ons daarin perfect terugvinden.
Dit is al meer dan eens vanop deze
tribune met zoveel woorden gezegd.

Wanneer men over het EVRM
spreekt, zou men ten minste de
moeite moeten doen dit verdrag te
lezen en na te gaan of het in een der-
gelijke resolutie thuishoort. Het gaat
dus over de toepassing en de erken-
ning van het EVRM. Dit verdrag re-
gelt de relaties van de overheid tot
zijn onderdanen, in die zin dat het
onvervreemdbare rechten geeft aan
de onderdanen en aan de overheid
de plicht oplegt die te respecteren.
De rechten van de mens kunnen niet
worden ingeroepen in relaties tussen
burgers onderling. Zo is het absurd
van verbruikersorganisaties of poli-
tieke strekkingen te eisen dat zij de
rechten van de mens zouden toepas-
sen. Zij kunnen dit niet, hoe erg ze
het ook zouden willen, omdat ze
geen overheid zijn.

Hetzelfde principe geldt voor het be-
grip “erkennen,‘, dat duidelijk in de
resolutie is vermeld. Alleen staten
kunnen het EVRM erkennen. Privé-
personen en -organisaties kunnen op
zijn best zeggen het, EVRM genegen
te zijn of zich erin te kunnen terug-
vinden.

De vraag kan worden gesteld of
door systematisch te pas en te onpas
met dit Europese verdrag te zwaai-
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en, men in feite aan de rechten van
de mens een dienst bewijst. Er zijn
mensen in dit halfrond die enorm
dwepen met het verdrag. Indien zij
effectief kennis zouden hebben van
de inhoud, zouden zij toch beseffen
dat het niet kan worden verboden
bijvoorbeeld een aanvulling of een
wijziging van het EVRM na te stre-
ven. Ik denk dan in het bijzonder
aan het artikel 16 van het EVRM dat
staten het recht geeft beperkingen
op te leggen aan de politieke activi-
teiten van vreemdelingen. Het is
toch ondenkbaar dat bij voorbeeld
“Hand-in-Hand” of “Objectief
479.000”,  verenigingen die de meer-
derheid in dit halfrond genegen zijn,
het artikel 16 van het EVRM in
vraag stellen of menen dat het niet
kan dat in het EVRM is opgenomen
dat staten het recht hebben om de
rechten van vreemdelingen te beper-
ken. Indien zij dit zouden stellen,
uiten zij kritiek op de huidige tekst
van het EVRM en zouden zij cultu-
reel niet langer worden beschermd.
Dit is toch vrij absurd.

Zal men ook verwachten van om het
even welke vereniging in Vlaande-
ren, zij het een toneelvereniging of
een vogelpikclub, in haar statuten op
te nemen voorstander te zijn van het
EVRM, of dit ergens expliciet te ver-
melden om cultureel te kunnen wor-
den beschermd. Ik meen niet dat het
uw bedoeling is, maar zo komt uw
tekst wel over.

Ik wil ook even stilstaan bij de wijze
waarop zou worden bepaald of ie-
mand of een vereniging al dan niet
ageert in de geest van het respect
voor het EVRM. Wie zal dit nagaan ?
Het Europees Hof ? Het zal de
Commissie zelf zijn. Met andere
woorden, dit is een werkwijze waar-
op bepaalde politieke strekkingen
andere politieke strekkingen van
hun culturele bescherming kunnen
uitschakelen, doodgewoon omdat zij
in deze zaak tegelijkertijd rechter en
partij zijn. Ik meen dat zulks niet in
overeenstemming is met ons traditio-
nele rechtsgevoel.

Ontzuiling

Een andere bezwaar is dat men tege-
lijkertijd het begrip democratie en
rechten van de mens hanteert, alsof
dit hetzelfde zou zijn. Men blijft
blijkbaar niet stilstaan bij het feit dat
al meer dan eens bijvoorbeeld Am-
nesty International van mening was
dat de Verenigde Staten de mensen-
rechten hadden overtreden. Zijn
daarom de Verenigde Staten niet
langer een democratie ?

Van alle Europese landen is België
één van de koplopers van veroorde-
lingen wegens het overtreden van de
rechten van de mens. Hoe kan dit-
zelfde België, dat dus zelf niet altijd
de rechten van de mens respecteert,
van privé-verenigingen eisen dat zij
standpunten innemen die volkomen
correct zijn op het gebied van het
EVRM ? Als ik mij niet vergis, is het
nog niet zo lang geleden dat de heer
Willockx problemen had met het
Europees Hof omdat werd vastge-
steld dat een pensioenmaatregel die
hij genomen had, een discriminatie
invoerde tussen mannen en vrou-
wen.

Is de SP daarom ondemocratisch en
dus vogelvrij op het gebied van het
Cultuurpact ? Ik dacht van niet.

Die laatste paragraaf 4 is in feite on-
verdedigbaar. Dit is slecht legistiek
werk. Ik heb mij dan ook veroor-
loofd om ter zake een amendement
in te dienen om dit te verhelpen. Dit
amendement stoelt niet op wazige
theorieën, op principes die men liefst
ver van zijn bed houdt als het er echt
op aankomt, maar op de werking
van de cultuurpactcommissie.

Het eerste deel ervan stelt dat de
cultuurpactcommissie niet bevoegd
is om op basis van artikel 3.1 klach-
ten onontvankelijk te verklaren van
strekkingen die aanwezig zijn in de
vertegenwoordigde vergaderingen
van de overeenstemmende overheid.
Dit is op dit ogenblik het geval. De
cultuurpactcommissie weigert syste-
matisch klachten van een partij die
meer dan 10 percent van de Vlamin-
gen vertegenwoordigt.
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Van den Eynde
Ten tweede verdedigen wij ook het
standpunt dat, indien men dan toch
op basis van artikel 3.1 een klacht
zou willen weigeren, dit moet gebeu-
ren op basis van een redelijke twijfel
over het feit dat de klager de regels
van de democratie niet aanvaardt of
naleeft en dat hij zeker recht heeft
op een tegensprekelijk debat. Ten-
slotte denk ik dat het ook in over-
eenstemming is met de rechten van
de mens dat iedereen de kans krijgt
om zich te verdedigen.

Ten tweede, het beginsel van demo-
cratie en democratisering. Immers,
de problemen met het gehele verzui-
lingsproces in België hebben te
maken met wat Luc Huyse “politie-
ke concerns” noemde. Vertaald be-
tekent dit dat er parallelle besluit-
vormingscircuits ontstonden waar-
van er wel een aantal werden gefi-
nancierd door de overheid, maar
niet of onvoldoende door diezelfde
overheid werden gecontroleerd.

ren tot politiek beheersbare groothe-
den.

Een vierde beginsel, verscheidene
collega’s hebben erop gewezen, is
het beginsel van het recht op mede-
zeggenschap van de gebruiker of, als
we over gezondheidszorgen spreken,
de cliënt.

Het waren onze beginselen. Zoals
andere collega’s hebben gezegd, was
het een moeilijke discussie, het was
ook moeilijk het domein te bepalen
waarop de discussie zich zou toespit-
sen en waarbij ze geconcretiseerd
moet worden. Wij hebben nooit uit-
gesloten ons te beperken tot het do-
mein van de cultuur, maar wij zijn er
inderdaad in gelukt - en ik meen dat
dit woord hier niet misplaatst is - om
op het einde van deze werkzaamhe-
den en op het einde van deze Vlaam-
se Raad in haar oude samenstelling,
toch een resolutie aan u voor te leg-
gen, die volgens mij een stap vooruit
is, ook bekeken vanuit een aantal
principes en een voorbode kan zijn
van een nieuwe politieke cultuur en
nieuw politiek handelen, ook in deze
Raad.

Het is van zeer groot belang dat het
toekomstige Vlaanderen precies be-
paalt wat voor de Vlamingen de de-
mocratie kan zijn en wat vooral de
rechten zijn van om het even welke
minderheid.

Het is voor dat Vlaanderen meer
dan belangrijk dat het alle minderhe-
den beschermt en dat het niet op
voorhand gaat discrimineren op
basis trouwens van verkeerde veron-
derstellingen.

Ik herhaal dat het Vlaams Blok -
want het is toch het Vlaams Blok dat
men viseert - staat achter het Euro-
pees Verdrag voor de Rechten van
de Mens.

De voorzitter : De heer Geysels
heeft het woord.

De heer J. Geysels (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de
minister, geachte collega’s, toen op
30 januari 1990 de Vlaamse Raad be-
sliste om een werkgroep met de
naam “Verzuiling” - later “Ontzui-
ling ” - te installeren, hebben wij,
indachtig de twee fundamentele
principes die aan de basis liggen van
het Cultuurpact, met name het non-
discriminatiebeginsel enerzijds en
het participatiebeginsel anderzijds,
een aantal voorstellen gedaan die
van de volgende punten uitgaan.

Ten eerste, het beginsel van het plu-
ralisme. De erkenning dat er inder-
daad verscheidene zingevingen inza-
ke mens en wereld zijn.
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Vanuit dit tweede beginsel is ontzui-
ling voor ons geen politieke afreke-
ning met de verdedigers van de zui-
len, maar een stap in een proces
voor meer democratie.

Het derde beginsel is het beginsel
van de depolitisering. Ik verwijs naar
wat de verslaggever van onze werk-
groep, de heer Martens, zij het dan
in een andere functie, in 1985 naar
aanleiding van een studiedag over
het Cultuurpact zei en ik citeer : ‘Uit
hoofde van het Cultuurpact heeft
men het hele plaatselijke sociaal-cul-
tureel werk een ideologische en in
de praktijk vaak partijpolitieke di-
mensie opgedrongen. Door deze ide-
ologisering van het veld zijn wij te-
rechtgekomen in een soort van im-
mobilisme”. Einde citaat.

Ik denk dat dit een correcte waame-
ming is. Door deze vertaling in de
praktijk te brengen paste men het
Cultuurpact meer volgens de letter
dan volgens de geest toe. Men kwam
inderdaad in situaties terecht waarbij
de vraag naar de organisatie van een
of andere voorziening vertaald werd
in hoe moeten wij deze of gene per-
soon die trouw is aan onze ideologi-
sche of partijpolitieke strekking in
die structuur zetten. De “wat”-vraag,
met name de kwaliteit van de voor-
ziening werd vervangen door de
“wie”-vraag, met name de politieke
invulling van de voorziening. Vanuit
dit derde beginsel van depolitisering
is de discussie over ontzuiling een
proces waarbij de politiek in zijn
enge vorm, de partijpolitiek, zich te-
rugtrekt uit bepaalde domeinen en
ophoudt de samenleving te degrade-

Ontzuiling

Deze resolutie erkent in het kader
van het medezeggenschap en van het
beleidsvoorbereidend overleg, dui-
delijk concreet de functie en de rol
van de gebruikers. Ik denk dat dit
een belangrijke stap vooruit is.

De tweede paragraaf van de resolu-
tie erkent en expliciteert wat er ge-
beurd is in het kader van de culture-
le autonomie, sinds 1970 tot nu, door
in haar eerste punt te pleiten voor
verschillende kamers wat betreft de
toepassing en interpretatie van een
nog altijd federale Cultuurpactwet.

Ten derde, verwijst de resolutie naar
een aantal belangrijke zaken - en
andere collega’s hebben daarop ge-
wezen - inzake de beheersvormen
van culturele voorzieningen.

Ten vierde, voegt de resolutie een
duidelijke definitie toe van artikel 3
paragraaf 3 van de Cultuurpactwet
inzake het respecteren van de demo-
cratie.
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Geysels
Het verwijzen naar het Europees
Verdrag van de Rechten van de
Mens is belangrijk. Immers, respect
voor de democratie en respect voor
de minderheden betekent uiteraard
dat non-discriminatie begint met het
respecteren van mensen van een
ander ras, van een andere kleur.

Ik denk dat deze explicitatie belang-
rijk is.

Dat is onze positieve beoordeling
van deze belangrijke stap vooruit.

Ik eindig mijn betoog met een op-
roep, misschien aan de volgende
Raad, opdat de werkgroep niet met
zijn werkzaamheden stopt. Immers,
om allerhande praktische redenen
hebben wij enkele domeinen, zoals
de media - het hoofdstuk in verband
met de BRTN - niet kunnen bespre-
ken. Bovendien zijn er nog andere
belangrijke sectoren waarin deze
denkoefening kan worden geconcre-
tiseerd, bijvoorbeeld de welzijnssec-
tor.

Bovendien dring ik erop aan om en-
kele bepalingen uit de resolutie als
een rode draad in de decreten te ver-
weven. Zo zou het tweede punt van
de resolutie in de bovenbouw van de
sociaal-culturele sector - het decreet
ter zake hebben wij gisteren bespro-
ken - geen intentieverklaring mogen
blijven.

Nog een reden waarom de werk-
groep zijn activiteiten best voortzet,
is dat moet worden gewerkt aan een
Vlaams charter - zo zullen verdraag-
zaamheid en respect niet alleen in
een federaal pact zijn ingeschreven -
waarin wordt bepaald dat de funda-
mentele beginselen van non-discri-
minatie, participatie en vrijheid, die
eigenlijk de normale gedragsregels
in een volwassen en geciviliseerde
democratie moeten zijn, in elk de-
creet moeten worden gerespecteerd.

Vandaar mijn oproep opdat de
werkgroep zijn werkzaamheden,
eventueel opnieuw onder de leiding
van collega Lauwers, mag voortzet-
ten.
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De voorzitter : De heer Lauwers
heeft het woord.

De heer H. Lauwers (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de
minister-president, mevrouw de mi-
nister, heren ministers, collega’s, ik
kan u geruststellen, want ik ben wel-
licht de laatste spreker in dit debat.
Zoals gisteren zal ik bovendien kort
zijn.

In mijn betoog wil ik een antwoord
geven op twee vragen die tijdens
deze discussie werden geformuleerd,
namelijk heeft de olifant een muis
gebaard en moet de olifant blijven
leven.

Het antwoord op de eerste vraag is
neen ; het antwoord op de tweede
vraag is ja.

Waarom noem ik de werkgroep Ont-
zuiling een olifant ? Het was inder-
daad een ambitieuze werkgroep die
in 1990 onder het voorzitterschap
van de toenmalige voorzitter van de
Vlaamse Raad, de heer Vanveltho-
ven, zijn werkzaamheden heeft aan-
gevat, waarna hij in 1992 onder een
ander voorzitter een nieuwe op-
dracht toegewezen kreeg. Deze
werkgroep heeft een enorm zwaarlij-
vig en uitstekend rapport ingediend,
op basis waarvan in de toekomst kan
worden voortgewerkt. Het bevat in-
derdaad waardevolle beschouwin-
gen, vergelijkingen tussen de stand-
punten van de politieke fracties, een
verslag over hoorzittingen, nota’s,
studies, cijfers, beraadslagingen en
een voorstel van resolutie.

Ik heb de werkgroep ook als olifant
bestempeld omdat hij als een olifant
terecht is gekomen in een porselei-
nen winkel. Het debat blijft inder-
daad delicaat. Het raakt gevoelige
zenuwen van grote en kleine Vlaam-
se machtscentra, de politieke, de so-
ciale, de culturele kringen, de zie-
kenfondsen en de vakbonden, kort-
om het middenveld. Het is zelfs een
heet hangijzer in de economische
sector. Bovendien wordt dit debat
niet overal op dezelfde manier aan-
gevoeld. De ene keer is er een tegen-
stelling tussen de confessionelen en

Ontzuiling

de niet-confessionelen ; een andere
keer tussen het openbaar en het vrij
initiatief ; nog een andere keer tus-
sen liberalen, socialisten en katholie-
ken - denk maar aan de vakbonden
en de ziekenfondsen - of tussen alle
mogelijke ideologieën die in de
Raad vertegenwoordigd zijn.

Bovendien wordt de discussie be-
moeilijkt door het feit dat het begrip
verzuiling vaak wordt gereduceerd
en verward met politisering, wat niet
hetzelfde betekent. Soms wordt het
ook verward met de rol en de positie
van het middenveld, wat alweer een
andere discussie is. Het wordt zelfs
te pas en te onpas gebruikt in ver-
band met de grondwettelijke vrij-
heid, met discriminatie, met privati-
sering, met besparing, en dergelijke.
De term “verzuiling” is een verza-
melnaam van’ diverse vormen van
machtsverwerving en machtsbesten-
diging en hij wordt vaak oneigenlijk
gebruikt.

De werkgroep had de ambitieuze
doelstelling het fenomeen te om-
schrijven en om het de definiëren en
daarna een overeenkomst te sluiten
over wat precies maatschappelijk
verstarrend werkt enerzijds en over
de onwettelijke en niet-gepermit-
teerde politieke machtsvorming an-
derzijds.

Ik zal geen historische analyse
maken noch een sociologische analy-
se over de elementen die niet meer
beantwoorden aan bepaalde realitei-
ten en evenmin zal ik een politicolo-
gische analyse maken van de netwer-
ken. Daarvoor verwijs ik naar het
verslag. De taak van de werkgroep
bestond erin het alles omvattende en
bijna niet-grijpbare geheel om te zet-
ten in het concrete. Het ontgoochelt
mij dus geenszins dat deze werk-
groep zich in haar eerste opdracht
beperkte tot het domein van de cul-
tuur.

Sector per sector en terrein per ter-
rein worden de zaken geanalyseerd
en worden er oplossingen gezocht.
Het is dus enkel zo dat er resultaten
volgen. Dit werk is echter niet afge-
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rond. Het gaat slechts om een eerste
concreet resultaat op één terrein. Ik
pleit bijgevolg voor het voortbestaan
van de werkgroep, onder wiens
voorzitterschap dan ook, want dat
doet er niet toe.

Sommigen denken hier echter an-
ders over en vinden dat het welletjes
is geweest. Zo heeft de VLD het nog
moeilijk met de subsidiëring van het
middenveld. Welnu, ik ben ervan
overtuigd dat indien men stappen wil
ondernemen wat de ontzuiling be-
treft, dan moet men vandaag de
klemtoon leggen op wat ons bindt,
maar niet op wat ons scheidt. Precies
daarom is deze resolutie van belang.

Sommige cynici beweren dat deze
resolutie handelt over het Cultuur-
pact en beweren dat wij ter zake niet
bevoegd zijn en dat het gaat om een
“Spielerei”. Maar de boodschap van
deze resolutie is overduidelijk, met
name dat de Vlaamse Raad aan de
federale Kamer duidelijk maakt dat
zij wel binnen het wettelijk kader
van het Cultuurpact willen blijven,
en dat het Cultuurpact in feite be-
hoort tot hun bevoegdheid omdat de
wet weliswaar wortel vindt in de
Grondwet en bijgevolg van openba-
re orde is, maar uitsluitend en alleen
handelt over culturele materies.

Vervolgens zegt de Vlaamse Raad
aan de Vlaamse regering dat zij min-
stens moet zorgen voor een opsplit-
sing van de nationale cultuurpact-
commissie in drie verschillende ka-
mers en dat moet worden overlegd
met de Franstalige Gemeenschap.

Bovendien geeft de Vlaamse Raad
te kennen dat de Vlaamse regering
bij de decreetgeving het Cultuurpact
niet als een alibi mag beschouwen
om te politiseren of te verzuilen.

Ten derde en vooral maakte de
Vlaamse Raad duidelijk aan de
Vlaamse Gemeenschap dat diegenen
die deze resolutie goedkeuren het ei-
genlijk anders willen.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 38
6 april 1995

De Vlaamse Raad wenst niet dat de
non-discriminatie van de gebruikers
politiek wordt ingevuld maar wel dat
de diversiteit van de gebruikers de
verscheidenheid weerspiegelt. Dit
betekent dat de voorwaarde om een
functie op te nemen in de beheer-
raad van een culturele instelling niet
langer het voorrecht is van politieke
strekkingen maar veeleer van speci-
fieke doelgroepen, die een belang
hebben als gebruiker.

Dit betekent niet dat de politieke
vertegenwoordiging niet door politi-
ci gebeurt. Het betekent wel dat de
gebruikers via vertegenwoordigers
toegang moeten krijgen tot de be-
heerorganen. Dit is de filosofie die
wij moeten hanteren bij de oprich-
ting van de bovenbouw van het cul-
tuurbeleid.

De overheid bepaalt de wijze waar-
op zij het overleg organiseert. Dit
belet niet dat er diensten zijn die een
waardengebonden invulling geven
aan het sociaal-cultureel werk. Deze
waardengebonden diensten mogen
echter niet de kanalen worden waar-
langs de Raad het overleg en het me-
debeheer willen organiseren.

De voorzitter : De heer Van Peel
heeft het woord.

De heer M. Van Peel : Mijnheer de
voorzitter, ik wens te beklemtonen
dat dit niet het standpunt van de
werkgroep is maar het persoonlijk
standpunt van de heer Lauwers.

De heer H. Lauwers : Mijnheer Van
Peel, ik heb de consequenties van de
tekst van de resolutie toegelicht.

Het overleg tussen de gebruikers en
de overheid mag niet geordend wor-
den op basis van ideologische crite-
ria of partijpolitieke ideeën.

De heer M. Van Peel : Bedoelt u de
organisatie van de bovenbouw ?

De heer H. Lauwers : Mijnheer Van
Peel, het is correct dat de overheid
betrokken is bij de organisatie van
een centrum voor cultuurbeleid. In

Ontzuiling

dit geval is het evident dat zij haar
vertegenwoordigers aanduidt.

De overheid moet haar macht niet
delegeren aan gebruikers. In het
overleg zijn de gebruikers echter de
gesprekspartners van de overheid.
Deze gebruikers mogen niet worden
opgedeeld in ideologische groepen.

In afwachting van een communauta-
risering van het Cultuurpact moet de
Vlaamse politiek wereld het Cul-
tuurpact  op een brede manier inter-
preteren.

De Vlaamse politieke wereld moet
aan cultureel Vlaanderen deze bood-
schap meegeven : wie zich op dit
ogenblik om zuiver politiek-ideologi-
sche redenen nog op het Cultuurpact
beroept, doet dit niet in samen-
spraak met de politieke wereld die
van deze visie afstand heeft geno-
men.

Met andere woorden, de Vlaamse
Raad geeft hier een signaal en heeft
gedaan wat hij kan. Het is nu aan het
middenveld om zijn bereidheid te
tonen om op deze weg mee te gaan.
Dat is wat de Vlaamse Raad kon
doen en wat hij met deze resolutie
ook doet.

Ten slotte hoop ik uitdrukkelijk dat
deze werkgroep blijft bestaan, ook
tijdens de volgende legislatuur, hoe
moeizaam het werk soms ook ver-
loopt. Ik heb daar geen zeggenschap
over, maar ik zou liefst zien dat de
werkgroep met dezelfde mensen
blijft werken. Het is van belang dat
mensen als de heren Van Peel, Gey-
sels, Dewael en Hancké -hoewel dat
in zijn geval moeilijker zal liggen -
opnieuw trachten overeenstemming
te bereiken over andere materies
zodat we niet helemaal opnieuw
moeten beginnen. We hebben im-
mers al een hele weg afgelegd, hoe
moeilijk en ondankbaar het werk
soms ook is. Het is immers lastig om
als politicus door de eigen achterban
te worden tegengehouden. Het is
dan ook van het grootste belang dat
dezelfde mensen in de volgende le-
gislatuur verder blijven praten. On-
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danks de moeilijkheden was er
steeds de wil om verder te praten.
Dat alleen al toont het politieke en
symbolische belang van deze resolu-
tie aan.

De voorzitter : De heer Van Peel
heeft het woord.

De heer M. Van Peel : Mijnheer de
voorzitter, als deze resolutie straks
goedgekeurd is, lijkt het mij belang-
rijk dat u ze officieel overmaakt aan
de Vaste Nationale Cultuurpactcom-
missie en aan de Vlaamse culturele
adviesraden. Zij geeft immers na-
mens de hele Raad een interpretatie
aan de toepassing van het Cultuur-
pact. Ik suggereer dan ook dat u de
cultuurpactcommissie en de culture-
le adviesraden er uitdrukkelijk en of-
ficieel van op de hoogte brengt.

De voorzitter : Mijnheer Van Peel,
wij zullen dit via de geëigende kana-
len doen, dus via de Vlaamse rege-
ring.

SP-fractievoorzitter Lode Hancké
pleitte bij de bespreking van het voor-
stel van resolutie betrefende  de toe-
passing van de beginselen van non-
discriminatie en gewaarborgde in-
spraak voor het in stand houden van
de werkgroep Ontzuiling

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 38
6 april 1995

Vraagt nog iemand het woord ?
(Neen)

De bespreking is gesloten.

De hoofdelijke stemming over dit
voorstel van resolutie zal zo dadelijk
worden gehouden.

WERKGROEP BELAST MET
HET OPMAKEN VAN EEN IN-
VENTARIS VAN DE SOCIALE
EN MENSELIJKE GEVOLGEN
VOOR DE SLACHTOFFERS
VAN DE OORLOG MET NAME
OOK VAN DE SPAANSE BUR-
GEROORLOG EN VOOR DE
GETROFFENEN VAN DE RE-
PRESSIE

Mededeling

De voorzitter : Dames en heren, van-
wege de werkgroep belast met het
opmaken van een inventaris van de
sociale en menselijke gevolgen voor
de slachtoffers van de oorlog, met
name ook van de Spaanse burger-
oorlog, en voor de getroffenen van
de repressie, heb ik een schrijven
met aanbevelingen ontvangen. Ik zal
dit schrijven aan de minister-presi-
dent overmaken.

STATUUT VAN HET LID VAN
DE VLAAMSE RAAD

Beraadslaging en stemming

De voorzitter : Aan de orde is het
statuut van het lid van de Vlaamse
Raad.

De bespreking is geopend.

De heer Moors, verslaggever, heeft
het woord.

De heer C. Moors, verslaggever (op
de tribune) : Mijnheer de voorzitter,
mijnheer de minister-president,

Ontzuiling
Werkgroep repressie
Statuut lid van de Vlaamse Raad

heren ministers, collega’s, de instal-
latie en de werking van de recht-
streeks gekozen Vlaamse Raad ver-
gen een grondige wijziging van de
werking van de nieuwe Raad.

Daarom besliste het Bureau een
viertal werkgroepen op te richten,
namelijk de werkgroep Huisvesting,
de werkgroep Werking van de
Vlaamse Raad, de werkgroep Sta-
tuut van de Leden en de werkgroep
Statuut van het Personeel.

Ten slotte werd een extern studiebu-
reau aangeduid om de werking van
de Raad helemaal door te lichten.

Wat de werkgroep Huisvesting be-
treft, kunnen we stellen dat het Post-
gebouw waar de vergaderzaal komt
waarschijnlijk tegen 15 oktober e.k.
dienst zal kunnen doen. Zodoende
zullen daar ook de voornaamste
diensten kunnen worden gevestigd.
Het Postchequegebouw moet drin-
gend gerenoveerd worden en een
deel van de administratie zal in het
huidige gebouw blijven.

Wat de werkgroep Werking van de
Vlaamse Raad betreft, verwijs ik
naar het verslag en naar de bespre-
king die de heer Suykerbuyk vorige
week dinsdag heeft gehouden.

Er rest mij dus nog verslag uit te
brengen over de werkgroep Statuut
van de Leden, de werkgroep Statuut
van het Personeel en de organisatie.

Mijnheer de voorzitter, ik stel voor
om deze drie punten in hun geheel te
behandelen en er desnoods een be-
spreking aan te wijden.

Wat het statuut van het Lid van de
Vlaamse Raad betreft, werden een
aantal uitgangspunten in acht geno-
men die zo dicht mogelijk aansluiten
bij het statuut van de Kamer. Dat is
van zeer groot belang.

Wij verwijzen hierbij naar de wet be-
treffende het fiscaal statuut van de
leden van de Kamer van Volksverte-
genwoordigers, de Senaat, de gewes-
traden, het Europees Parlement, en
betreffende de verplichting om een
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lijst van mandaten, ambten, beroe-
pen, alsmede een vermogensaangifte
in te dienen.

De Raad kan, in het kader van de
constitutieve autonomie, stappen
zetten om tot een eenduidige rege-
ling te komen met betrekking tot de
onverenigbaarheden.

Het statuut van het lid van de
Vlaamse Raad is in principe hetzelf-
de als dit van een lid van de Kamer
van Volksvertegenwoordigers.

Het parlementaire inkomen bestaat
vanaf 1 januari 19% uit een integraal
belaste parlementaire vergoeding,
een belastingvrije forfaitaire terug-
betaling van kosten en een geïndivi-
dualiseerde tegemoetkoming. Ver-
mits het parlementaire inkomen
reeds uitvoerig werd behandeld in
Kamer en Senaat, zal ik hierop niet
terugkomen.

Er zijn vragen gerezen met betrek-
king tot de huidige fiscale behande-
ling van het parlementaire inkomen.
Vermits de overgangsfase loopt tot
31 december 1995, kan ik bevestigen
dat het huidige systeem van kracht
zal zijn tot 31 december, zodat men
de keuze heeft tussen het systeem
van de forfaitaire aftrek en dat van
het bewijzen van de lasten.

Wat het statuut betreft, is de koppe-
ling van het inkomen aan de mate
van deelname aan de werkzaamhe-
den zeer belangrijk.

Op dit vlak is er een verschil met het
systeem van de Kamer.

Wat de aanwezigheid betreft is er
namelijk een dubbele binding, ener-
zijds wat de aangekondigde stem-
mingen in de plenaire vergadering
betreft en anderzijds wat alle aange-
kondigde stemmingen in de commis-
sies betreft.

Wie ten minste 80 percent van de
tijd aanwezig was, ontvangt 100 per-
cent van de wedde, naarmate men
minder aanwezig is, wordt dit per-
centage geleidelijk verminderd.

Aansluitend hierbij is het noodzake-
lijk dat het reglement van het pen-
sioenfonds van de Vlaamse Raad
wordt toegelicht. Dit reglement is
quasi integraal hetzelfde als dat van
de Kamer. Voor de uittredingsver-
goeding, werd er echter een soepeler
systeem uitgewerkt, vooral voor de-
genen waarvoor de officiële uittre-
ding ten einde is en die sociale moei-
lijkheden zouden hebben.

In verband met de personeelsforma-
tie van de Vlaamse Raad stelt het
bureau voor om de door het extern
studiebureau voorgestelde nieuwe
organisatiestructuur toe te passen in
twee fasen, ten eerste een overgangs-
periode en ten tweede een definitie-
ve periode. Tijdens de overgangsfase
is er het bureau, de griffier, bijge-
staan door het secretariaat-generaal
en bovendien een entiteit Externe
Relaties. Daarbij komen er drie di-
recties, namelijk de directie Informa-
tie, Studie en Advies, de directie De-
creetgeving en het Intern Beheer en
Logistiek. Wanneer de nieuwe orga-
nisatiestructuur definitief zal zijn,
wordt de entiteit Externe Relaties
gevoegd bij de directie Informatie,
Studie en Externe Relaties.

Er werd reeds een minimale perso-
neelsformatie uitgewerkt. Voor het
permanent personeel zijn er in het
totaal 114 personeelsleden gepland
en voor het niet-permanent perso-
neel 35, dit voor het Beknopt Ver-
slag en de Handelingen.

Dit personeel zal in de fase tot de in-
stallatie van de nieuwe Raad mini-
maal worden aangevuld. Men zal ui-
terst voorzichtig zijn.

Er is zeker geen teveel aan perso-
neel. Wij hebben de berekening ge-
maakt ten opzichte van de huidige
instellingen. De Kamer telt 212
leden, en er is een gemiddelde van
2,250 personeelsleden per lid. In de
Senaat zetelen 185 leden en daar be-
draagt het gemiddelde 1,9 leden. De
Raad zelf heeft een gemiddelde van
1,2. Wij zijn dus zeer voorzichtig ge-
weest wat het personeel betreft.

Dat veronderstelt een nieuwe orga-
nisatiestructuur voor de overgangs-
periode en voor de lange termijn.
Het Bureau besliste dat de leidend
ambtenaar van de directie decreetge-
ving als vaste vervanger van de grif-
fier, bij diens afwezigheid, wordt
aangewezen.

De personeelsbezetting zal worden
ingevuld naar gelang van wat echt
noodzakelijk is voor de start van de
nieuwe Raad. De gehele aangelegen-
heid zal na een jaar worden geëvalu-
eerd.

De voorgestelde personeelsformatie
wordt ter goedkeuring voorgelegd.
(Applaus bij CVP, SP en VU)

De voorzitter : De heer Schiltz heeft
het woord.

De heer H. Schiltz (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, collega’s, het
statuut van de politici is ongetwijfeld
een belangrijke aangelegenheid.

Ik had de gelegenheid om in de Se-
naat hier uitvoerig mijn mening over
te zeggen.

Ik vroeg dat de politieke klasse, op
het moment dat ik afscheid neem
van de parlementen, zich zou hervat-
ten en reageren tegen de neiging toe
te geven aan een al te gemakkelijke
demagogie waardoor de waardering
en het respect voor het edele ambt
van de politiek verder wordt onder-
graven. Ik heb daar in de Senaat
boudweg mijn mening over gezegd.
Dat kan ik mij ook veroorloven, ver-
mits ik niet moet worden herkozen.
Ik denk dat het overbodig is die
woorden nog eens te herhalen, want
zij zijn al opgetekend.

Met uw toelating, collega’s, zou ik
deze gelegenheid te baat willen
nemen om bij de allerlaatste zitting
in mijn dertigjarige politieke loop-
baan afscheid te nemen van deze
Vlaamse Raad. Samen met enkele
zeldzame leden van deze vergade-
ring ben ik in 1965 beginnen werken
aan een politiek project : het toeken-
nen aan Vlaanderen van zijn eigen
gezagsinstellingen. Nu zijn wij zover
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gekomen, de volgende Vlaamse
Raad zal eindelijk het rechtstreeks
verkozen eigen Vlaamse parlement
zijn, niet alleen in rechte, maar ook
vooral in de feiten. Er is nog één
laatste schoonheidsvlek - de koppe-
ling in de tijd van de verkiezingen
met de federale parlement -, maar
daarna zal de voleinding compleet
zijn.

Het is dan ook met enige weemoed
dat ik hier afscheid neem, op de val-
reep van de voltooiing van dit pro-
ject waaraan wij in 1965 zijn begon-
nen. Meer dan met weemoed even-
wel verlaat ik deze Raad met tevre-
denheid over de lange weg die is
kunnen worden afgelegd op een
vreedzame en democratische wijze,
in alle legitimiteit, zonder sociale
ontwrichting en zonder gewelddadig-
heid of bloedvergieten.

In de romantiek van de Vlaamse be-
weging is het woord revolutie vaak
gebruikt. Diegenen die echter net als
ik de oorlogsperiode en de nasleep
ervan hebben meegemaakt, weten
dat revoluties in de klassieke zin van
het woord een zware factuur kunnen
zijn die generaties nadien wordt be-
taald in wrok, haat, afrekening en
weerwraak.

Wij bleven daarvan gespaard en kre-
gen onze revolutie. Een gecentrali-
seerde jacobijnse staat ombouwen
tot een verregaande gefederaliseerde
en zelfs confederale staat, betekent
op zijn minst een revolutie. Soms
werd smalend wel eens gezegd dat
we dit gevecht via het Staatsblad
hebben geleverd. Wel, dat klopt,
maar we hebben er God zij dank
geen van onze zonen of dochters
voor moeten opofferen. Met een
zeker piëteit denk ik terug aan die-
genen die op cruciale momenten hun
hele intellectuel en politiek gewicht
in de schaal hebben gelegd. In de
eerste plaats gaan mijn gedachten
daarbij uit naar Frans Van der Elst
die als een echte eenzaat binnen het
Belgische parlement het waagde de
federale boodschap te brengen. Ook

mensen zoals Wilfried Martens
dwingen een groot respect af omdat
ze hun intellectueel vermogen en de
macht van hun politieke formatie
hebben ingezet om de trage evolutie
voort te zetten. Karel Van Miert
speelde een essentiële rol in de fede-
ralisering van de socialistische bewe-
ging en Frans Grootjans heeft als
eerste de federalisten in de politieke
dialoog op hoog niveau gededoua-
neerd.

In deze zaal maakte ik de eerste zit-
ting me van wat vijfentwintig jaar
gelden de Cultuurraad voor de Ne-
derlandse Cultuurgemeenschap werd
genoemd. Aan het einde van die zit-
ting hief men de Vlaamse Leeuw aan
om te vieren dat er eindelijk een
eigen parlementaire instelling was
ontstaan. Nadien is gebleken dat de
werkelijheid schameler was dan de
teksten mogelijk maakten. Het was
hoe dan ook een begin. De moeiza-
me en kronkelende weg die daarna
werd afgelegd liep via besprekingen
in Steenokkerzeel en het hachelijke
Egmont-avontuur dat een schisma in
de Vlaamse beweging veroorzaakte.
In de jaren tachtig werd dan einde-
lijk de Vlaamse Raad opgericht.
Daar konden dan behalve cultuur
ook andere maatschappelijke aspec-
ten worden behandeld. Het dubbel-
mandaat bleek evenwel een hinder-
paal bij het streven naar een raad
zoals we ons die hadden voorgesteld.
Uiteindelijk is ook die hypotheek ge-
licht.

Een andere, nog essentiëlere hypo-
theek is intussen afgelost. De Vlaam-
se autonomie heeft nu een volkomen
democratische legitimiteit bereikt.
Daarmee is een groot gevaar gewe-
ken. De Vlaamse beweging vormde
altijd een minderheidsbeweging die
zich evenwel tot doel stelde in naam
van het hele volk te spreken. Dat is
een gevaarlijke situatie, want het
leidt mentaal al snel naar totalitaire
ontsporing. Als de Vlaamse bewe-
ging in bepaalde perioden van haar
geschiedenis niet tegen deze beko-
ring opgewassen bleek, dan was dat
precies te wijten aan het feit dat die

fundamentele democratische band
tussen idee en volk ontbrak. Vanuit
een minderheidspositie moest men
dus proberen dat volk iets te bieden
waar het op dat ogenblik eigenlijk
niet om vroeg. De schade die deze
hypotheek heeft aangericht - sommi-
gen hebben ze aan den lijve onder-
vonden - is nu eindelijk hersteld.
Voortaan zal de Vlaamse zelfstan-
digheid, de Vlaamse autonomie op
volkomen democratische en legitie-
me gronden steunen. Het Vlaamse
volk neemt eindelijk zijn zelfstandig-
heid en zal hopelijk definitief im-
muun worden aan elke vorm van to-
talitaire verleiding Want ook nu nog
proberen bepaalde personen de
Vlaamse beweging dergelijke denk-
beelden op te dringen. Het zal ze
niet lukken! We hebben nu een
eigen parlement en dat zal in naam
van Vlaanderen spreken. Niemand
anders.

Vanuit mijn ervaring met deze ont-
wikkeling, wil ik toch even waar-
schuwen voor wat deze hoopgeven-
de evolutie wel eens zou kunnen
doorkruisen.

Ik heb in de voorbije jaren steeds
meer iets heel eigenaardigs meege-
maakt. Verwijzend naar de Cultuur-
raad voor de Nederlandse Cultuur-
gemeenschap heb ik vermeld dat de
werkelijkheid niet heeft gegeven wat
de teksten mogelijk maakten.

Dat is overigens een constante ge-
weest in de staatshervorming. De
teksten die door het parlement wer-
den goedgekeurd, werden nadien
steeds opnieuw vanuit middens die
de idee van de staatshervorming
nooit verteerd hebben, op een taaie
wijze gereduceerd. Men heeft dat de
unitaire recuparatie  genoemd. Ik
herinner mij dat bijvoorbeeld bij de
toekenning van de culturele autono-
mie werd afgesproken dat de begro-
ting van Onderwijs voortaan in de
Cultuurraad zou worden besproken.
Men heeft dit nadien onmogelijk ge-
maakt en de uitvoerende macht
heeft hieraan meegewerkt. De fede-
ralisering is een processie van Ech-
temach geworden.
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Het rechtstreeks gekozen parlement
moet beletten dat zulks in de toe-
komst weer eens gebeurt. Ik heb
daar wel wat twijfels over als ik zie -
en misschien doe ik sommige men-
sen pijn als ik dit zeg - op welke
wijze men in de Senaat de toekomst
tegemoetkijkt. Het gevaar bestaat
dat de Senaat zijn rol niet correct zal
spelen, niet zal beantwoorden aan de
geest van de jongste staatshervor-
ming. Een van de belangrijke taken
van de toekomstige Senaat is toch
een ontmoetingsplaats te zijn tussen
het federale en het gemeenschapsni-
veau. Vandaar dat de Vlaamse Raad
Raadsleden voor de Senaat zal aan-
wijzen. Zij moeten in de Senaat de
dialoog voeren. Het gevaar dat er
een opslorping zal gebeuren, dat het
geen vrije ontmoeting van de twee
geledingen van het land zal worden,
is reëel. Ik zou dan ook de hoop wil-
len uitdrukken dat de toekomstige
Vlaamse Raad daar attent zou op
zijn.

Mijnheer de voorzitter, collega’s, ik
hoop dat in de nieuwe, volwaardige
Vlaamse Raad, waar ik geen zitting
in zal hebben, de dialoog het zal
halen op de cultuur van het conflict,
dat een weloverwogen consensus het
zal halen op de verleiding van de
eenzijdige machtspolitiek, dat kwali-
teit het zal halen op demagogie, dat
deze Vlaamse Raad de tolk zal zijn
van wat leeft in Vlaanderen, maar
ook een wijze leraar zal zijn voor dat
Vlaanderen. Het is 70 jaar geleden
dat Lodewijk Dosfel aan de Vlaamse
politici volgende opdracht gaf : Geef
ons een goed gezag. Het heeft 70
jaar geduurd alvorens de Vlaamse
kiezer hierover zelfstandig een eigen
oordeel kan uitbrengen. Dankbaar
en hoopvol verlaat ik de Vlaamse
Raad met de wens “Geef Vlaande-
ren een goed gezag, het ligt voortaan
in uw handen”. (Levendig en langdu-
rig applaus bij de Volksunie, de CVP,
de SP, de VLD en Agalev)

Vraagt nog iemand het woord ?
(Neen)

Daar niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de bespreking ge-
sloten.

Er is geen enkel voorstel tot wijzi-
ging van het statuut van het lid van
de Vlaamse Raad ; ik meen te
mogen constateren dat het statuut
van het lid van de Vlaamse Raad
eenparig is aangenomen. (Instem-
ming)

REGLEMENT VAN HET PEN-
SIOENFONDS VAN DE LEDEN
VAN DE VLAAMSE RAAD

Beraadslaging en stemming

De voorzitter : Aan de orde is het re-
glement van het pensioenfonds van
de leden van de Vlaamse Raad.

Daar niemand het woord vraagt, ver-
klaar ik de bespreking gesloten.

De bespreking is geopend. Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.
Er is geen enkel voorstel tot wijzi-
ging van het reglement van het pen-
sioenfonds van de leden van de
Vlaamse Raad ; ik meen te mogen
constateren dat het reglement van
het pensioenfonds van de leden van
de Vlaamse Raad eenparig is aange-
nomen.(Znstemming)

Ziehier het resultaat :

149 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
120 leden hebben ja geantwoord ;

29 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

PERSONEELSFORMATIE VAN
DE VLAAMSE RAAD

Beraadslaging

De voorzitter : Aan de orde is de be-
raadslaging over de personeelsfor-
matie van de Vlaamse Raad.

De bespreking is geopend.

Daar niemand het woord vraagt, ver-
klaar ik de bespreking gesloten.

Er is geen enkel voorstel tot wijzi-
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Statuut lid van de Vlaamse Raad
Reglement Pensioenfonds
Personeelsformatie
Verlaten bedrijfsruimten

ging van de personeelsformatie van
de Vlaamse Raad ingekomen ; ik
meen te mogen constateren dat de
personeelsformatie van de Vlaamse
Raad eenparig is aangenomen. (In-
stemming)

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende maatregelen ter bestrijding en
voorkoming van leegstand en ver-
waarlozing van bedrijfsruimten
- 591(1993-1994)  - Nrs. 1 tot 3

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het ont-
werp van decreet houdende maatre-
gelen ter bestrijding en voorkoming
van leegstand en verwaarlozing van
bedrijfsruimten.

Annemans G.
Ansoms J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bauwen M.-J.
Boesmans A.
Bosman R.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caubergs J.
Caudron J.
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Voorzitter 

Seettws 

Rompuy 
Detiège 

Voomitier
Cauwenberghs F.
Colla M.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiege L.
De Vlieghere W.
Dewinter F.
.Didden M.
Dielens F.
Dillen M.
Dua V.
Dupré J.
Geysels J.
Ghesquiere F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leclercq J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Luyten P.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Peeters W.
Pinoie E.
Pinxten K.
Raes R.
Sarens F.
Sauwens J.
Schellens A.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 38
6 april 1995

Schiltz H.
Schuermans E.
Seehws W.
Sleeckx J.
Spinnewyn J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swinnen R.
Tant P.
Tavemier J.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rimpuy  H.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vermassen G.
Verreycken W.
Weyts J.
Wymeersch F.

Verlaten bedrijfsruimten
Rio-conferentie

Zich ONTHOUDEN hebben :

Beysen E.
Bril L.
Chevalier P.
Coveliers H.
Daems R.
De Croo H.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeulenaere J.
Denys A.

Deswaene R.
Devolder J.
Eeman J.
Gabriels J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Kempinaire A.
Laverge J.
Leduc J.
Pierco L.
Platteau S.
Seghers M.
Taelman W.
Van Aperen A.
Van houtte M.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermeiren F. 
Verwilghen M.

Dientengevolge neemt de Raad het
ontwerp van decreet aan ; het zal aan
de Vlaamse regering worden overge-
zonden.

VOORSTEL VAN RESOLUTIE
van de heer J. De Mol C.S. betreffen-
de de voortgangsbewaking van de
Rio-conferentie en de uitvoering van
Agenda 21
- 551(1993-1994)  - Nr. 1

Hoofdelijke Ung

De voorzitter : .Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het voor-
stel van resolutie van de heer De
Mol C.S. betreffende de voortgangs-
bewaking van de Rio-conferentie en
de uitvoering van Agenda 21.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

147 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
143 leden hebben ja geantwoord ;

4 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :
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Detiège 

Handeling 
6 april 199 

Voorzitter

Annemans G.
Ansoms J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bauwen M.-J.
Beysen E.
Boesmans A.
Bosman R.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caubergs J.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Colla M.
Coveliers H.
Daems R.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Croo H.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiege L.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Dewinter F.
Didden M.
Dielens F.
Dillen M.
Dua V.
Dupré J.
Eeman J.
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Gabriels J.
Geysels J.
Ghesquiere F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Kempinaire A.
Landuyt R.
Lauwers H.
Laverge J.
Leclercq J.
Leduc J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Luyten P.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters W.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Raes R.
Sarens F.
Sauwens J.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Seghers M.
Sleeckx J.
Spinnewyn J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Tavemier J.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Aperen A.

Rio-conferentie

Van Cleuvenbergen R.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Weyts J.
Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

De Batselier N.
Peeters L.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.

Dientengevolge neemt de Raad het
voorstel van resolutie aan ; het zal
aan de Vlaamse regering worden
overgezonden.
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Nrs. 

Detiège 

ONTWERP VAN DECREET bou-
dende vaststelling van de voorwaar-
den inzake de opleiding voor de wie-
lersport
- 724 (19941995) - NIS. 1 en 2

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het ont-
werp van decreet houdende vaststel-
ling van de voorwaarden inzake de
opleiding voor de wielersport.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

155 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
155 leden hebben ja geantwoord.

JA hebben geantwoord :

Anciaux V.
Annemans G.
Ansoms J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bauwen M.-J.
Beysen E.
Boesmans A.
Bosman R.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caubergs J.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Colla M.
Coveliers H.
Creyf S.
Daems R.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Croo H.
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De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiege L.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Dewinter F.
Didden M.
Dielens F.
Dillen M.
Dua V.
Dupré J.
Eeman J.
Gabriels J.
Geysels J.
Ghesquibre F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Kempinaire A.
Landuyt R.
Lauwers H. .
Laverge J.
Leclercq J.
Leduc J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Luyten P.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.

Wielersport

Peeters L.
Peeters W.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Raes R.
Sarens F.
Sauwens J.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Seghers M.
Sleeckx J.
Spinnewyn J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Tavemier J.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Aperen A.
Van Cleuvenbergen R.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hauthem J.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.

1806



Detiège 

Voorzitter

Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Verwilghen M.
Weckx H.
Weyts J.
Wymeersch F.

Dientengevolge neemt de Raad het
ontwerp van decreet aan ; het zal
aan de Vlaamse regering worden
overgezonden.

ONTWERP VAN DECREET tot
wijziging van het decreet van 20 no-
vember 1972 tot vaststelling van de
officiële schrijfwijze van de Neder-
landse Taal
- 728 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het ont-
werp van decreet tot wijziging van
het decreet van 20 november 1972
tot vaststelling van de officiële
schrijfwijze van de Nederlandse
Taal.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

152 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
152 leden hebben ja geantwoord ;

JA hebben geantwoord :

Anciaux V.
Annemans G.
Ansoms J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Barbé L.

.
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Bartholomeeussen M. Goutry L.
Bauwen M.-J. Hancké L.
Beysen E. Hostekint P.
Boesmans A. Kelchtermans T.
Bosman R. Kempinaire A.
Bossuyt G. Landuyt R.
Bourgois M. Lauwers H.
Breyne P. Laverge J.
Bril L. Leclercq J.
Brouns H. Leduc J.
Buisseret X. Lenssens J.
Candries H. Leysen A.
Capoen M. Lisabeth C.
Cardoen G. Logist M.
Caubergs J. Luyten P.
Caudron J. Maertens M.
Cauwenberghs F. Marsoul H.
Chevalier P. Martens L.
Colla M. Maximus L.
Coveliers H. Merckx-Van Goey T.
Creyf S. Moens G.
Daems R. Moors C.
De Batselier N. Moyaerts C.
De Bremaeker J. Olaerts H.
De Clerck S. Olivier M.
De Croo H. Peeters J.
De Groot E. Peeters L.
De Keersmaeker P. Peeters W.
De Maght-Aelbrecht A. Pierco L.
De Man F. Pinoie E.
Demeester-De Meyer W. Pinxten K.
Demeulenaere J. Platteau S.
De Meyer J. Raes R.
De Meyer M. Sarens F.
De Mol J. Sauwens J.
Demuyt W. Schiltz H.
Denys A. Schuermans E.
Deprez P. Seeuws W.
De Roo J. Seghers M.
De Seranno J. Sleeckx J.
Desmet P. Spinnewyn J.
Deswaene R. Standaert L.
Detiege L. Steenwegen L.
De Vlieghere W. Suykerbuyk H.
Devolder J. Swaelen F.
Dewinter F. Swinnen R.
Didden M. Taelman W.
Dielens F. Tant P.
Dillen M. Tavemier J.
Dua V. Taylor J.
Dupré J. Tyberghien-Vandenbussche
Eeman J. Van Rompuy H.
Gabriels J. Van Aperen A.
Geysels J. Van Cleuvenbergen R.
G h e s q u i e r e  F . Vande Lanotte J.
Gijsbrechts-Horckmans A. Van den Bossche L.

Wielersport
Nederlandse Taal

M.
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(Ja) 

Detiège 

Voorzitter

Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hauthem J.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Verwilghen M.
Weckx H.
Weyts J.
Wymeersch F.

Dientengevolge neemt de Raad het
ontwerp van decreet aan ; het zal aan
de Vlaamse regering worden overge-
zonden.

VOORSTEL VAN DECREET ván
de heren M. Van Peel, P. Hostekint
en H. Lauwers houdende een subsi-
dieregeling voor verenigingen voor
volksontwikkelingswerk
- 646 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 5

Aangehouden stemmingen

De voorzitter : Aan de orde zijn de
aangehouden stemmingen over het
voorstel van decreet van de heren
Van Peel, Hostekint en Lauwers
houdende een subsidieregeling voor
verenigingen voor volksontwikke-
lingswerk.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heer Hancké op artikel 17.

Wordt het amendement gesteund’ ?
CJa)
Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

150 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

85 leden hebben ja geantwoord ;
65 leden hebben neen geantwoord ;

JA hebben geantwoord :

Anciaux V.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bauwen M.-J.
Beysen E.
Boesmans A.
Bosman R.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Bril L.
Capoen M.
Caubergs J.
Caudron J.
Chevalier P.
Colla M.
Coveliers H.
Daems R.
De Bremaeker J.
De Croo H.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
De Meyer M.
De Mol J.
Denys A.
Deswaene R.
Detiege L.

De Vlieghere W.
Devolder J.
Dielens F.
Dua V.
Eeman J.
Gabriels J.
Geysels J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Hancké L.
Hostekint P.
Kempinaire A.
Landuyt R.
Laverge J.
Leclercq J.
Leduc J.
Lisabeth C.
Logist M.
Luyten P.
Maertens M.
Maximus L.
Moens G.
Moyaerts C.
Peeters J.
Peeters L.
Pierco L.
Pinoie E.
Platteau S.
Raes R.
Schiltz H.
Seeuws W.
Seghers M.
Sleeckx J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Swinnen R.
Taelman W.
Tavemier J.
Timmermans J.
Van Aperen A.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Dienderen H.
Van Grembergen P.
Van houtte M.
Vanlerberghe R.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verwilghen M.

NEEN hebben geantwoord :

Nederlandse Taal
Volksontwikkelingswerk
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M. 

Handeling 

Voorzitter

Annemans G.
Ansoms J.
Breyne P.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries H.
Cardoen G.
Cauwenberghs F.
C r e y f  S .
De Batselier N.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Dewinter F.
Didden M.
D i l l e n  M .
Dupré J.
Ghesquiere F.
Goutry L.
Kelchtermans T.
Lenssens J.
Leysen A.
Marsoul H.
Martens L.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Olivier M.
Pinxten K.
Sarens F.
Sauwens J.
Schuermans E.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Tant P.
T a y l o r  J .
Tyberghien-Vandenbussche
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen R.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Poorten M.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Hauthem J.
Van Hecke J.
Vanleenhove G.
Van Looy J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.

Vlaamse Raad
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Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Wambeke H.
Verreycken W.
Weckx H.
Weyts J.
Wymeersch F.

Het amendement is aangenomen.

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het aldus gewijzigde arti-
kel 17.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

152 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
137 leden hebben ja geantwoord ;
15 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Anciaux V.
Ansoms J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bauwen M.-J.
Beysen E.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Colla M.
Coveliers H.
Creyf S.
Daems R.
De Batselier N.
De Bremaeker J.

Volksontwikkelingswerk

De Clerck S.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Didden M.
Dielens F.
Dua V.
Dupré J.
Eeman J.
Gabriels J.
Geysels J.
Ghesquière F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Kempinaire A.
Landuyt R.
Lauwers H.
Laverge J.
Leclercq J.
Leduc J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Luyten P.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pierco L.
Pinoie E.
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(Ja) 

Voorzitter

Pinxten K.
Platteau S.
Sarens F.
Sauwens J.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Seghers M.
Sleeckx J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swinnen R.
Taelman W.
Tam P.
Tavemier J.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Aperen A.
Van Cleuvenbergen R.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verwilghen M.
Weckx H.
Weyts J.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Annemans G.
Bosman R.
Buisseret X.
Caubergs J.
De Man F.
Dewinter F.
Dillen M.
Peeters W.
Raes R.
Spinnewyn J.
Van Hauthem J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Verreycken W.
Wymeersch F.

Dan is artikel 17 aangenomen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heer Dewael tot invoeging van een
artikel 23bis.

Wordt het amendement gesteund ?
CJa)
Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

155 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

29 leden hebben ja geantwoord ;
100 leden hebben neen geantwoord ;
26 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Beysen E.
Bril L.
Chevalier P.
Coveliers H.
Daems R.
De Croo H.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Eeman J.
Gabriels J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Kempinaire A.
Laverge J.

Leduc J.
Pierco L.
Platteau S.
Seghers M.
Taelman W.
Van Aperen A.
Van houtte M.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermeiren F.
Verwilghen M.

NEEN hebben geantwoord :

Anciaux V.
Ansoms J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Colla M.
Creyf S.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiège L.
Didden M.
Dielens F.
Dupré J.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leclercq J.
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Voorzitter Voonitter
L e n s s e n s  J .
Leysen A. 
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Sauwens J.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swinnen R.
Tant P.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen R.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
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Vermassen G.
Weckx H.
Weyts J.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Annemans G.
Barbé L.
Bauwen M.-J.
Bosman R.
Buisseret X.
Caubergs J.
De Man F.
De Vlieghere W.
Dewinter F.
Dillen M.
Dua V.
Geysels J.
Luyten P.
Maertens M.
Peeters W.
Raes R.
Spinnewyn J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Tavemier J.
Van Dienderen H.
Van Hauthem J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Verreycken W.
Wymeersch F.

Het amendement is niet aangeno-
men.

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het voor-
stel van decreet van de heren Van
Peel, Hostekint en Lauwers houden-
de een subsidieregeling voor vereni-
gingen voor volksontwikkelings-
werk.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

155 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
110 leden hebben ja geantwoord ;
44 leden hebben neen geantwoord ;
1 leden heeft zich onthouden.

Volksontwikkelingswerk

JA hebben geantwoord :

Anciaux V.
Ansoms J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bauwen M.-J.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Colla M.
Creyf S.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiège L.
De Vlieghere W.
Didden M.
Dielens F.
Dua V.
Dupré J.
Geysels J.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leclercq J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Luyten P.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
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(Ja) 

Tant 

Voorzitter

Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Sauwens J.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Steenwegen L.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swinnen R.
Tam P.
Tavemier J.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen R.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vermassen G.
Weckx H.
Weyts J.

NEEN hebben geantwoord :

Annemans G.
Beysen E.
Bosman R.
Bril L.
Buisseret X.
Caubergs J.
Chevalier P.
Coveliers H.
Daems R.
De Croo H.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewinter F.
Dillen M.
Eeman J.
Gabriels J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Kempinaire A.
Laverge J.
Leduc J.
Peeters W.
Pierco L.
Platteau S.
Raes R.
Seghers M.
Spinnewyn J.
Taelman W.
Van Aperen A.
Van Hauthem J.
Van houtte M.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Verwilghen M.
Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN heeft :

Standaert L.

Dientengevolge neemt de Raad het
voorstel van resolutie aan ; het zal
aan de Vlaamse regering worden
overgezonden.

VOORSTEL VAN DECREET van
de heren L. Goutry en A. Schellens
houdende een subsidieregeling voor
instellingen voor volksontwikke-
lingswerk
- 665 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 6

Aangehouden stemmingen

De voorzitter : Aan de orde zijn de
aangehouden stemmingen over het
voorstel van decreet van de heren
Goutry en Schellens houdende een
subsidieregeling voor instellingen
voor volksontwikkelingswerk.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heren Geysels en Lauwers op artikel
6.

Wordt het amendement gesteund ?
fJ4
Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

155 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

21. leden hebben ja geantwoord ;
105 leden hebben neen geantwoord ;
29 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Anciaux V,
Appeltans L.
Barbé L.
Bauwen M.-J.
Capoen M.
Caudron J.
De Vlieghere W.
Dua V.
Geysels J.
Lauwers H.
Luyten P.
Maertens M.
Olaerts H.
Schiltz H.
Standaert L.
Steenwegen L.
Tavemier J.
Van Dienderen H.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Van Vaerenbergh E.
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Brande t. 

Voorzitter

NEEN hebben geantwoord :

Annemans G.
Ansoms J.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Boesmans A.
Bosman R.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries H.
Cardoen G.
Caubergs J.
Cauwenberghs F.
Colla M.
Creyf S.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiège L.
Dewinter F.
Didden M.
Dielens F.
Dillen M.
Dupré J.
Ghesquiere F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Leclercq J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.

.
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Moors C.
Moyaerts C.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Peeters W.
Pinoie E.
Pinxten K.
Raes R.
Sarens F.
Sauwens J.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Spinnewyn J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swinnen R.
Tant P.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen R.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande’L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Hauthem J.
Van Hecke J.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vermassen G.
Verreycken W.
Weckx H.
Weyts J.
Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Beysen E.
Bril L.
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Chevalier P.
Coveliers H.
Daems R.
De Croo H.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Eeman J.
Gabriels J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Kempinaire A.
Laverge J.
Leduc J.
Pierco L.
Platteau S.
Seghers M.
Taelman W.
Van Aperen A.
Van houtte M.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermeiren F.
Verwilghen M.

Het amendement is niet aangeno-
men.

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Dan is artikel 6 aangenomen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heren Geysels, Hancké en Lauwers
op artikel 15.

Wordt het amendement gesteund ?
CJa)
Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

155 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

82 leden hebben ja geantwoord ;
72 leden hebben neen geantwoord ;
1 lid heeft zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Anciaux V.
Appeltans L.



Detiège 

Ghesquière 

Voorzitter

Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bauwen M.-J.
Beysen E.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Bril L.
Capoen M.
Caudron J.
Chevalier P.
Colla M.
Coveliers H.
Daems R.
De Bremaeker J.
De Croo H.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeulenaere J.
De Meyer M.
De Mol J.
Denys A.
Deswaene R.
Detiege L.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Dielens F.
Dua V.
Eeman J.
Gabriels J.
Geysels J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Hancké L.
Hostekint P.
Kempinaire A.
Landuyt R.
Lauwers H.
Laverge J.
Leclercq J.
Leduc J.
Lisabeth C.
Logist M.
Luyten P.
Maertens M.
Maximus L.
Moens G.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Peeters J.
Pierco L.
Pinoie E.
Platteau S.
Schiltz H.
Seeuws W.

Seghers M.
Sleeckx J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Swinnen R.
Taelman W.
Tavemier J.
Timmermans J.
Van Aperen A.
Vande Lanotte J.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Dienderen H.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vanlerberghe R.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verwilghen M.

NEEN hebben geantwoord :

Annemans G.
Ansoms J.
Bosman R.
Breyne P.
Brouns H.
Buisseret X.
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Candries H.
Cardoen G.
Caubergs J.
Cauwenberghs F.
C r e y f  S .
De Batselier N.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Dewinter F.
Didden M.
Dillen M.
Dupré J.
Ghesquiere F.
Goutry L.
Kelchtermans T.
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Lenssens J.
Leysen A. ,
Marsoul H.
Martens L.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Olivier M.
Peeters L. .
Peeters W.
Pinxten K.
Raes R.
Sarens F.
Schuermans E.
Spinnewyn J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen R.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Poorten M.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Hauthem J.
Van Hecke J.
Vanleenhove G.
Van Looy J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Wambeke H.
Verreycken W.
Weckx H.
Weyts J.
Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN heeft :

Sauwens J.

Het amendement is aangenomen.

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Wij stemmen nu over het aldus ge-
amendeerde artikel 15.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

1814



Detiège 

Voorzitter

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

154 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
127 leden hebben ja geantwoord ;
27 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Anciaux V.
Ansoms J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beysen E.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Colla M.
Coveliers H.
Creyf S.
Daems R.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Croo H.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiege L.
Devolder J.
Didden M.
Dielens F.
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AGALEV-fractievoorzitter  Jos Geysels diende tesamen met VU-Kamerlid Her-
man Lauwers en SP-fractievoorzitter Lode Hancké amendementen in bij de
voorstellen van decreet houdende een subsidieregeling voor verenigingen, instel-
lingen, diensten en coördinatiecentra voor sociaal-cultureel werk

Dupré J.
Eeman J. ,
Gabriels J.
Ghesquière F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Kempinaire A.
Landuyt R.
Lauwers H.
Laverge J.
Leclercq J.
Leduc J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist  M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
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Peeters L.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Sauwens J.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Seghers M.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Aperen A.
Van Cleuvenbergen R.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
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Barbé 

Breyne 

Detiège 

Handeling. 
6 april 199 

Voorzitter

Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermassen G.

Dan is artikel 15 aangenomen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heren Geysels en Lauwers op artikel
19.

Wordt het amendement gesteund ?
(Ja)
Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

155 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

50 leden hebben ja geantwoord ;
105 leden hebben neen geantwoord ;

JA hebben geantwoord :

Standaert L.
Steenwegen L.
Taelman W.
Tavemier J.
Van Aperen A.
Van Dienderen H.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Van Vaerenbergh E.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermeiren F.
Verwilghen M.

NEEN hebben geantwoord :

Annemans G.
Ansoms J.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.

Vermeiren F. Anciaux V.
Verwilghen M. Appeltans L.
Weckx H. Barb6  L.
Weyts J. Bauwen M.-J.

Boesmans A.
Bosman R.
Bossuyt G.
Bourgois M.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Annemans G.
Barbé L.
Bauwen M.-J.
Bosman R.
Buisseret X.
Caubergs J.
De Man F.
De Vlieghere W.
Dewinter F.
Dillen M.
Dua V.
Geysels J.
Luyten P.
Maertens M.
Peeters W.
Raes R.
Spinnewyn J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Tavemier J.
Van Dienderen H.
Van Hauthem J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Vaerenbergh E.
Verreycken W.
Wymeersch F.

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Beysen E.
Bril L.
Capoen M.
Caudron J.
Chevalier P.
Coveliers H.
Daems R.
De Croo H.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Dua V.
Eeman J.
Gabriels J.
Geysels J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Kempinaire A.
Lauwers H.
Laverge J.
Leduc J.
Luyten P.
Maertens M.
Olaerts H.
Pierco L.
Platteau S.
Schiltz H.
Seghers M.
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BreGe P.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries H.
Cardoen G.
Caubergs J.
Cauwenberghs F.
Colla M.
Creyf S.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiege L.
Dewinter F.
Didden M.
Dielens F.
Dillen M.
Dupré J.
Ghesquibre F.
Goutry L.
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Detiège 

Dupré 
Ghesquière 

Handeling 
6 april 199 

Voorzitter

Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Leclercq J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Moyaerts C.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Peeters W.
Pinoie E.
Pinxten K;
Raes R.
Sarens F.
Sauwens J.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Spinnewyn J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swinnen R.
Tant P.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen R.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Hauthem J.
Van Hecke J.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.

Vlaamse Raad
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Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vermassen G.
Verreycken W.
Weckx H.
Weyts J.
Wymeersch F.
Het amendement is niet aangeno-
men.

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Dan is artikel 19 aangenomen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heer Dewael dat ertoe strekt een
nieuw artikel 21bis in te voegen.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

154 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

30 leden hebben ja geantwoord ;
114 leden hebben neen geantwoord ;

10 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Beysen E.
Bril L.
Chevalier P.
Coveliers H.
Daems R.
De Croo H.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Eeman J.
Gabriels J.
Gijsbrechts-Horckman A.
Kempinaire A.
Laverge J.
Leduc J.
Pierco L.
Platteau S.
Seghers M.

Volksontwikkelingswerk

Standaert L.
Taelman W.
Van Aperen A.
Van houtte M.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermeiren F.
Verwilghen M.

NEEN hebben geantwoord :

Anciaux V.
Annemans G.
Ansoms J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Boesmans A.
Bosman R.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caubergs J.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Colla M.
Creyf S.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiege L.
Dewinter F.
Didden M.
Dielens F.
Dillen M.
Dupre J.
Ghesquiere F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
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Voorzitter

Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leclercq J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Peeters W.
Pinoie E.
Pinxten K.
Raes R.
Sarens F.
Sauwens J.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Spinnewyn J.
Swaelen F.
Swinnen R.
Tant P.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen R.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hauthem J.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nieuwenhuysen L.

Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vermassen G.
Verreycken W.
Weckx H.
Weyts J.
Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Barbé L.
Bauwen M.-J.
De Vlieghere W.
Dua V.
Geysels J.
Luyten P.
Maertens M.
Steenwegen L.
Tavemier J.
Van Dienderen H.

Het amendement is niet aangeno-
men.

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het voor-
stel van decreet van de heren Goutry
en Schellens houdende een subsidie-
regeling voor instellingen voor
volksontwikkelingswerk.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

155 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
119 leden hebben ja geantwoord ;

15 leden hebben neen geantwoord ;
21 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Ansoms J.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.

Beysen E.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Candries H.
Cardoen G.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Colla M.
Coveliers H.
Creyf S.
Daems R.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Croo H.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiège L.
Devolder J.
Didden M.
Dielens F.
Dupré J.
Eeman J.
Gabriels J.
Ghesquière F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Kempinaire A.
Landuyt R.
Laverge J.
Leclercq J.
Leduc J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
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sociaal-cultu- 

Voorzitter

Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Moyaerts C.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Sarens F.
Sauwens J.
Schuermans E.
Seeuws W.
Seghers M.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Aperen A.
Van Cleuvenbergen R.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Hecke J.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.

Vermassen G.
Vermeiren F.
Verwilghen M.
Weckx H.
Weyts J.

NEEN hebben geantwoord

Annemans G.
Bosman R.
Buisseret X.
Caubergs J.
De Man F.
Dewinter F.
Dillen M.
Peeters W.
Raes R.
Spinnewyn J.
Van Hauthem J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Verreycken W.
Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Anciaux V.
Appeltans L.
Barbé L.
Bauwen M.-J.
Capoen M.
Caudron J.
De Vlieghere W.
Dua V.
Geysels J.
Lauwers H.
Luyten P.
Maertens M.
Olaerts H.
Schiltz H.
Standaert L.
Steenwegen L.
Tavemier J.
Van Dienderen H.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Van Vaerenbergh E.

Dientengevolge neemt de Raad het
voorstel van decreet aan ; het zal aan
de Vlaamse regering worden overge-
zonden.

Vlaamse Raad
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VOORSTEL VAN DECREET van
de heren L. Martens en J. De Bre-
maeker houdende een subsidierege-
ling voor diensten voor sociaal-cuhu-
reel werk voor volwassenen en hou-
dende een wijziging van het decreet
van 2 januari 1976 tot erkenning en
subsidiëring van de Nederlandstalige
koepelorganisaties voor beleidsvoor-
bereidend overleg in de sector van
het sociaal-cultureel werk voor vol-
wassenen
- 666 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 5

Aangehouden stemmingen

De voorzitter : Aan de orde zijn de
aangehouden stemmingen over het
voorstel van decreet van de heren
Martens en De Bremaeker houden-
de een subsidieregeling voor dien-
sten voor sociaal-cultureel werk voor
volwassenen en houdende een wijzi-
ging van het decreet van 2 januari
1976 tot erkenning en subsidiëring
van de Nederlandstalige koepelorga-
nisaties voor beleidsvoorbereidend
overleg in de sector van het sociaal-
cultureel werk voor volwassenen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heren Hancké, Geysels en Lauwers
op artikel 15.

Wordt het amendement gesteund ?
(Ja)
Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

152 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

82 leden hebben ja geantwoord ;
70 leden hebben neen geantwoord ;

JA hebben geantwoord :

Anciaux V.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bauwen M.-J.
Beysen E.
Boesmans A.
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Ghesquière 

Voomitter

Bossuyt G.
Bourgois M.
Bril L.
Capoen M.
Caudron J.
Chevalier P.
Coveliers H.
Daems R.
De Bremaeker J.
De Croo H.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeulenaere J.
De Meyer M.
De Mol J.
Denys A.
Deswaene R.
Detiege L.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Dielens F.
Dua V.
Eeman J.
Gabriels J.
Geysels J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Hancké L.
Hostekint P.
Kempinaire A.
Landuyt R.
Lauwers H.
Laverge J.
Leclercq J.
Leduc J.
Lisabeth C.
Logist M.
Luyten P.
Maertens M.
Maximus L.
Moens G.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Peeters J.
Pierco L.
Pinoie E.
Platteau S.
Sauwens J.
Schiltz H.
Seeuws W.
Seghers M.
Sleeckx J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Swinnen R.
Taelman W.

Tavemier J.
Timmermans J.
Van Aperen A.
Vande Lanotte J.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Dienderen H.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vanlerberghe R.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verwilghen M.

NEEN hebben geantwoord :

Annemans G.
Bosman R.
Breyne P.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries H.
Cardoen G.
Caubergs J.
Cauwenberghs F.
Creyf S.
De Batselier N.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Dewinter F.
Didden M.
Dillen M.
Dupré J.
Ghesquiere F.
Goutry L.
Kelchtermans T.
Lenssens J.
Leysen A.
Marsoul H.
Martens L.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Olivier M.

Peeters L.
Peeters W.
Pinxten K.
Raes R.
Sarens F.
Schuermans E.
Spinnewyn J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Tant P.
Taylor J.
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen R.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Poorten M.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Hauthem J.
Van Hecke J.
Vanleenhove G.
Van Looy J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Wambeke H.
Verreycken W.
Weckx H.
Weyts J.
Wymeersch F.

Dientengevolge wordt het amende-
ment aangenomen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het artikel 15.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

153 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
138 leden hebben ja geantwoord ;

15 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Anciaux V.
Ansoms J.
Appeltans L.
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Detiège 

Handeling 

Voorzitter

Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bauwen M.-J.
Beysen E.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Coveliers H.
Creyf S.
Daems R.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Croo H.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiege L.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Didden M.
Dielens F.
Dua V.
Dupré  J.
Eeman J.
Gabriels J.
Geysels J.
Ghesquière F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Kempinaire A.
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Landuyt R.
Lauwers H.
Laverge J.
Leclercq J.
Leduc J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist  M.
Luyten P.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Sarens F.
Sauwens J.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Seghers M.
Sleeckx J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Tavemier J.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Aperen A.
Van Cleuvenbergen R.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
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Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verwilghen M.
Weckx H.
Weyts J.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Annemans G.
‘Bosman R.
Buisseret X.
Caubergs J.
De Man F.
Dewinter F.
Dillen M.
Peeters W.
Raes R.
Spinnewyn J.
Van Hauthem J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Verreycken W.
Wymeersch F.
Dan is artikel 15 aangenomen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heer Dewael ertoe strekkend een
nieuw artikel 25bis in te voegen.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

152 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;



Creyf 

Detiège 

Voorzitter Crevf S.

28 leden hebben ja geantwoord ;
113 leden hebben neen geantwoord ;

11 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Beysen E.
Bril L.
Chevalier P.
Coveliers H.
Daems R.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Eeman J.
Gabriels J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Kempinaire A.
Laverge J.
Leduc J.
Pierco L.
Platteau S.
Seghers M.
Taelman W.
Van Aperen A.
Van houtte M.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermeiren F.
Verwilghen M.

NEEN hebben geantwoord :

Anciaux V.
Annemans G.
Ansoms J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Boesmans A.
Bosman R.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caubergs J.
Caudron J.
Cauwenberghs F.

De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Meyer M.
Demuyt W.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiege L.
Dewinter F.
Didden M.
Dielens F.
Dillen M.
Dupré J.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leclercq J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Peeters W.
Pinoie E.
Pinxten K.
Raes R.
Sarens F.
Sauwens J.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Spinnewyn J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
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Swinnen R.
Tant P.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen R.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hauthem J.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vermassen G.
Verreycken W.
Weckx H.
Weyts J.
Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Barbé L.
Bauwen M.-J.
De Vlieghere W.
Dua V.
Geysels J.
Luyten P.
Maertens M.
Standaert L.
Steenwegen L.
Tavemier J.
Van Dienderen H.

Het amendement is niet aangeno-
men.



V o o r z i t t e r Didden M. Van Rompaey R.
Hoofdelijke stemming Dielens F.

Dupré J.
Van Rompuy-E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vermassen G.
Weckx H.
Weyts J.

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het voor-
stel van decreet van de heren Mar-
tens en De Bremaeker houdende

Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.

een subsidieregeling voor diensten
voor sociaal-cultureel werk voor vol-
wassenen en houdende een wijziging
van het decreet van 2 januari 1976
tot erkenning en subsidiëring van de
Nederlandstalige koepelorganisaties
voor beleidsvoorbereidend overleg
in de sector van het sociaal-cultureel
werk voor volwassenen.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

152 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
89 leden hebben ja geantwoord ;
42 leden hebben neen geantwoord ;
21 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Ansoms J.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Cardoen G.
Cauwenberghs F.
Creyf S.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Roo J.

Kelchtermans T.
Landuyt R.
Leclercq J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Moyaerts C.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Sauwens J.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swinnen R.
Tant P.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen R.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Hecke J.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.

NEEN hebben geantwoord :

Annemans G.
Beysen E.
Bosman R.
Bril L.
Buisseret X.
Caubergs J.
Chevalier P.
Coveliers H.
D a e m s  R.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.’
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewinter F.
Dillen M.
Eeman J.
Gabriels J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Kempinaire A.
Leduc J.
Peeters W.
Pierco L.
Platteau S.
Raes R.
Seghers M.
S p i n n e w y n  J .
Taelman W.
Van Aperen A.
Van Hauthem J.
Van houtte M.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Verwilghen M.
Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

De Seranno J.
Desmet P.
Detiège L.

Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.

Anciaux V.
Appeltans L.
Barbé L.
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J. 

Detiège 

Nrs. 

Voorzitter

Bauwen I&-J.
Capoen M.
Caudron J.
De Vlieghere W.
Dua V.
Geysels J.
Lauwers H.
Luyten P.
Maertens M.
Olaerts H.
Schiltz H.
Standaert L.
Steenwegen L.
Tavemier J.
Van Dienderen H.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Van Vaerenbergh E.

Dientengevolge neemt de Raad het
voorstel van decreet aan ; het zal
aan de Vlaamse regering worden
overgezonden.

ONTWERP VAN DECREET be-
treffende de organisatie en de wer-
king van de loodsdienst van het
Vlaamse Gewest en betreffende het
brevet van havenloods
- 716 (1994-1995) - NIS. 1 tot 3

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het ont-
werp van decreet betreffende de or-
ganisatie en de werking van de
loodsdienst van het Vlaamse Gewest
en betreffende het brevet van haven-
loods.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

150 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

96 leden hebben ja geantwoord ;
14 leden hebben neen geantwoord ;
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40 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Ansoms J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiege L.
Didden M.
Dielens F.
Dupré J.
Ghesquière F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leclercq J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.

Volksontwikkelingswerk
Loodsdienst

Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Sauwens J.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swinnen R.
Tant P.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen R.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen 1.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Vaerenbergh E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vermassen G.
Weyts J.

NEEN hebben geantwoord :

Annemans G.
Bosman R.
Buisseret X.
Caubergs J.
De Man F.
Dewinter F.
Dillen M.
Peeters W.
Raes R.
Spinnewyn J.
Van Nieuwenhuysen L.
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Voorzitter

Van Overmeire K.
Verreycken W.
Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Barbé L.
Bauwen M.-J.
Beysen E.
Bril L.
Chevalier P.
Coveliers H.
Daems R.
De Croo H.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Dua V.
Eeman J.
Gabriels J.
Geysels J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Kempinaire A.
Laverge J.
Leduc J.
Luyten P.
Maertens M.
Pierco L.
Platteau S.
Seghers M.
Standaert L.
Steenwegen L.
Taelman W.
Tavemier J.
Van Aperen A.
Van Dienderen H.
Van houtte M.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermeiren F.
Verwilghen M.

Dientengevolge neemt de Raad het
ontwerp van decreet aan ; het zal
aan de Vlaamse regering worden
overgezonden.

ONTWERP VAN DECREET tot
bescherming van landschappen
- 731(1994-1995)  - Nrs. 1 tot 3

Aangehouden stemmingen

De voorzitter : Aan de orde zijn de
aangehouden stemmingen over het
ontwerp van decreet tot bescherming
van landschappen.

Bij het artikel 6 werd door de heer
De Seranno een amendement inge-
diend.

Minister Sauwens heeft het woord.

Minister J. Sauwens (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, ik wil even
de aandacht van de Raad vragen
voor dit amendement dat bij goed-
keuring een ontholling zou beteke-
nen niet alleen van het decreet zelf
dat een acuut landschapsbeheer mo-
gelijk maakt, maar ook ook een
enorme stap terug zou betekenen
ten aanzien van de huidige situatie.

Het amendement dat thans voorligt,
zowel op artikel 6 dat de voorlopige
bescherming regelt, als op artikel 10
betreffende de bescherming, geeft
volkomen vrije teeltkeuze aan de
landbouwer. Dit betekent een wijzi-
ging ten aanzien van de huidige situ-
atie, waar in heel specifieke gevallen
de omzetting van grasland in akker-
land kan worden belet om natuurwe-
tenschappelijke en esthetische rede-
nen.

Indien dit amendement wordt goed-
gekeurd, betekent dit dat de natuur-
wetenschappelijke waarde van natte
hooilanden volkomen zal verdwij-
nen. Dit zal zich in nagenoeg alle
valleigebieden voordoen ; zelfs de
marginale gronden, zoals natte gras-
landen, worden op dat ogenblik ge-
bruikt voor maïskweek, zoals in de
vallei van de Grote Nete, de Kleine
Nete en het Scheldebekken.

Zo verdwijnt ook de mogelijkheid
om wijde vogelgebieden nog te be-
schermen als landschap omdat het
hoofdkenmerk, het behoud van een
water- en reliëfrijk weilandencom-

plex, niet meer kan worden gegaran-
deerd.

Dit is mogelijk catastrofaal voor alle
vogehichtlijngebieden. Hier mist
men een elementaire kans om alle
Europese vogehichtlijngebieden in
min of meerdere mate effectief te
beschermen. Voorbeelden van deze
gebieden zijn de weilanden rond het
Zwin, de Scheldemeersen, de Bour-
goyen Ossemeersen, de Kalksemeer-
sen enzovoort.

Ook natte graslanden die vanuit ve-
getatief oogpunt zeer waardevol zijn,
zullen kunnen worden omgezet naar
monoculturen, naar meer collectieve
grassen. Geen enkele wetgeving kan
dit beletten, anders dan deze land-
schapsbescherming.

Een aantal bloemen zullen uit het
cultuur-historisch erfgoed van
Vlaanderen verdwijnen en een aan-
tal andere landschappen die geken-
merkt worden door grote weiland-
complexen, zoals de polders van
Lampemisse, een aantal kasteeldo-
meinen, verliezen hun hoofdken-
merk en worden monotone akker-
landschappen met voornamelijk
maïskweek.

In bijvoorbeeld de Kalmthoutse
heide is er een onverbrekelijke sa-
menhang tussen heide en het reliëf-
rijke weilandcomplex. Indien hier
omzettingen zonder voorbehoud
zouden worden toegelaten, is dat een
ramp voor de fauna en de flora van
het gebied, omdat het voedselgebied
verdwijnt en omdat deze omzetting
ten behoeve van maïs gebeurde met
veel meer bemesting en gebruik van
pesticiden enzovoort.

De gebruikte terminologie van het
amendement kan niet alleen slaan
op gras- en akkerteelten maar vanuit
de keuze - men heeft gekozen voor
het begrip “normale teeltkeuze” -
onbeperkt worden toegepast op bij-
voorbeeld vee- en bosteelt enzo-
voort.

Ten opzichte van andere gebruikers
van het landschap en ten opzichte
van de eigenaars van beschermde
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Ghesquière 

Sauwens
monumenten is het onredelijk dat
één soort gebruiker de totale vrij-
heid en onbeperkt tegen alle struc-
tuurkenmerken in, kan genieten, ter-
wijl voor anderen de erfdienstbaar-
heden van kracht zijn.

Over geen enkel perceel dat nu of in
de toekomst verpacht zou worden
zou nog enige controle mogelijk zijn.
Op deze wijze kunnen in de toe-
komst zelfs evidente landschappen
op een geleidelijke en subtiele ma-
nier vervormd worden, zodat de cul-
tuur-historische waarde teniet is ge-
daan.

Collega’s, dit decreet bevat voor het
eerst, ten opzichte van de vrij stati-
sche landschapsbescherming van de
wet van 7 maart 1931, een actief en
positief beheersluik dat de samen-
werking tussen het bestuur voor Mo-
numenten en Landschappen tussen
de eigenaar, de gebruiker en de ge-
meentebesturen, via een beheers-
plan in positieve daden kan omzet-
ten. Het is precies de bedoeling om
via dit decreet tot agrarisch land-
schapsbeheer te komen.

Ik vraag dan ook met aandrang dit
amendement niet goed te keuren en
dat de stemming zoals ze in de com-
missie heeft plaatsgevonden, ook
door deze Raad zou worden ge-
volgd.

De voorzitter : Vraagt nog iemand
het woord ?

De heer De Seranno heeft het
woord.

De heer J. De Seranno (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, me-
vrouw de minister, heren ministers,
geachte collega’s, het nieuw decreet
op de landschapszorg moet een kans
worden gegeven.

In de commissie is uitvoerig gespro-
ken over de beheerscommissie. Pre-
cies om dit participatiemodel kan dit
ontwerp onze goedkeuring wegdra-
gen.
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Artikel 16 geeft een uitvoerige om-
schrijving over wat deze beheers-
commissie is met ingelanden, eige-
naars en gebruikers.

Het is de betrokkenheid van deze ei-
genaars en gebruikers, bij het beheer
van deze gronden, die een waarborg
moet zijn voor het slagen. De grote
verantwoordelijkheid die wordt ge-
geven aan de ingelanden, biedt een
enige kans om voor ons landschap
een verdere zorg te dragen, een
landschapszorg die niet moet gaan
naar het hele Vlaamse landschap.

De minister heeft zopas het debat
over de akkerlanden willen herope-
nen. Hij weet nochtans zeer goed dat
de normale teelt in het gebied van
Lampemisse sinds eeuwen weiland
is. De gebruikers ervan werken goed
samen met het departement dat in-
staat voor landschappenzorg. Wij
wensen een grote verantwoordelijk-
heid te geven aan de ingelanden, de
bestuurscommissie. Laten wij ten
minste de betrokkenen de vrijheid
om hun teelten te kiezen. Dat is de
betekenis van mijn amendement.

De minister had het over een abnor-
male teeltkeuze. Welnu, uit een oor-
spronkelijke amendement werden de
woorden “boomaanplanting”, “aan-
legging v a n boomgaarden ’ ge-
schrapt. Bovendien is het onder-
scheid tussen “akker”, “tijdelijk wei-
land”, “grasland” niet te maken.
Teeltafwisseling moet mogelijk zijn
in overleg met de bestuurscommis-
sie.

Mits de goedkeuring van dit amen-
dement zal de CVP-fractie voor het
ontwerp stemmen. Het is onze over-
tuiging dat een grote verantwoorde-
lijkheid geven aan de ingelanden,
door de Raad wordt gedeeld. (Ap-
plaus bij de CVP)

De voorzitter : Begin van de stem-
ming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

Bescherming landschappen

143 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

88 leden hebben ja geantwoord ;
55 leden hebben neen geantwoord.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Ansoms J.
Beysen E.
Bosman R.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries H.
Cardoen G.
Caubergs J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Coveliers H.
Daems R.
De Croo H.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Man F.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewinter F.
Didden M.
Dillen M.
Dupré J.
Eeman J.
Gabriels J.
Ghesquiere F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
Kempinaire A.
Laverge J.
Leduc J.
Lenssens J.
Leysen A.
Marsoul H.
Martens L.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Olivier M.
Peeters W.
Pierco L.
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Voorzitter 

Detiège 

Voorzitier

Pinxten K.
Platteau S.
Raes R.
Sarens F.
Schuermans E.
Seghers M.
Spinnewyn J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Taelman W.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Aperen A.
Van Cleuvenbergen R.
Vandendriessche B.
Van der Poorten M.
Vandeunen J.
Van Eetvelt J.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Van Looy J.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Verwilghen M.
Weyts J.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Appeltans L.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bauwen M.-J.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Capoen M.
Caudron J.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer M.
De Mol J.
Detiège L.
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De Vlieghere W.
Dielens F.
Dua V.
Geysels J.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leclercq J.
Lisabeth C.
Logist M.
Luyten P.
Maertens M.
Maximus L.
Moens G.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Sauwens J.
Schiltz H.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Swinnen R.
Tavemier J.
Timmermans J.
Vande Lanotte J.
Van den Brande L.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Dienderen H.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Vanlerberghe R.
Vanvelthoven L.
Vermassen G.
Het amendement is aangenomen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het aldus geamendeerde
artikel 6.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

143 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
123 leden hebben ja geantwoord ;

7 leden hebben neen geantwoord ;
13 leden hebben zich onthouden.

Bescherming landschappen

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Ansoms J.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beysen E.
Boesmans A.
Bosman R.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries H.
Cardoen G.
Caubergs J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Coveliers H.
Daems R.
De Bremaeker J.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiege L.
Devolder J.
Dewinter F.
Didden M.
Dielens F.
Dillen M.
Dupré J.
Eeman J.
Gabriels J.
Ghesquière F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Kempinaire A.
Laverge J.
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Handeling 
6 april 199.  

(Ja) 

Voorzitter

Leclercq J.
Leduc J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Moyaerts C.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Peeters W.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Raes R.
Sarens F.
Schuermans E.
Seeuws W.
Seghers M.
Sleeckx J.
Spinnewyn J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Aperen A.
Van Cleuvenbergen R.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
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Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Verwilghen M.
Weyts J.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Appeltans L.
Capoen M.
Caudron J.
Lauwers H.
Olaerts H.
Schiltz H.
Van Grembergen P.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Barbé L.
Bauwen M.-J.
De Vlieghere W.
Dua V.
Geysels J.
Landuyt R.
Luyten P.
Maertens M.
Standaert L.
Steenwegen L.
Tavemier J.
Van Dienderen H.
Van Hooland R.

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Dan is artikel 6 aangenomen.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heer De Seranno op artikel 10.

Wordt het amendement gesteund ?
CJa)
Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :
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142 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

86 leden hebben ja geantwoord ;
56 leden hebben neen geantwoord.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Ansoms J.
Beysen E.
Bosman R.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries H.
Cardoen G.
Caubergs J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Coveliers H.
Daems R.
De Croo H.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Man F.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewinter F.
Didden M.
Dillen M.
Dupré J.
Eeman J.
Gabriels J.
Ghesquière F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
Kempinaire A.
Laverge J.
Leduc J.
Lenssens J.
Leysen A.
Marsoul H.
Martens L.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Olivier M.
Peeters W.
Pierco L.
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Detiège 

Voorzitter

Pinxten K.
Platteau S.
Raes R.
Sarens F.
Schuermans E.
Seghers M.
Spinnewyn J.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Taelman W.
Tant P.
Taylor J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Aperen A.
Van Cleuvenbergen R.
Vandendriessche B.
Van der Poorten M.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Van Looy J.
Van Overmeire K.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Verreycken W.
Verwilghen M.
WeytsJ.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Appeltans L.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bauwen M.-J.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Capoen M.
Caudron J.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer M.
De Mol J.
Detiege L.
De Vlieghere W.
Dielens F.
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Dua V.
Geysels J.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
Lauwers H.
Leclercq J.
Lisabeth C.
Logist M.
Luyten P.
Maertens M.
Maximus L.
Moens G.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Sauwens J.
Schiltz H.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Swinnen R.
Tavemier J.
Timmermans J.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Dienderen H.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Vanlerberghe R.
Vanvelthoven L.
Vermassen G.

Het amendement is aangenomen.

Geen opmerkingen meer ?

Minister Sauwens heeft het woord.

Minister J. Sauwens : Mijnheer de
voorzitter, met toepassing van arti-
kel 64 van het reglement vraag ik de
tweede lezing. (Applaus op de ban-
ken van de SP, AGALEV, VU)

De voorzitter : Vraagt u de tweede
lezing in commissie of in plenaire
vergadering ?

Minister J. Sauwens : Ik vraag de
tweede lezing in plenaire vergade-
ring.

Bescherming landschappen
Milieubeleid

De heer J. Timmermans : De SP-
fractie vraagt de tweede lezing in
commissie.

De voorzitter : Conform artikel 64.2
van het reglement moet de Raad
zich uitspreken over de verwijzing
naar de commissie.

Dames en heren, wij stemmen nu bij
zitten en opstaan over het voorstel
van de heer Timmermans.

De leden die het voorstel terug ver-
wijzen naar de commissie, worden
verzocht op te staan.

De tegenproef.

Het voorstel wordt verworpen en
dientengevolge zal er een tweede le-
zing plaatsvinden in plenaire zitting.

Ik wijs erop dat een tweede lezing
steeds in een volgende vergadering
wordt gehouden en na verloop van
ten minste een dag.

Mijnheer de minister, duidelijkheids-
halve had ik graag vernomen of u
een tweede lezing vraagt van het ar-
tikel of van het volledig decreet.

Minister J. Sauwens : Van het volle-
dig decreet, mijnheer de voorzitter.

ONTWERP VAN DECREET tot
aanvulling van het decreet van 5
april 1995 houdende algemene bepa-
lingen inzake milieubeleid met een
titel betreffende bedrijfsinterne mi-
lieuzorg
- 719 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 3

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het ont-
werp van decreet tot aanvulling van
het decreet van 5 april 1995 houden-
de algemene bepalingen inzake mi-
lieubeleid met een titel betreffende
bedrijfsinteme milieuzorg.

Begin van de stemming.
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Voorzitter

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

145 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

103 leden hebben ja geantwoord ;

41 leden hebben neen geantwoord ;

1 lid heeft zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Ansoms J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Bauwen M.-J.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Keersmaeker P.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Detiège L.
De Vlieghere W.
Didden M.
Dielens F.
Dua V.
Dupré J.
Geysels J.
Ghesquiere F.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Landuyt R.
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Lauwers H.
Leclercq J. 
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Luyten P.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Sauwens J.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Tant P.
Tavemier J.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussc
Van Rompuy H.
Van Cleuvenbergen R.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.

Milieubeleid 1830

Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vermassen G.
Weyts J.

NEEN hebben geantwoord :

Annemans G.
Beysen E.
Bosman R.
Bril L.
Buisseret X.
Caubergs J.
Chevalier P.
Coveliers H.
Daems R.
De Croo H.
De Groot E.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeulenaere J.
Denys A.
Deswaene R.
Devolder J.
Dewinter F.
Dillen M.
Eeman J.

:he M.

VU-minister Johan Sauwens vroeg
vóór de eindstemming van het land-
schapsdecreet ingevolge de aanvaar-
ding van een amendement in plenaire
vergadering de tweede lezing van het
volledige decreet



Voorzitter 

Ghesquière 

Reden(en) 

Voonitter

Gabriels J.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Kempinaire A.
Laverge J.
Leduc J.
Peeters W.
Pierco L.
Platteau S.
Raes R.
Seghers M.
Spinnewyn J.
Taelman W.
Van Aperen A.
Van houtte M.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Verwilghen M.
Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN heeft :

Barbé L.

Dientengevolge neemt de Raad het
ontwerp van decreet aan ; het zal aan
de Vlaamse regering worden overge-
zonden.

Reden voor onthouding ?

De heer Barbé heeft het woord.

De heer L. Barbé : Mijnheer de
voorzitter, ik heb mij bij de stem-
ming over dit ontwerp onthouden
om een aantal technische redenen.

Voorts wil ik de Raad erop wijzen
dat het incident van daarnet bewijst
dat de CVP en blijkbaar ook de
VLD de belangen van de Agro-busi-
ness veel belangrijker vinden dan de
schoonheid en de waarde van de
Vlaamse landschappen. Dat hebben
wij vandaag duidelijk kunnen mer-
ken!

Vlaamse Raad
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VOORSTEL VAN DECREET van
de heer L. Appeltans, mevrouw A.
Leysen en de heer P. Hostekint hou-
dende diverse wijzigingsbepalingen
betreffende het hoger onderwijs in
de Vlaamse Gemeenschap
- 710 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 4

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het voor-
stel van decreet van de heer Appel-
tans, mevrouw Leysen en de heer
Hostekint houdende diverse wijzi-
gingsbepalingen betreffende het
hoger onderwijs in de Vlaamse Ge-
meenschap.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

151 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
150 leden hebben ja geantwoord ;

1 lid heeft zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Ansoms J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bauwen M.-J.
Beysen E.
Boesmans A.
Bosman R.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caubergs J.
Caudron J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Coveliers H.
Creyf S.
Daems R.

Milieubeleid
HOBU-decreet

De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Croo H.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
Desmet P.
Deswaene R.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Dewinter F.
Didden M.
Dielens F.
Dillen M.
Dua V.
Dupré J.
Eeman J.
Gabriels J.
Geysels J.
Ghesquiere F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Kempinaire A.
Landuyt R.
Lauwers H.
Laverge J.
Leclercq J.
Leduc J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Luyten P.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Moyaerts C.
Olaerts H.
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Tant 

Detiège 

Handeling 
6 april 199 

Voorzitter
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Peeters W.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Raes R.
Sarens F.
Sauwens J.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Seghers M.
Sleeckx J.
Spinnewyn J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swinnen R.
Taelman W.
Tam P.
Tavemier J.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Aperen A.
Van Cleuvenbergen R.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hauthem J.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
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Van Rompuy E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Verwilghen M.
Weckx H.
Weyts J.
Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN heeft :

Anciaux V.

Dientengevolge neemt de Raad het
voorstel van decreet aan ; het zal aan
de Vlaamse regering worden overge-
zonden.

VOORSTEL VAN BIJZONDER
DECREET van de heer L. Appel-
tans, mevrouw J. Leduc, mevrouw
A. Leysen en de heren P. Hostekint
en J. Tavernier houdende wijziging
van het bijzonder decreet van 19 de-
cember 1988  betreffende de Autono-
me Raad voor het Gemeenschapson-
derwijs
- 732 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het voor-
stel van bijzonder decreet van de
heer Appeltans, mevrouw Leduc,
mevrouw Leysen en de heren Hos-
tekint en Tavemier houdende wijzi-
ging van het bijzonder decreet van
19 december 1988 betreffende de
Autonome Raad voor het Gemeen-
schapsonderwijs.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

HOBUdecreet
ARGO

152 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
151 leden hebben ja geantwoord ;
1 lid heeft zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Ansoms J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bauwen M.-J.
Beysen E.
Boesmans A.
Bosman R.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caubergs J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Coveliers H.
Creyf S.
Daems R.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Croo H.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
Demeulenaere J.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
De Serarmo J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiege L.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Dewinter F.
Didden M.
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Ghesquière 

Handeling 
6 april 199 

Voorzitter

Dielens F.
Dillen M.
Dua V.
Dupré J.
Eeman J.
Gabriels J.
Geysels J.
Ghesquiere F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Kempinaire A.
Landuyt R.
Lauwers H.
Laverge J.
Leclercq J.
Leduc J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Luyten P.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Peeters W.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Raes R.
Sarens F.
Sauwens J.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Seghers M.
Sleeckx J.
Spinnewyn J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swinnen R.
Taelman W.
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Tant P.
Tavemier J.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Aperen A.
Van Cleuvenbergen R.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hauthem J.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Verwilghen M.
Weckx H.
Weyts J.
Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN heeft :

Anciaux V.

Dientengevolge neemt de Raad het
voorstel van bijzonder decreet aan ;
het zal aan de Vlaamse regering wor-
den overgezonden.

ARGO
Ontzuiling

VOORSTEL VAN RESOLUTIE
van de heren M. Van Peel, L.
Hancké, A. Denys, H. Lauwers en J.
Geysels betreffende de toepassing
van de beginselen van non-discrimi-
natie en gewaarborgde inspraak
- 677 (19941995) - Nrs. 1 en 2

Aangehouden stemmingen

De voorzitter : Aan de orde zijn de
aangehouden stemmingen over de
amendementen op het voorstel van
resolutie van de heren Van Peel,
Hancké, Denys, Lauwers en Geysels
betreffende de toepassing van de be-
ginselen van non-discriminatie en ge-
waarborgde inspraak.

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heer Van den Eynde.

Wordt het amendement gesteund ?
(Ja)

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

152 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

15 leden hebben ja geantwoord ;
137 leden hebben neen geantwoord ;

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Bosman R.
Buisseret X.
Caubergs J.
De Man F.
Dewinter F.
Dillen M.
Peeters W.
Raes R.
Spinnewyn J.
Van Hauthem J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Verreycken W.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Anciaux V.
Ansoms J.
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Pinoie E. 

Voorzitter

Appeltans L.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bauwen M.-J.
Beysen E.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen 0.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Coveliers H.
Creyf S.
Daems R.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Croo H.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeester-De Meyer W.
Demeuienaere J.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
De Seranno J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiège L.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Didden M.
Dielens F.
Dua V.
Dupré J.
Eeman J.
Gabriels J.
Geysels J.
Ghesquiere F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
H a n c k é  L .
Hostekint P.
Kelchtermans T.
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Kempinaire A.
Landuyt R.
Lauwers H.
Laverge J.
Leclercq J.
Leduc J.
L e n s s e n s  J .
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Luyten P.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Moyaerts C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pierco L.
Pin0ie.E.
Pinxten K.
Platteau S.
Sarens F.
Sauwens J.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Seghers M.
Sleeckx J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Tavemier J.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Aperen A.
Van Cleuvenbergen R.
Vande Lanotte J.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.

Ontzuiling

Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verwilghen M.
Weckx H.
Weyts J.
Het amendement is niet aangeno-
men.

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het voor-
stel van resolutie van dé heren Van
Peel, Hancké, Denys, Lauwers en
Geysels betreffende de toepassing
van de beginselen van non-discrimi-
natie en gewaarborgde inspraak.

Vraagt iemand het woord ?

De heer Seeuws heeft het woord.

De heer W. Seeuws (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de
minister-president, collega’s, in mijn
achtienjarige parlementaire loop-
baan maak ik voor het eerst gebruik
van een stemverklaring om mijn
standpunt toe te lichten inzake de re-
solutie over de beginselen van non-
discriminatie.

Deze resolutie is een eerste gevolg
van langdurige besprekingen in de
werkgroep Ontzuiling.

Ik wens op te merken dat het echte
ontzuilingsdebat over de dominante
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Lauwers 
Seeuws
en vaak geldverslindende verzuiling
in het onderwijs en de welzijnssector
naar de Griekse kalender werd ver-
wezen en vervangen door de oude
droom van de CVP en verwante col-
lega’s om de nochtans positieve in-
vloed van een correcte toepassing
van het Cultuurpact op de non-dis-
criminatie in de culturele sector
terug te dringen.

Om deze en volgende redenen kan
ik mij persoonlijk maar ook namens
deze betrokkenen die het slachtoffer
dreigen te worden, niet akkoord
verklaren met de voorgelegde beslui-
ten :

Ten eerste, de Vlaamse Raad is niet
bevoegd noch om de Nationale Cul-
tuurpactcommissie op te splitsen in 3
gemeenschapskamers noch om de
Vlaamse kamer een bevoegdheid toe
te kennen die wettelijk en federale
aangelegenheden in.

Ten tweede, de resolutie handelt uit-
sluitend over gebruikers en deskun-
digen. De resolutie bepaalt niet in
welke verhouding wie wat zal verte-
genwoordigen zodat het non-discri-
minatie beginsel van de ideologische
en filosofische minderheden zonder
voorwerp wordt.

Ten derde, de toepassing van artikel
9 van het Cultuurpact inzake beheer
van culturele infrastructuur eenzijdig
wordt gewijzigd zodat de federale
loyauteit in het gedrang komt.

Mijnheer de voorzitter, ik verzoek
de Vlaamse regering uitdrukkelijk
deze resolutie voor te leggen aan het
Overlegcomité om de voorgestelde
interpretatieve toepassing van deze
federale wetgeving te toetsen.

De voorzitter : Begin van de stem-
ming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

140 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
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123 leden hebben ja geantwoord ;
17 leden hebben neen geantwoord.

JA hebben geantwoord :

Anciaux V.
Ansoms J.
Appeltans L.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bauwen M.-J.
Beysen E.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Coveliers H.
Creyf S.
Daems R.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiège L.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Didden M.
Dielens F.
Dua V.
Dupré J.
Gabriels J.
Geysels J.
Ghesquière F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kempinaire A.

Ontzuiling

Landuyt R.
Lauwe& H.
Laverge J.
Leduc J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Luyten P.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Sarens F.
Sauwens J.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seghers M.
Sleeckx J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Suykerbuyk H.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Tavernier J.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Aperen A.
Van Cleuvenbergen R.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
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Voorzitter

Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Verlinden A.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Weckx H.
Weyts J.

NEEN hebben geantwoord

Annemans G.
Bosman R.
Buisseret X.
Caubergs J.
De Man F.
Dewinter F.
Dillen M.
Leclercq J.
Peeters W.
Raes R.
Seeuws W.
Spinnewyn J.
Van Hauthem J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Verreycken W.
Wymeersch F.

Dientengevolge neemt de Raad het
voorstel van resolutie aan ; het zal
aan de Vlaamse regering worden
overgezonden.

VOORSTEL VAN RESOLUTIE
van de heren H. Candries, J. Sleeckx,
J. Peeters, H. Olaerts, A. Denys en
H. Coveliers betreffende de inpas-
sing van het systeem van economi-
sche compensaties bij legerbestellin-
gen in het gewestelijke economische
beleid
- 734 (1994-1995) - Nr. 1

Hoofdelijke stemming

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 38
6 april 1995

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het voor-
stel van resolutie van de heren Can-
dries, Sleeckx, Peeters, Olaerts,
Denys en Coveliers betreffende de
inpassing van het systeem van eco-
nomische compensaties bij legerbe-
stellingen in het gewestelijke econo-
mische beleid.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

140 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
129 leden hebben ja geantwoord ;
11 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Annemans G.
Ansoms J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beysen E.
Boesmans A.
Bosman R.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Buisseret X.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Caubergs J.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Coveliers H.
Daems R.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Croo H.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
De Man F.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.

Ontzuiling
Economische compensaties

Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiège L.
Devolder J.
Dewinter F.
Didden M.
Dielens F.
Dillen M.
Dupré J.
Gabriels J.
Ghesquiere F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Kempinaire A.
Landuyt R.
Lauwers H.
Laverge J.
Leclercq J.
Leduc J. ,
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Marsoul H.
Martens L: .
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Peeters W.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Platteau S.
Raes R.
Sarens F.
Sauwens J.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Seghers M.
Sleeckx J.
Spinnewyn J.
Suykerbuyk H.
Swinnen R.
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Handeling 

Voorzitter

Taelman W.
Tant P.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Aperen A.
Van Cleuvenbergen R.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Verlinden A.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Weyts J.
Wymeersch F.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Barbé L.
Bauwen M.-J.
De Vlieghere W.
Dua V.
Geysels J.
Luyten P.
Maertens M.
Standaert L.
Steenwegen L.
Tavemier J.
Van Dienderen H.

Dientengevolge neemt de Raad het
voorstel van resolutie aan. De reso-

Vlaamse Raad
Handelin en Nr. 38
6 april 1985

lutie zal aan de Vlaamse regering
worden overgezonden.

VERKLARING VAN DE VOOR-
ZI’ITER

De voorzitter : Dames en heren,

met het akkoord van de in het uitge-
breid bureau vertegenwoordigde po-
litieke fracties wens ik het volgende
te verklaren :

“Bij zijn nakende vernieuwing kan
de Vlaamse Raad in een decreet,
aangenomen met een tweederde
meerderheid, beslissen dat een lid
van de Raad, verkozen tot lid van de
Vlaamse regering, onmiddellijk op-
houdt zitting te hebben in de Raad
tot na ontslag uit zijn functie als lid
van de regering.

Het bijzonder decreet moet in die
hypothese ook de vervanging van de
betrokkene in de Raad regelen.

De mogelijkheid om deze onverenig-
baarheid in te voeren, maakt deel uit
van de zogenaamde “constitutieve
autonomie ’ waarover de recht-
streeks te verkiezen Vlaamse Raad
zal beschikken en is gestoeld op arti-
kel 118, $2 van de Grondwet en in
casu artikel 49, §2 van de bijzondere
wet van 8 augustus 1980 tot hervor-
ming der instellingen.

In verband met de mogelijke invoe-
ring van dergelijke onverenigbaar-
heid tussen het mandaat van minis-
ter en het mandaat van lid van het
Vlaamse parlement, waarbij de be-
trokkene voor de duur van zijn mi-
nisterambt door zijn opvolger wordt
vervangen, zou men kunnen stellen
dat het aantal politieke mandataris-
sen aldus toeneemt.

Daartegenover kan worden gepo-
neerd dat onverenigbaarheid om de
hierna volgende redenen aangewe-
zen is :

Economische compensaties
Verklaring van de voorzitter
Reglement

1. in de praktijk is het voor een mi-
nister onmogelijk zijn “parlemen-
tair” mandaat op enigerlei wijze uit
te oefenen ;

2. buiten zijn decreetgevende op-
dracht heeft een parlementslid ook
een belangrijke controlerende taak
te vervullen ; er bestaat derhalve
een duidelijke strijdigheid tussen de
parlementaire controle enerzijds en
de uitoefening van een ministerambt
anderzijds ;

3. ook het principe van de scheiding
der machten onderstelt een duide-
lijk onderscheid tussen beide man-
daten ;

4. de voorgestelde onverenigbaar-
heid zou de onafhankelijkheid van
de decreetgevende macht ten aan-
zien van de uitvoerende macht sub-
stantieel versterken.

Ten slotte herinner ik eraan dat die
onverenigbaarheid op federaal vlak
wordt ingevoerd door artikel 50 van
de gecoördineerde Grondwet.

Het komt hoe dan ook de nieuwe
rechtstreeks verkozen Vlaamse
Raad toe deze aangelegenheid te re-
gelen. ” .

REGLEMENT - AANPASSIN-
GEN
- 8 (19961995) - Nr. 1

Aangehouden stemmingen

De voorzitter : Aan de orde zijn de
aangehouden stemmingen over het
amendement van de heer Dewinter
op artikel 3bis en artikel 3bis van het
Reglement van de Raad.

De heer Dewinter heeft het woord.

De heer F. Dewinter : Mijnheer de
voorzitter, ik vraag de collega’s om
dit amendement te steunen. Dit
amendement komt er op neer dat wij
de eedformule die nu bestaat uit de
volgende woorden : “Ik zweer de
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Detiège 

Dewinter

Grondwet na te leven” vervangen
door : “Ik zweer de wetten van het
Vlaamse volk na te leven”. Het is
niet meer dan logisch, gezien wij on-
afhankelijk verkozen worden en er
geen hiërarchie is tussen de verschil-
lende parlementen, dat de verkoze-
nen van de volgende Vlaamse Raad
getrouwheid zullen zweren aan de
wetten die hun voorgangers en zij
zelf in naam van het volk tot stand
hebben gebracht. Het zou nogal pot-
sierlijk zijn om enkel trouw te zwe-
ren bij de wetten van een ander par-
lement, zij het dan ook de Grond-
wet. Als onafhankelijk verkozen par-
lement moeten wij de eer aan onszelf
houden. Wij kunnen dan ook enkel
een eed afleggen die luidt : “Ik
zweer de wetten van het Vlaamse
volk na te leven ’ .

De voorzitter : De heer Suykerbuyk
heeft het woord.

De heer H. Suykerbuyk : Mijnheer
de voorzitter, het is potsierlijk om
een andere formule voor te stellen
dan deze bepaald in de bijzondere
wet. Hiervoor is namelijk een wijzi-
ging van de bijzondere wet nodig.
Wij zijn dus verplicht om de tekst
ongewijzigd goed te keuren. Ik ver-
zoek u dan ook om dit amendement
niet aan te nemen.

De voorzitter : Vraagt nog iemand
het woord ? (Neen)

Aan de orde is de hoofdelijke stem-
ming over het amendement van de
heer Dewinter op artikel 3 bis.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

145 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

15 leden hebben ja geantwoord ;
121 leden hebben neen geantwoord ;

9 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 38
6 april 1995

Annemans G.
Bosman R.
Buisseret X.
Caubergs J.
De Man F.
Dewinter F.
Dillen M.
Peeters W.
Raes R.
Spinnewyn J.
Van Hauthem J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
Verreycken W.
Wymeersch F.

NEEN hebben geantwoord :

Ansoms J.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bauwen M.-J.
Beysen E.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Bril L.
Brouns H.
Candries H.
Cardoen G.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Coveliers H.
Creyf S.
Daems R.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Croo H.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiege L.
De Vlieghere W.
Devolder J.

Reglement

Didden M.
Dielens F.
Dua V.
Dupré J.
Gabriels J.
Geysels J.
Ghesquiere F.
Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Kempinaire A.
Landuyt R.
Laverge J.
Leclercq J.
Leduc J.
Lenssens J.
Leysen A .
Lisabeth C.
Logist M.
Luyten P.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Schuermans E.
Seeuws W.
Seghers M.
Sleeckx J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Suykerbuyk H.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Tavemier J.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Aperen A.
Van Cleuvenbergen R.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
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Voorzitter

Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Hecke J.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verwilghen M.
Weckx H.
Weyts J.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Anciaux V.
Appeltans L.
Capoen M.
Lauwers H.
Olaerts H.
Sauwens J.
Schiltz H.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.

Het amendement is niet aangeno-
men.

Geen opmerkingen meer ? (Neen)

Dan is artikel 3 bis aangenomen.

Hoofdelijke stemming

De voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de geza-
menlijke aanpassingen in het Regle-
ment van de Raad.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 38
6 april 1995

Ziehier het resultaat :

144 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

128 leden hebben ja geantwoord ;
1 lid heeft neen geantwoord ;

15 leden hebben zich onthouden.

JA hebben geantwoord :

Anciaux V.
Ansoms J.
Appeltans L.
Baldewijns E.
Barbé L.
Bartholomeeussen M.
Bauwen M.-J.
Beysen E.
Boesmans A.
Bossuyt G.
Bourgois M.
Breyne P.
Brouns H.
Candries H.
Capoen M.
Cardoen G.
Cauwenberghs F.
Chevalier P.
Coveliers H.
Creyf S.
Daems R.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Maght-Aelbrecht A.
Demeester-De Meyer W.
De Meyer J.
De Meyer M.
De Mol J.
Demuyt W.
Denys A.
Deprez P.
De Roo J.
Desmet P.
Deswaene R.
Detiège L.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Didden M.
Dielens F.
Dua V.
Dupré J.
Gabriels J.
Geysels J.
Ghesquiere F.

Reglement

Gijsbrechts-Horckmans A.
Goutry L.
Hancké L.
Hostekint P.
Kelchtermans T.
Kempinaire A.
Landuyt R.
Lauwers H.
Laverge J.
Leclercq J.
Leduc J.
Lenssens J.
Leysen A.
Lisabeth C.
Logist M.
Luyten P.
Maertens M.
Marsoul H.
Martens L.
Maximus L.
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Olaerts H.
Olivier M.
Peeters J.
Peeters L.
Pierco L.
Pinoie E.
Pinxten K.
Sarens F.
Sauwens J.
Schiltz H.
Schuermans E.
Seeuws W.
Seghers M.
Sleeckx J.
Standaert L.
Steenwegen L.
Suykerbuyk H.
Swinnen R.
Taelman W.
Tant P.
Tavemier J.
Taylor J.
Timmermans J.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Van Rompuy H.
Van Aperen A.
Van Cleuvenbergen R.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandendriessche B.
Van der Maelen D.
Van der Poorten M.
Van der Sande J.
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VERZOEKSCHRIFTEN 

Voorzitter
Vandeurzen J.
Van Dienderen H.
Van Eetvelt J.
Van Grembergen P.
Van Hecke J.
Van Hooland R.
Van houtte M.
Vanleenhove G.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Van Parys T.
Van Peel M.
Vanpoucke D.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Vautmans V.
Vergote F.
Verlinden A.
Vermassen G.
Vermeiren F.
Verwilghen M.
Weckx H.
Weyts J.

NEEN heeft geantwoord :

Bril L.

Zich ONTHOUDEN hebben :

Annemans G.
Bosman R.
Buisseret X.
Caubergs J.
De Man F.
Dewinter F.
Dillen M.
Peeters W.
Raes R.
Spinnewyn J.
Van Hauthem J.
Van Nieuwenhuysen L.
Van Overmeire K.
V e r r e y c k e n  W .
Wymeersch F.

Dientengevolge neemt de Raad de
aanpassingen in het Reglement aan.

Het aangepaste Reglement treedt ui-
teraard in werking op 13 juni 1995.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 38
6 april 1995

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De voorzitter : Hiermede zijn wij
aan het einde gekomen van onze
werkzaamheden.

Ik stel voor dat het uitgebreid bu-
reau nu onmiddellijk samenkomt om
de datum van onze volgende verga-
dering te bepalen.

Geen bezwaar ? (Znstemming)

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
18.30 uur.

VERZOEKSCHRIFI’EN  (Regl. art.
82-83)

Commissie voor de Algemene
Zaken, het Reglement en de Ver-
zoekschriften

- Verzoekschrift van 4 januari 1994
van de heer K. Teuwen betreffen-
de het uitblijven van de samen-
stelling van de Raad van Beroep
(ARGO)
Overgezonden aan de commissie
voor Onderwijs, Vorming en We-
tenschapsbeleid

- Verzoekschrift van 21 februari
1994 van de heer N. Pierard-Vinc-
ke betreffende de toepassing van
het duinendecreet op het grond-
gebied Oostduinkerke
Overgezonden aan de commissie
voor Leefmilieu en Natuurbe-
houd

- Verzoekschrift van 18 maart 1994
van de heer J. Boeykens be-
treffende de participatie en de in-
spraak in de sector van de geeste-
lijke gezondheidszorg
Overgezonden aan de commissie
voor Welzijn en Gezondheid

- Verzoekschrift van 29 maart 1994
van de heer F. Van den Eynde be-
treffende het Aktiekomitee RED

Reglement
Regeling van de werkzaamheden
Verzoekschriften

de Voorkempen Antwerpen , de
inplanting van het slachthuis te
Kalmthout
Overgezonden aan de commissie
voor Leefmilieu en Natuurbe-
houd

- Verzoekschrift van 22 maart 1994
van de VZW Beter Bruggestraat
betreffende de inplanting van het
slachthuis te Ruiselede
Overgezonden aan de commissie
voor Leefmilieu en Natuurbe-
houd

- Verzoekschriften van 12 april
1994 betreffende de inplanting
van het slachthuis te Izegem
(Handsame, Schelpe, Stevens,
Rebry, Werbrouck, Casier, Soe-
nen)
Overgezonden aan de commissie
voor Leefmilieu en Natuurbe-
houd

-Verzoekschrift van 6 april 1994
van de heer Reynders betreffende
de toe te passen weddeschalen
voor de industrieel ingenieurs en
de interpretatie van het begrip
’ voorrangsregeling ’ uit de wet
van 1802.1977 (art. 9)
Overgezonden aan de commissie
voor Onderwijs, Vorming en We-
tenschapsbeleid

- Verzoekschrift van 14 juni 1994
van de heer E. Mattan betreffen-
de de milieu-, bouw- en brandre-
glementering van toepassing op
het inrichten van een frituur-
snackbar in een appartementsge-
bouw
Overgezonden aan de commissie
voor Leefmilieu en Natuurbe-
houd

- Verzoekschrift van 1 juli 1994 van
de heer R. Heymans betreffende
de beslissing van de gemeente-
raad van Sint-Niklaas van 25
maart 1994 houdende desaffecta-
tie van een gedeelte van de Grote
Markt
Overgezonden aan de commissie
voor Binnenlandse Aangelegen-
heden en Ambtenarenzaken
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- Verzoekschrift van 24 november
1994 van de heer R. Meesen be-
treffende de waarborgregeling in
het onderwijs (koninklijk besluit
nr. 63 van 20 juli 1982)
Overgezonden aan de commissie
voor Onderwijs, Vorming en We-
tenschapsbeleid

- Verzoekschrift van 25 november
1994 van de heer 1. Debmyne be-
treffende het diploma van mees-
ter in de audiovisuele en beelden-
de kunsten - HOLT
Overgezonden aan de commissie
voor Onderwijs, Vorming en We-
tenschapsbeleid

1994 van de heer Slabbinck be-
treffende een sociale huurwoning
Overgezonden aan de commissie
voor Huisvesting, Ruimtelijke Or-
dening en Landinrichting

- Verzoekschrift van 16 maart 1995
van de heer M. Van Haute be-
treffende het decreet van 13 juli
1994 betreffende de hogescholen
in de Vlaamse Gemeenschap en
de desbetreffende wijzigingen in
behandeling in de Vlaamse Raad
Overgezonden aan de commissie
voor Onderwijs, Vorming en We-
tenschapsbeleid

- Verzoekschrift van 9 februari
1995 van de heer M.C. Van Vinc-

-

ling van haar stagiairschap in het
onderwijs
Overgezonden aan de commissie
voor Onderwijs, Vorming en We-
tenschapsbeleid

Verzoekschrift van 8 maart 1995
van de heer Lievrouw betreffende
de VZW De Torenvalk. De voor-
ziene uitbreiding van BPA
“Sportveld & Nieuwstraat” te Oe-
selgem

- Verzoekschrift van 20 november kenroye betreffende de herstel-
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Uiteenzetting 

VRAAG OM UlTLEG (Regl. art. 21)

Commissie voor Huisvesting, Ruimtelijke Ordening en Landinrichting

Vergadering van dinsdag 4 april 1995

Vaste verslaggever : de heer R. Van Rompaey, secretaris van de commissie

- Vraag om uitleg van de heer P. Breyne tot de heer N. De Batselier, minister vice-president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefinilieu en Huisvesting, over de voorwaarden inzake erkenning van huurdersbonden en een
overleg- en investeringscentrum

1. Uiteentetdng door de vraagsteller

De heer P. Breyne merkt op dat in het Belgisch Staatsblad van 27 januari 1995 het besluit houdende de voorwaarden in-
zake erkenning en subsidiëring van huurdersbonden en een overleg- en ondersteuningscentrum verscheen.

Dit besluit regelt de ondersteuning van huurdersbonden bij het verlenen van advies aan huurders en kandidaat-huurders
om het recht op wonen te bevorderen. Tevens wordt gesteld dat voor de coördinatie en ondersteuning van de huurders-
bonden een overleg- en ondersteuningscentrum nodig is.

Door dat besluit kunnen 10 huurdersbonden erkend en gesubsidieerd worden. Het gaat hier om twee huurdersbonden
per provincie, namelijk 1 provinciale huurdersbond en 1 regionale huurdersbond. Op het niveau van het Vlaamse Ge-
west kan 1 overleg- en ondersteuningscentrum worden erkend en gesubsidieerd.

De vraagsteller stelt vast dat het desbetreffend besluit pas op 27 januari werd gepubliceerd en dat de eerste aanvraag tot
erkenning per aangetekend schrijven reeds vóór 31 januari moet ingediend zijn. Rekening houdend met het feit dat 27
januari op een vrijdag viel, betekent dat dat er hoogstens twee dagen waren (nl. vrijdag 27 en maandag 30 januari) om de
aanvraag in te dienen.

Voor die verenigingen die reeds op de huurmarkt actief zijn, maar die niet voldoen aan alle voorwaarden, is het in de
praktijk onmogelijk om zich, op dergelijke korte termijn, nog aan te passen aan de voorwaarden gesteld in het besluit.

Gaarne vernam de vraagsteller van de minister een antwoord op de volgende vragen :

1. Wat is de reden voor deze toch wel zeer korte termijn ?

2. Is de minister van oordeel dat deze termijn voor de huurderbonden voldoende lang was om de aanvragen in te die-
nen ?

3. Zijn er huurdersbonden die laten weten hebben dat zij, gezien deze korte tijdspanne, in de onmogelijkheid verkeerden
om tijdig een aanvraag in te dienen ?

4. Overweegt de minister geen verlenging van de termijn tot dewelke aanvragen tot erkenning kunnen ingediend
worden ?

5. Kan de minister meedelen welke huurdersbonden wel tijdig een aanvraag tot erkenning ingediend hebben ?

2. Antwoord van de heer N. De Batselier, minister vice-president van de Vlaamse regering, Vlaamse minister van Leefmi-
lieu en Huisvesting

1. De minister beaamt dat het besluit van de Vlaamse regering van 30 november 1994 houdende de voorwaarden inzake
erkenning en subsidiëring van huurdersbonden en een overleg- en ondersteuingscentrum inderdaad vrij laat werd gepu-
bliceerd in het Belgisch Staatsblad van 27 januari 1995. De publikatie in het Belgisch Staatsblad wordt door de diensten
van de Kanselarij geregeld. Een publikatietermijn van twee maanden is echter niet uitzonderlijk, zeker niet gelet op de
Kerst- en Nieuwjaarsperiode. De termijn om aanvragen in te dienen moest evenwel beperkt gehouden worden om de
beslissing over de erkenning- en subsidiëring snel te kunnen nemen. De eerste erkenning geldt immers maar voor 1 jaar,
dus voor 1995. Vermits de betreffende organisaties niet alleen werkingssubsidies krijgen, maar ook personeelssubsidies,
moeten zij in staat zijn om hun gesubsidieerde personeelsleden snel te kunnen aanwerven.

2. De minister merkt op dat de publikatie in het Belgisch Staatsblad niet de enige vorm van bekendmaking is van de mo-
gelijke subsidiëring en erkenning van de huurdersbonden.
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Daarenboven werd in de pers onmiddellijk na goedkeuring van het besluit door de Vlaamse regering ruime aandacht be-
steed aan de mogelijke erkenning en subsidiëring van de huurdersbonden. Aanvragen tot erkenning en subsidiëring
werden door betreffende organisaties ruimschoots tijdig bij de administratie ingediend.

Er dient tevens de nadruk op gelegd dat de meeste huurdersbonden reeds tien jaar of langer actief zijn op het vlak van
informatie- en adviesverstrekking aan huurders en kandidaat-huurders. Dat gewerkt werd aan de voorbereiding van een
besluit van de Vlaamse regering, was reeds maanden tevoren geweten in de sector.

Bij de opmaak van het besluit werd trouwens in grote mate rekening gehouden met de specifieke, feitelijke werking van
deze organisaties, naast een aantal elementaire erkenning- en subsidievoorwaarden die algemeen toegepast worden.

In de Beleidsbrief “Leefbaar wonen in Vlaanderen” van 8 februari 1994, aangenomen in de Vlaamse Raad, werd door de
minister reeds aangekondigd dat een initiatief op het vlak van de ondersteuning van huurdersbonden zou genomen wor-
den.

3. Op de derde vraag antwoordt de minister ontkennend. De administratie heeft schriftelijk bevestigd dat bij de Afde-
ling Woonbeleid noch brieven noch telefoons zijn toegekomen van huurdersbonden, om te melden dat ze gelet op de
tijdspanne tussen de publikatiedatum van het besluit (27 januari 1995) en de ultieme aanvraagdatum (voor 31 januari
1995)  in de onmogelijkheid verkeerden om een aanvraag in te dienen.

4. Gelet op :

a. het feit dat het betreffende besluit binnen de budgettaire beperkingen, voorziet in maximum tien huurdersbonden en 1
overleg- en ondersteuningscentrum voor het Vlaamse gewest ;

b. bij de administratie acht aanvragen tot erkenning en subsidiëring werden ingediend (zeven als huurdersbond, één als
overleg- en ondersteuningscentrum) ;

c. de Vlaamse regering beslist heeft dat voor 30 september 1995 een evaluatie doorgevoerd wordt ;

d. de weerhouden bonden - en dat zonder zuilgebondenheid -‘een al grote ervaring hebben opgebouwd,

is de minister van mening dat het niet opportuun is dat de termijn voor het indienen van een aanvraag tot erkenning zou
worden verlengd.

5. Er werd tijdig een aanvraag tot erkenning- en subsidiëring voor het jaar 1995 ingediend door volgende huurdersbon-
den :

1. als regionale huurdersbond :

- VZW Huurdersbond Waasland (te Sint-Niklaas voor de provincie Oost-Vlaanderen) ;

- VZW Huurders Helpen Huurders (te Turnhout voor de provincie Antwerpen).

2. als provinciale huurdersbond :

- VZW Huurderssyndicaat voor de provincie Limburg ;

- VZW Huurdersbond Brugge voor de provincie West-Vlaanderen ;

- VZW Huurdersbond Vlaams-Brabant voor de provincie Vlaams-Brabant.

3. als provinciale huurdersbond die geconfronteerd wordt met grootstedelijke problematiek :

- VZW Wetswinkel - Deelwerking Huurdersbond Oost-Vlaanderen voor de provincie Oost-Vlaanderen ;

- VZW Huurdersbond Antwerpen voor de provincie Antwerpen.

Als overleg- en ondersteuningscentrum voor de huurdersbonden op niveau van het Vlaamse Gewest werd tijdig een aan-
vraag ingediend door de VZW Vlaams Overleg Bewonersbelangen.

3. Replieken

De heer P. Breyne dankt de minister voor het omstandige antwoord.
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De vraagsteller beaamt met de minister dat de tijd inderdaad drong, doch kan zich niet van de indruk ontdoen dat de
overhaaste aanpak een bevoordeliging inhoudt van de insiders in de sector. Alleen deze “ingewijden” konden binnen
deze korte tijdspanne zich conformeren naar het Besluit van de Vlaamse regering. Nochtans dienden ook andere vereni-
gingen, die zich eventueel als huurdersbond wensten te verenigen, eveneens voldoende geïnformeerd ; teneinde een
evenwichtige regionale spreiding van de aanvragen te bewerkstelligen.

De vraagsteller dringt er bij de minister op aan om de op 30 september 1995  aangekondigde evaluatie aan te grijpen om
alle nodige informatie inzake de erkenningsprocedure aan de geïnteresseerde organisaties te verstrekken.

Een lid merkt in de marge van deze gedachtenwisseling op dat huurdersbonden prioritair de belangen van de huurders
dienen te verdedigen en dit vooral in de privé-sector. Nochtans meent het lid dat voor deze bonden eveneens een be-
langrijke rol zou kunnen weggelegd zijn ten aanzien van de erkende huisvestingsmaatschappijen in de huursector. Het
lid wenst hierover nadere toelichting.

Daarenboven stelt het lid vast dat, ingevolge de recente aanstelling van de regeringscommissarissen door de Vlaamse re-
gering, bij de erkende huisvestingsmaatschappijen de controle ter beteugeling van misbruiken zeer alert is. Wat is de
reden hiervan ? Dient de rol van de huurdersbonden niet scherper geprofileerd ?

De minister stelt dat de huurdersbonden prioritair de huurdersbelangen dienen te behartigen, inzonderheid op de privé-
huurmarkt. De minister meent echter dat er voor de huurdersbonden ook ten aanzien van de erkende vennootschappen
een waardevolle rol is weggelegd. Vaak vervult de huurdersbond immers een intermediaire rol tussen de huurder en de
erkende huisvestingsmaatschappijen. De controle van de regeringscommissaris behelst vooral het toewijzingsbeleid.

De minister benadrukt dat klachten met betrekking tot isolatie- en ventilatieproblemen vaak door de huurdersbonden
worden behartigd. In de private huursector rijzen vooral juridische geschillen van contractuele aard.

Een evaluatie dringt zich na één jaar op, evenwel voor een eerder beperkte termijn (bijvoorbeeld vijf jaar). Deze evalu-
atie moet een beter inzicht geven in de rol van de huurdersbonden, die evenwel niet kunnen bemiddelen met betrekking
tot de toewijzing van woningen. Ook kunnen huurdersbonden zelf geen gesubsidieerde woningen aankopen. De huur-
dersbonden kunnen wél in belangrijke mate bijdragen tot een grote mondigheid van de huurders, vooral in de privé-sec-
tor.
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Actuele 	 gen 
1994 

BOIC 

Cultuur 

Hoogspanningslijnen 

Trefwoordenreqister
Actuele interpellatie
Zie Aëroteledetectie

Maasmechelen

Aftuele vragen
Zie Afvalverwerking

Ambtenarenzaken
BOIC
BRTN
ESF
Kind en Gezin
Ombudsman
Onderwijs
Steendorp
Televisie
Temse
Ultimate Fighting
Verkiezingen
Vlaamse regering
Vlaamse Uitgeversmaatschappij

Aëroteledeteetie
Een nieuw contract voor aëroteledetecti-
sche waarnemingen betreffende het over-
stromingsgevaar van het mijnverzak-
kingsgebied te Maasmechelen, blz. 1764

Afvalverwerking
De toegangswegen tot de geplande vesti-
ging van een nieuw stort door een inter-
natronaal afvalverwerkingsbedrijf op
het grondgebied van Steendorp-Temse,
blz. 1752

Agenda 21
Voorstel van resolutie van de heer J. De
Mol C.S. betreffende de voortgangsbewa-
king van de Rio-conferentie en de uit-
voering van Agenda 21
Bespreking, blz. 1636
Zie Stemmingen

Ambtenarenzaken
De eis tot schadevergoeding van de mi-
nister van Ambtenarenzaken tegen de
Vlaamse Uitgeversmaatschappij, blz.
1757

Arbeidsbemiddeling
Ontwerp van decreet tot regeling van de
arbeidsbemiddeling tegen betaling in het
Vlaamse Gewest
Voorstel van decreet van de heer E.
Schuermans C.S. houdende bepalingen in-
zake arbeidsbemiddeling door arbeidsbe-
middelingsbureaus opgericht naar pri-
vaatrecht
Algemene bespreking, blz. 1593
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1597
Zie Stemmingen

Arbitragehof
Zie Ingekomen stukken

Begroting
Ontwerp van decreet houdende eerste
aanpassmg van de algemene uitgavenbe-
groting van de Vlaamse Gemeenschap
voor het begrotingsjaar 1995
Algemene bespreking, blz. 1508
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1517

Zie Stemmingen
Voorstel vandecreet van de heer M. Oli-
vier houdende wijziging van het decreet
van 22 december 1993 houdende bepalin-
$q4 tot begeleiding van de begroting

Algemene bespreking, blz. 1522
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1523
Zie Stemmingen

BOK
De intrekking van de Olympische licen-
tie van een Gents hoogleraar door het
BOIC, blz. 1761

Boswetboek
Het ontwerp van ordonnantie tot wijzi-
ging van het Boswetboek in het Brusselse
Hoofdstedelijk Gewest, blz. 1695

Bouwvergunning
Het uitblijven van een bouwvergunning
voor de ophoging van het stort te Pellen-
berg, blz. 1697

Brusselse Hoofdstedelijk Gewest
Het ontwerp van ordonnantie tot wijzi-
ging van het Boswetboek in het Brusselse
Hoofdstedelijk Gewest, blz. 1695

BRTN
De verkiezingsprogramma’s bij de
BRTN, blz. 1752

CllItUlU
Voorstel van decreet van de heren M.
Van Peel, P. Hostekint en H. Lauwers
houdende een subsidieregeling voor ver-
enigingen voor volksontwikkelingswerk
Voorstel van decreet van de heren L.
Goutry en A. Schellens houdende een
subsidieregeling voor instellingen voor
volksontwtkkelingswerk
Voorstel van decreet van de heren L.
Martens en J. De Bremaeker houdende
een subsidieregeling voor diensten en
coördinatiecentra voor sociaal-cultureel
werk voor volwassenen
Voorstel van decreet van de heren H.
Lauwers en J. Geysels houdende wijzi-
ging van het decreet van 27 juni 1985
houdende de subsidieregeling van projec-
ten en organisaties inzake het Neder-
landstalig ontwikkelingswerk voor vol-
wassenen en specifieke subsidieregeling
voor bijzondere doelgroepen en proble-
men in het kader van het Nederlandstalig
sociaal-cultureel vormings- en ontwikke-
lingswerk
Voorstel van decreet van de heren H.
Lauwers en J. Geysels houdende wijzi-
ging van het decreet van 3 maart 1978
houdende de rijkssubsidieregeling voor
het nederlandstalig sociaal-cultureel vor-
mingswerk met volwassenen in instellin-
gen
Voorstel van decreet van de heren J.
Geysels en H. Lauwers houdende een
subsidieregeling voor organisaties voor
ontwikkelingswerk
Voorstel van decreet van de heren J.
Geysels en H. Lauwers houdende een

subsidieregeling voor het Nederlandsta-
lig vormingswerk met volwassenen in in-
stellingen
Algemene bespreking, blz. 1641
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1666,
1674,168l
Z ie  S t emmingen

Economische compensaties
Voorstel van resolutie van de heren H.
Candries, J. Sleeckx, J. Peeters, H. O-
laerts, A. Denys en H. Covehers be-
treffende de inpassing van het systeem
van economische compensaties bij leger-
bestellingen in het gewestelijke economi-
sche beleid
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 1605
Bespreking, blz. 1789
Zie Stemmingen

Eksel
Het tracé van de hoogspanningslijn
Eksel-Overpelt, blz. 1551

ESF
De aanwending van de middelen van het
Europees Sociaal Fonds, blz. 1762

Gemeenten
Leasingovereenkomsten afgesloten door
de gemeenten, blz. 1542

Gent
De slibvervuiling van de Schelde tussen
Melle en Gent, blz. 1564

Gewestplan
De gewestplanwijziging Tienen-Landen,
blz. 1555

De invloed van hoogspanningslijnen op
kanker, blz. 1532
Het tracé van de hoogspanningslijn
Eksel-Overpelt, blz. 1551

Huisvesting
De voorwaarden inzake erkenning van
huurdersbonden en een overleg- en in-
vesteringscentrum, blz. 18..

Ingekomen stukken
Arresten van het Arbitragehof, blz. 1494
Jaarverslag, blz. 1493
Kennisgevingen van de Vlaamse rege-
ring. blz. 1493
Kennisgevingen van het Arbitragehof,
blz. 1494
Ontwerp van decreet, blz. 1491
Opmerkingen van het Rekenhof, blz. 1494
Schriftelijke vragen, blz. 1494
Verslagen, blz. 1491
Verzoekschriften, blz. 1840
Voorstellen van decreet, blz. 1491
Voorstellen van resolutie, blz. 1491

Jeugdrechtbanken
De reiskostenvergoeding voor de consu-
lenten van de sociale diensten van de
Vlaamse Gemeenschap bij de jeugd-
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Begroting 
Cultuur Stemmingen 

rechtbank, blz. 1536

Kind en Gezin
De moeiliikheden naar aanleiding van
het strategisch actieplan van Kind en
Gezin, blz. 1760

Kustbeveiliging
De eigendomstitel van het strand van
Lombardsijde (Middelkerke) en de ge-
volgen voor de kustbeveiliging door de
Vlaamse Gemeenschap, blz. 1557

Landen
De gewestplanwijziging Tienen-Landen,
blz. 1555

Landschappen
Ontwe
van lan schappenT

van decreet tot bescherming

Algemene bespreking, blz. 1705
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1720
Zie Stemmingen

Leden
Berichten van verhindering, blz. 1491,
1569,1639,1699.1731,1751
Rouwhuldé,  blz.’ 1604
Schriftelijke vragen, blz. 1494

Lombardsijde
De eigendomstitel van het strand van
Lombardsijde (Middelkerke) en de ge-
volgen voor de kustbeveiliging door de
Vlaamse Gemeenschap, blz. 1557
De overtredingen van de decreten op re-
liëf- en vegetatiewijziging op het strand
van Lombardsijde, blz. 1567

Loodsdienst
Ontwerp van decreet betreffende de or-
ganisatie en de werking van de loods-
dienst van het Vlaamse Gewest en be-
treffende het brevet van havenloods
Algemene bespreking, blz. 1699
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1700
Zie Stemmingen

Luchtverontreiniging
Het ontbreken van diensten, die in drin-
gende noodgevallen onmiddellijk vast-
stellingen en metingen van luchtveront-
reiniging kunnen doen, blz. 1690

Maasmecbelen
Een nieuw contract voor aëroteledetecti-
sche waarnemingen betreffende het over-
stromingsgevaar van het mijnverzak-
kingsgebied te Maasmechelen, blz. 1764

Melle
De slibvervuiling  van de Schelde tussen
Melle en Gent, blz. 1564

Met redenen omklede moties
Zie Stemmingen

Milieu
Ontwe

T
van decreet houdende algeme-

ne bepa mgen inzake milieubeleid
Algemene bespreking, blz. 1570

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1576
Zie Stemmingen
Ontwerp van decreet houdende goed-
keuring van het raamverdrag van de Ver-
enigde Naties inzake klimaatverandering,
en van de bijlagen 1 en II, ondertekend in
New York op 9 mei 1992
Algemene bespreking, blz. 1584
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1590
Zie Stemmingen
Ontwerp van decreet tot aanvulling van
het decreet van 5 april 1995 houdende al-
gemene bepalingen inzake milieubeleid
met een titel betreffende bedriifsinteme
milieuzorg
Algemene bespreking, blz. 1731
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1734
Zie Stemmingen
Voorstel van decreet van de heren H.
Brouns,  G. Swennen, M. Verwilghen en
M. Capoen houdende wijziging van het
decreet van 2 juli 1981 betreffende de
voorkoming en het beheer van afvalstof-
fen
Algemene bespreking, blz. 1590
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1593
Zie Stemmingen

Motie van orde
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 1494,
1684,1605

Muskusratten
De overpopulatie en de bestrijding van
muskusratten in Vlaanderen, blz. 1562

Ombudsman
Het antwoord van de Vlaamse regering
op het tweede jaarverslag van dë om-
budsman van de Vlaamse Gemeenschap,
blz. 1754

Onderwijs
De aangekondigde verhoging van de in-
schrijvingsgelden in het HOBU, blz. 1758
De uitvoering van het HOBU-decreet,
blz. 1538
Voorstel van bijzonder decreet van de
heer L. Appeltans, mevrouw J. Leduc,
mevrouw A. Leysen  en de heren P. Hos-
tekint en J. Tavemier houdende wijziging
van het bijzonder decreet van 19 decem-
ber 1988 betreffende de Autonome Raad
voor het Gemeenschapsonderwijs
Algemene bespreking, blz. 1787
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1788
Zie Stemmingen
Voorstel van decreet van de heer L. Ap-
peltans,  mevrouw A. Leysen en de heer
P. Hostekint houdende diverse wijzi-
gin sbepalingen
onf

betreffende het hoger
erwtjs in de Vlaamse Gemeenschap

Algemene bespreking, blz. 1738,1768
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1769
Zie Stemmingen

Ontwerpen vau decreet
Zie Arbeidsbemiddeling

JWi;;zrw

Landschappen

Loodsdienst
Milieu
Schulden
Taal
Verdrag
Verlaten bedrijfsruimten
Wielersport

Ontzuiling
Voorstel van resolutie van de heren M.
Van Peel, L. Hanckt, A. Denys, H. Lau-
wers en J. Geysels betreffende de toepas-
sing van de beginselen van non-discrimi-
nat?e en gewaarborgde inspraak
Bespreking, blz. 1792
Zie Stemmmgen

Overpelt
Het tracé van de hoogspanningslijn
Eksel-Overpelt, blz. 1551

Pellenberg
Het uitblijven van een bouwvergunning
voor de ophoging van het stort te Pellen-
berg, blz. 1697

Reglement
Aanpassingen
Algemene bespreking, blz. 1495
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1500

Rekenhof
Zie Ingekomen stukken

Reliëf- en vegetatiewijzitig
De overtredingen van de decreten op re-
liëf- en vegetatiewijziging op het strand
van Lombardsijde, blz. 1567

Scbeepsberstellers
De controle van de Vlaamse reeerine OD

de besteding van de middelen”vanvhet
Sociaal Fonds van de Scheensherstellers
van Antwerpen v.z.w., blz. 1530

Schelde
De slibvervuiling van de Schelde tussen
Melle en Gent, blz. 1564

Schulden
Ontwerp van decreet tot bekrachtiging
van de overeenkomst van 1 juni 1994 tus-
sen de federale Regering, de Vlaamse
Regering, de Waalse Gewestregering en
de Regering van het Brusselse Hoofdste-
delijk Gewest betreffende de regeling
van de schulden van het verleden en de
ermede verband houdende lasten inzake
sociale huisvesting
Algemene bespreking, blz. 1522
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1522
Zie Stemmingen

Steendorp
De toegangswegen tot de geplande vesti-
ging van een nieuw stort door een inter-
nationaal afvalverwerkingsbedrijf op
het grondgebied van Steendorp-Temse,
blz. 1752

Stedgeu
Aangehouden stemming (Ontwerp van
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decreet)
Ontwerp van decreet tot bescher-
mina van landschanoen. blz. 1825
Ontwerp van de&& houdende eer-
ste aanpassing van de algemene uit-
gavenbegroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar
1995, blz. 1605

Aangehouden stemming (Reglement)
Reglement - Aanoassinaen. blz. 1837

Aangehouden stemming @oorstel van
decreet)

Voorstel van decreet van de heren L.
Goutry en A. Schellens houdende
een subsidieregeling voor instellingen
voor volksontwikkelingswerk, blz.
1812
Voorstel van decreet van de heren L.
Martens en J. De Bremaeker hou-
dende een subsidieregeling voor
diensten en coördinatiecentra voor
sociaal-cultureel werk voor volwasse-
nen. blz. 1819
VoÓrstel van decreet van de heren
M. Van Peel. P. Hostekint en H. Lau-
wers houdende een subsidieregeling
voor verenigingen voor volksontwik-
kelingswerk, blz. 1808

Aangehouden stemming (Voorstel van
resolutie)

Voorstel van resolutie van de heren
M. Van Peel, L. Hancké, A. Denys,
H. Lauwers en J. Gevsels betreffende
de toepassing van de beginselen van
non-discriminatie en gewaarborgde
inspraak, blz. 1833

Hoofdelijke stemming (Met redenen om-
klede moties)

De aangekondigde evaluatie van de
fusies van aemeenten. blz. 1617
Het tracé ;an de TGV ten noorden
van Antwerpen, blz. 1619
Het tracé van de TGV ten noorden
van Antwerpen en over de afbraak
van de binnenlandse trein ten voor-
dele van de TGV, blz. 1621

Hoofdelijke stemming (Ontwerp van de-
creet)

Ontwerp van decreet betreffende de
organisatie en de werking van de
loodsdienst van het Vlaamse Gewest
en betreffende het brevet van haven-
loods, blz. 1824
Ontwerp van decreet houdende eer-
ste aanpassing van de algemene uit-
gavenbegroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar
1995, blz. 1606
Ontwerp van decreet houdende alge-
mene bepalingen inzake milieube-
leid, blz. 1612
Ontwero van decreet houdende de
bestrijding van de voorkoming van
de leegstaande enlof verwaarloosde
bedrijf&uimten,  blz. 1803
Ontwerp van decreet houdende
goedkeuring van het raamverdrag
van de Verenigde Naties inzake kli-
maatveranderina. en van de biilaaen
1 en II, ondertekend in New YÓrk”op
9 mei 1992, blz. 1613
Ontwerp van decreet houdende
goedkeuring van het Verdrag inzake

de bescherming van het mariene mi-
lieu van de Noordoostelijke Atlanti-
sche Oceaan, en van de bijlagen, op-
gemaakt in Parijs op 22 september
1992, blz. 1611
Ontwerp van decreet houdende vast-
stelling van de voorwaarden inzake
de opleiding voor de wielersport, blz.
1806
Ontwerp van decreet tot aanvulling
van het decreet van 5 april 1995 hou-
dende algemene bepalingen inzake
milieubeleid met een titel betreffen-
t;29bedrijfsinterne milieuzorg, blz.

Ontwen, van decreet tot bekrachti-
ging van de overeenkomst van 1 juni
1994 tussen de federale Regering, de
Vlaamse Regering, de Waalse Ge-
westregering en de Regering van het
Brusselse Hoofdstedeliik Gewest be-
treffende de regeling van de schulden
van het verleden en de ermede ver-
band houdende lasten inzake sociale
huisvesting, blz. 1609
Ontwerp van decreet tot regeling van
de arbeidsbemiddeling tegen betaling
in het Vlaamse Gewest, blz. 1616
Ontwerp van decreet tot wijziging
van het decreet van 20 november
1972 tot vaststelling van de officiële
schrijfwijze van de Nederlandse Taal,
blz. 1807
Voorstel van motie van overeenstem-
ming, blz. 1607

Hoofdelijke stemming (Reglement)
Reglement - Aanpassingen, blz. 1839

Hoofdelijke stemming (Voorstel van bij-
zonder deceet)

Voorstel van bijzonder decreet van
de heer L. ADDdtanS. mevrouw J.
Leduc, mevroÛw A. Leysen  en de
heren P. Hostekint en J. Tavemier
houdende wijziging van het bijzonder
decreet van 19 december 1988 be-
treffende de Autonome Raad voor
het Gemeenschapsonderwijs, blz. 1832

Hoofdelijke stemming (Voorstel van de-
ceet)

Voorstel van decreet van de heer L.
Appeltans, mevrouw A. Leysen en
de heer P. Hostekint houdende diver-
se wijzigingsbepalingen betreffende
het hoger onderwijs in de Vlaamse
Gemeenschap, blz. 1831
Voorstel van decreet van de heer M.
Olivier houdende wijziging van het
decreet van 22 december 1993 hou-
dende bepalingen tot begeleiding van
de begroting 1994, blz. 1610
Voorstel van decreet van de heren H.
Brouns, G. Swennen, M. Verwilghen
en M. Capoen houdende wijziging
van het decreet van 2 juli 1981 be-
treffende de voorkoming en het be-
heer van afvalstoffen, blz. 1615
Voorstel van decreet van de heren L.
Goutry en A. Schellens houdende
een subsidieregeling voor instellingen
voor volksontwikkelingswerk, blz. 1818
Voorstel van decreet van de heren L.
Martens en J. De Bremaeker hou-
dende een subsidieregeling voor

diensten en coördinatiecentra voor
sociaal-cultureel werk voor volwasse-
nen, blz. 1823
Voorstel van decreet van de heren
M. Van Peel, P. Hostekint en H. Lau-
wers houdende een subsidieregeling
voor verenigingen voor volksontwik-
kelingswerk, blz. 1811

Hoofdelijke stemming (Voorstel van re-
solutie)

Voorstel van resolutie van de heer J.
De Mol C.S. betreffende de voort-
gangsbewaking van de Rio-conferen-
tie en de uitvoering van Agenda 21,
blz. 1804
Voorstel van resolutie van de heren
H. Candries, J. Sleeckx, J. Peeters, H.
Olaerts, A. Denys en H. Coveliers
betreffende de inpassing van het sys-
teem van economische compensaties
bij legerbestellingen in het gewestelij-
ke economische beleid, blz. 1836
Voorstel van resolutie van de heren
M. Van Peel, L. Hancké, A. Denys,
H. Lauwers en J. Geysels betreffende
de toepassing van de beginselen van
non-discriminatie en gewaarborgde
inspraak, blz. 1834

Taal
Ontwerp van decreet tot wijziging van
het decreet van 20 november 1972 tot
vaststelling van de officiële schrijfwijze
van de Nederlandse Taal
Algemene bespreking, blz. 1640
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1640
Zie Stemmingen

Televisie
Het Vlaams standpunt inzake de Euro-
pese richtlijn Televisie Zonder Grenzen,
blz. 1753

Temse
De toegangswegen tot de
ging van een nieuw stort %

eplande vesti-
oor een inter-

nationaal afvalverwerkingsbedrijf op
het grondgebied van Steendorp-Temse,
blz. 1752

Tienen
E; f;yestplanwijziging TienenLanden,

Ultimate  fíghting
Ultimate fighting als verantwoorde sport-
beoefening, blz. 1763

Verdrag
Ontwerp van decreet houdende goed-
keuring van het Verdrag inzake de be-
scherming van het mariene milieu van de
Noordoostelijke Atlantische Oceaan, en
van de bijlagen, opgemaakt in Parijs op
22 september 1992
Algemene bespreking, blz. 1524
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1527
Zie Stemmingen

Verkiezlogeo
De verkiezingsprogramma’s bij de
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Luchtverontreiniging 
Melle 

BRTN, blz. 1752

Verlaten bedrijfsruimten
Ontwerp van decreet houdende de be-
strijding van de voorkoming van de leeg-
staande en/of verwaarloosde bedrijfs-
ruimten
Algemene bespreking, blz. 1623
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1627
Zie Stemmingen

Verzoekschriften
blz. 1840

Visvangst
De harmonisatie van de openingsdata
voor de visvangst op de Berwijn, de Voer
en de Geul. blz. 1693

Vlaamse Raad
Personeelsformatie van de Vlaamse
Raad
Beraadslaging, blz. 1803
Reglement van het pensioenfonds van de
leden van de Vlaamse Raad
Beraadslaging en stemming, blz. 1803
Statuut van het lid van de Vlaamse Raad
Beraadslaging en stemming, blz. 1800
Werkingsbegroting van de Raad
Beraadslaging, blz. 1603,1609

Vlaamse regering
De plotse aanwerving van tien medewer-
kers, blz. 1759
Zie Ingekomen stukken

Vlaamse Uitgeversmaatschappij
De eis tot schadevergoeding van de mi-
nister van Ambtenarenzaken tegen de
Vlaamse Uitgeversmaatschappij, blz. 1757
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Voerstreek
De harmonisatie van de openingsdata
voor de visvangst op de Berwijn, de Voer
en de Geul, blz. 1693

Voorstel van bijzonder decreet
Zie Onderwijs

Voorstellen van decreet
Zie Begroting

Milieu
Onderwijs

Zie Ingekomen stukken

Voorstellen van resolutie
Zie Agenda 21

Economische compensaties
Ontzuiling

Zie Ingekomen stukken

Voorzitter
Verklaring van de voorzitter, blz. 1837

Vragen om uitleg
Zie Boswetboek

Bouwvergunning
Brusselse Hoofdstedelijk Gewest
Eksel
Gemeenten
Gent
Gewestplan
Hoogspanningslijnen
Huisvesting
Jeugdrechtbanken
Kustbeveiliging
Landen
Lombardsijde
Lue;FTging

Muskusratten
Onderwijs

Overpelt
Pellenberg
Reliëf- en vegetatiewijziging
Scheepsherstellers
Schelde
Tienen
Visvangst
Voerstreek
Vrijwilligerswerk

Vrijwilligerswerk
De toepassing van het decreet op het ge-
organiseerd vrijwilligerswerk op de zelf-
hulpgroepen, blz. 1534

Werkgroep
Werkgroep belast met het opmaken van
een inventaris van de sociale en menselij-
ke gevolgen voor de slachtoffers van de
oorlog, met name ook van de Spaanse
burgeroorlog en voor de getroffenen van
de repressie
Mededeling, blz. 1800

Werkzaamheden
Regeling, blz. 1527, 1637, 1687, 1729,
1748,184O

Wielersport
Ontwerp van decreet houdende vaststel-
ling van de voorwaarden inzake de oplei-
din’g voor de wielersport
Algemene bespreking, blz. 1639
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1640
Zie Stemmingen
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